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H Σοφία Σακοράφα στο Ευρωκοινοβούλιο 
 

Στην 8η κοινοβουλευτική Περίοδο 2014-2019 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, η Σοφία 
Σακοράφα, Ευρωβουλευτής, μέλος της Ευρωομάδας της Αριστεράς (Συνομοσπονδιακή 
Ομάδα της Ευρωπαϊκής Ενωτικής Αριστεράς/Αριστερά των Πρασίνων των Βορείων 
Χωρών - GUE/NGL), συμμετέχει εκ μέρους της στις εξής Επιτροπές: 
 

1. Τακτικό μέλος: 
 Επιτροπή Εξωτερικών Υποθέσεων (AFET) 

 Επιτροπή Αναφορών (PETI) 
 

2. Αναπληρωματικό μέλος: 
 Υποεπιτροπή Ασφάλειας και Άμυνας (SEDE) 

 Επιτροπή Βιομηχανίας, Έρευνας και Ενέργειας (ITRE) 
 
3. Πρόεδρος: 

 Αντιπροσωπεία για τις σχέσεις με τις χώρες της Κεντρικής Αμερικής (DCAM) 
 

To σύνολο του κοινοβουλευτικού έργου της Ευρωβουλευτού Σοφίας Σακοράφα βρίσκεται στον 
προσωπικό της δικτυακό τόπο www.sakorafa.gr και στο δικτυακό τόπο του Ευρωπαϊκού 
Κοινοβουλίου www.europarl.europa.eu/meps/el 

EΠΙΚΟΙΝΩΝΙΑ  

Αθήνα - Πολιτικό γραφείο 

Τζώρτζ 30-32, Πλ. Κάνιγγος 

Τηλ: 210 3814451 

Fax: 210 3814681 
 
Bruxelles  
Parlement européen 

Bât. Willy Brandt 
03M051 

60, rue Wiertz / Wiertzstraat 60 

B-1047 Bruxelles/Brussel  
Contact data:  
Τηλ.: +32(0)228 45725  
Φαξ: +32(0)228 49725  
 
Strasbourg  
Parlement européen 

Bât. Louise Weiss 

T05074 

1, avenue du Président Robert 
Schuman 

CS 91024 

F-67070 Strasbourg Cedex  
Contact data:  
Τηλ.: +33(0)388 1 75725  
Φαξ: +33(0)388 1 79725 

https://www.sakorafa.gr/
http://www.europarl.europa.eu/meps/el
https://twitter.com/SofiaSakorafa?ref_src=twsrc%5Egoogle%7Ctwcamp%5Eserp%7Ctwgr%5Eauthor
https://el-gr.facebook.com/SofiaSakorafa/
https://www.youtube.com/user/sofiasako
https://www.instagram.com/?hl=el
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H παρούσα έκδοση της Ευρωομάδας της Αριστεράς στο Ευρωκοινοβούλιο (GUE/NGL) 

αποτελεί ένα συνοπτικό απολογισμό των σημαντικότερων παρεμβάσεων και δράσεων μου 

στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο κατά την 8η κοινοβουλευτική περίοδο 2014-2019. 

Στα πέντε αυτά χρόνια της πορείας μου ως εκλεγμένη Ευρωβουλευτής,  δεσμεύτηκα 

αφενός να αναδείξω ζητήματα που αφορούν στην καθημερινότητα του Έλληνα και 

Ευρωπαίου πολίτη και αφετέρου να καταθέσω εφικτές και υλοποιήσιμες προτάσεις σε μια 

πολιτική κατεύθυνση για μια πραγματικά Ενωμένη Ευρώπη, μακριά από νεοφιλελεύθερης 

έμπνευσης μνημόνια και κάθε είδους τείχη, μια Ευρώπη που προτάσσει την κοινωνική 

δικαιοσύνη, την αλληλεγγύη και την ισότητα, την αειφόρο ανάπτυξη, τη δημοκρατία και 

την ειρήνη. Εργάστηκα με μοναδικό μου γνώμονα το εθνικό συμφέρον και τη συνείδηση 

μου για αυτό το καλύτερο μέλλον που μας αξίζει. 

Στη πορεία μου αυτή συμπαρατάχθηκα με την Ευρωομάδα της GUE/NGL 

(Συνομοσπονδιακή Ομάδα της Ευρωπαϊκής Ενωτικής Αριστεράς/Αριστερά των Πρασίνων 

των Βορείων Χωρών)  προβάλλοντας τις αρχές και αξίες της σύγχρονης Αριστεράς. 

Με την πεποίθηση ότι ανταποκρίθηκα στην υπόσχεση και δέσμευση που έδωσα σε όλους 

τους συμπολίτες μου που με εμπιστεύτηκαν το 2014, θα συνεχίσω τον αγώνα μου από 

όποιο μετερίζι και αν βρεθώ. 

Σοφία Σακοράφα 
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Περιεχόμενα 
1.  Προσφυγικό 

2. Παρεμβάσεις και  Δράσεις στο πλαίσιο της Επιτροπής Εξωτερικών Υποθέσεων  (AFET) 

  και της Υποεπιτροπής Ασφάλειας και Άμυνας (SEDE) 
Προσφυγικό 

Παλαιστινιακό Ζήτημα 

Σχέσεις Ε.Ε. -  Τουρκίας 

Π.Γ.Δ.Μ. 

Αλβανία 

Σχέχεις Ε.Ε. - Ιράν 

Σχέσεις Ε.Ε. -  Η.Π.Α. 

Σχέσεις Ε.Ε. -  Κούβας 

Πολιτιστική Διπλωματία 

Καταπολέμηση Χρηματοδότησης Τρομοκρατίας 

Εξαγωγές όπλων 

3. Παρεμβάσεις και Δράσεις  στο πλαίσιο της Αντιπροσωπείας για τις σχέσεις με τις χώρες  

της Κεντρικής Αμερικής (DCAM) 

4. Παρεμβάσεις και  Δράσεις στο πλαίσιο της Επιτροπής Αναφορών (PETI) 

Γερμανικές Αποζημιώσεις 

Χώροι Υγειονομικής Ταφής Απορριμάτων 
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Περιεχόμενα 
Διαρκής αγώνας ενάντια στο ξεπούλημα του Ελληνικού 

Σκουριές 

Λιμνοθάλασσα Μεσσολογγίου 

Παραβιάσεις από τα  Κράτη Μέλη των υποχρεώσεών τους σχετικά με την προστασία των ζώων 

  κατά τη σφαγή ή τη θανάτωση τους. 

 

5.Παρεμβάσεις και  Δράσεις στο πλαίσιο της Επιτροπής Βιομηχανίας, Έρευνας και 

 Ενέργειας (ITRE) 

Αναπτυξιακή Πολιτική της Ε.Ε. 

Ευρωπαϊκό Ταμείο Στρατηγικών Επενδύσεων και η μετεξέλιξή του σε InvestEU 

PRIMA 

Στηρίζοντας τις οικογενειακές επιχειρήσεις στην Ελλάδα και την Ευρώπη  
Τερματισμός Εποχικών Αλλαγών της Ώρας 

 

6. Πρωτοβουλίες 

Δημόσιο Χρέος 

Η πυρκαγιά στο Μάτι 

To δικαίωμα στο νερό 
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Περιεχόμενα 
Φ.Π.Α. Στα Ελληνικά νησιά 

Η συνταξιοδότηση σε καιρούς κρίσεις 

Δράσεις για την υποστήριξη ευάλωτων κοινωνικών ομάδων 

Οι αερομεταφορές στην Ευρώπη 

Η  Π.Ο.Ε.– Ο.Τ.Α.στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο 

ERT OPEN στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο 

Απολυμένες Καθαρίστριες στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο 

Μια διαφορετική ενέργεια για μια άλλη Ευρώπη 

Οι Συνεταιριστικές Εταιρείες και Α.Π.Ε. 

Έκθεση «Beware of Greeks» 
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Προσφυγικό 
Κοινοβουλευτικό έργο 
 

Σε μια περίοδο που η Ελλάδα αλλά και η Ευρωπαϊκή Ένωση δοκιμάζονται από μια άνευ προηγουμένου ανθρωπιστική κρίση στο προσφυγικό, 
η Ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα έθεσε στο επίκεντρο της κοινοβουλευτικής της δραστηριότητας ζητήματα που πρέπει να απαντηθούν, ώστε 
η ευρωπαϊκή πολιτική για το προσφυγικό να καταστεί λειτουργική και ανθρωποκεντρική. Σε περισσότερες από 50 παρεμβάσεις, η κα 
Σακοράφα ανέδειξε ως απαραίτητη προϋπόθεση για ένα βιώσιμο και αποτελεσματικό ευρωπαϊκό Σύστημα Ασύλου, το να καταστεί πρωτίστως 
δίκαιο. Να βασίζεται σε μια υποχρεωτική, αυτόματη μετεγκατάσταση προσφύγων και αιτούντων άσυλο, με ένα σταθερό, προκαθορισμένο 
ποσοστό καταμερισμού που θα αποτελεί, τόσο ένδειξη αλληλεγγύης στα κράτη μέλη πρώτης υποδοχής,  όσο και βάση για την εξασφάλιση 
καλύτερων συνθηκών για τους αιτούντες άσυλο. Στο πλαίσιο αυτό, η βοήθεια προς τους πρόσφυγες θα αποτελέσει ευθύνη του συνόλου της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης, με άμεση εξασφάλιση νόμιμης πρόσβασης και ασφαλών διαδρομών, με την κατάργηση του κριτηρίου της χώρας της 
πρώτης εισόδου και με ουσιαστικές και αποτελεσματικές πρωτοβουλίες για την ειρήνευση στις εμπόλεμες περιοχές. 
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17 Απριλίου 2015. 
Σοφία Σακοράφα: να αναθεωρηθεί τώρα η 
αποτυχημένη και επικίνδυνη μεταναστευτική πολιτική της 
Ε.Ε και να δοθεί ουσιαστική βοήθεια στις χώρες 
υποδοχής που καλούνται να σηκώσουν το βάρος των 
πολιτικών επιλογών της Ε.Ε. 
Στην ερώτησή της προς τον Ευρωπαίο Επίτροπο 
Μετανάστευσης Εσωτερικών Υποθέσεων και 
Ιθαγένειας, Δημήτρη Αβραμόπουλο, η Ελληνίδα 
ευρωβουλευτής, επικαλούμενη τις καταστροφικές 
συνέπειες της μεταναστευτικής πολιτικής της Ε.Ε ζητά 
την άμεση αναθεώρησή της. Σύμφωνα 
με την ίδια, η μεταναστευτική πολιτική της 
Ε.Ε.  εκφραζόμενη με τις Συνθήκες 
Σέγκεν, και τους Κανονισμούς Δουβλίνο 
εξακολουθεί, πέρα από κάθε αμφιβολία, 
να αποδεικνύεται αποτυχημένη και 
επικίνδυνη: «Αδιαμφισβήτητη 
απόδειξη αποτελούν οι χώρες-
σύνορα που έχουν μετατραπεί σε 
αποθήκες δυστυχισμένων, τη στιγμή 
που η Μεσόγειος μετατρέπεται σε 
υγρό τάφο χιλιάδων προσφύγων. 
Οι χώρες υποδοχής αδυνατούν 
πλέον να εξασφαλίσουν έστω και 
τις ελάχιστες προϋποθέσεις 
αξιοπρεπούς διαβίωσης των 
εξαθλιωμένων προσφύγων 
διακυβεύοντας, μεταξύ άλλων, την 
κοινωνική τους συνοχή, υπό την πίεση και της 
οικονομικής κρίσης που μαστίζει τα ευρωπαϊκά 
κράτη του νότου». 

Η κα Σακοράφα επεσήμανε ότι το αρνητικό 
αποτέλεσμα όλων αυτών αποτυπώνεται εκτός των 
άλλων και στην έξαρση ακραίων εθνικιστικών, 
φασιστικών κομμάτων που επενδύουν πολιτικά στην 

έχει μετατραπεί σε υγρό νεκροταφείο με 
περισσότερους από 3500 ανθρώπους πνιγμένους, η 
Ε.Ε. συνεχίζει να παραμένει όμηρος της ξενοφοβικής 
πολιτικής ορισμένων Κρατών Μελών. Στην παρέμβασή 
της η ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα κατά την 
συζήτηση στην ολομέλεια για τη μετανάστευση και 
τους πρόσφυγες στην Ευρώπη, μεταξύ άλλων, τόνισε: 
«κύριοι συνάδελφοι, έστω και την τελευταία στιγμή ας 
αντιμετωπίσουμε ολοκληρωμένα το τραγικό 
ανθρωποκτόνο ζήτημα, με παράλληλες και αποτε-
λεσματικές δράσεις σε όλα τα επίπεδα, 

αναγνωρίζοντας πρώτα από όλα τις 
ευθύνες μας και μη επιτρέποντας ξανά 
να υπάρξει κανένας άλλος πρόσφυγας 
πνιγμένος ή νεκρός. Κανένας 
πρόσφυγας σε άθλιες συνθήκες 
διαβίωσης με αλληλέγγυα αξιοπρεπή 
αντιμετώπιση της ανθρώπινης 
υπόστασης, διασφαλίζοντας ότι η 
βοήθεια προς τους πρόσφυγες θα 
αποτελέσει ευθύνη του συνόλου της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης, με άμεση 
εξασφάλιση νόμιμης πρόσβασης και 
ασφαλών διαδρομών, με θέσπιση 
μηχανισμού μετεγκατάστασης με 
μόνιμο και υποχρεωτικό χαρακτήρα. Με 
την κατάργηση του κριτηρίου της χώρας 
της πρώτης εισόδου, με ουσιαστικές και 
αποτελεσματικές πρωτοβουλίες για την 

ειρήνευση στις εμπόλεμες περιοχές». 

5 Οκτωβρίου 2015.  

Σοφία Σακοράφα: Η προσφυγική κρίση μας δοκιμάζει 
όλους. Αν αποτύχουμε δεν θα υπάρχει Ευρώπη. Αυτό 
το μήνυμα έστειλε η Ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα 
στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή και τα Κράτη Μέλη της Ε.Ε. 
από την ολομέλεια του ευρωπαϊκού κοινοβουλίου στο 

ξενοφοβία και αποσταθεροποιούν κοινωνικά και 
πολιτικά τις χώρες αυτές. Ως εκ τούτου, καλεί την 
Επιτροπή να αναλάβει άμεσα πρωτοβουλίες για την 
αλλαγή των Συνθηκών που διογκώνουν την 
προσφυγική κρίση, προκειμένου να απεγκλωβιστούν 
τα εκατομμύρια των προσφύγων που ασφυκτιούν στις 
χώρες-σύνορα της Ε.Ε.. Παράλληλα ζητά την άμεση και 
ουσιαστική βοήθεια των χωρών υποδοχής που 
καλούνται να σηκώσουν το μεγαλύτερο βάρος αυτών 
των εγκληματικών πολιτικών επιλογών. 

 

9 Σεπτεμβρίου 2015  

Σοφία Σακοράφα: Κανένας άλλος πρόσφυγας 
πνιγμένος ή νεκρός! 

Έκκληση να τερματιστεί η αδιέξοδη ευρωπαϊκή πολιτική 
για το προσφυγικό απηύθυνε από την Ολομέλεια του 
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου η Ελληνίδα ευρωβουλευτής 
Σοφία Σακοράφα. Σε μια περίοδο όπου η Μεσόγειος 
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Στρασβούργο για την τραγική κατάσταση των 
προσφύγων στην Ελλάδα και για την ανάγκη 
αντιμετώπισης του προσφυγικού από την Ευρώπη. Η κα 
Σακοράφα μεταξύ άλλων, υπογράμμισε: 

«Έχω τονίσει πολλές φορές στο παρελθόν τις ευθύνες 
της Ένωσης στη δημιουργία και 
συντήρηση αυτής της χωρίς 
προηγούμενο ανθρωπιστικής 
κρίσης. 

Όμως παρά τις εκατόμβες 
νεκρών, η Ευρώπη παραμένει 
απρόθυμη να την αντιμετωπίσει. 

Από την αρχή του χρόνου 
Ελλάδα και Ιταλία έχουν δεχτεί 
περισσότερους από 500.000 
πρόσφυγες και μέχρι το τέλος 
του 2016 η Ύπατη Αρμοστεία 
του ΟΗΕ προβλέπει να 
ξεπεράσουν το 1,5 
εκατομμύριο. Και εμείς σήμερα 
μιλάμε για μετεγκατάσταση 
μόλις 160 χιλιάδων σε μια 
Ευρώπη διχασμένη, με κράτη 
μέλη να υψώνουν τείχη και να 
θέλουν να προσφύγουν στα 
δικαστήρια. Εν τω μεταξύ δεν 
πήραμε κανένα μέτρο για 
ασφαλή πρόσβαση των 
προσφύγων και μετράμε καθημερινά θύματα στη 
Μεσόγειο. 

κύριοι συνάδελφοι, 

Ο χειμώνας ήρθε και απαιτεί ριζικά και άμεσα μέτρα, 
αλλιώς θα μετράμε θύματα και στην ξηρά. 

σημείωσε η κα Σακοράφα «η Ελλάδα, που βιώνει στο 
μέγιστο βαθμό την οικονομική κρίση, συνεχίζει σχεδόν 
μόνη της να υποδέχεται καθημερινά χιλιάδες 
κατατρεγμένους πρόσφυγες. Και παρά τα οξυμένα 
οικονομικοκοινωνικά προβλήματα που αντιμετωπίζει 

τους φιλοξενεί χωρίς 
προαιρέσεις, ποσοστώσεις, 
ή διαλογή, χωρίς καμία 
εξαίρεση και κανένα 
διαχωρισμό.  Σε μια 
περίοδο που η προσφυγική 
κρίση συνεχίζει να διχάζει 
την Ευρώπη και οι πνιγμένοι 
πρόσφυγες στη Μεσόγειο 
πολλαπλασιάζονται καθημε-
ρινά είναι εγκληματική 
οποιαδήποτε σπατάλη 
χρόνου για βαθυστόχαστες 
πολιτικές αναλύσεις και 
τεχνικές προσεγγίσεις!!» 
Επεσήμανε επίσης ότι : 
«Συζητήσεις και αποφάσεις 
για ποσοστώσεις, απο-
δεκτούς ή όχι, νόμιμους ή 
παράνομους, πρόσφυγες, 
«ασφαλούς» ή μη 
προέλευσης –αν είναι 
δυνατόν!!!- σημαίνουν πολύ 
απλά, θάνατο για κάποιες 

χιλιάδες ανθρώπους. Παράλληλα, όμως, σημαίνουν 
και τον οριστικό θάνατο για τις ήδη περιφρονημένες 
θεμελιώδεις ανθρώπινες αξίες που λέμε ότι 
υπερασπιζόμαστε ως Ευρώπη. Η ευθύνη είναι πλέον 
προσωπική και αφορά στον καθένα μας»  

Το στοίχημα της αντιμετώπισης της ανθρωπιστικής 
κρίσης οφείλουμε να το κερδίσουμε. Δεν υπάρχει 
πλέον το δίλλημα για το  ποια Ευρώπη θέλουμε. Η 
προσφυγική κρίση μας δοκιμάζει όλους. Αν 
αποτύχουμε δεν θα υπάρχει Ευρώπη». 

6 Οκτωβρίου 2015  
Σοφία Σακοράφα: Η Ευρώπη να αναλάβει επειγόντως 
τις ευθύνες της για το προσφυγικό! Σκληρή κριτική 
άσκησε στο Συμβούλιο της Ε.Ε. από την ολομέλεια του 
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, η Ελληνίδα Ευρωβουλευτής 
Σοφία Σακοράφα, με αφορμή τη βούληση ορισμένων 
Κρατών της Ε.Ε. για τη θέσπιση ποσοστώσεων και την 
επαναφορά των συνοριακών ελέγχων. Όπως 
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ΓΝΩΜΟΔΟΤΗΣΗ σχετικά με την κατάσταση στην 
περιοχή της Μεσογείου και την ανάγκη για μια ολιστική 
προσέγγιση της Ευρωπαϊκής Ένωσης όσον αφορά τη 
μετανάστευση. 18 Νοεμβρίου 2015 – Επιτροπή 
Εξωτερικών Υποθέσεων. 

H Ελληνίδα ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα 
διαπραγματεύτηκε το φάκελο της γνωμοδότησης 
«σχετικά με την κατάσταση στην περιοχή της 
Μεσογείου και την ανάγκη για μια 
ολιστική προσέγγιση της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης όσον αφορά τη μετανάστευση»  
ως σκι΄ώδης εισηγήτρια της πολιτικής 
Ομάδας της «Αριστεράς» (GUE/NGL) 
στη Επιτροπή Εξωτερικών Υποθέσεων 
(AFET), σε μια περίοδο όπου η Ελλάδα 
υποχρεώθηκε να σηκώσει μόνης της το 
βάρος της προσφυγικής κρίσης, καθώς 
η Ε.Ε. παρέμενε διχασμένη. Στις 13 
συμβιβαστικές τροπολογίες που 
αποτέλεσαν το τελικό κείμενο της 
γνωμοδότησης, ενσωματώθηκε η πλειο-
ψηφία των 31 τροπολογιών που 
κατέθεσε η εισηγήτρια της GUE/NGL. 
Ως αποτέλεσμα, το τελικό κείμενοι 
περιέχει πολλά θετικά στοιχεία που 
συνεχίζουν έως σήμερα να απορρίπτουν 
λαϊκίστικες και ακροδεξιές κυβερνήσεις 
σε ορισμένα Κράτη Μέλη της Ε.Ε. 

Η ομάδα του Ευρωπαϊκού Λαϊκού Κόμματος παρά τις 
προσπάθειες που κατέβαλε, δεν κατάφερε να 
διαγράψει τις αρκετά σημαντικές, θετικές διατυπώσεις 
που ενσωματώθηκαν στο κείμενο, όπως αυτές που 
σχετίζονται με ένα δεσμευτικό σύστημα μετεγκα-
τάστασης, τη νόμιμη και ασφαλή πρόσβαση και την 
ανάγκη χορήγησης ανθρωπιστικών θεωρήσεων. 
Επιπλέον, η εισηγήτρια Σοφία Σακοράφα υποστήριξε τη 
διαγραφή ορισμένων ιδιαίτερα αρνητικών 

του Ευρωπαϊκού Δικαστηρίου Ανθρωπίνων 
Δικαιωμάτων (ΕΔΔΑ). 

Επιπλέον υποστήριξε δυναμικά την αναγνώριση των 
ευθυνών που έχουν ορισμένα κράτη μέλη στην 
αποσταθεροποίηση της περιφέρειας της Μεσογείου 
μέσω στρατιωτικών επεμβάσεων ΄κράτη  τα οποία, 
σήμερα αρνούνται να αναλάβουν τις ευθύνες των 
πράξεων τους. Συγκεκριμένα η τροπολογία της κα 

Σακοράφα ζητούσε μεταξύ άλλων την 
αναγνώριση: «της ιστορικής ευθύνης της Ε.Ε. και 
των κρατών μελών στον αγώνα που δίνουν 
πρόσφυγες και μετανάστες με κίνδυνο της 
ζωής τους προκειμένου να διαφύγουν από τον 
πόλεμο, το χάος, την οικονομική εξαθλίωση, 
την πείνα και τον θάνατο» και την καταδίκη 
«των  εξωτερικών «ειρηνευτικών» στρατιωτικών 
επεμβάσεων στις χώρες αυτές, οι οποίες 
εξυπηρετούν οικονομικά και γεωστρατηγικά 
συμφέροντα και εκτελούνται ή στηρίζονται από 
πολλά κράτη μέλη του NATO και της Ε.Ε.». 

Συνολικά,  παρά τα όποια αρνητικά σημεία που 
έρχονται σε αντίθεση με τις θέσεις της 
πολιτικής Ομάδας της Αριστεράς, η κα. 
Σακοράφα κατόρθωσε με τις παρεμβάσεις της 
να ενσωματώσει αρκετές θετικές και αναγκαίες 
προβλέψεις και διατυπώσεις που δεν ήταν 
καθόλου δεδομένο ότι θα μπορούσαν να 

τύχουν πλειοψηφίας στο ευρωπαϊκό κοινοβούλιο 
εκείνη την περίοδο, κατά την οποία το κοινοβούλιο, 
όπως και το Συμβούλιο, παρέμενε διχασμένο 
αναφορικά με το πως πρέπει να διαμορφωθεί η 
ευρωπαϊκή πολιτική για το προσφυγικό. 

25 Νοεμβρίου 2015.  

Σοφία Σακοράφα: Η ευρωπαϊκή πολιτική για το 
προσφυγικό καταρρέει! Ιδιαίτερα καυστική ήταν στην 
παρέμβαση της, στην Ολομέλεια του Ευρωπαϊκού 

διατυπώσεων που προτάθηκαν από το Ευρωπαϊκό 
Λαϊκό Κόμμα, όπως αυτής  που καλούσε «την Ε.Ε.και τα 
κράτη μέλη της να συμφωνήσουν με τον ΟΗΕ για 
ψήφισμα σχετικά με τη διεθνή στρατιωτική δράση κατά 
του Daesh» και μιας άλλης που χαιρετίζει την 
στρατιωτικοποίηση της Ε.Ε. με αφορμή το προσφυγικό 
και προτρέπει την «καταπολέμηση των λαθρεμπόρων 
και την αναβάθμιση των επιχειρήσεων της 
EUNAVFOR». 

Με τις τροπολογίες της η κα Σακοράφα ανέδειξε την 
επιτακτική ανάγκη για μια ολιστική προσέγγιση της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης όσον αφορά τη μετανάστευση, η 
οποία θα διασφαλίζει τη νομική πρόσβαση και τις 
ασφαλείς διαδρομές για τους μετανάστες και τους 
αιτούντες άσυλο, με βάση την αλληλεγγύη και με 
πλήρη σεβασμό και συμμόρφωση προς το Διεθνές 
Δίκαιο, τα θεμελιώδη δικαιώματα, το δικαίωμα 
ασύλου, τα δικαιώματα των παιδιών και το δικαίωμα 
στην οικογενειακή ζωή, καθώς και προς τις αποφάσεις 
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Κοινοβουλίου στο Στρασβούργο, η ευρωβουλευτής 
Σοφία Σακοράφα για το θέμα των προσφυγικών και 
μεταναστευτικών ροών προς την Ευρώπη, κατά τη 
διάρκεια της συζήτησης για τα αποτελέσματα της 
συνόδου κορυφής της Βαλέτα στις 11 και 12 Νοεμβρίου 
2015 και της συνόδου κορυφής της G 20 στις 15 και 16 
Νοεμβρίου 2015. Η κα Σακοράφα που έκανε λόγο για 
αποτυχία της ευρωπαϊκής πολιτικής για το προσφυγικό, 
άσκησε έντονη κριτική στα Κράτη Μέλη που αρνούνται 
να λάβουν μέρος και να υλοποιήσουν τις 
αποφάσεις για τη μετεγκατάσταση των 
προσφύγων. Όπως σημείωσε «τους τελευτ-
αίους έξι μήνες έχουν πραγματοποιηεθεί πάνω 
από 25 συνεδριάσεις ευρωπαϊκών και διεθνών 
θεσμών, με αντικείμενο το προσφυγικό και την 
καταπολέμηση της τρομοκρατίας. Ποιο είναι το 
αποτέλεσμα; Μόλις μερικές εκατοντάδες από 
τα εκατομμύρια προσφύγων έχουν 
μετεγκατασταθεί, τα σύνορα στην Ευρώπη 
επανέρχονται και μάλιστα με τείχη και 
στρατούς, η αλληλεγγύη ευτελίζεται και τα κράτη 
μέλη δεν υλοποιούν ούτε τις δικές τους 
αποφάσεις». Κλείνοντας επεσήμανε προς το 
Συμβούλιο της Ε.Ε την διαφωνία της στην 
πολιτική των συμμαχιών με απολυταρχικά 
καθεστώτα που μέσω της «εξωτερίκευσης» των 
ευρωπαϊκών συνόρων έχουν ως στόχο τη 
μείωση των ροών προς την Ευρώπη. Όπως 
υπογράμμισε «δε διστάζετε να συνεργαστείτε ακόμη 
και με απολυταρχικά καθεστώτα, όπως του Σουδάν και 
της Ερυθραίας, με σκοπό τη μείωση των 
μεταναστευτικών ροών, κράτη που φέρουν ευθύνη και 
επιμένετε στην επανεισδοχή, όταν αυτό εδώ το 
Κοινοβούλιο έχει εκδώσει ψηφίσματα καταδίκης των 
καθεστώτων αυτών. Λυπάμαι, αλλά πιστεύω και 
φοβάμαι ότι και το Γενάρη τα ίδια ακριβώς θα 
συζητάμε». 

προς την Ευρώπη. Ωστόσο, έξι μήνες μετά από την 
έγκριση του Ευρωπαϊκού Προγράμματος Δράσης για 
τη Μετανάστευση, η εν λόγω ολοκληρωμένη 
στρατηγική δεν έχει ακόμη εγκριθεί, με αποτέλεσμα να 
μην καλύπτονται τα αγνοούμενα και τα ασυνόδευτα 
παιδιά. Υπό το πρίσμα των ανωτέρω, η κα Σακοράφα 
ζήτησε από την Επιτροπή να απαντήσει πότε σκοπεύει 
να εγκρίνει την εν λόγω ολοκληρωμένη στρατηγική, 
και κατά πόσον επρόκειτο να συμπεριλάβει σε αυτή 

θεσμικά όργανα όπως το Ευρωπαϊκό 
Κοινοβούλιο, φορείς και οργανισμούς 
της Ε.Ε., όπως την Ευρωπαϊκή Υπηρεσία 
Υποστήριξης για το Άσυλο (EASO), τον 
Οργανισμό Θεμελιωδών 
Δικαιωμάτων της Ευρωπαϊκής Ένωσης 
(FRA), τoν Οργανισμό της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης για τη συνεργασία στον 
τομέα της ποινικής δικαιοσύνης 
(Eurojust), την Ευρωπόλ, τους διεθνείς 
οργανισμούς, τις ΜΚΟ και τα κράτη 
μέλη. 

1 Δεκεμβρίου 2015.  

Το ζήτημα της μη εφαρμογής των 
αποφάσεων για τη μετεγκατάσταση 
των 160.000 αιτούντων άσυλο από 
την Ελλάδα και την Ιταλία σε άλλα 
κράτη μέλη ανάδειξε σε ερώτηση της 

προς το Συμβούλιο, η Ελληνίδα Ευρωβουλευτής Σοφία 
Σακοράφα. Η ευρωβουλευτής ζήτησε από το 
Συμβούλιο να αναλάβει πρωτοβουλίες ώστε να 
δεσμευθούν γρήγορα οι εκπρόσωποί του στη 
μετεγκατάσταση των αιτούντων άσυλο το 
συντομότερο δυνατόν, λαμβανομένου υπόψη του 
επείγοντος των υφιστάμενων ανθρωπιστικών 
προκλήσεων, ιδιαίτερα στις χώρες υποδοχής. Είναι 
χαρακτηριστικό το γεγονός, ότι από τις 14 και 21 
Σεπτεμβρίου 2015 που εγκρίθηκαν στο Συμβούλιο ΔΕΥ 

1 Δεκεμβρίου 2015.  

Το ζήτημα των ασυνόδευτων παιδιών που κατακλύζουν 
την Ε.Ε. ανέδειξε σε ερώτηση της προς τον Ευρωπαίο 
Επίτροπο Μετανάστευσης Εσωτερικών Υποθέσεων και 
Ιθαγένειας, Δημήτρη Αβραμόπουλο,  η Ελληνίδα 
Ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα. Συγκεκριμένα στην 
ερώτηση που κατέθεσε από κοινού με 29 
ευρωβουλευτές από τέσσερις πολιτικές ομάδες καλεί 

την Επιτροπή να αναπτύξει μια ολοκληρωμένη 
στρατηγική, ώστε να δοθεί συνέχεια στο πρόγραμμα 
δράσης για τους ασυνόδευτους ανηλίκους (2011-2014) 
και να καλυφθούν τα αγνοούμενα και τα ασυνόδευτα 
παιδιά. Το ζήτημα της προστασίας των ασυνόδευτων 
παιδιών γίνεται όλο και πιο επιτακτικό όσο αυξάνονται 
οι προσφυγικές ροές προς την Ευρώπη. Τα ασυνόδευτα 
παιδιά εκτίθενται σε μεγάλη ταλαιπωρία και τεράστιους 
κινδύνους τόσο κατά τη διάρκεια όσο και μετά το ταξίδι 
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οι δύο αποφάσεις για τη μετεγκατάσταση, ως τις 
αρχές του Δεκέμβρη είχαν μόλις 86 αιτούντες άσυλο 
μετεγκατασταθεί από την Ιταλία, ενώ στις 3 
Νοεμβρίου, επρόκειτο να αναχωρήσει από την Ελλάδα 
για το Λουξεμβούργο η πρώτη πτήση μετεγκατάστασης 
με 30 αιτούντες άσυλο. Με αυτά τα δεδομένα και 
λαμβανομένου υπόψη του επείγοντος των υφι-
στάμενων ανθρωπιστικών προκλήσεων η κα. 
Σακοράφα κάλεσε το Συμβούλιο να 
πιέσει τα Κράτη Μέλη της Ε.Ε. να 
υλοποιήσουν  το συντομότερο 
δυνατό πιο γρήγορα τις αποφάσεις 
για μετεγκατάσταση. 

 2 Δεκεμβρίου 2015 

Σοφία Σακοράφα:  Η αλληλεγγύη 
που ευαγγελίζεστε αποδεικνύεται 
φάρσα. Σκληρή κρητική προς το 
Συμβούλιο και τα Κράτη Μέλη της Ε.Ε. 
άσκησε από το βήμα της Ολομέ-
λειας του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου 
η Ελληνίδα Ευρωβουλευτής Σοφία 
Σακοράφα. Η κα Σακοράφα 
κατηγόρησε τα Κράτη Μέλη ότι δεν 
τηρούν τις δεσμεύσεις τους για 
αλληλεγγύη στο προσφυγικό, μη 
εφαρμόζοντας τις αποφάσεις για 
μετεγκατάσταση και παράλληλα τα 
προειδοποίησε ότι  με την πολιτική της γκετοποίησης 
της Τουρκίας της Ιορδανίας και του Λιβάνου, το μόνο 
που κατορθώνουν είναι να επιμηκύνουν την τα 
προβλήματα και την αστάθεια στην περιοχή. Όπως 
σημείωσε: «ακούω πολλούς να επικροτούν το πακέτο 
στήριξης προς την Τουρκία. Είναι υποκρισία να 
επικροτούμε μέτρα που δημιουργούν καταυλισμούς 
εκατομμυρίων δυστυχισμένων, μόνο και μόνο για να 
μην αναλάβουμε τις ιστορικές ευθύνες που μας ανα-
λογούν. Η Ε.Ε. των 28 κρατών και των 500.000.000 

την Ελλάδα! Να σταματήσει η Ε.Ε. να κρύβεται πίσω από 
την Ελλάδα για το προσφυγικό-μεταναστευτικό και να 
αναλάβει τις ευθύνες της ζήτησε με παρέμβασή της στο 
Ευρωκοινοβούλιο η Σοφία Σακοράφα, προειδο-
ποιώντας για τον κίνδυνο να γίνει η Ελλάδα ο Λίβανος 
της Ευρώπης. Η κα. Σακοράφα στην τοποθέτηση της 
στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο απάντησε στις 
κυβερνήσεις της Ε.Ε. που αποδίδουν την ευθύνη για τη 

προσφυγική κρίση της Ευρώπης στην 
Ελλάδα, γιατί όπως ισχυρίζονται «δεν 
προστατεύει αποτελεσματικά τα 
ευρωπαϊκά σύνορα». Όπως 
επεσήμανε: «αντιλαμβάνεστε, φυσικά, 
ότι συζητάμε επί πτωμάτων, που ο 
αριθμός τους μεγαλώνει καθημερινά. 
Και μιλάτε για καλύτερη φύλαξη 
εξωτερικών συνόρων της Ευρώπης. 
Και υποδεικνύετε συνεργασία με την 
Τουρκία, η οποία αμφισβητεί ακριβώς 
αυτά τα εξωτερικά σύνορα. 
Ξεκαθαρίστε λοιπόν. Τι εννοείτε; 
δεχόμαστε επίθεση από στρατό; 
Απελπισμένους και πεινασμένους, 
γυναίκες και παιδιά έχουμε απέναντί 
μας. Τι προτείνετε λοιπόν; ναρκοπέδια; 
τάφρους; ελεύθερους σκοπευτές; Και 
μην ακούσω πάλι για 
επαναπροωθήσεις, για αναστολή 

Σένγκεν και λοιπές μεγαλοστομίες. Και, επιτέλους, 
σταματήστε να κρύβεστε πίσω από την Ελλάδα. Της 
φορτώνετε ευθύνες για άλλοθι, επειδή αρνείστε εσείς 
να αναλάβετε έστω και τις ελάχιστες δικές σας 
ευθύνες για πρόβλημα που δημιούργησε και η πολιτική 
σας. Τι θέλετε λοιπόν; τι απεργάζεστε; τι έχετε 
αποφασίσει; Να ξαναφτιάξετε στρατόπεδα συγκέν-
τρωσης; Να γίνει η Ελλάδα ο Λίβανος της Ευρώπης; 
Να ξαναγίνει η Ευρώπη εκκολαπτήριο του ναζισμού και 

πολιτών αρνείται να υποδεχτεί 3.000.000 πρόσφυγες, 
τους οποίους κάποιοι εξ αυτών δημιούργησαν και 
μετατοπίζει την ευθύνη της αδιέξοδης πολιτικής της, 
στις χώρες υποδοχής. Η αλληλεγγύη που 
ευαγγελίζεστε αποδεικνύεται μια φάρσα: γιατί το 
περίφημο relocation των 160.000 προσφύγων έχει 
εφαρμοστεί μόνο για 159 άτομα». Κλείνοντας 
προειδοποίησε για μια ακόμη φορά για τα αποτε-

λέσματα που δημιουργεί αυτή η μυωπική πολιτική της 
Ε.Ε.: «Αναλογίζεστε όμως τι θα προκαλέσει μια τέτοια 
γκετοποίηση στην Τουρκία, στην Ιορδανία και το 
Λίβανο; Θα αποτελέσει τη μήτρα της καλλιέργειας 
ακραίων και φανατικών ιδεολογιών που απλά θα 
διαιωνίζουν τα τωρινά προβλήματα. Πόσο μάλλον 
όταν πολλοί ισχυρίζεστε ότι ανάμεσα στο ρεύμα των 
προσφύγων βρίσκονται και τζιχαντιστές». 

2 Φεβρουαρίου 2016.  

Σοφία Σακοράφα: Σταματήστε να κρύβεστε πίσω από 
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του φασισμού»; Κλείνοντας η Ελληνίδα ευρωβου-
λευτής επανέλαβε ότι η μόνη απάντηση στην 
ανθρωπιστική κρίση είναι η διασφάλιση ασφαλών 
διόδων για τους πρόσφυγες και κατ’αναλογία 
φιλοξενία τους σε όλα τα κράτη-μέλη. 

 2 Φεβρουαρίου 2016.  

Το επιτακτικό ζήτημα των 10.000 ασυνόδευτων παιδιών 
που αγνοούνται στην Ευρώπη τα τελευταία δύο χρόνια 
λόγω έλλειψης ολοκληρωμένης ευρω-
παϊκής πολιτικής ανέδειξε μέσα από τη 
γραπτή ερώτηση της προς την ευρωπαϊκή 
Επιτροπή η Ελληνίδα Ευρωβουλευτής, 
Σοφία Σακοράφα. Σύμφωνα με στοιχεία 
της Europol, περισσότερα από 10.000 
προσφυγόπουλα, που ταξίδευσαν ασυνό-
δευτα στην Ευρώπη τους τελευταίους 24 
μήνες, αγνοούνται. Ο αριθμός αυτός 
αφορά σε παιδιά που χάθηκαν τα ίχνη 
τους, αφού κατεγράφησαν από τις 
αρμόδιες ευρωπαϊκές αρχές. 
Διατυπώνονται βάσιμοι φόβοι ότι πολλά 
έχουν πέσει θύματα εκμετάλλευσης, 
ιδίως σεξουαλικής, από δίκτυα 
οργανωμένου εγκλήματος. Το 
φαινόμενο αυτό γίνεται όλο και πιο 
επιτακτικό αν ληφθεί υπόψη το γεγονός 
ότι το 27% των προσφύγων και 
μεταναστών που καταφθάνουν στην Ευρώπη είναι, 
σύμφωνα με την Ύπατη Αρμοστεία των Η.Ε., παιδιά. Η 
κα Σακοράφα ζήτησε από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή να 
διερευνήσει την τύχη των 10.000 παιδιών που 
αγνοούνται και να αναλάβει πρωτοβουλίες για την 
προστασία των ασυνόδευτων παιδιών που συνεχίζουν 
να καταφθάνουν καθημερινά, μέχρι να αναπτύξει και 
να εφαρμόσει την ολοκληρωμένη στρατηγική που έχει 
εξαγγείλει. 

αποφάσεων του Ευρωπαϊκού Συμβουλίου (18-19/02), 
μέτρα ημερήσιων ποσοστώσεων για την είσοδο 
προσφύγων στο αυστριακό έδαφος. Απόφαση που 
υιοθετήθηκε, και από Κράτη Μέλη, όπως η Σλοβενία 
και η Κροατία ή υπό ένταξη, όπως η πΓΔΜ. 

Λαμβάνοντας υπόψη: 

-ότι οι εν λόγω μονομερείς αποφάσεις δεν απαντούν 
στην παγκόσμια πρόκληση του προσφυγικού, παραβιά-

ζουν τις αρχές της αλληλεγγύης, του 
καταμερισμού του βάρους και των 
υποχρεώσεων, υποσκάπτουν τα θεμέλια 
και τη διαδικασία της ευρωπαϊκής 
ενοποίησης και εκτρέφουν ακραία 
εθνικιστικά στοιχεία, 

-ότι δεν νοείται ενωμένη Ευρώπη, χωρίς 
απόλυτο σεβασμό στους κοινούς 
αγώνες, στις κοινές ευθύνες και στις 
κοινές δεσμεύσεις, 

-ότι τέτοιοι συνοριακοί περιορισμοί δεν 
συνάδουν με το ευρωπαϊκό κεκτημένο, 
τη Σύμβαση του 1951 για το Καθεστώς 
των Προσφύγων και το Πρωτόκολλο 
του 1967, που επιβάλλουν, μεταξύ 
άλλων, την υποχρέωση της χωριστής/
ατομικής εξέτασης του καθεστώτος του 
πρόσφυγα για κάθε έναν από τους 
αιτούντες, 

-τον κίνδυνο εγκλωβισμού στην Ελλάδα εκατοντάδων 
χιλιάδων προσφύγων και μεταναστών σε συνθήκες 
πρωτοφανούς ανθρωπιστικής κρίσης και 

-τις παλαιότερες δηλώσεις του καγκελάριου της 
Αυστρίας, Faymann (14/09/2015) με τις οποίες 
ζητούσε «να υπάρξουν οικονομικές κυρώσεις στα 
Κράτη–μέλη που δεν δείχνουν αλληλεγγύη στο 
προσφυγικό». 

 1 Μαρτίου 2016  

Σοφία Σακοράφα: «Κυρώσεις για τις χώρες που 
κλείνουν τα σύνορα». Η Αυστρία, η Σλοβενία, η 
Κροατία, καθώς και η υπό ένταξη πΓΔΜ παραβιάζουν 
εδώ και μέρες το Ευρωπαϊκό και το Διεθνές Δίκαιο για 
του πρόσφυγες, καθώς και την πρόσφατη απόφαση 
του Ευρωπαϊκού Συμβουλίου σχετικά με τους 
πρόσφυγες. Η ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα, 

κατέθεσε ερώτηση στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή, με την 
οποία ζητάει να εκκινήσουν οι προβλεπόμενες από τις 
Συνθήκες διαδικασίες επιβολής κυρώσεων σε βάρος 
των χωρών αυτών, οι οποίες μονομερώς εφαρμόζουν 
ημερήσιες ποσοστώσεις για την είσοδο των 
προσφύγων, κρατώντας επί της ουσίας τα σύνορα τους 
κλειστά  και εγκλωβίζουν του πρόσφυγες στην Ελλάδα. 
«Στις 19/02 η Αυστρία εφήρμοσε, κατά παράβαση των 
Ευρωπαϊκών και Διεθνών Συνθηκών καθώς και των 
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Ερωτάται η Επιτροπή: 

Πότε σκοπεύει να εκκινήσει τις προβλεπόμενες από τις 
Συνθήκες διαδικασίες "λόγω παραβάσεως" και την 
επιβολή κυρώσεων σε βάρος των χωρών που 
παραβιάζουν την Ευρωπαϊκή νομοθεσία;» 

 12 Απριλίου 2016. Ζοφερή χαρακτήρισε την εικόνα της 
Ευρώπης η ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα στην 
παρέμβασή της κατά τη διάρκεια της συζήτησης στην 
Ολομέλεια του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου 
επί του ψηφίσματος για μια ολιστική 
προσέγγιση στο Προσφυγικό. Η κα. 
Σακοράφα με την ιδιότητα της εισηγήτριας 
της πολιτικής ομάδας της Αριστεράς, στον 
εν λόγω φάκελο σημειώνει ότι  η εικόνα 
της σημερινής Ευρώπης περιγράφεται 
χαρακτηριστικά με τα «κλειστά Σύνορα, 
τους εκτοπισμένους πρόσφυγες, με 
γεγονότα βίας εναντίον τους, με μαζικές 
επιστροφές και φυλακίσεις τους, με 
συγκρούσεις μισαλλοδοξίας και 
προκλητικές δηλώσεις ηγετών Κρατών- 
Μελών». Το ψήφισμα, παρά τα αρνητικά 
του, στα οποία έχει αναφερθεί πολλές 
φορές η ίδια, προσπαθεί να 
παρακολουθήσει κατ’ ελάχιστο το πλαίσιο 
και τις πρακτικές που επιβάλλουν οι 
Διεθνείς Συνθήκες. Όπως επισήμανε «θέτει 
ως προτεραιότητα την ανάγκη για μόνιμες ισχυρές και 
αποτελεσματικές επιχειρήσεις έρευνας και διάσωσης 
στη Μεσόγειο. Απαιτεί ασφαλείς και νόμιμες διόδους 
για τους πρόσφυγες, με δεσμευτική και υποχρεωτική 
νομοθεσία για επανεγκατάσταση μεγάλου αριθμού 
τους. Αναγνωρίζει για πρώτη φορά την αποτυχία του 
Δουβλίνου και ζητά νέο κανονισμό με επιμερισμό 
ευθυνών, προστασία των παιδιών και επανένωση 
οικογενειών και, επιτέλους, κύριοι συνάδελφοι, απαιτεί 
κυρώσεις στα κράτη που εφαρμόζουν τακτικές 

Συμβουλίου 2005/267/ΕΚ   20-05-2016 – Επιτροπή 
Εξωτερικών Υποθέσεων. 

H Ελληνίδα ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα 
διαπραγματεύτηκε τον κανονισμό για την Ευρωπαϊκή 
Συνοριοφυλακή και Ακτοφυλακή ως σκιώδης 
εισηγήτρια της  ευρωομάδας της Αριστεράς (GUE/
NGL). Πρόκειται για ένα φάκελο που την περίοδο που 
ξεκίνησαν οι διαπραγματεύσεις, αποτέλεσε μείζονα 

προτεραιότητα για την Ελλάδα και τα 
εθνικά της συμφέροντα, γιατί η πρόταση 
της Επιτροπής σε συνδυασμό με την 
κατάσταση στο Συμβούλιο, και τις προ-
τάσεις για την αναθεώρηση των Κανο-
νισμών Δουβλίνο και του Ευρωπαϊκού 
Οργανισμού για το Άσυλο, ήταν βέβαιο 
ότι θα εγκλώβιζαν τη χώρα σε μια 
δυσμενή κατάσταση, με  ιδιαίτερα αρνη-
τικές συνέπειες για τους πολίτες. Με 
γνώμονα λοιπόν το γεγονός ότι η Ελλάδα 
βρέθηκε απομονωμένη στο Συμβούλιο, η 
κα. Σακοράφα κατέθεσε 111 τροπολογίες 
που πρωταρχικό στόχο είχαν να 
απεγκλωβίσουν τη χώρα από τη δυσμενή 
κατάσταση που δημιουργείτο σε βάρος 
της, να μειώσουν τις υπερεξουσίες που 
αποκτούσε ο Οργανισμός και να θέσουν 
ως προμετωπίδα στη λειτουργία του 

Οργανισμού το σεβασμό των ανθρωπίνων 
δικαιωμάτων και των δικαιωμάτων των προσφύγων.   

Συγκεκριμένα ο Κανονισμός του Οργανισμού ευρω-
παϊκής συνοριοφυλακής και ακτοφυλακής επιχειρούσε 
να δημιουργήσει ένα ολοκληρωμένο σύστημα 
διαχείρισης των συνόρων σε επίπεδο Ευρωπαϊκής 
Ένωσης,  νε  δυνατότηταα  επίβλεψης   της  ποτελεσμα-
τικής λειτουργίας των συνοριακών ελέγχων στα 
εξωτερικά σύνορα των κρατών μελών, διενέργειιας  
αξιολογήσεων τρωτότητας και διασφάλισης της 

απωθήσεων».  Σύμφωνα με την ίδια αποτελεί ένα 
πρώτο άτολμο βήμα, το οποίο υπαγορεύθηκε από την 
πίεση και τη νέα πραγματικότητα που δημιουργούν οι 
προσφυγικές ροές. Σε ερώτηση που της απηύθυνε 
βρετανίδα ευρωβουλευτής J. Atkinson σχετικά με τις 
ευθύνες της Σαουδικής Αραβίας κι άλλων χωρών, η 
κα. Σακοράφα απάντησε τονίζοντας τις βαριές ευθύνες 
που έχουν ορισμένες ευρωπαϊκές κυβερνήσεις, εκ των 

οποίων ιδιαίτερα η Βρετανική, με τον πρώην 
Πρωθυπουργό της να παραδέχεται δημοσίως ότι 
χρησιμοποίησε πλαστά έγγραφα εξαπατώντας το 
βρετανικό λαό για την επέμβαση στο Ιράκ. 

ΓΝΩΜΟΔΟΤΗΣΗ σχετικά με την πρόταση κανονισμού 
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου για 
την Ευρωπαϊκή Συνοριοφυλακή και Ακτοφυλακή και την 
κατάργηση του κανονισμού (ΕΚ) Αριθ. 2007/2004, του 
κανονισμού (ΕΚ) Αριθ. 863/2007 και της απόφασης του 
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αντιμετώπισης των ελλείψεων όσον αφορά τη 
διαχείριση των εξωτερικών συνόρων από τις εθνικές 
αρχές, παροχής αυξημένης επιχειρησιακής και 
τεχνικής συνδρομής στα κράτη μέλη μέσω κοινών 
επιχειρήσεων και ταχέων συνοριακών επεμβάσεων· 
επίσης, να διασφάλισης της πρακτικής εφαρμογής των 
μέτρων σε περίπτωση καταστάσεων που απαιτούν 
επείγουσα δράση στα εξωτερικά σύνορα 
και   οργάνωσης, να συντονίζει και να 
διεξάγει επιχειρήσεις και παρεμβάσεις 
επιστροφής. 

Ο οργανισμός ευρωπαϊκής 
συνοριοφυλακής και ακτοφυλακής 
προβλέπεται να ασκεί επίσης ευρύ έλεγχο 
της ικανότητας ΄ενός κράτους  μέλους να 
εφαρμόζει την ισχύουσα νομοθεσία της 
Ε.Ε, και να διαπιστώνει αν υπάρχουν 
αδυναμίες στη διαχείριση των συνόρων 
ενός κράτους μέλους, ούτως ώστε να 
αποτρέπει το ενδεχόμενο η αύξηση των 
μεταναστευτικών ροών να οδηγήσει σε 
σοβαρά προβλήματα στα εξωτερικά 
σύνορα. 

Επιπλέον, στο άρθρο 41 του Κανονισμού 
ορίζεται ότι στην περίπτωση που 
προκληθεί οποιαδήποτε ζημία από βαριά 
αμέλεια ή εκούσια παράβαση 
καθήκοντος, κυρίως από τα Κράτη Μέλη υποδοχής, 
όπως η Ελλάδα, τα Κράτη αυτά οφείλουν να 
καταβάλουν αποζημίωση στα θύματα και έπειτα να 
έλθουν σε επαφή με το κράτος Μέλος καταγωγής 
προκειμένου το τελευταίο να επιστρέψει πλήρως στο 

χώρου Σένγκεν- η επιτοπή θα μπορεί να εκδίδει 
εκτελεστικές αποφάσεις που θα προσδιορίζουν τα 
μέτρα τα οποία θα πρέπει υποχρεωτικά να 
εφαρμοστούν από τον Οργανισμό ευρωπαϊκής 
συνοριοφυλακής και ακτοφυλακής, και θα 
υποχρεώνουν το ενδιαφερόμενο Κράτος Μέλος 
υποδοχής, ακόμη και παρά την θέληση του, να 
συνεργαστεί́ με τον Οργανισμό́ για την εφαρμογή 

των μέτρων αυτών. Ο Οργανισμός 
ευρωπαϊκής συνοριοφυλακής και 
ακτοφυλακής θα καθορίζει στη συνέχεια τις 
απαιτούμενες ενέργειες που πρέπει να 
ληφθούν για την πρακτική εφαρμογή́ των 
μέτρων που αναφέρονται στην απόφαση 
της Επιτροπής και θα παρεμβαίνει άμεσα στο 
εν λόγω Κράτος Μέλος. Η συγκεκριμένη 
πρόβλεψη πέρα από το γεγονός ότι 
παραβιάζει την αρχή της άσκησης εθνικής 
κυριαρχίας, είναι άδικη και δυσανάλογη για 
τα εν λόγω Κράτη, ιδιαίτερα για τα Κράτη 
υποδοχής, όπως η Ελλάδα και η Ιταλία, 
αφήνει ανοιχτό το ενδεχόμενο για νομικές 
επιπλοκές. Όπως γίνεται αντιληπτό σχετικά 
με τις επιχειρήσεις που θα διενεργούνται 
από τη δύναμη των 1500 συνοριοφυλάκων: 
σε περίπτωση κάποιου περιστατικού όπου 
εμπλέκεται μια πολυεθνική ομάδα, πόσο 
εύκολο θα είναι για κάποιον να εντοπίσει 

ακριβώς τα πρόσωπα που ευθύνονταν για την 
παράβαση, ώστε να προσεγγίσει το Κράτος Καταγω-
γής; Ως εκ τούτου, η κα. Σακοράφα, κατόρθωσε να 
ενσωματώσει τη διατύπωση, ότι σε περίπτωση εξω-

Κράτος Μέλος υποδοχής τα τυχόν ποσά που έχει 
καταβάλει στα θύματα ή στους δικαιούχους ως 
αποζημιώσεις. Το άρθρο αυτό καλύπτει επίσης την 
εφαρμογή του επιχειρησιακού σχεδίου που 
περιγράφεται στο άρθρο 18 του Κανο-
νισμού.

1
  Συγκεκριμένα, όταν ένα κράτος μέλος δε 

λαμβάνει τα αναγκαία διορθωτικά μέτρα σύμφωνα με 
την αξιολόγηση τρωτότητας του Οργανισμού ή σε 

περίπτωση δυσανάλογων μεταναστευτικών πιέσεων 
στα εξωτερικά σύνορα -καθιστώντας τον έλεγχο των 
εξωτερικών συνόρων αναποτελεσματικό σε βαθμό 
που ενδέχεται «να θέσει σε κίνδυνο» τη λειτουργία του 

1 
Το άρθρο 18 απαιτεί επείγουσα δράση σε περίπτωση 1) δυσανάλογων μεταναστευτικών πιέσεων στα εξωτερικά σύνορα, οι οποίες καθιστούν τον έλεγχο των εξωτερικών συνόρ ων 

αναποτελεσματικό σε τέτοιο βαθμό που ενδέχεται να θέτει σε κίνδυνο τη λειτουργία του χώρου Σένγκεν ή 2) εάν εάν ένα κράτος μέ λος δεν λάβει τα αναγκαία διορθωτικά μέτρα, σύμφωνα με 

απόφαση του διοικητικού συμβουλίου που αναφέρεται στο άρθρο 12 παράγραφος 6.   
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συμβατικής ευθύνης, ο οργανισμός και όχι το Κράτος 
Μέλος υποδοχής θα υποχρεούται να αποκαθιστά, 
σύμφωνα με τις γενικές αρχές που είναι κοινές στα 
δίκαια των κρατών μελών, τις ζημίες που προξενούν οι 
υπηρεσίες ή το προσωπικό του οργανισμού κατά την 
άσκηση των καθηκόντων τους.   

Επιπλέον, η Ελληνίδα Ευρωβουλευτής κατά τη διάρκεια 
των διαπραγματεύσεων κατόρθωσε να ενσωματώσει 
σε μεγάλο βαθμό τη διάσταση των ανθρωπίνων 
δικαιωμάτων, αλλά και να διαγράψει ή 
τροποποιήσει παραγράφους ιδιαίτερα 
προβληματικές για την Ελλάδα. Ο λόγος 
αυτός ήταν που οδήγησε τους βουλευτές της 
Ομάδας της Ευρωπαϊκής Αριστεράς να μην 
καταψηφίσουν τη γνωμοδότηση της Επιτροπής 
Εξωτερικών Υποθέσεων παρά το γεγονός ότι 
άσκησαν έντονη κρητική για το ρόλο που 
διαδραματίζει ο οργανισμός στο πλαίσιο της 
μεταναστευτικής πολιτικής μιας που υψώνει 
τείχη. 

Κατά τη διάρκεια της συζήτησης στην Επιτροπή 
Εξωτερικών Υποθέσεων η κα Σακοράφα, 
αναφέρθηκε και στην Ευθύνη που έχει η 
ευρωπαϊκή Αριστερά να διαπραγματευθεί, 
παρά τη δομική διαφωνία της, ένα βελτιωμένο 
Κανονισμό. Όπως τόνισε «γνωρίζετε την 
αντίθεση της πολιτικής μου ομάδας στην 
ίδρυση και λειτουργία της FRONTEX. Όμως παρά τις 
πολιτικές ανησυχίες και επιφυλάξεις για τον 
κανονισμό, είμαι αποφασισμένη να συνεισφέρω ώστε 
να καταλήξουμε, αν είναι δυνατό, σε κοινές θέσεις και 
προτάσεις: με δεδομένο τα πολύ σοβαρά και λεπτά 
ζητήματα στα οποία αναφέρεται ο Κανονισμός και για 
να ξεπεράσουμε διαφορετικές πολιτικές οπτικές 
πιστεύω, ότι θα πρέπει να κινηθούμε στο πλαίσιο και με 
γνώμονα τα όσα προστάζουν οι Διεθνείς Συνθήκες. 
Εκτιμώ ότι είναι το ελάχιστο πλαίσιο μέσα στο οποίο 

υπάρχουσες Συνθήκες• στο γεγονός ότι στη σημερινή 
συγκυρία, οι πόροι χρηματοδότησης του οργανισμού 
και η διαχείριση τους οφείλουν να ικανοποιούν 
πλήρως την αναλογικότητα και τη διαφάνεια». 

Στο πλαίσιο αυτό, η εισηγήτρια της GUE/NGL εξέφραζε 
την έντονη διαφωνία της στη διαφαινόμενη πρόθεση 
να ελέγχει ο Οργανισμός προγράμματα όπως το 
Horizon 2020 τα οποία ήδη υλοποιούνται, αλλά και 
στο μελλον προγράμματα, με ιδιαίτερα υψηλούς 

προϋπολογισμούς. Κλείνοντας την παρέμβασή 
της, η κα Σακοράφα αναφέρθηκε σε ζητήματα 
που αφορούν στην Εθνική Κυριαρχία και 
ανεξαρτησία των Κρατών Μελών, ενώ άσκησε 
έντονη κριτική στο γεγονός ότι ο Κανονισμός 
δεν περιγράφει με σαφήνεια ποια θεωρεί 
εξωτερικά της σύνορα η Ε.Ε.  

13 Σεπτεμβρίου 2016:  

Για υποκρισία κατηγόρησε την Ε.Ε. η Ελληνίδα 
ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα, κατά την 
παρέμβασή της στην ολομέλεια του 
Ευρωπαϊκού κοινοβουλίου με θέμα την 
επικείμενη Διεθνή Διάσκεψη υψηλού επιπέδου 
των Ηνωμένων Εθνών, που θα πραγματο-
ποιούνταν στις 19 Σεπτεμβρίου σε επίπεδο 
αρχηγών και κυβερνήσεων για την 
αντιμετώπιση των μαζικών μετακινήσεων 
προσφύγων και μεταναστών. Όπως σημείωσε 

η κα Σακοράφα «Όλοι μιλάνε για σημαντική ιστορική 
ευκαιρία ώστε να καταλήξουμε επιτέλους σε ένα 
ολοκληρωμένο σχέδιο για την αντιμετώπιση των 
προσφυγικών ροών. Αναρωτιέμαι τι θα υποστηρίξουν 
οι ηγέτες της Ευρώπης μεθαύριο γιατί, όπως είπατε και 
εσείς, αυτοί που θα μιλήσουν για αλληλεγγύη είναι οι 
ίδιοι που αρνούνται να δεχθούν πρόσφυγες στις 
χώρες τους. Αυτοί που θα μιλήσουν για δίκαιο 
καταμερισμό ευθυνών, είναι οι ίδιοι που, έπειτα 

πρέπει να κινηθούμε, με δεδομένο ότι η ήδη 
διαμορφωμένη κατάσταση στην Ευρώπη (Κλειστά 
Σύνορα, Συμφωνία με την Τουρκία που παραβιάζει τη 
Διεθνή Νομιμότητα, υψηλοί τόνοι αντιπαράθεσης 
μεταξύ των ευρωπαίων ηγετών κ.α.) αλλά και γεγονότα 
που επιβεβαιώνουν ανησυχίες και φόβους (πχ. 
φυλακίσεις των επαναπροωθηθέντων στην Τουρκία 
αλλά και περιστατικά βίας κατά προσφύγων και 
μεταναστών) μας αφαιρούν οποιοδήποτε δικαίωμα 
ολιγωρία». 

Επιπλέον η κα. Σακοράφα έθεσε και τους κύριους 
άξονες στους οποίους θα επικεντρωθεί η παρέμβασή 
της και συγκεκριμένα: «στην ενεργή συμμετοχή και τον 
έλεγχο που θα πρέπει να έχει το κοινοβούλιο στα 
αιρετά όργανα του Οργανισμού , έλεγχος που θα 
πρέπει να είναι ενισχυμένος και διασφαλισμένος• στη 
δικαιοδοσία του σώματος αλλά και το φάσμα των 
επιχειρησιακών παρεμβάσεων του, φάσμα το οποίο θα 
πρέπει να είναι απόλυτα διευκρινισμένο έτσι ώστε σε 
καμία περίπτωση να μην έρχεται σε σύγκρουση με τις 
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από έναν ολόκληρο χρόνο, έχουν 
πραγματοποιήσει λιγότερο από το πέντε τοις 
εκατό του περίφημου μηχανισμού ανακατανομής. 
Αυτοί που θα υπερασπίζονται ασφαλείς και 
ομαλές προσφυγικές ροές, είναι οι ίδιοι που 
χτίζουν τείχη και δημόσια παρακαλούν τους 
πρόσφυγες να μην έρχονται στην Ευρώπη». 
Κλείνοντας την ομιλία της η ευρωβουλευτής της 
Αριστεράς άσκησε έντονη κρητική 
στον Πρόεδρο του Ευρωπαϊκού 
Συμβουλίου, Ντόναλντ Τουσκ για 
την ατυχή δήλωση του, ότι η 
ικανότητα της Ευρώπης των 28 
κρατών και των πεντακοσίων 
εκατομμυρίων πολιτών να 
φιλοξενήσει νέα κύματα 
προσφύγων, βρίσκεται κοντά στο 
όριο. 

ΓΝΩΜΟΔΟΤΗΣΗ σχετικά με 
πρόταση κανονισμού του 
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του 
Συμβουλίου σχετικά με τον 
Οργανισμό της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης για το Άσυλο και την 
κατάργηση του κανονισμού (Ε.Ε. ) 
αριθ. 439/2010 02-12-2016 – 
Επιτροπή Εξωτερικών Υποθέσεων, http://
www.europarl.europa.eu/sides/getDoc.do?pubRef=-//
EP//NONSGML+COMPARL+PE-
589.496+02+DOC+PDF+V0//EL&language=EL 

H Ελληνίδα ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα 
διαπραγματεύτηκε τη γνωμοδότηση της Επιτροπής 
Εξωτερικών Υποθέσεων (AFET) για τον κανονισμό για 
τον Οργανισμό της Ευρωπαϊκής Ένωσης για το Άσυλο 
ως σκιώδης εισηγήτρια της  ευρωομάδας της Αριστε-
ράς (GUE/NGL). Συνολικά η κα. Σακοράφα κατέθεσε 
43 τροπολογίες με  στόχο την προώθηση ενός 

κατέδειξαν την πλήρη αναποτελεσματικότητα του 
Κοινού Ευρωπαϊκού Συστήματος Ασύλου και το 
γεγονός ότι  βασική προϋπόθεση για ένα βιώσιμο και 
αποτελεσματικό Κανονισμό Ασύλου είναι να καταστεί 
πρωτίστως ουσιωδώς δίκαιο. 

• Την ανάγκη για περαιτέρω ενδυνάμωση του 
Οργανισμού, ώστε να καταστεί αυτόνομος και 

αυτάρκης, παρέχοντας τα 
απαραίτητα εργαλεία ώστε να 
διασφαλίζεται η αναγκαία 
στληριξη των Κρατών  Μελών. 

• Τη διαγραφή αναφορών που 
περιόριζαν τη διάρκεια των 
αποστολών Ομάδων 
Υποστήριξης στα Κράτη Μέλη, 
διπλασιάζοντας παράλληλα την 
ελάχιστη χρονική διάρκειά τους 
στις 60 ημέρες. 

• Την προσθήκη υποχρέωσης της 
Επιτροπής να επιβάλει κυρώσεις 
στα Κράτη Μέλη, τα οποία 
αρνούνται να στελεχώσουν και 
να ενισχύσουν τον Οργανισμό 
Ασύλου, με στόχο την αποφυγή 
ελλείψεων και δυσλειτουργιών 

που παρατηρήθηκαν στο παρελθόν και άφηναν 
έκθετες τις χώρες υποδοχής. 

• Την υποχρέωση εξασφάλισης της κατάλληλης 
σύνθεσης με καταρτισμένα στελέχη των Ομάδων 
Υποστήριξης για το άσυλο, τόσο σύμφωνα με το 
αίτημα των κρατών μελών υποδοχής, όσο και με τις 
ανάγκες που διαπιστώνονται επιτόπου. 

• Την ενίσχυση των αρμοδιοτήτων του Οργανισμού 
στον τομέα της μετεγκατάστασης. Η δυνατότητα 
μετεγκατάστασης θα πρέπει να παρέχεται σε όλους 
όσους αιτούνται άσυλο κι όχι μόνο σε όσους 

βιώσιμου, αποτελεσματικού αλλά και δίκαιου 
ευρωπαϊκού Συστήματος Ασύλου. Ενός Συστήματος 
Ασύλου που θα βασίζεται σε μια υποχρεωτική, 
αυτόματη μετεγκατάσταση προσφύγων και αιτούντων 
άσυλο, με ένα σταθερό, προκαθορισμένο ποσοστό 
καταμερισμού που θα αποτελεί τόσο ένδειξη 
αλληλεγγύης στα κράτη μέλη πρώτης υποδοχής -που 
σήκωναν μόνα τους το βάρος της προσφυγικής κρίσης

- όσο και βάση για την εξασφάλιση καλύτερων 
συνθηκών για τους αιτούντες άσυλο.  Στις 8 
Δεκεμβρίου 2016, η επιτροπή LIBE υποστήριξε την 
πρόταση και ενέκρινε διαπραγματευτική εντολή και 
ομάδα με σκοπό την επίτευξη συμφωνίας πρώτης 
ανάγνωσης με το Συμβούλιο σχετικά με τη νομοθετική 
πρόταση. Η σκιώδης εισηγήτρια της πολιτικής ομάδας 
της Αριστεράς κα Σοφία Σακοράφα κατόρθωσε να 
συμπεριλάβει αρκετές από τις τροπολογίες της στο 
τελικό κείμενο της γνωμοδότησης: 

• Την παραδοχή ότι οι τεράστιες προσφυγικές ροές 

http://www.europarl.europa.eu/sides/getDoc.do?pubRef=-//EP//NONSGML+COMPARL+PE-589.496+02+DOC+PDF+V0//EL&language=EL
http://www.europarl.europa.eu/sides/getDoc.do?pubRef=-//EP//NONSGML+COMPARL+PE-589.496+02+DOC+PDF+V0//EL&language=EL
http://www.europarl.europa.eu/sides/getDoc.do?pubRef=-//EP//NONSGML+COMPARL+PE-589.496+02+DOC+PDF+V0//EL&language=EL
http://www.europarl.europa.eu/sides/getDoc.do?pubRef=-//EP//NONSGML+COMPARL+PE-589.496+02+DOC+PDF+V0//EL&language=EL
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είχε προηγηθεί η εξέταση της αίτησής τους όπως 
προέβλεπε η αρχική πρόταση της Επιτροπής 
προκειμένου να αποφορτιστούν οι χώρες ώρες 
υποδοχής, κυρίως η Ελλάδα και η Ιταλία. 

• Την ευθύνη του Οργανισμού για την αξιολόγηση της 
εφαρμογής των αποφάσεων μετεγκατάστασης από τα 
Κράτη Μέλη και τη δυνατότητα του να απαιτεί 
διορθωτικά μέτρα σε περίπτωση 
ελλείψεων. 

• Τη μετατροπή του Οργανισμού σε ένα 
αυτόνομο κέντρο εμπειρογνωμοσύνης 
στον τομέα του Ασύλου, αλλά και της 
αξιολόγησης των Ασφαλών Τρίτων 
Χωρών και των Χωρών Διέλευσης. 

• Την υποχρέωση Οργανισμού να 
δημοσιοποιεί όλες τις Εκθέσεις που 
ετοιμάζει σχετικά με τις χώρες 
προέλευσης και διέλευσης αιτούντων 
άσυλο. Η διαδικασία αυτή εξασφαλίζει τον 
καλύτερο δυνατό έλεγχο και τη διαφάνεια 
ώστε να αποτρέπονται αυθαίρετες 
αποφάσεις. 

• Την υποχρέωση συνεργασίας του 
Οργανισμού σε όλα τα στάδια 
λειτουργίας με διεθνείς Οργανισμούς, 
όπως την Ύπατη Αρμοστεία του ΟΗΕ για 
τους Πρόσφυγες, τον Διεθνή Οργανισμό 
Μετανάστευσης κι άλλα διεθνή όργανα, 
ώστε να εξασφαλιστεί πολλαπλός έλεγχος 
εφαρμογής των κανόνων του Διεθνούς Δικαίου για 
τους πρόσφυγες. 

Όπως είναι φυσικό οι βελτιώσεις που επιτεύχθηκαν 
στο φάκελο αυτό από την σκιώδη εισηγήτρια της GUE 
στοχεύουν στην σημαντική βοήθεια της Ελλάδας να 
αντιμετωπίσει την προσφυγική κρίση προστατεύοντας 
παράλληλα τα δικαιώματα των προσφύγων. 

ευθύνεται κυρίως για τον μικρό αριθμό 
μετεγκαταστάσεων αιτούντων διεθνή προστασία». Στο 
πλαίσιο αυτό η ευρωβουλευτής ζήτησε να επιβληθούν 
κυρώσεις στα Κράτη Μέλη που δεν εφάρμοσαν τις 
αποφάσεις για τη μετεγκατάσταση 160.000 
προσφύγων καθώς και να αναθεωρηθεί ο Κανονισμός 
Δουβλίνο, ώστε να συμπεριλάβει τη δημιουργία 

μόνιμου μηχανισμού μετεγκα-
τάστασης με βάση το σύστημα του. 

 24 Οκτωβρίου 2017.  

Σοφία Σακοράφα σε Τουσκ και 
Γιούνκερ: Ωρολογιακή βόμβα η 
πολιτική σας για το μεταναστευτικό. 
Αυτό επεσήμανε η ευρωβουλευτής 
Σοφία Σακοράφα κατά τη συζήτηση 
για τα αποτελέσματα της Συνόδου 
Κορυφής της 19η - 20ης Οκτωβρίου 
και τα πρώτα βήματα για την έναρξη 
δημόσιας συζήτησης για το μέλλον 
της Ευρώπης, στην Ολομέλεια του 
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, παρουσία 
των Προέδρων Tουσκ και Γιούνκερ. Η 
ανεξάρτητη ευρωβουλευτής σημείωσε 
ότι «με αοριστίες για την αντιμετώ-
πιση των αιτιών που γεννούν τη 
μετανάστευση και τους πρόσφυγες 
και μόνο στόχο μια Ευρώπη φρούριο, 
η πολιτική που ακολουθείται από την 
Ευρώπη θα έχει σαν αποτέλεσμα την 

περαιτέρω αποσταθεροποίηση της περιοχής με τραγικά 
αποτελέσματα». Παράλληλα, στηλίτευσε την απουσία 
κάθε ουσιαστικής αναφοράς για την Τουρκία στα 
συμπεράσματα της συνόδου κορυφής, παρά τα 
επανειλημμένα ψηφίσματα του ευρωπαϊκού κοινο-
βουλίου. Όπως ανέφερε χαρακτηριστικά «για τις 
σχέσεις με την Τουρκία αφιερώνετε μια πρόταση που 
δεν λέει τίποτα, παρά τα επανειλημμένα ψηφίσματα 

15 Σεπτεμβρίου 2017.  

Το ζήτημα του ελλείμματος της αλληλεγγύης στην Ε.Ε. 
ανέδειξε σε γραπτή ερώτηση της η Ελληνίδα 
Ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα προς την Επιτροπή 
που ερώτηση κατατέθηκε  από κοινού με 53 ακόμη 
ευρωβουλευτές και αφορούσε στην  εφαρμογή των 

αποφάσεων της μετεγκατάστασης του 2015 οι οποίες 
πλησίαζαν στη λήξη τους και είχαν παραμείνει στην 
πράξη ανεφάρμοστες. Σύμφωνα με την απόφαση του 
Ευρωπαϊκού Δικαστηρίου, στις 6 Σεπτεμβρίου 2017, 
απορρίφθηκαν οι προσφυγές της Σλοβακίας και της 
Ουγγαρίας με τις οποίες αμφισβητούνταν η διαδικασία 
μετεγκατάστασης κατά το Δικαστήριο «η έλλειψη 
συνεργασίας που επέδειξαν ορισμένα κράτη μέλη» 
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του κοινοβουλίου». Κλείνοντας επεσήμανε 
κατηγορηματικό́ τρόπο ότι η πολιτική της ανακοπής 
των ροών σε περιοχές που χαρακτηρίζονται από 
εκτεταμένη αστάθεια δημιουργεί μια ωρολογιακή 
βόμβα που σύντομα θα εκραγεί: «Περιγράφετε 
συνεργασίες με την Λιβύη και γειτονικές χώρες στα 
όρια της αποσταθεροποίησης και τις εκβιάζετε με τα 
κονδύλια ανάπτυξης, το εμπόριο και τις θεωρήσεις, με 
στόχο τον εγκλωβισμό προσφύγων και μεταναστών 
σε καταυλισμούς - στρατόπεδα. 
Γνωρίζετε ασφαλώς ότι αυτό είναι 
μια ωρολογιακή βόμβα που σύντομα 
θα εκραγεί και το σκληρό τίμημα θα 
το πληρώσουμε όλοι. Η πολιτική σας 
διχάζει την Ευρώπη και δυστυχώς 
κάποιοι συνεχίζουν να επενδύουν σε 
πρόσκαιρα κέρδη. Είμαι περίεργη 
λοιπόν για το όραμα ποιας Ευρώπης 
θα μιλάτε τότε στους λαούς». 

2 Απριλίου 2018. 

Σοφία Σακοράφα: Η Ευρώπη δίνει 
χρήματα στην Τουρκία για το 
προσφυγικό και αυτή αγοράζει 
τεθωρακισμένα που απειλούν τις 
ζωές των προσφύγων. 

Χρήματα για να φυλάει τα σύνορα 
δίνει η Ευρώπη στην Τουρκία, την 
ώρα που εκείνη τα παραβιάζει και 
εισβάλλει στην Συρία, ενώ με τα κονδύλια αυτά 
αγοράζει στρατιωτικού τύπου οχήματα, με τα οποία 
απειλούνται οι ζωές των προσφύγων. Τα παραπάνω 
καταγγέλλει η ανεξάρτητη ευρωβουλευτής Σοφία 
Σακοράφα σε δύο ερωτήσεις που κατάθεσε προς την 
Ευρωπαϊκή Επιτροπή, με τις οποίες ζητά να της 
απαντήσει ποιες εγγυήσεις έλαβε από την Τουρκία ότι η 
χρήση των οχημάτων αυτών δεν θα παραβιάζει τα 

περισσότεροι από 40 άνθρωποι στην προσπάθειά τους 
να διασχίσουν τα τουρκοσυριακά σύνορα. 

Ως εκ τούτου συμπεραίνεται ότι η χρήση των 
τεθωρακισμένων οχημάτων που χρησιμοποιεί η 
Τουρκία και αγόρασε με χρήματα της Ευρώπης, - και τα 
οποία με μια μικρή μετατροπή, αποκτούν ικανότητα 
χρήσης πραγματικών πυρών- απειλεί ευθέως τη ζωή 
των προσφύγων.   

Στις ερωτήσεις της η κα. Σακοράφα ζητά απαντήσεις 
για το πως θα ελέγχει η Επιτροπή 
τη χρήση αυτών των οχημάτων και 
τη μη μετατροπή τους, ώστε να 
έχουν δυνατότητα χρήσης 
πραγματικών πυρών. Τέλος, ζητά 
να λάβει μία ξεκάθαρη απάντηση 
για το εάν η χρηματοδότηση αυτή 
συνιστά ή όχι κατάφωρη 
παραβίαση του Διεθνούς και του 
Προσφυγικού Δικαίου, καθώς και 
των Δικαιωμάτων του ανθρώπου. 

Η κυρία Σακοράφα ζητά από την 
Επιτροπή να λάβει ξεκάθαρη 
απάντηση για το εάν συνιστά ή όχι 
η χρηματοδότηση αυτή κατάφωρη 
παραβίαση του άρθρου 3 της 
Ευρωπαϊκής Σύμβασης 
Δικαιωμάτων του Ανθρώπου και 
του άρθρου 4 του 4ου 

Πρωτοκόλλου της Ευρωπαϊκής Σύμβασης 
Δικαιωμάτων του Ανθρώπου, του Κοινοτικού Δικαίου 
και του άρθρου 33&1 της Σύμβαση της Γενεύης του 
1951, δεδομένου ότι η χρήση των εν λόγω 
στρατιωτικών οχημάτων, έχουν σκοπό την αποτροπή́ 
της άφιξης και την απώθηση των προσφύγων και 
συγκεκριμένα την αρχή της μη-επαναπροώθησης και 
την απαγόρευση των ομαδικών απελάσεων. 

Ανθρώπινα Δικαιώματα και το Προσφυγικό Δίκαιο. 

Σύμφωνα με έρευνα του περιοδικού Der Spiegel, η Ε.Ε., 
μέσω του μηχανισμού προενταξιακής βοήθειας, 
διέθεσε στην Τουρκία κονδύλια ύψους 80 εκατομ-
μυρίων ευρώ για τεχνολογία ασφαλείας και συνο-
ριακής παρακολούθησης. Από αυτά, τα 35,6 εκατομ-
μύρια ευρώ δόθηκαν για αγορά τεθωρακισμένων 
οχημάτων στρατιωτικού τύπου Cobra ΙΙ, με σκοπό τη 
φύλαξη των συνόρων με τη Συρία και την αποτροπή 

τυχόν νέων προσφυγικών ροών. Όλα αυτά γίνονται τη 
στιγμή που η ίδια η Τουρκία παραβιάζει τα σύνορα με 
την παράνομη εισβολή στη Συρία, τα βίαια μέτρα 
αποτροπής και οι τακτικές απώθησης που εφαρμόζει, 
απαξιώνοντας το Διεθνές Δίκαιο, το Προσφυγικό 
Δίκαιο και τα Ανθρώπινα Δικαιώματα. Επιπλέον, 
πληθώρα ερευνών αναφέρουν, ότι από τον 
Σεπτέμβριο του 2017 έχουν χάσει τη ζωή τους 
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 17 Απριλίου 2018.  

Σοφία Σακοράφα: Ποια είναι τελικά η κοινή ευρωπαϊκή 
θέση για το προσφυγικό; “Ποια είναι τελικά η κοινή 
ευρωπαϊκή θέση για το προσφυγικό” αναρωτήθηκε 
στην παρέμβασή της στην ολομέλεια του 
Ευρωκοινοβουλίου στο Στρασβούργο, η ανεξάρτητη 
ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα, ζητώντας από την 
αρμόδια για την εξωτερική πολιτική και τα θέματα 
ασφάλειας, κα Φεντερίκα Μογκερίνι να απαντήσει στο 
ερώτημα αυτό. Η κα Σακοράφα 
ανέφερε ότι ενώ η Ευρωπαϊκή 
Ένωση έστω και στα λόγια 
ισχυρίζεται, πλέον, ότι είναι υπέρ της 
ασφαλούς μετανάστευσης και της 
ανθρωποκεντρικής προσέγγισης 
στο προσφυγικό, την ίδια στιγμή: 

-Πληρώνει την Τουρκία για να 
κρατάει τους πρόσφυγες 
αποκλεισμένους και τη χρηματο-
δοτεί να αγοράζει τεθωρακισμένα 
προκειμένου να τους αποτρέπει να 
φτάνουν στην Ευρώπη, παραβιά-
ζοντας εν γνώσει της τη Σύμβαση 
της Γενεύης για τους πρόσφυγες και 
τις Ευρωπαϊκές Συνθήκες. 

-Ανέχεται κράτη-μέλη της να 
κλείνουν σύνορα, να μην δέχονται 
πρόσφυγες και να μπλοκάρουν την αναγκαία 
αναθεώρηση του κανονισμού Δουβλίνο. 

-Επιπλέον, όχι μόνο δεν καταδικάζει, αλλά 
«συμπαρίσταται» στη Γαλλία και στη Βρετανία που 
βομβάρδισαν προχθές τη Συρία, περιφρονώντας 
ακόμα και αυτά τα θεσμικά όργανα του ΟΗΕ, με 
κίνδυνο δημιουργίας νέου κύματος προσφύγων. 

Κλείνοντας την παρέμβασή της για το προσφυγικό η 
κα. Σακοράφα, απευθυνόμενη στην Φεντερίκα 

ανεξάρτητες, αλλά κατ’ ουσίαν αλληλένδετες 
διαδικασίες με στόχο να εγκριθεί ένα Παγκόσμιο 
Σύμφωνο για τους πρόσφυγες και ένα Παγκόσμιο 
Σύμφωνο για την ασφαλή, εύτακτη και νόμιμη 
μετανάστευση. 

Η Ελληνίδα Ευρωβουλευτής υπερψήφισε το ψήφισμα 
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου για τα Παγκόσμια 
Σύμφωνα των Ηνωμένων Εθνών, αφού όπως 
ανέφερε, το τελευταίο στηρίζει την προσπάθεια αυτή 

και καλεί για μια ανθρωποκεντρική 
προσέγγιση που να βασίζεται στα 
ανθρώπινα δικαιώματα και σε 
μακροπρόθεσμα, βιώσιμα και 
ολοκληρωμένα μέτρα προς όφελος 
των προσφύγων-μεταναστών. Ζήτησε 
επίσης να δοθεί ιδιαίτερη προσοχή στα 
άτομα που βρίσκονται σε ευάλωτη θέση 
και έχουν ανάγκη από ειδική ιατρική ή 
ψυχολογική υποστήριξη, να 
εξασφαλιστεί ένας δικαιότερος επι-
μερισμός των ευθυνών υποδοχής και 
στήριξης των προσφύγων σε παγκόσμιο 
επίπεδο και κάλεσε την Ε.Ε. και τα κράτη 
μέλη να αναγνωρίσουν και να τηρήσουν 
το μερίδιο ευθύνης τους. Επιπλέον 
ζήτησε να εγκριθεί μηχανισμός 
παγκόσμιου επιμερισμού ευθυνών, ο 

οποίος θα στηρίζει μια προσέγγιση με βάση τα 
ανθρώπινα δικαιώματα στο πλαίσιο του προτεινόμενου 
Συμφώνου. Τέλος απαίτηησε τον πλήρη σεβασμό του 
διακιώματος στην οικογενειακή  επανένωση και 
επανέλαβε το αίτημά της για την ανάπτυξη ασφαλών 
και νόμιμων οδών για τους πρόσφυγες πέραν της 
επανεγκατάστασης, περιλαμβανομένων ανθρωπιστι-
κών διαδρόμων, ανθρωπιστικών διεθνών θεωρήσεων, 
περιφερειακών προγραμμάτων επανεγκατάστασης και 
άλλων συμπληρωματικών νόμιμων οδών, ούτως ώστε 

Μογκερίνι ρώτησε: «Με ποιο ηθικό βάρος, άραγε 
κυρία Μογκερίνι θα υπερασπιστείτε στα Ηνωμένα Έθνη 
τις συνθήκες και τις αξίες που περιφρονούνται από 
κράτη-μέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης και καταπατούνται 
από τον ίδιο το θεσμό που εκπροσωπείτε;” . Και “ποια 
είναι τελικά η κοινή ευρωπαϊκή θέση για το 
προσφυγικό»; 

 

 

18 Απριλίου 2018  

Σοφία Σακοράφα - Αιτιολόγηση ψήφου: Η πρόοδος 
που έχει σημειωθεί όσον αφορά τα Παγκόσμια 
Σύμφωνα των Ηνωμένων Εθνών για την ασφαλή, 
εύτακτη και νόμιμη μετανάστευση και για τους 
πρόσφυγες (B8-0184/2018).  Κατά τη σύνοδο κορυφής 
του ΟΗΕ της 16-10-2016, η Γενική Συνέλευση ενέκρινε 
ομόφωνα τη «Διακήρυξη της Νέας Υόρκης», βάσει της 
οποίας δρομολογήθηκαν δύο χωριστές, διακριτές και 

https://www.sakorafa.gr/index.php/component/content/article/20-home/205-sofia-sakorafa-poia-einai-telika-i-koini-evropaiki-thesi-gia-to-prosfygiko?Itemid=101
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να μπορούν οι πρόσφυγες να μεταβούν σε 
προορισμούς με κατάλληλες και αξιοπρεπείς συνθήκες 
υποδοχής. 

 20 Ιουνίου 2018.  

Σοφία Σακοράφα: « Με ποιο ηθικό κύρος υπερασπίζεται 
η Ε.Ε. στα Ηνωμένα Έθνη Συνθήκες και αξίες που 
περιφρονούνται από κράτη μέλη της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης και καταπατούνται από τα μέλη 
του ίδιου του θεσμού που 
εκπροσωπείτε;» ρώτησε την κα Lotte 
Knudsen, Διευθύνουσα Σύμβουλο στο 
τμήμα Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων, 
Παγκοσμίων και Πολυμερών 
Ζητημάτων από την Ευρωπαϊκή 
Υπηρεσία Εξωτερικής Δράσης (ΕΥΕΔ), η 
Ελληνίδα ευρωβουλευτής,  Σοφία 
Σακοράφα στην ενημέρωση που 
πραγματοποιήθηκε στην Επιτροπή 
Πολιτικών Ελευθεριών, Δικαιοσύνης 
και Εσωτερικών Υποθέσεων (LIBE), 
σχετικά με τις διαπραγματεύσεις για τα 
παγκόσμια σύμφωνα μετανάστευσης. 
Σύμφωνα με την κα Σακοράφα, η 
Ευρωπαϊκή Ένωση από τη μία 
«υποτίθεται ότι πρωτοστατεί στα 
παγκόσμια σύμφωνα του ΟΗΕ για μια 
ασφαλή, εύτακτη και νόμιμη μετανάστευση και 
διατείνεται ότι υπερασπίζεται και διεκδικεί μια 
ανθρωποκεντρική προσέγγιση για το προσφυγικό, 
όπου ο σεβασμός των ανθρωπίνων δικαιωμάτων και η 
αλληλεγγύη τόσο μεταξύ των Κρατών όσο και από τα 
Κράτη προς τους πρόσφυγες, θα βρίσκονται στον 
πυρήνα των προσπαθειών αυτών». Όμως την ίδια 
στιγμή, «πληρώνει την Τουρκία για να κρατάει τους 
πρόσφυγες αποκλεισμένους και τη χρηματοδοτεί για 
να αγοράζει τεθωρακισμένα για να τους αποτρέπει να 
φτάνουν στην Ευρώπη, παραβιάζοντας εν γνώσει της 

8 Νοεμβρίου 2018.  

Να αντιδράσει η Ε.Ε. στη μονομερή απόφαση της 
Αυστρίας να αποσύρει τη στήριξή της από τα Σύμφωνα 
του ΟΗΕ για τη μετανάστευση και τους πρόσφυγες 
ζήτησε σε γραπτή ερώτηση της η Ελληνίδα 
ευρωβουλευτής της GUE/NGL Σοφία Σακοράφα. 
Απευθυνόμενη στον αρμόδιο Επίτροπο για τη 
μετανάστευση κ. Αβραμόπουλο τον ρωτάει πώς 

σκοπεύει να αντιδράσει στην εν 
λόγω απόφαση, που υποσκάπτει τις 
αρχές της αλληλεγγύης, του 
καταμερισμού των βαρών και των 
υποχρεώσεων, αλλά και τις 
δεσμεύσεις που έχει αναλάβει η Ε.Ε.. 
Πολλώ δε μάλλον όταν η απόφαση 
της Αυστρίας έρχεται σε ευθεία 
αντίθεση με τις έως σήμερα 
αποφάσεις του Συμβουλίου και τις 
ανακοινώσεις της Επιτροπής, και τη 
στάση της ίδιας της χώρας, ως 
επικεφαλής διαπραγματευτή της Ε.Ε., 
και τη στάση σχεδόν όλων των 
Κρατών Μελών της Ε.Ε. που υποστή-
ριξαν και συνέβαλαν στη διαμόρφω-
ση των Συμφώνων. Η κα Σακοράφα 
υποστηρίζει ότι η απόφαση αυτή 

δημιουργεί μείζον πολιτικό ρήγμα στην ενιαία θέση και 
υπονομεύει την αξιοπιστία της Ε.Ε. διεθνώς, ενώ οξύνει 
τις αντιθέσεις στο εσωτερικό του Συμβουλίου για το 
προσφυγικό.  

τη Σύμβαση της Γενεύης για τους πρόσφυγες και τις 
ευρωπαϊκές Συνθήκες. Ανέχεται κράτη μέλη της να 
κλείνουν σύνορα, να μη δέχονται πρόσφυγες και να 
μπλοκάρουν την αναγκαία αναθεώρηση του 
Κανονισμού του Δουβλίνου». Η κα. Σακοράφα 
ξεκαθάρισε ότι οι πράξεις αυτές «συνιστούν ωμές 
παραβιάσεις των δικαιωμάτων των προσφύγων όπως 
ορίζονται στα ίδια τα κείμενα της Ε.Ε.». Καλεί δε το 

Συμβούλιο να απαντήσει, «με ποιο ηθικό κύρος 
υπερασπίζεται η Ε.Ε. στα Ηνωμένα Έθνη Συνθήκες 
και αξίες που περιφρονούνται από κράτη μέλη 
της Ευρωπαϊκής Ένωσης και καταπατούνται από 
τα μέλη του ίδιου του θεσμού που εκπροσωπεί». 
Κλείνοντας την ομιλία της η κα. Σακοράφα σημείωσε 
ότι αν συνεχιστεί αυτή η αδιέξοδη πολιτική, τα 
Παγκόσμια Σύμφωνα θα καταλήξουν νεκρό γράμμα. 

 

 

https://www.sakorafa.gr/index.php/epitropes/94-metanastefsi-kai-prosgyges
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Από το λεύκωμα TRAPPED του  Ν.Πήλος .  Μία πρωτοβουλ ία  της  ευρωβουλευτού Σοφίας Σακοράφα  
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Παρεμβάσεις και Δράσεις στο πλαίσιο της Επιτροπής Εξωτερικών Υποθέσεων  
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Παλαιστ ιν ιακό Ζήτημα  
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 17 Ιουλίου 2014.  

Σοφία Σακοράφα: «Διαλέξτε ένα μόνο από τα πολλά 

εγκλήματα που διαπράττει το Ισραήλ και τιμωρήστε το. 

Μήτρα όσων συμβαίνουν στην Παλαιστίνη είναι η 

Ισραηλινή Κατοχή και η πλήρης ατιμωρησία του Ισραήλ 

για τα εγκλήματα που τελεί κατ’ εξακολούθηση μισόν 

αιώνα τώρα». Με αυτά τα λόγια, η ευρωβουλευτής 

παρενέβη στο Ευρωκοινοβούλιο, στη συζήτηση για την 

έκδοση ενός ακόμη ψηφίσματος για όσα τραγικά 

συμβαίνουν στη Παλαιστίνη, ενώ αμφισβήτησε τη 

πρακτική αξία ανάλογων ψηφισμάτων επισημαίνοντας 

πως μετά το τελευταίο αντίστοιχο ψήφισμα 

καταμετρήθηκαν 180 νεκροί, 1.300 κατεστραμμένα 

σπίτια, 1.250 τραυματίες (μεταξύ των οποίων 250 

παιδιά) και 17.000 νέοι πρόσφυγες. Υπενθύμισε επίσης 

Παλαιστινιακός λαός έχει και το κουράγιο, την 

αποφασιστικότητα και την πίστη να συνεχίσει να 

πολεμάει μέχρι να τα κατακτήσει.  

18 Ιουλίου 2014.  
Δήλωση Σοφία Σακοράφα : Η απάντηση στην κατοχή 
είναι ο αγώνας όλων για την ελευθερία και την 
ανεξαρτησία. 
Με γραπτή δήλωση της, η ευρωβουλευτής της GUE/
NGL Σοφία Σακοράφα, αιτιολόγησε την αρνητική της 
ψήφο στο ψήφισμα του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου για 
τη «Κλιμάκωση της βίας μεταξύ Ισραήλ και 
Παλαιστίνης», τονίζοντας ότι αποτελεί υποχρέωση και 
καθήκον όλων των ελεύθερων ανθρώπων να 
στηρίζουν με κάθε τρόπο τον ιερό αγώνα των λαών 
για ελευθερία και ανεξαρτησία και ότι γι’ αυτό αρνείται 
να δώσει το παραμικρό ελαφρυντικό στον κατακτητή 
και να συνυπογράψει ένα ψήφισμα που χαρακτηρίζει 
κάθε Παλαιστίνιο που αγωνίζεται για την ελευθερία, 

τα αποτελέσματα των εκατοντάδων, πολύ πιο σκληρών 

από το τωρινό, ψηφισμάτων Διεθνών Οργανισμών 

από το 1967 έως σήμερα, τα οποία συνυπέγραψαν 

όλα τα μέλη της Ε.Ε. : 6 εκατ. Παλαιστίνιοι πρόσφυγες 

συνολικά, χωρίς δικαίωμα επιστροφής (2.5 εκατ. από 

αυτούς ζουν σε 25 καταυλισμούς κάτω από άθλιες 

συνθήκες), 450.000 εποικισμοί στη Δυτική Όχθη και 

100.000 στα Ιεροσόλυμα, 750 χλμ. τείχους έως 12 

μέτρα ύψος, 350.000 κατεστραμμένες ρίζες ελιές, 

χιλιάδες νεκροί και συνθήκες απαρτχάιντ. Παράλληλα 

τόνισε ότι θα αρκούσε η δέσμευση της Ε.Ε. για την 

εφαρμογή όλων των κυρώσεων που προβλέπουν οι 

Διεθνείς συνθήκες έως ότου συμμορφωθεί το Ισραήλ, 

καταλήγοντας με τη βεβαιότητα ότι για τα υπόλοιπα, 

για μια ελεύθερη και ανεξάρτητη πατρίδα, ο 

Η ειρηνευτική διαδικασία στη Μέση Ανατολή απετέλεσε αντικείμενο των εργασιών του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και στην 

παρούσα κοινοβουλευτική περίοδο. Οι Παλαιστίνιοι βιώνουν επί σειρά ετών τη στυγνή πραγματικότητα της Ισραηλινής 
Κατοχής,αλλά το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και η Ε.Ε. αρνούνται να επιβάλλουν κυρώσεις στο κράτος απαρτχάιντ του Ισραήλ, 
ώστε να πιεσθεί η κυβέρνηση Νετανιάχου να συμμορφωθεί με το Διεθνές Δίκαιο και τις αποφάσεις του Συμβουλίου 
Ασφαλείας των Ηνωμένων Εθνών. Η ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα, στην οποία έχει αποδοθεί τιμητικά η παλαιστινιακή 
υπηκοότητα για τη στήριξη της στον αγώνα του παλαιστινιακού λαού, έχει πραγματοποιήσει περισσότερες από 50 
παρεμβάσεις καλώντας την Ε.Ε. να αντιδράσει στα εγκλήματα του Ισραήλ. Η κα Σακοράφα έχει τονίσει ότι αιτία των 
γεγονότων στην Παλαιστίνη είναι η ισραηλινή κατοχή και η πλήρης ατιμωρησία του Ισραήλ, εδώ και μισό αιώνα, για τα κατ’ 
εξακολούθηση εγκλήματά του. Έχει επίσης επανειλημμένα ζητήσει να διακοπεί άμεσα η Συμφωνία Σύνδεσης της Ε.Ε. με το 
Ισραήλ και να παγώσουν οι εμπορικές και οικονομικές σχέσεις. 
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τρομοκράτη, αμνηστεύοντας παράλληλα τον 
Ισραηλινό κατακτητή για όλα τα ειδεχθή εγκλήματα 
του. 
1 Οκτωβρίου 2014.  
Σοφία Σακοράφα: Με την αναγνώριση της κρατικής 
υπόστασης της Παλαιστίνης έγινε ένα σημαντικό βήμα. 
Μην το ακρωτηριάσουμε και 
μην κάνουμε πίσω! Κριτική 
άσκησε για μια ακόμη φορά η 
ευρωβουλευτής Σοφία Σακο-
ράφα, σημειώνοντας ότι η 
αναγνώριση  του Παλαιστι-
νιακού κράτους δημιουργεί 
νέο status και υποχρεωτικές 
δεσμεύσεις για την Ένωση, η 
οποία με την άτολμη και 
υπονομευτική στάση της στέ-
ρησε εδώ και τόσα χρόνια 
από τον Παλαιστινιακό λαό 
μια πραγματική προοπτική για 
δικό του κράτος. Υπογράμ-
μισε ότι τώρα πλέον γνωρί-
ζουμε ότι αναφερόμαστε σε 
Κατακτητή, Κατεχόμενο Κρά-
τος, και κατοχικό στρατό και 
όταν θα μιλάμε για διεθνείς 
θεσμούς και Συνθήκες θα 
αναγνωρίζουμε το προνόμιο 
του Παλαιστινιακού κράτους 
να προσφεύγει και να 
καταγγέλλει καταπάτηση ανθρώπινων δικαιωμάτων και 
εγκλήματα πολέμου. 
 
27 Οκτωβρίου 2015.  
Η ευρωβουλευτής της ευρωομάδας της Αριστεράς 
Σοφία Σακοράφα απέστειλε επιστολή από κοινού με 

του Ισραήλ στα κατεχόμενα παλαιστινιακά εδάφη, ως 
παράνομη, αν και οι ενστάσεις της Ε.Ε. δεν φάνηκε να 
είχαν σημαντική επίπτωση στην πολιτική του Ισραήλ. 
Καυτηρίασαν τη πολιτική των δύο μέτρων και δύο 
σταθμών που εφαρμόζει η Ε.Ε., αφού η έλλειψη 
ουσιαστικής δράσης της Ε.Ε. όσον αφορά το Ισραήλ 
δεν συμβαδίζει με την ταχύτητα με την οποία έχει 

εφαρμόσει περιοριστικά μέτρα 
στη Ρωσία, όσον αφορά στην 
κρίση της Ουκρανίας. 
 
24 Μαρτίου 2015.  
Την επανεξέταση της αναστο-
λής της Συμφωνίας Σύνδεσης 
ζήτησε η Ελληνίδα ευρωβου-
λευτής Σοφία Σακοράφα σε 
γραπτή ερώτηση που κατέθεσε 
από κοινού με 38 ευρωβου-
λευτές προς την Ύπατη Εκπρό-
σωπο της Ένωσης για Θέματα 
Εξωτερικής Πολιτικής και Πολι-
τικής Ασφάλειας, Φεντερίκα 
Μογκερίνι. Οι ευρωβουλευτές 
υπογράμμισαν ότι σύμφωνα με 
πρόσφατη δήλωση του κόμ-
ματος Λικούντ (08.03.2015), ο 
Ισραηλινός πρωθυπουργός 
Μπενιαμίν Νετανιάχου απέρ-
ριψε τη λύση των δύο κρατών. 
Εξάλλου, διαφώνησαν με την 

άποψη της κας Μογκερίνι που θέλει να παρουσιάζει 
την ανάληψη της πολιτικής δέσμευσης και το μόνιμο 
διάλογο που παρέχει η Συμφωνία Σύνδεσης ως τον 
αποτελεσματικότερο τρόπο για να εκφράσει η Ε.Ε. τις 
ανησυχίες της για την πολιτική του Ισραήλ. 
2 Απριλίου 2015.  
Το Παλαιστινιακό Κράτος έγινε πλήρες μέλος του 

57 ευρωβουλευτές από τρεις πολιτικές ομάδες, στην 
Ύπατη Εκπρόσωπο της Ένωσης για Θέματα Εξωτερικής 
Πολιτικής και Πολιτικής Ασφάλειας, Φεντερίκα 
Μογκερίνι. Με την επιστολή ζήτησαν την άμεση 
αναστολή της Συμφωνίας Σύνδεσης της Ε.Ε με το 
Ισραήλ καταδικάζοντας ταυτόχρονα τις σοβαρές 

παραβιάσεις του διεθνούς δικαίου και του διεθνούς 
ανθρωπιστικού δικαίου από το κράτος του Ισραήλ, ενώ 
άσκησαν έντονη κριτική και στην αποτυχία της Ε.Ε. να 
αντιδράσει κατάλληλα στις παραβιάσεις των 
δεσμεύσεών της που πηγάζουν από το άρθρο 2 της 
Συμφωνίας Σύνδεσης. Παράλληλα επεσήμαναν πως 
δικαίως η Ε.Ε. καταδίκασε την κατασκευή των οικισμών 
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Διεθνούς Ποινικού Δικαστηρίου, πράξη που αντανακλά 
την ακλόνητη δέσμευση της Παλαιστίνης στην ειρήνη 
και τις οικουμενικές αξίες αλλά και την πρόδηλη 
αποφασιστικότητά της να παρέχει προστασία στο λαό 
της, καθιστώντας υπόλογους όλους τους υπευθύνους 
για τα εγκλήματα που έχουν διαπραχθεί σε βάρος της. 
Αυτή η σημαντική απόφαση υπενθυμίζει στη διεθνή 
κοινότητα τις υποχρεώσεις της βάσει του διεθνούς 
δικαίου, προκειμένου να επιτευχθεί άμεσα μια δίκαιη 
και βιώσιμη λύση του Παλαιστινιακού 
ζητήματος και να τεθεί τέλος στην 
Κατοχή. 
Για την ενίσχυση αυτής της προσπάθειας 
που καταβάλλει ο Παλαιστινιακός λαός, 
η ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα 
απέστειλε, από κοινού με άλλους 
ευρωβουλευτές (από την Ευρωπαϊκή 
Αριστερά και τους Πράσινους), 
επιστολή στην ΥΕ της Ε.Ε. Federica Mog-
herini ζητώντας της να ενισχύσει τον 
αγώνα αυτόν και να καλωσορίσει την 
κύρωση του Καταστατικού της Ρώμης 
από την Παλαιστίνη και την ένταξή της 
στο Διεθνές Ποινικό Δικαστήριο. 
 
 17 Ιουλίου 2015.  
Η Εξεταστική Επιτροπή των Ηνωμένων 
Εθνών στην  ετήσια έρευνα που 
παρουσίασε τον Ιούνιο του 2015 άφησε την υπόνοια 
ότι οι ισραηλινές Ένοπλες Δυνάμεις μπορεί να είναι 
ένοχες για εγκλήματα πολέμου. Το ζήτημα αυτό 
ανέδειξε σε ερώτηση της, η Ευρωβουλευτής της 
ευρωομάδας της Αριστεράς, αποδίδοντας την κύρια 
ευθύνη για τις εκτεταμένες παραβιάσεις του Διεθνούς 
Δικαίου και των Συνθηκών στην κυρίαρχη στρατιωτική 
και κυβερνώσα πολιτική ελίτ του Ισραήλ και ζητώντας 
από την Επιτροπή να ξεκαθαρίσει τι σκοπεύει να κάνει 

Ισραήλ κατά των Παλαιστινίων πολιτών ζήτησε η 
Ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα σε γραπτή ερώτηση 
που κατέθεσε στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή παράλληλα 
αναρωτήθηκε αν υπάρχει πραγματικά περίπτωση η 
Ευρωπαϊκή Επιτροπή να αντιδράσει σε αυτά τα 
γεγονότα (βομβαρδισμοί και επιδρομές, με θύματα 
άμαχο πληθυσμό και βρέφη-«τρομοκράτες) ή θα 
συνεχίσει απλά να παρατηρεί και να συμπονά τα 
θύματα. 

 
27 Οκτωβρίου 2015. Σοφία Σακοράφα 
προς Μογκερίνι: Καθημερινά, η 
κατάσταση στην Μέση Ανατολή 
επιβεβαιώνει με τον πιο τραγικό τρόπο 
την παταγώδη αποτυχία και το αδιέξοδο 
της πολιτικής σας για ειρήνευση στην 
περιοχή. « Εφαρμόστε τουλάχιστον τις 
ρήτρες των συμφωνιών και τις 
αποφάσεις που έχετε ήδη πάρει. 
Αναστείλετε άμεσα την Συμφωνία 
Σύνδεσης και σταματήστε να 
χρηματοδοτείτε την ισραηλινή πολεμική 
βιομηχανία από τα κοινοτικά προγράμ-
ματα. Ίσως τότε να έχει νόημα 
οποιαδήποτε συζήτηση. Αλλιώς το 
κράτος τρομοκράτης της περιοχής θα 
συνεχίσει την δολοφονική πολιτική του 
και θα σας περιφρονεί.» 

 
16 Νοεμβρίου 2015. Ως αποτυχημένη και αδιέξοδη 
χαρακτήρισε η ευρωβουλευτής της GUE/NGL Σοφία 
Σακοράφα την πολιτική της Ε.Ε. για την ειρήνευση στη 
Μέση Ανατολή σε σχετική συζήτηση που 
πραγματοποιήθηκε στην Επιτροπή Εξωτερικών 
Υποθέσεων (AFET)  με τον κ. Fernando Gentilini Ειδικό 
Εκπρόσωπο της Ε.Ε. για την ειρηνευτική διαδικασία στη 
Μέση Ανατολή. « Η Δυτική Όχθη, η Γάζα, η Ιερουσαλήμ 

ώστε το άρθρο της 2 της Συμφωνίας Σύνδεσης για την 
αναστολή της Σ.Σ. να εφαρμοσθεί σε μια χώρα που 
παραβιάζει συστηματικά το Διεθνές Δίκαιο απειλώντας 
την προοπτική ύπαρξης ενός ανεξάρτητου Παλαιστι-
νιακού Κράτους. Στην απάντησή της η Αντιπρόεδρος της 
Επιτροπής κ. Mogherini παραδέχθηκε πως είναι εφικτή 
νομικά η καταγγελία της Συμφωνίας Σύνδεσης από 
οποιοδήποτε συμβαλλόμενο μέρος με κοινοποίηση 
προς το άλλο. Ωστόσο, όπως ξεκαθάρισε από την 

πλευρά της Ε.Ε., η καταγγελία της συμφωνίας απαιτεί 
ομόφωνη απόφαση των κρατών μελών. Για τα Κράτη-
Μέλη και το Συμβούλιο σταθερή θέση επί του θέματος 
παραμένει ότι η πολιτική δέσμευση και συμμετοχή είναι 
ο πλέον αποτελεσματικός τρόπος για την κοινοποίηση 
των ανησυχιών της Ένωσης στο κράτος του Ισραήλ. 
15 Οκτωβρίου 2015. Η εγκληματική πολιτική του Ισραήλ 
προσβάλλει τις θεμελιώδεις αρχές της Ε.Ε. Την αλλαγή 
στάσης της Ε.Ε. απέναντι στην πολιτική τυφλής βίας του 
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έχουν μετατραπεί σε πεδίο μάχης και η Παλαιστίνη 
εξεγείρεται με 72 νεκρούς Παλαιστίνιους πολίτες, 
2130 τραυματίες, 1350 στη φυλακή, και αυτό δεν 
πρόκειται να σταματήσει αν δεν τελειώσει η μήτρα 
όλων των κακών: η Κατοχή (η καταπίεση, ο ρατσισμός, 
το απαρτχάιντ, ο στραγγαλισμός των ελευθεριών και 
των δικαιωμάτων).» Η απάντηση της Επιτροπής και του 
Συμβουλίου Ε.Ε. ότι «η πολιτική 
δέσμευση, και η συμμετοχή είναι ο 
πλέον αποτελεσματικός τρόπος για 
να μεταφέρει η Ε.Ε. τις ανησυχίες της» 
στις αρμόδιες πλευρές της περιοχής, 
είναι προκλητική όταν το Ισραήλ έχει 
εμπράκτως αποδείξει ότι δεν θέλει 
καμία λύση. Ο κ. Νετανιάχου 
αμφισβητεί τη λύση των δύο κρατών 
και τα παλαιστινιακά εδάφη 
δωρίζονται σε ισραηλινούς εποίκους. 
Μετά τις αλλεπάλληλες μαζικές 
εκκαθαρίσεις, τις παραβιάσεις του 
διεθνούς δικαίου ανθρωπίνων 
δικαιωμάτων και του διεθνούς 
ανθρωπιστικού δικαίου, συζητείται 
πάλι η απαγόρευση της εισαγωγής 
στην Ευρωπαϊκή Ένωση των 
ισραηλινών προϊόντων που 
προέρχονται από τα Κατεχόμενα 
παλαιστινιακά εδάφη. Κατέληξε δε 
τονίζοντας ότι «είναι αναγκαία πλέον 
η εφαρμογή από το Συμβούλιο και 
την Επιτροπή του άρθρου 79 της Συμφωνίας Σύνδεσης 
μεταξύ των Ε.Ε. και Ισραήλ, να την καταγγείλουν και να 
την παγώσουν». 
 
19 Ιανουαρίου 2016.  
Δήλωση της Σοφίας Σακοράφα για τη στάση της 
Κυβέρνησης Τσίπρα απέναντι στην Ισραηλινή Κατοχή, 

σύγκρουση με σχετικές αποφάσεις και οδηγίες, αλλά 
ακόμα και με την ίδια τη νομοθεσία της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης, αφού, όπως αποκάλυψε η ηλεκτρονική 
έκδοση Times of Israel και η Ηaaretz, ο Ν. Κοτζιάς με 
επιστολή του στον Νετανιάχου δήλωσε τη διαφωνία 
της Ελληνικής κυβέρνησης με τις σχετικές αποφάσεις 
για τα προϊόντα που παράγονται σε κατεχόμενα 

παλαιστινιακά εδάφη. 
 
16 Φεβρουαρίου 2016.  
Ανεπιθύμητη η Σοφία Σακοράφα 
στο Ισραήλ με παλαιστινιακό 
διαβατήριο. Είναι γνωστό ότι η 
ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα 
από το 2004 διαθέτει και 
παλαιστινιακό διαβατήριο, μετά την 
τιμής ένεκεν απονομή του από τον 
Πρόεδρο Γιασέρ Αραφάτ της 
Παλαιστινιακής υπηκοότητας, προ-
κειμένου να μετάσχει στους 
Ολυμπιακούς Αγώνες της Αθήνας, 
εκπροσωπώντας την Παλαιστίνη. 
Πρόσφατα το Ισραήλ επιβεβαίωσε 
τη συνέχιση των εποικισμών στη 
κατεχόμενη Δυτική Όχθη αγνο-
ώντας και παραβιάζοντας, όπως 
πάντα, τις καταδικαστικές 
αποφάσεις όλων των Διεθνών 
Οργανισμών. Ταυτόχρονα 
κατέστρεψε έξι χρημα-

τοδοτούμενες από την Ε.Ε., ανθρωπιστικές δομές γιατί, 
όπως υποστήριξε ο κ. Νετανιάχου, «κατασκευάστηκαν 
παράνομα»∙ Επιπλέον την περασμένη εβδομάδα οι 
Ισραηλινές αρχές απαγόρευσαν, για μια ακόμη φορά 
και χωρίς καμία απολύτως αιτιολογία σε επίσημη 
αντιπροσωπεία του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου την 
είσοδο στην Γάζα, ενώ συνεχίζεται η εντεινόμενη 

μετά  τα δημοσιεύματα του διεθνούς τύπου και 
ισραηλινών εφημερίδων, που αναφέρουν ότι η 
κυβέρνηση Τσίπρα μαζί με αυτές της Ουγγαρίας και της 
Πολωνίας (!) στηρίζουν την ισραηλινή κατοχή. Η  κα 
Σακοράφα απηύθυνε ερώτηση προς τον έλληνα 
υπουργό εξωτερικών κ. Κοτζιά, σχετικά με το αν 
αληθεύει ότι η Ελληνική κυβέρνηση προσπάθησε να 

εμποδίσει καταδικαστικές αναφορές κατά των 
παράνομων εποικισμών και την έκφραση 
αποφασιστικότητας επί μέρους της Ε.Ε. για περαιτέρω 
ενέργειες, με σκοπό την  προώθησει της βιωσιμότητας 
της λύσης των δύο κρατών. Επιπλέον αναρωτήθηκε αν 
η κυβέρνηση στηρίζει αμέριστα την κατοχική κυβέρνηση 
του Ισραήλ, και αν είναι  διατεθειμένη να έρθει σε 

https://www.youtube.com/watch?v=9E6lhvrJhNM
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πολιτική τυφλής βίας με τις εν ψυχρώ δολοφονίες 
παιδιών και αμάχων παλαιστινίων, από τον Ισραηλινό 
στρατό. 
Σε ευθεία ερώτησή της για τα παραπάνω προς τον 
Ισραηλινό κ. Τζάχι Χάνεγκμπι, πρόεδρο της Επιτροπής 
Εξωτερικών Υποθέσεων και 
Άμυνας της Κνεσέτ, κατά τη 
διάρκεια ανταλλαγής απόψεων 
στη συνεδρίαση της Επιτροπής 
Εξωτερικών Υποθέσεων του 
Ε.Κ., που κατέληγε με το αν 
μπορεί ως ευρωβουλευτής και 
παλαιστίνια υπήκοος να 
επισκεφτεί το Τελ Αβίβ, έχει 
τεράστιο πολιτικό ενδιαφέρον η 
απάντηση του:«Όχι δεν 
μπορείτε σήμερα» και 
συνεχίζοντας το ίδιο κυνικά, 
«αυτό θα μπορέσετε να το 
κάνετε όταν οι Παλαιστίνιοι 
απαρνηθούν το όραμα επιστρο-
φής στα πάτρια εδάφη, όταν 
πείσουν το Ισραήλ ότι θέλουν 
ειρήνη (δηλαδή παράδοση) και 
συμβιβασμό, με αποτέλεσμα 
να επιλυθεί και το τεχνικό (!) 
ζήτημα των συνόρων, χωρίς 
βέβαια να κάνουμε Βερολίνο 
την Ιερουσαλήμ (!)». Αυτά προς 
γνώση όσων κρατούν ίσες αποστάσεις, θεωρώντας 
ένα και το αυτό κατακτητή και αντιστεκόμενο και όλων 
όσων υπογράφουν κοινές αμυντικές συμφωνίες με 
την πλέον επιθετική μηχανή στην ευρύτερη περιοχή 
μας. Αλλά και προς γνώση όλων αυτών που 
εξακολουθούν να αγωνίζονται για ελεύθερη 
Παλαιστίνη και δίκαιη ειρήνη. 
 

όπως έχει υποχρέωση σύμφωνα με τις συνθήκες της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Όπως χαρακτηριστικά ανέφερε, 
«μόνο φέτος έχουν απαλλοτριωθεί 7,5 χιλιάδες 
στρέμματα στη Δυτική Όχθη για εποικισμό και η 
Ευρώπη παρακολουθεί σαν θεατής. Σε ποιο έδαφος θα 

δημιουργηθεί το παλαιστινιακό 
κράτος; Σε λίγο δεν θα έχει 
απομείνει τίποτα. Ξεκίνησε 
δομημένος διάλογος με 
προθεσμία έξι μηνών και ένα 
μήνα μετά τη λήξη της 
προθεσμίας δεν 
υπάρχει  αποτέλεσμα. Τι άλλο 
πρέπει να κάνει το Ισραήλ για να 
υπάρξουν κυρώσεις σε βάρος του 
και να ενεργοποιηθούν οι ρήτρες 
ανθρωπίνων δικαιωμάτων, 
σύμφωνα με τις συνθήκες της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης αλλά και τη 
συμφωνία σύνδεσης;». 
 
27 Ιουνίου 2016.  

Η Σοφία Σακοράφα συναντάται 
με τον θρύλο της παλαιστινιακής 
αντίστασης Λεϊλά Χάλεντ η οποία 
πραγματοποίησε επίσκεψη στην 
Ελλάδα ως προσκεκλημένη του 
φεστιβάλ Resistance. Η Λ. Χάλεντ 
υπογράμμισε ότι τα δύο 

κορυφαία ζητήματα του εποικισμού και της επιστροφής 
των Παλαιστινίων προσφύγων τείνουν να ξεχαστούν 
από τους περισσότερους εμπλεκόμενους αλλά και από 
την Ευρώπη ως σημαντικό μέρος της ατζέντας για το 
Παλαιστινιακό, τόνισε επίσης ότι η οικοδόμηση της 
νέας σχέσης μεταξύ της Ελληνικής και Ισραηλινής 
κυβέρνησης και η στενή στρατιωτική συνεργασία που 
επιχειρούν αποδυναμώνει σοβαρά τη θέση της 

10 Μαΐου 2016. Σοφία Σακοράφα: Σε ποιο έδαφος θα 
δημιουργηθεί το Παλαιστινιακό Κράτος; Σε λίγο δεν θα 
έχει απομείνει τίποτα. Σκληρή κριτική άσκησε η 
ευρωβουλευτής της GUE/NGL, Σοφία Σακοράφα στην 
Ύπατη Εκπρόσωπο της Ένωσης για Θέματα Εξωτερικής 

Πολιτικής και Πολιτικής Ασφάλειας, Φεντερίκα 
Μογκερίνι σχετικά με την απραξία της Ε.Ε. για τις 
εκτοπίσεις πληθυσμών και κατεδαφίσεις κτιρίων στη 
Δυτική Όχθη, συμπεριλαμβανομένων και έργων που 
χρηματοδοτούνται από την Ε.Ε. Η κα. Σακοράφα 
αναρωτήθηκε, τι άλλο πρέπει να κάνει το Ισραήλ για 
να προχωρήσει η Ε.Ε. σε κυρώσεις σε βάρος του και να 
ενεργοποιήσει τις ρήτρες ανθρωπίνων δικαιωμάτων, 
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Παλαιστίνης. Η Σοφία Σακοράφα από την πλευρά της 
υπογράμμισε ότι στις σημερινές κρίσιμες συγκυρίες 
όπου τα προβλήματα είναι οξυμένα σε παγκόσμιο 
επίπεδο, είναι αναγκαίο η αλληλεγγύη να μην 
περιορίζεται στα λόγια, αλλά να αναπτυχθεί με 
απόλυτα έμπρακτο τρόπο. Σε αυτή την κατεύθυνση 
συμφώνησαν να αναπτύξουν 
περαιτέρω τη συνεργασία 
τους, προκειμένου να 
προωθηθούν τα δίκαια 
αιτήματα του παλαιστινιακού 
λαού. 

28 Ιανουαρίου 2017. 
 Μέγιστη υποκρισία της Ε.Ε για 
τους παράνομους εποικισμούς 
του Ισραήλ. Η έκφραση 
"θλίψης" είναι το μόνο που 
χαρακτηρίζει την αντίδραση 
της κ. Μογκερίνι απέναντι σε 
ένα διαρκές έγκλημα με οδυ-
νηρές συνέπειες για τον 
παλαιστινιακό λαό, απέναντι 
σε μια πολιτική που καταλύει 
κάθε κανόνα Διεθνούς 
Δικαίου. Σε σχετική ερώτησή 
της η Σοφία Σακοράφα 
αναρωτήθηκε σκωπτικά : 
"Εκτιμάτε ότι στην απίθανη 
περίπτωση που το Ισραήλ δεν 
συμμορφωθεί με τη διεθνή νομιμότητα ακόμα και μετά 
την έκφραση «βαθιάς θλίψης» της Ε.Ε., είστε έτοιμη να 
εκφράσετε «βαθιά οδύνη»; Εκτιμάτε επίσης ότι και ο κ. 
Νεντανιάχου αισθάνεται την ίδια θλίψη όταν διαβάζει 
τις ανακοινώσεις σας;» Είναι σαφές ότι με τέτοιου 
τύπου υποκριτικές αντιδράσεις εκ μέρους της Ε.Ε. αλλά 
και συνολικά της Διεθνούς Κοινότητας το Ισραήλ θα 
συνεχίζει ανενόχλητο να κάνει κουρελόχαρτα το 

και Ασφαλείας. Παρουσιάζοντας τον χάρτη της 
Παλαιστίνης στην ολομέλεια, η Σοφία Σακοράφα 
τόνισε: «Αυτός ο χάρτης που δείχνει την Παλαιστίνη 
είναι ύβρις για την παγκόσμια κοινότητα . Πώς ήταν και 
πώς είναι τώρα, κουκίδες με χωριά περίκλειστα και 
κατεστραμμένα». Και συμπλήρωσε ότι « υπεύθυνος 

για την κατάσταση αυτή είναι ο 
Μπ. Νετανιάχου τον οποίο η κα 
Μογκερίνι υποδέχθηκε θερμά 
σαν φίλο ενώ θα έπρεπε να 
κηρυχθεί persona non grata στην 
Ευρώπη για τα εγκλήματα που έχει 
διαπράξει.» 
 
22 Μαρτίου 2018.  
Ερώτηση προς τη Φεντερίκα 
Μογκερίνι για την 17χρονη 
Παλαιστίνια Άχεντ Ταμίμι 
κατέθεσε η ευρωβουλευτής Σοφία 
Σακοράφα, με θέμα τα μέτρα της 
Ε.Ε. κατά του Ισραήλ για τις 
μαζικές παραβιάσεις των 
δικαιωμάτων του παιδιού και του 
διεθνούς δικαίου ανθρωπίνων 
δικαιωμάτων. Η σύλληψη της 
δεκαεφτάχρονης παλαιστίνιας 
Άχεντ Ταμίμι, από τον ισραηλινό 
στρατό, στη Δυτική Όχθη, η 
παράνομη προφυλάκιση της και η 
κεκλεισμένων των θυρών 

εκδίκαση της, εγείρουν ερωτηματικά για την στάση της 
Ε.Ε. απέναντι στο Ισραήλ, αφού το περιστατικό αυτό 
κάθε άλλο παρά μεμονωμένο είναι. Ιδιαίτερα αν 
ληφθούν υπόψη η κατάφωρη παραβίαση της Διεθνούς 
Σύμβασης για τα δικαιώματα του παιδιού που έχει 
κυρώσει το Ισραήλ και ορίζει ότι «η φυλάκιση 
οποιουδήποτε παιδιού δεν μπορεί παρά να αποτελεί 

Διεθνές Δίκαιο, τις διεθνείς Συνθήκες και τη Χάρτα για 
τα ανθρώπινα δικαιώματα. 
 
13 Δεκεμβρίου 2017.  
Ο Νετανιάχου θα πρέπει να ανακηρυχθεί persona non 
grata στην Ευρώπη για τα εγκλήματα που έχει διαπράξει: 

Αυτό τόνισε η ανεξάρτητη Ευρωβουλευτής Σοφία 
Σακοράφα στην παρέμβαση της στην ολομέλεια του 
Ευρωκοινοβουλίου στο Στρασβούργο, κατά τη 
συζήτηση για την ανακοίνωση του προέδρου των ΗΠΑ 
σχετικά με την αναγνώριση της Ιερουσαλήμ ως 
πρωτεύουσας του Ισραήλ, απευθυνόμενη στην 
Φεντερίκα Μογκερίνι, ύπατη εκπρόσωπο της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης για θέματα Εξωτερικής Πολιτικής 
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μέτρο ύστατης προσφυγής και να είναι όσο πιο 
σύντομη είναι δυνατόν»,  η κατάφωρη παραβίαση της 
Τέταρτης Σύμβασης της Γενεύης που απαγορεύει τη 
μεταφορά προστατευόμενων προσώπων από το 
έδαφος των κατεχομένων εδαφών στο έδαφος της 
χώρας κατοχής, ανεξαρτήτως κινήτρου, η δήλωση της 
Διεθνούς Αμνηστίας για τους 350 φυλακισμένους 
ανηλίκους στο Ισραήλ αλλά και η έντονη ανησυχία της 
μόνιμης αντιπροσωπείας της Ε.Ε. και του OHCHR 
(Office of the United Nations High Commissioner for 
Human Rights) για τις συνθήκες σύλληψης και 
κράτησης ανηλίκων. Καταλήγοντας η κα Σακοράφα 
ερωτά την Αντιπρόεδρο/Ύπατη εκπρόσωπο αν με 
βάση και τις έντονες ανησυχίες της Επιτροπής των Η.Ε. 
για τα Δικαιώματα του Παιδιού, δέχεται πως τα 
γεγονότα αυτά συνιστούν ευθεία παραβίαση του Χάρτη 
των θεμελιωδών δικαιωμάτων της Ε.Ε και του διεθνούς 
δικαίου ανθρωπίνων δικαιωμάτων και αν σκοπεύει να 
προτείνει στα κράτη-μέλη την ενεργοποίηση του 
άρθρου 2 για την αναστολή της συμφωνίας σύνδεσης 
της Ε.Ε. με το Ισραήλ. 
 
11 Απριλίου 2018.  
Σοφία Σακοράφα: Να κηρυχθούν persona non grata οι 
ισραηλινοί αξιωματούχοι που ευθύνονται για τη βία 
στην Παλαιστίνη. Την ανάγκη, αλλά και την υποχρέωση 
της Ε.Ε. και κάθε κράτους-μέλους ξεχωριστά, να 
λάβουν άμεσα αποτελεσματικά μέτρα, ώστε να 
υποχρεώσουν το Ισραήλ να σεβαστεί το Διεθνές 
Δίκαιο και τα Ανθρώπινα Δικαιώματα ζήτησε με γραπτή 
ερώτηση της προς την κα Φεντερίκα Μογκερίνι η κα 
Σοφία Σακοράφα, καταδικάζοντας έντονα την 
απρόκλητη δολοφονική βία του ισραηλινού στρατού 
εναντίον άμαχων Παλαιστίνιων. Η Σοφία Σακοράφα 
αναφέρθηκε και στον ισραηλινό υπουργό Άμυνας 
Αβίγκντορ Λίμπερμαν, ο οποίος υποστήριξε ότι αξίζει 
παράσημο ο ισραηλινός στρατιώτης που σε βίντεο που 

σημερινή συζήτηση στην Ολομέλεια του Ευρωπαϊκού 
Κοινοβουλίου για τα πρόσφατα γεγονότα στη Γάζα. Η 
κα Σακοράφα αναφέρθηκε στην «επική μάχη που 
έδωσαν τα ηρωικά Ισραηλινά στρατεύματα για 
να αποκρούσουν την απαράδεκτη επίθεση 
χιλιάδων πεινασμένων, ξυπόλυτων, ανάπηρων, 
παιδιών και γερόντων Παλαιστινίων», στην 
πρόοδο των εργασιών του υποθαλάσσιου τείχους -
μοναδικού στον κόσμο, όπως δήλωσε ο Λίμπερμαν- 
αλλά και την κατασκευή του υπόγειου τείχους γύρω 
από τα σύνορα της Γάζας, ώστε να μην απειλείται το 
Ισραήλ, καλώντας τέλος όλους να ξαναθυμηθούν τι 
σημαίνει κατοχή  και τι αντίσταση. 
 
19 Σεπτεμβρίου 2018.  
Άρνηση του Ισραήλ στην αντιπροσωπεία του 
Ευρωκοινοβουλίου να επισκεφτεί τη Λωρίδα της 
Γάζας. Δήλωση της ευρωβουλευτή Σοφίας Σακοράφα: 
Για άλλη μια φορά οι Ισραηλινές Αρχές αρνήθηκαν 
στην επίσημη αντιπροσωπεία του Ευρωπαϊκού 
Κοινοβουλίου να επισκεφτεί τη Λωρίδα της Γάζας, 
προκειμένου να διαπιστώσει το μέγεθος της 
ανθρωπιστικής καταστροφής που έχει προκληθεί από 
τον αποκλεισμό. «Η Γάζα είναι το σύγχρονο 
Μεσολόγγι. Δεν περίμενα οι εγκληματίες να μας 
επιτρέψουν να επισκεφτούμε τον τόπο του 
εγκλήματος». Η αντιπροσωπεία, μέλος της οποίας 
είναι η ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα, 
πραγματοποίσε τριήμερη επίσκεψη στα κατεχόμενα 
παλαιστινιακά εδάφη, με σκοπό να προβεί σε επιτόπια 
εκτίμηση των αποτελεσμάτων του αποκλεισμού αλλά 
και να αξιολογήσουν την προσπάθεια ανασυγκρό-
τησης της Παλαιστίνης, μέσω των αναπτυξιακών 
έργων που χρηματοδοτούνται από την Ευρωπαϊκή 
Ένωση. Στο πλαίσιο αυτό, θεωρήθηκε απαραίτητη η 
επίσκεψη στη Λωρίδα της Γάζας, αλλά οι Ισραηλινοί 
για άλλη μια φορά τους το αρνήθηκαν. Η 

κυκλοφόρησε, φαίνεται να πυροβολεί άοπλο 
Παλαιστίνιο. Δηλώσεις απαράδεκτες, που δείχνουν 
απαξία για την ανθρώπινη ζωή και θα κριθούν στο 
Διεθνές Ποινικό Δικαστήριο. Στο πλαίσιο αυτό 
ερωτήθηκε η κυρία Μογκερίνι για ποιον λόγο δεν είχε 
προταθεί ακόμα από το Συμβούλιο το αυτονόητο 
μέτρο, δηλ. το άμεσο πάγωμα της Συμφωνίας 
Σύνδεσης με το Ισραήλ, για τις αλλεπάλληλες ωμές 

παραβιάσεις και την απαξία των θεμελιωδών 
ανθρωπίνων δικαιωμάτων και ποια ήταν τα κράτη-μέλη 
του Συμβουλίου που αντιδρούσαν στο πάγωμα της 
Συμφωνίας Σύνδεσης. Ζήτησε επίσης να 
ονομασθούν  persona non grata οι υπεύθυνοι ισραη-
λινοί αξιωματούχοι για τις παραβιάσεις αυτές (ωμές, 
δολοφονικές επιθέσεις του ισραηλινού στρατού 
κατοχής κατά διαδηλωτών στη Γάζα, με πραγματικά 
πυρά, τυφλή χρήση βίας και δολοφονίες πολιτών, που 
αποτελούν εγκλήματα πολέμου και εγκλήματα κατά 
της ανθρωπότητας και ενέχουν ποινικές ευθύνες). 
 
29 Μαϊου 2018.  
Σοφία Σακοράφα: Δώστε το βραβείο Ζαχάρωφ -για την 
υπεράσπιση των ανθρωπίνων δικαιωμάτων- στον 
Λίμπερμαν και την παρέα του. Σε αυτή την «παραίνεση» 
κατέληξε η ανεξάρτητη ευρωβουλευτής Σοφία 
Σακοράφα, σε μια ομιλία γεμάτη ειρωνεία κατά τη 

 

Η Γάζα είναι το σύγχρονο 
Μεσολόγγι. Δεν περίμενα οι 

εγκληματίες να μας 
επιτρέψουν να επισκεφτούμε 

τον τόπο του εγκλήματος 

https://www.youtube.com/watch?v=12s-smJZR1c
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αντιπροσωπεία του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου που 
αποτελείται από τους Σοφία Σακοράφα, Νεοκλή 
Συλικιώτη, Margrete Auken, Edouard Martin, Eider 
Gardiazabal Rubial και Enrique Guerrero Salom, 
συναντήθηκε με τον πρωθυπουργό της Παλαιστινιακής 
Αρχής, υπουργούς και φορείς οργανώσεων και 
κινημάτων Ειρήνης. 
 
2 Οκτωβρίου 2018.  
Η Ε.Ε. έχει ιστορικό χρέος να αναπληρώσει το 
οικονομικό κενό της αποχώρησης των ΗΠΑ από την 
UNRWA, τόνισε η Σοφία Σακοράφα, στην ολομέλεια 
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου στο 
Στρασβούργο. Η Ελληνίδα 
ευρωβουλευτής κατήγγειλε τα 
καταστροφικά αποτελέσματα της 
εγκληματικής απόφασης των 
ΗΠΑ, που έρχεται να προστεθεί 
στα εγκλήματα του Ισραήλ με το  
διωγμό και τον εκτοπισμό 
εκατομμυρίων παλαιστινίων οι 
οποίοι στερούνται και την ελάχιστη 
βοήθεια. Η χρηματοδότηση της 
εκπαίδευσης είναι ίσως η ελάχιστη 
προσφορά της διεθνούς 
κοινότητας απέναντι στο 
καθεστώς μαζικού διωγμού που 
βιώνουν οι παλαιστίνιοι 
πρόσφυγες, ελάχιστο αντίβαρο 
στην ακραία βία, τον πόνο και την 
αδικία που προκαλεί η Κατοχή.... 
 
Τετάρτη, 6 Μαρτίου 2019.  

τεκμηριώνει πως οι διαδηλωτές σκοτώθηκαν κατά 
παράβαση του δικαιώματός τους στη ζωή και της αρχής 
της διάκρισης βάσει του Διεθνούς Ανθρωπιστικού 
Δικαίου, που απαγορεύει τη σκόπιμη δολοφονία ή/και 
πρόκληση μεγάλων δεινών κατά τη διάρκεια ένοπλης 
σύγκρουσης ή κατοχής. Συνεπώς, η Επιτροπή κατέληξε 
ότι μέλη των ισραηλινών δυνάμεων ασφαλείας 
διέπραξαν εγκλήματα πολέμου, και δη στο πλαίσιο 
εκτεταμένης ή συστηματικής επίθεσης, οπότε συνιστούν 
εγκλήματα κατά της ανθρωπότητας. 
 

Με βάση τα παραπάνω, η Ευρωβουλευτής του ΜέΡΑ25 
Σοφία Σακοράφα κατέθεσε ερώτηση προς την 

Αντιπρόεδρο – Ύπατη 
εκπρόσωπο κ. Φεντερίκα 
Μογκερίνι, ερωτώντας, μετά τις 
αλλεπάλληλες ωμές παραβιάσεις 
και την απαξίωση θεμελιωδών 
ανθρωπίνων δικαιωμάτων, γιατί 
δεν προτείνει στο Συμβούλιο το 
άμεσο πάγωμα της Συμφωνίας 
Σύνδεσης με το Ισραήλ. Επιπλέον 
ζητά να επιβάλλει το Συμβούλιο 
κυρώσεις σε βάρος των 
ιεραρχικά, ηθικά και ποινικά 
υπεύθυνων για τα εν λόγω 
εγκλήματα. Τέλος καλεί τη κα. 
Μογκερίνι να απαντήσει ποια θα 
είναι η αντίδραση της Ε.Ε. αν 
ζητηθεί από το Διεθνές Ποινικό 
Δικαστήριο η έκδοση των υπευ-
θύνων από τα Κράτη Μέλη. 
 
 

Σ. Σακοράφα: Κυρώσεις και Αναστολή της Συμφωνίας 
Σύνδεσης με το Ισραήλ για τα εγκλήματα κατά της 
ανθρωπότητας στη Γάζα. Σύμφωνα με το συμπέρασμα 
της ανεξάρτητης Διεθνούς Επιτροπής Έρευνας του 
Ο.Η.Ε., που συστάθηκε για την έρευνα των θανάτων 
Παλαιστινίων στη Γάζα, στις διαδηλώσεις από 30/3 
έως 31/12/2018, οι ισραηλινές δυνάμεις ασφαλείας 
σκότωσαν και τραυμάτισαν σοβαρά Παλαιστίνιους 
διαδηλωτές «που ούτε συμμετείχαν ενεργά στις 
εχθροπραξίες ούτε αποτελούσαν επικείμενη απειλή 
θανάτου ή σοβαρού τραυματισμού, όταν δέχθηκαν 
πυρά.» (28/02/2019). Η έκθεση της Επιτροπής 

Η Σοφία Σακοράφα συναντήθηκε με το θρύλο της παλαιστινιακής αντίστασης Λεϊλά Χάλεντ η 
οποία πραγματοποίησε επίσκεψη στην Ελλάδα ως προσκεκλημένη του φεστιβάλ Resistance. 
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Σχέσεις Ε.Ε. - Τουρκίας 
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Η ενταξιακή πορεία της Τουρκίας βρέθηκε αρκετές 

φορές στο επίκεντρο της προσοχής του Ευρωπαϊκού 

Κοινοβουλίου κατά την παρούσα κοινοβουλευτική 

περίοδο. Υπό την ιδιότητα του τακτικού μέλους της 

Επιτροπής Εξωτερικών Υποθέσεων, η ευρωβουλευτής 

της ευρωομάδας της Αριστεράς, Σοφία Σακοράφα, 

συμμετείχε ενεργά στη χάραξη της θέσης του 

Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου για την Τουρκία με 

περισσότερες από 45 παρεμβάσεις στην Επιτροπή  

Εξωτερικών Υποθέσεων και την Ολομέλεια. 

Συγκεκριμένα, η κα. Σακοράφα υποστήριξε από την 

πρώτη στιγμή το αίτημα για άμεση αναστολή των 

ενταξιακών διαπραγματεύσεων με την Τουρκία λόγω 

των επαναλαμβανόμενων διαπιστώσεων της 

επιθετικής συμπεριφοράς της  τόσο στα εσωτερικά όσο 

και στα εξωτερικά ζητήματα που παραβιάζουν τα 

πολιτικά κριτήρια της Κοπεγχάγης και τις σχέσεις 

καλής γειτονίας. Παράλληλα, η κα. Σακοράφα, 

στάθηκε απέναντι στην προσπάθεια που γίνεται ώστε η 

σχέση της Ε.Ε. με την Τουρκία να μεταβληθεί σε καθαρά 

οικονομική με την άμεση έναρξη των 

διαπραγματεύσεων για την αναβάθμιση της 

τελωνειακής ένωσης Ε.Ε. – Τουρκίας. Για να πραγματο-

ποιηθεί μια τέτοια αναβάθμιση χρειάζεται, ως 

απαραίτητη προϋπόθεση, η Τουρκία να εφαρμόσει 

πλήρως και χωρίς διακρίσεις τις υποχρεώσεις που 

απορρέουν από την ισχύουσα τελωνειακή συμφωνία 

και ειδικά από το πρόσθετο πρωτόκολλο. Η κα 

Σακοράφα εξέφρασε την έντονη αντίθεση της και στην 

απελευθέρωση των θεωρήσεων για την Τουρκία, με το 

σκεπτικό ότι αυτό μπορεί να πραγματοποιηθεί μόνο 

προσπάθειες για ουσιαστική λύση στο Κυπριακό και 
επιβάλλουν την επανεξέταση της ενταξιακής πορείας της 
Τουρκίας. Σκληρή κρητική άσκησε στην Ε.Ε. η Ελληνίδα 
ευρωβουλευτής, Σοφία Σακοράφα κατά τη συζήτηση 
στην ολομέλεια του Ευρωκοινοβουλίου στις Βρυξέλλες 
σχετικά με τις «Τουρκικές ενέργειες που προξενούν 
εντάσεις στην Αποκλειστική Οικονομική Ζώνη της 
Κύπρου». Όπως χαρακτηριστικά ανέφερε «η Ε.Ε. 
ακολουθώντας την ερμαφρόδιτη πολιτική της Διεθνούς 
Κοινότητας στο Κυπριακό, κατέληξε να 
διαπραγματεύεται την ένταξη της χώρας που με 
45.000 στρατιώτες κατέχει 3.500 τετραγωνικά 
χιλιόμετρα ευρωπαϊκού εδάφους». Δέκα χρόνια μετά 
την έναρξη των ενταξιακών διαπραγματεύσεων με την 
Τουρκία «η λυσσαλέα σύγκρουση των οικονομικών 
συμφερόντων που επέβαλαν ως τώρα αυτήν την 
πολιτική, αφήνει γυμνούς τους πολιτικούς ταγούς που 
την υπηρετούσαν, εξωραΐζοντας την τραγική 
πραγματικότητα». Στην ομιλία της η κα Σακοράφα 
άφησε σαφείς αιχμές κατά της ευρωπαϊκής πολιτικής 
που ανέχεται τις συνεχείς τουρκικές παραβιάσεις και 
παραβάσεις των κυριαρχικών δικαιωμάτων των 
Κρατών Μελών της, όπως αυτές του τουρκικού 
ερευνητικού σκάφους Μπαρμπαρός στην ΑΟΖ της 
Κυπριακής Δημοκρατίας. Όπως σημείωσε, 
«διαπραγματεύσεις χωρίς περιεχόμενο, εκβιαστικά 
διλήμματα τύπου σχεδίου ΑΝΝΑΝ, ανοχή σε 
δημιουργία τετελεσμένων, παράκαμψη δομικών 
κανόνων ενταξιακής διαδικασίας, ουδέτερες δηλώσεις 
και συστάσεις για αυτοσυγκράτηση χάραξαν, μεταξύ, 
άλλων την πορεία του Μπαρμπαρός». 

 

9 Απριλίου 2015.  

Τις τουρκικές προκλήσεις σε βάρος της Ελλάδας 
ανέδειξε η Ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα σε 
γραπτή ερώτηση που κατέθεσε στον αρμόδιο για την 

στην περίπτωση που η Τουρκία εκπληρώσει και τα 72 

κριτήρια που καθορίζονται στον σχετικό οδικό χάρτη 

και τις υποχρεώσεις της απέναντι στην Κύπρο. Γεγονός 

που δεν φαίνεται εφικτό στην παρούσα συγκυρία. Με 

γνώμονα ότι η ένταξη απομακρύνεται ως προοπτική αν 

επιτραπεί στην Τουρκία η απελευθέρωση των θεω-

ρήσεων αυτό θα ισοδυναμεί με «ένταξη». Επιπλέον, 

στο πλαίσιο της ετήσιας έκθεσης Προόδου που 

εξετάζεται από την Επιτροπή Εξωτερικών Υποθέσεων 

κάθε έτος, η Ελληνίδα Ευρωβουλευτής κατέθεσε 

περισσότερες από 100 τροπολογίες για ζητήματα που 

δηλητηριάζουν τις ελληνοτουρκικές σχέσεις. 

Χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελούν οι 

τροπολογίες που καταδικάζουν τις πρακτικές που 

μετατρέπουν την Αγία Σοφία σε τζαμί και οι τροπολο-

γίες που καταδικάζουν τις παραβιάσεις του ευρωπαϊκού

-ελληνικού εναέριου χώρου και των χωρικών υδάτων. 

Στόχος των τροπολογιών αυτών ήταν η άσκηση πίεσης 

στην Ε.Ε. για τον τερματισμό της Τουρκικής 

παραβατικότητας μέσω της μείωσης της 

χρηματοδότησης από τα προενταξιακά ταμεία, της μη 

αναβάθμισης της τελωνειακής ένωσης ή ακόμη και της  

εκκίνησης της διαδικασίας κυρώσεων. Με αυτά τα 

δεδομένα η κα. Σακοράφα έχει επανειλημμένα τονίσει 

ότι η Τουρκία δεν πρόκειται να γίνει μέλος της Ε.Ε., όχι 

γιατί δεν το επιθυμούν ορισμένα Κράτη Μέλη, αλλά 

πρωτίστως γιατί δεν το επιθυμεί η ίδια.  

12 Νοεμβρίου 2014. 

Σοφία Σακοράφα: Οι επιθετικές ενέργειες της Τουρκίας 
καταδικάζονται απερίφραστα καθώς αποτελούν επίθεση 
κατά της Ε.Ε. και των πολιτών της, απειλούν την 
ενεργειακή ασφάλεια της Ένωσης, δυναμιτίζουν τις 
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διεύρυνση Επίτροπο της Ε.Ε.  Χιοχάνες Χαν. Αφορμή 
για την ερώτηση αποτέλεσε πρόσφατη δήλωση του 
Τούρκου Υπουργού Άμυνας που με δηλώσεις του 
υποστήριξε ότι σε 16 ελληνικά νησιά η Ελλάδα ασκεί 
μόνο de facto και προσωρινά κυριαρχία, και ότι τα 
νησιά αυτά αποτελούν έδαφος της Τουρκικής 
Δημοκρατίας. Στην ερώτηση της η κα. Σακοράφα 
ζήτησε από την Επιτροπή να αντιδράσει στις 
απαράδεκτες τουρκικές προκλήσεις σε βάρος της 
εδαφικής ακεραιότητας της Ελλάδας ως κράτους 
μέλους της Ένωσης. Όπως χαρακτηριστηκά ανέφερε 
«το άρθρο 3 παράγραφος 5 της Συνθήκης για την 
Ευρωπαϊκή Ένωση ορίζει ότι η Ένωση έχει υποχρέωση, 
στις σχέσεις της με τις τρίτες χώρες, να κινητοποιείται 
για τη διατήρηση της ομαλότητας και της ειρήνης, την 
καλλιέργεια σχέσεων αλληλεγγύης μεταξύ των λαών 
και την προαγωγή του διεθνούς δικαίου». Στο διεθνές 
δίκαιο ανήκουν προφανώς και οι διεθνείς συνθήκες οι 
οποίες έχουν αμετάκλητα καθορίσει το καθεστώς των 
ελληνικών νησιών στο Αιγαίο πέλαγος, όπως η αρχή 
του απαραβίαστου των συνόρων. Σύμφωνα με την κα 
Σακοράφα «αυτές οι δηλώσεις καταδεικνύουν ότι η 
Τουρκία επιθυμεί για μία ακόμη φορά να δημιουργήσει 
συνθήκες έντασης και αμφισβήτησης του ισχύοντος 
διεθνούς δικαίου στο Αιγαίο. Έτσι, η Ελλάδα 
αναγκάζεται μέχρι σήμερα, και μέσα στη δύσκολη αυτή 
οικονομική συγκυρία, να διαχειρίζεται την ένταση με 
την Τουρκία με κόστος πολλά εκατομμύρια ευρώ 
ετησίως». 

 20 Μαΐου 2015.  

Σοφία Σακοράφα: Ανυποχώρητοι στις προϋποθέσεις 
για την ενταξιακή πορεία της Τουρκίας. Σκληρή στάση 
στους όρους και τις προϋποθέσεις για την ένταξη της 
Τουρκίας στην Ε.Ε κράτησε η Ελληνίδα ευρωβουλευτής 
Σοφία Σακοράφα, κατά τη διάρκεια της συζήτησης στην 
ολομέλεια, για την ετήσια έκθεση προόδου της 
Τουρκίας. Συγκεκριμένα, η ευρωβουλευτής της GUE/

Ελλάδας. Σε αντίθετη περίπτωση «καμία διεύρυνση δεν 
μπορεί να συμβεί, κανένα κεφάλαιο δεν μπορεί να 
ανοίξει και καμιά εμβάθυνση δεν μπορεί να 
αποφασιστεί στην τελωνειακή ένωση. Αν πραγματικά 
θέλουμε να εξελίξουμε τις σχέσεις μας με την Τουρκία 
οφείλουμε σε αυτές τις προϋποθέσεις να 
παραμείνουμε ανυποχώρητοι». 

 20 Ιανουαρίου 2016. Δριμεία επίθεση εξαπέλυσε από 
το βήμα της ολομέλειας του Ευρωπαϊκού κοινοβουλίου 
η Ελληνίδα ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα στην 
κυβέρνηση Ερντογάν, κατά τη διάρκεια της συζήτησης 
για την κατάσταση στη Νοτιοανατολική Τουρκία. Η κα. 
Σακοράφα υποστήριξε ότι η Τουρκία ρέπει, με την 
ανοχή της Ευρώπης προς τον αυταρχισμό. «Ο 
Ερντογάν, με την ανοχή της Ευρώπης, κτίζει τη 
σύγχρονη τουρκική αυτοκρατορία του πάνω σε 
πτώματα Κούρδων αμάχων και στη δυστυχία 
εκατομμυρίων προσφύγων, πάνω στα συντρίμμια της 
δημοκρατίας, του κράτους δικαίου και των θεμελιωδών 
δικαιωμάτων, πάνω στην ανυπαρξία ελευθερίας 
έκφρασης, ανεξαρτησίας της δικαιοσύνης και 
ελευθερίας του Τύπου και με μαζικές εκκαθαρίσεις στη 
δημόσια διοίκηση, συλλήψεις και κατηγορίες για 
εθνική προδοσία αντιφρονούντων, ακαδημαϊκών και 
Κούρδων πολιτών και πολιτικών». Όπως σημείωσε 
στην ομιλία της «οι απαγορεύσεις κυκλοφορίας, η 
στρατιωτική και η αστυνομική βία δημιουργούν πόλεις 
φαντάσματα με εκατοντάδες χιλιάδες εκτοπισμένους». 

Κάλεσε τέλος την κα. Μογκερίνι να αναλάβει 
πρωτοβουλίες ώστε να ξεκινήσουν εκ νέου 
διαπραγματεύσεις μεταξύ Κούρδων και τουρκικής 
κυβέρνησης για να σταματήσει αυτό το σπιράλ βίας. 

 10 Φεβρουαρίου 2016. Σκληρότατη ήταν  η κριτική που 
άσκησε σε επιστολή προς τον Πρόεδρο της 
Ευρωπαϊκής Επιτροπής Ζαν- Κλοντ Γιούνκερ, η 
ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα. Ως μέλος της 

NGL τόνισε, ότι η Τουρκία εδώ και δέκα χρόνια, οπότε 
και ξεκίνησαν οι διαπραγματεύσεις, συνεχίζει να 
κατέχει με στρατό ευρωπαϊκό έδαφος- τη μισή Κύπρο- 
παραβιάζοντας τα ευρωπαϊκά κυριαρχικά δικαιώματα• 
συνεχίζει να περιφρονεί διεθνείς συνθήκες, να 
παραβιάζει ευρωπαϊκό εναέριο χώρο (μόνο το 
τελευταίο 18μηνο έγιναν πάνω από 2700 παραβιάσεις) 
και εξακολουθεί στο εσωτερικό της να καταπατά 

θεμελιώδη δικαιώματα, ελευθερίες και δημοκρατικές 
αξίες. 

Σύμφωνα με την ίδια οι αδιαπραγμάτευτοι όροι για να 
εξελιχθεί η σχέση της Ε.Ε με την Τουρκία, είναι η 
απόσυρση του κατοχικού στρατού από την Κύπρο, η 
εφαρμογή του πρόσθετου πρωτοκόλλου, η 
αναγνώριση της Κυπριακής Δημοκρατίας, η μη 
παραβίαση του ευρωπαϊκών εναέριων και υδάτινων 
συνόρων και η άρση του casus belli εναντίον της της 
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Επιτροπής Εξωτερικών υποθέσεων, εγκάλεσε την Ε.Ε 
για την πολιτική της στην προσφυγική κρίση αλλά και 
για τη σύνδεση της διαχείρισης του προσφυγικού 
προβλήματος από την Τουρκία με τις ενταξιακές 
διαπραγματεύσεις. Ρητά έκανε λόγο για μονομερή 
στοχοποίηση της Ελλάδας προκειμένου να καλυφθεί η 
παταγώδης αποτυχία της ευρωπαϊκής πολιτικής στο 
προσφυγικό ζήτημα, ενώ κατήγγειλε τον κ. Γιούνκερ 
για έλλειψη νομιμοποίησης, όταν 
ανταλλάζει την αντιμετώπιση της 
κρίσης από την Τουρκία με την 
επίσπευση της ενταξιακής της 
πορείας. 

Τέλος κάλεσε τον κ. Γιούνκερ σε 
αναπροσανατολισμό της ευρωπαϊ-
κής πολιτικής και τον καθιστά και 
αυτόν υπεύθυνο για το ογκούμενο 
φαινόμενο εκφασισμού σε χώρες 
της Ε.Ε. Ακολουθεί ολόκληρο το 
κείμενο της επιστολής: 

«κύριε Πρόεδρε της Ευρωπαϊκής 
Επιτροπής, 

Σε επιστολή που είχαμε αποστείλει 
στις 23 Οκτωβρίου 2015 από 
κοινού με 51 συναδέλφους ευρω-
βουλευτές διαφόρων πολιτικών 
ομάδων, είχαμε εκφράσει προς εσάς τις έντονες 
ανησυχίες μας για το λεγόμενο «Σχέδιο Δράσης», που 
είχε ήδη συμφωνηθεί με την Τουρκία για την 
αντιμετώπιση της προσφυγικής κρίσης. Στην επιστολή 
αυτή, που είχε ταυτόχρονο αποδέκτη και την 
Αντιπρόεδρο/ Ύπατη Εκπρόσωπο της Ε.Ε., κα 
Φρεντερίκα Μογκερίνι, εκφράσαμε την πεποίθησή μας 
ότι δεν είναι δυνατόν να αποτελεί βάση ορθής 
αντιμετώπισης εκ μέρους της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, η 
οποιαδήποτε σύνδεση των κοινών προβλημάτων μας 

Στην επιστολή αυτή, είχαμε επίσης επισημάνει ότι η 
έκθεση προόδου για τις διαπραγματεύσεις με την 
Τουρκία έπρεπε να δημοσιευθεί πριν τις (τότε) 
επικείμενες εκλογές της 1ης Νοεμβρίου. 

Η αναβολή της δημοσίευσης της έκθεσης και συνεπώς 
και ολόκληρου του «πακέτου διεύρυνσης 2015» θα 
δημιουργούσε ένα κακό προηγούμενο, δίνοντας την 

εικόνα ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση είναι 
πρόθυμη να υποβαθμίσει τον τόνο 
της, όσον αφορά στις εσωτερικές 
εξελίξε ις  της Τουρκίας,  σε 
αντάλλαγμα μιας συνεργασίας για 
το «προσφυγικό». κύριε Πρόεδρε, 
μία παρόμοια ενέργεια, κατά την 
εδραιωμένη εκτίμησή μου, θα 
συνιστούσε προφανή παρέμβαση 
στα εσωτερικά του Κράτους της 
συγκεκριμένης χώρας, ως πρόδηλη 
ενέργεια ενίσχυσης του Προέδρου 
Ερντογάν στους εσωτερικούς 
πολιτικούς συσχετισμούς και 
μάλιστα σε μια πολύ κρίσιμη 
συγκυρία. 

Στην απαντητική σας επιστολή της 
22/12/2015 υποστηρίξατε την 
ανάγκη αναζωογόνησης της 
ενταξιακής διαδικασίας, με στόχο 

την επίτευξη προόδου στις διαπραγματεύσεις, κάνατε 
μάλιστα μνεία των συμπερασμάτων του Ευρωπαϊκού 
Συμβουλίου που εγκρίθηκαν στις 15 Οκτώβρη 2015 
αλλά και ανοίγματος του κεφαλαίου 17 (οικονομικής 
και νομισματικής πολιτικής) που έλαβε χώρα στις 14 
Δεκεμβρίου, μετά την σχετική απόφαση της 
Διακυβερνητικής Διάσκεψης. Πρόσθετα δε, 
επαναλάβατε την δέσμευση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής 
να ολοκληρώσει στο πρώτο τρίμηνο του 2016 τις 
προπαρασκευαστικές εργασίες για το άνοιγμα των 

έναντι της Τουρκίας που σχετίζονται με  το μεγάλο όγκο 
των προσφύγων που έχουν ανάγκη προστασίας, με τις 
ενταξιακές διαπραγματεύσεις με την υποψήφια αυτή 
χώρα, δεδομένου ότι πρόκειται για δύο εντελώς διακριτά 
ζητήματα. 

Οι προϋποθέσεις της ευρωπαϊκής διεύρυνσης δεν θα 
πρέπει κατά κανένα τρόπο να μεταβάλλονται σε πολιτικό 

εργαλείο αντιστάθμισης της αποτυχημένης ευρωπαϊκής 
στρατηγικής ως προς την αντιμετώπιση της κρίσης του 
προσφυγικού ζητήματος. Στο πλαίσιο αυτό, θεωρώ 
αναγκαίο να επαναλάβω ότι, με βάση τα ισχύοντα, η 
λήψη αποφάσεων, όπως παραδείγματος χάριν, για την 
κατάργηση της υποχρέωσης θεώρησης ή το άνοιγμα 
ενταξιακών κεφαλαίων, πρέπει να στηρίζεται στις 
δεδομένες αυστηρές προϋποθέσεις και ότι θα πρέπει να 
πληρούνται από την Τουρκία, ως υποψήφια χώρα, τα 
σαφή συμφωνημένα κριτήρια. 
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κεφαλαίων 23 και 24 (κράτους δικαίου), 15 (ενέργειας), 
26 (εκπαίδευσης και πολιτισμού) και 31 (εξωτερικής 
πολιτικής και πολιτικής ασφάλειας και άμυνας), με την 
επιφύλαξη της θέσης των κρατών μελών. Τονίσατε, 
ιδιαιτέρως, πως σε όλο αυτό το έργο, τα κριτήρια 
προσχώρησης θα πρέπει να τηρούνται αυστηρά, 
σύμφωνα με το διαπραγματευτικό πλαίσιο και τα 
σχετικά συμπεράσματα του Συμβουλίου. Υποστηρίξατε, 
επίσης, ότι στο ίδιο πλαίσιο εγγράφεται και η 
διαδικασία απελευθέρωσης θεώρησης για την Τουρκία, 
η οποία έχει αποφασιστεί να ολοκληρωθεί τον 
Οκτώβριο 2016, αναγνωρίζοντας ότι αυτό θα 
επιτευχθεί μόνο όταν πληρούνται οι προϋποθέσεις του 
εγκεκριμένου οδικού χάρτη. Τέλος, στην ίδια επιστολή, 
προβάλατε τη θέση ότι το «πακέτο διεύρυνσης» δεν 
αναβλήθηκε, αλλά απλώς υιοθετήθηκε στην 
καταλληλότερη ημερομηνία για την καλύτερη δυνατή 
συζήτηση στην Επιτροπή. 

Ωστόσο, σύμφωνα με τις αποκαλύψεις στις οποίες 
προχώρησε, στις 8 Φεβρουαρίου 2016, η ιστοσελίδα 
Euro2day.gr, με τη δημοσιοποίηση απόρρητων 
εγγράφων-ντοκουμέντων, οι οποίες δεν έχουν προς 
το παρόν διαψευστεί, φαίνεται να επιβεβαιώνονται οι 
ανησυχίες που αρκετοί ευρωβουλευτές εκφράσαμε 
στην επιστολή της 23ης Οκτωβρίου σχετικά με την 
προσπάθεια σύνδεσης της αντιμετώπισης της 
προσφυγικής κρίσης με την επιτάχυνση των 
ενταξιακών διαπραγματεύσεων και το άνοιγμα 
ενταξιακών κεφαλαίων. 

Από τα έγγραφα-ντοκουμέντα προκύπτει ότι στις 16 
Νοεμβρίου του περασμένου έτους πραγματοποιήσατε 
συνάντηση, μαζί με τον πρόεδρο του Ευρωπαϊκού 
Συμβουλίου Ντόναλντ Τουσκ, και τον Τούρκο πρόεδρο 
Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν. Στη συνάντηση αυτή ο Τούρκος 
πρόεδρος, με τρόπο που κατά την εκτίμηση μου 
αποτελεί ευθεία προσβολή των θεσμών της Ε.Ε., 
απείλησε την Ευρώπη, υποβαθμίζοντας τη συζήτηση σε 

μεταξύ Τουρκίας και Ε.Ε. κρυφές διαστάσεις, που 
μεταβάλλουν το πλαίσιο αλλά και την ουσία της 
συμφωνίας μεταξύ της Άγκυρας και της Ευρώπης. 

Απέναντι στην εκβιαστική τακτική των απειλών και του 
παζαριού της Άγκυρας, εσείς δημόσια την επαινείτε για 
«αξιέπαινη» συνεισφορά στην αντιμετώπιση της 
προσφυγικής κρίσης, με την επίσπευση των ενταξιακών 
διαπραγματεύσεων και τη σκόπιμη καθυστέρηση της 
δημοσιοποίησης της ετήσιας έκθεσης προόδου. 

Ενώ γνωρίζετε τους λόγους για τους οποίους η 
συμφωνία αυτή ουσιαστικά δεν εφαρμόζεται, με τις 
προσφυγικές ροές να παραμένουν αμείωτες και τους 
λαθρέμπορους να δρουν ανενόχλητοι στα τουρκικά 
παράλια, σιωπάτε στη μονομερή στοχοποίηση της 
Ελλάδας από κράτη μέλη και θεσμικούς παράγοντες, 
καλύπτοντας πίσω από αυτό, την αποδεδειγμένη πλέον 
αποτυχία της ευρωπαϊκής πολιτικής στην αντιμετώπιση 
της προσφυγικής κρίσης. 

Δεδομένων των αποκαλύψεων που προκύπτουν από 
τα εν λόγω απόρρητα έγγραφα, αλλά και όλων των 
ανωτέρω σας ερωτώ: 

Για ποιο λόγο απεκρύβησαν τα στοιχεία της 
συνάντησης της 16ης Νοεμβρίου 2015, τα οποία 
ανέτρεπαν τη θεσμική ευρωπαϊκή πολιτική στα κρίσιμα 
θέματα; 

Για ποιο λόγο και με ποια σκοπιμότητα κρατήθηκε 
κρυφό από τα Κράτη Μέλη το περιεχόμενο των 
συνομιλιών με τον Τούρκο Πρόεδρο; 

Από πού αντλεί η Επιτροπή τη νομιμοποίηση να 
διαπραγματεύεται την αντιμετώπιση της προσφυγικής 
κρίσης χρησιμοποιώντας, εν είδει ανταλλάγματος, την 
επίσπευση της ενταξιακής πορείας της Τουρκίας; 

Πώς δικαιολογεί η Επιτροπή την σκόπιμη καθυστέρηση 
της δημοσίευσης της έκθεσης προόδου για την 
Τουρκία, που πραγματοποιήθηκε με αίτημα του κ. 
Ερντογάν με σκοπό να τον διευκολύνει στην εκλογική 

επίπεδο ωμής συναλλαγής, ότι εάν δεν 
πραγματοποιηθεί αύξηση της οικονομικής ενίσχυσης 
προς τη χώρα του και επίσπευση της ενταξιακής 
διαδικασίας, με άνοιγμα κεφαλαίων, θα στέλνει 
λεωφορεία με πρόσφυγες σε Ελλάδα και Βουλγαρία 
και θα τους αφήνει να πνίγονται στη θάλασσα. 
Ομολογώντας με τον τρόπο αυτό, εμμέσως αλλά με 
απόλυτη σαφήνεια, ότι έχει τη δυνατότητα να ελέγχει 

το μέγεθος της ροής των προσφύγων. 

Επιπλέον, τα έγγραφα που αποκαλύφθηκαν 
εμφανίζουν ότι η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, παρά τις 
επίσημες διαψεύσεις του παρελθόντος, καθυστέρησε 
σκοπίμως τη δημοσιοποίηση της έκθεσης προόδου της 
Τουρκίας, μετά από αίτημα του Τούρκου Προέδρου, ως 
διευκόλυνση ενόψει των επικείμενων τότε εκλογών. 

κύριε Πρόεδρε της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, οι σχετικοί 
διάλογοι που αποκαλύπτονται από τα απόρρητα 
έγγραφα προσδίδουν στη συμφωνία που επιτεύχθηκε 
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αναμέτρηση; 

κύριε Πρόεδρε, είμαι υποχρεωμένη να επισημάνω για 
μια ακόμη φορά ότι αυτές οι τακτικές αποκαλύπτουν 
στο μέγιστο βαθμό την αποτυχία της ευρωπαϊκής 
πολιτικής στην αντιμετώπιση της προσφυγικής κρίσης 
και θέτουν σε πραγματικό κίνδυνο τόσο τις βασικές 
αρχές της Ευρώπης όσο και τη συνοχή της Ε.Ε. 

Κύριε Γιούνκερ, η επιβαλλόμενη εκ της θέσεως σας 
αίσθηση ευθύνης, καθιστά πλέον αναγκαίο τον 
αναπροσανατολισμό της πολιτικής της Επιτροπής για 
την ουσιαστική αντιμετώπιση της προσφυγικής κρίσης 
στην πράξη, με την κατ’ αρχήν υλοποίηση των 
ελάχιστων δεσμεύσεων των κρατών μελών ως προς 
το πρόγραμμα μετεγκατάστασης, έτσι ώστε να 
αναχαιτιστούν τα ογκούμενα φαινόμενα εκφασισμού 
αλλά και απομονωτισμού στην Ε.Ε.». 

26 Μαΐου 2016.  

Να πάρει επιτέλους μέτρα η Ε.Ε. . ώστε να σταματήσουν 
οι τουρκικές παραβιάσεις στα εξωτερικά της σύνορα 
και να αποκλιμακωθεί η κατάσταση στο Αιγαίο ζητάει 
με γραπτή ερώτηση της στην Ύπατη Εκπρόσωπο 
Εξωτερικής Πολιτικής της Ε.Ε, Φεντερίκα Μογκερίνι, η 
Ελληνίδα ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα. Στην 
ερώτηση της, η κα Σακοράφα ανέδειξε την επικίνδυνη 
πρακτική των παραβιάσεων τουρκικών αεροσκαφών -
κατά διαστήματα οπλισμένων- ως ευθεία απειλή κατά 
της Ελλάδας και ζήτησε από την Επιτροπή να θέσει σε 
εφαρμογή τις προβλεπόμενες διαδικασίες κυρώσεων 
σε βάρος της Τουρκίας. Όπως σημείωσε 
χαρακτηριστικά «από τις αρχές του έτους σημειώνεται 
έξαρση τουρκικών παραβιάσεων στα εναέρια και 
θαλάσσια σύνορα της Ε.Ε. Μέχρι το τέλος του Απριλίου 
καταγράφηκαν, 600 παραβιάσεις του ελληνικού 
εναερίου χώρου, 27 υπερπτήσεις τουρκικών 
στρατιωτικών αεροσκαφών πάνω από ελληνικά νησιά 
και 350 παραβάσεις του FIR Αθηνών. Η πραγματικότητα 

Σακοράφα επισήμανε ότι η Ε.Ε. πρέπει να ξεκαθαρίσει 
το είδος της σχέσης που θέλει να διατηρήσει με την 
Τουρκία, δεδομένου ότι ένταξη της Τουρκίας στην Ε.Ε. 
είναι αδύνατο να υπάρξει. Όπως επεσήμανε 
χαρακτηριστικά «κάθε φορά που συζητάμε για την 
Τουρκία επαναλαμβάνω ότι ο Ερντογάν χτίζει, τη 
σύγχρονη Τουρκική Αυτοκρατορία του πάνω στα 
συντρίμμια της Δημοκρατίας, του κράτους δικαίου και 
των θεμελιωδών δικαιωμάτων. Και η Ευρώπη όχι μόνο 
το ανέχεται αλλά και διαπραγματεύεται μαζί του». Η 
Ευρωβουλευτής της ευρωομάδας της Αριστεράς 
σημείωσε ότι αυτή η πολιτική «επέτρεψε να 
δημιουργηθούν οι συνθήκες που ανέδειξε το 
αποτυχημένο πραξικόπημα. Και ενώ ο λαός της 
Τουρκίας, οι πολίτες της Τουρκίας πήραν θέση εναντίον 
των πραξικοπηματιών και της κατάλυσης των 
Δημοκρατικών θεσμών, διατρανώνοντας τη θέλησή 
του, για περισσότερη δημοκρατία, περισσότερα 
δικαιώματα και ανεξάρτητη δικαιοσύνη, η τουρκική 
κυβέρνηση εξαπολύει μαζικό πογκρόμ, στο όνομα μιας 
δήθεν Δημοκρατίας». 

Κλείνοντας η κα Σακοράφα εκτίμησε ότι «η πολιτική 
ελίτ της Τουρκίας δεν έχει καμία πρόθεση να σεβαστεί 
τα κριτήρια της Κοπεγχάγης. Δεν έχει καμία πρόθεση 
να σταματήσει τις παραβιάσεις και τις διεκδικήσεις 
κατά της Ελληνικής και εθνικής κυριαρχίας, ούτε να 
αναπτύξει καλές σχέσεις με τους γείτονες της, ως 
οφείλει. Τέλος, δεν έχει καμία πρόθεση να συμβάλλει 
εποικοδομητικά στην επίλυση του Κυπριακού. Με τα 
δεδομένα αυτά, η Ευρώπη θα πρέπει να ξεκαθαρίσει: τι 
είδους σχέση θέλει να διατηρήσει με την Τουρκία». 

30 Ιανουαρίου 2017.  

Ερώτηση για τις επιπτώσεις της Συμφωνίας Ε.Ε. -
Τουρκίας στα ανθρώπινα δικαιώματα κατέθεσε στον 
Επίτροπο Διεύρυνσης, κ. Γιοχάνες Χαν, η Ευρωβουλευ-
τής της ευρωομάδας της Αριστεράς Σοφία Σακοράφα. 

αυτή εκτυλίσσεται τη στιγμή που τόσο το Ευρωπαϊκό 
Συμβούλιο, όσο και το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, έχουν 
ζητήσει επανειλημμένα από την τουρκική κυβέρνηση να 
θέσει τέλος στις επαναλαμβανόμενες παραβιάσεις 
του ελληνικού εναέριου χώρου και χωρικών υδάτων, 
καθώς και στην πρακτική των πτήσεων τουρκικών 
στρατιωτικών αεροσκαφών πάνω από τα ελληνικά 
νησιά». Στην απάντηση της η κα, Μογκερίνι, παίρνει 
σαφή θέση για τις τουρκικές παραβιάσεις στο Αιγαίο, 

διαβεβαιώνοντας ότι το θέμα των σχέσεων καλής 
γειτονίας θα συνεχίσει να παρακολουθείται από κοντά 
και θα τίθεται από την Ευρωπαϊκή Ένωση σε όλες τις 
σχετικές επαφές με τις τουρκικές αρχές ως κριτήριο 
προόδου της Τουρκίας στις διαπραγματεύσεις. 

 30 Αυγούστου 2016.  

Σοφία Σακοράφα: Ένταξη της Τουρκίας στην Ε.Ε. είναι 
αδύνατο να υπάρξει... Στην παρέμβαση της στην 
Επιτροπή Εξωτερικών Υποθέσεων του Ευρωκοι-
νοβουλίου με θέμα την κατάσταση στην Τουρκία και 
την ενημέρωση σχετικά με τη διερευνητική αποστολή 
της AFET στην Άγκυρα, η ευρωβουλευτής Σοφία 
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Στην ερώτηση της η κα. Σακοράφα επανέλαβε τα 
αιτήματα πολλών ΜΚΟ, πολιτών, του Συμβουλίου της 
Ευρώπης και των Ηνωμένων Εθνών αλλά και της 
Ευρωπαίας Διαμεσολαβήτριας, που καλούν την 
Επιτροπή να κάνει περισσότερα για να αποδείξει ότι η 
εφαρμογή της συμφωνίας σέβεται τις υποχρεώσεις 
της Ε.Ε.  ως προς τα θεμελιώδη δικαιώματα. 

Η κα Σακοράφα, έχει εκφραστεί εναντίον της 
Συμφωνίας της Ε.Ε.- Τουρκίας 
γ ι α  τ ο  π ρ ο σ φ υ γ ι κ ό , 
θεωρώντας ότι βρίσκεται 
εκτός του ενωσιακού δικαίου 
και ότι παραβιάζει το Διεθνές 
Δίκαιο των προσφύγων και 
την Ευρωπαϊκή Σύμβαση 
Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων, 
από τη στιγμή που η Τουρκία 
δε  δεσμεύεται νομικά από τη 
δ ι ε θ ν ή  Σ ύ μ β α σ η  τ ω ν 
προσφύγων του 1951 -την 
οποία δεν έχει κυρώσει - η 
τύχη της Συμφωνίας με τα 
Κράτη Μέλη βασίζεται στην 
καλή της προαίρεση να 
σ έ β ε τ α ι  τ ι ς  δ ι ε θ ν ε ί ς 
υ π ο χ ρ ε ώ σ ε ι ς  κ α ι  τ α 
ανθρώπινα δικαιώματα,. Η κα 
Σακοράφα ζήτησε  από την 
Επιτροπή να προσθέσει στις 
μ ε λ λ ο ν τ ι κ έ ς  ε κ θ έ σ ε ι ς 
προόδου ένα ξεχωριστό κεφάλαιο, που να αξιολογεί 
τον αρνητικό -άμεσο ή έμμεσο- αντίκτυπο της 
Συμφωνίας στα ανθρώπινα δικαιώματα. 

 

30 Ιανουαρίου 2017. 

 Κατάθεση ερώτησης για τις τουρκικές παραβιάσεις στο 

διαφορών». Όπως σημείωσε «θα πρέπει να 
αποφεύγονται ενέργειες και δηλώσεις που 
επηρεάζουν αρνητικά τις σχέσεις καλής γειτονίας». 

Με αφορμή την απάντηση του κ. Χαν η κα. Σακοράφα 
προέβη σε δήλωση καυτηριάζοντας τη στάση Ε.Ε. έναντι 
των τουρκικών προκλήσεων. Σύμφωνα με την ίδια, η 
στάση της Ε.Ε., σε ένα τέτοιο περιβάλλον εντεινόμενων 
και διαρκώς αυξανόμενων απειλών, γίνεται μέρος του 

προβλήματος και μάλιστα ενός 
π ρ ο β λ ή μ α τ ο ς  π ο υ  ό π ω ς 
αποδεικνύει το παρελθόν μπορεί 
να λάβει κρίσιμες και επικίνδυνες 
διαστάσεις. Όπως επεσήμανε 
χ α ρ α κ τ η ρ ι σ τ ι κ ά  « ε ν ώ 
κλ ι μα κώ νετ α ι  η  τ ουρ κ ι κή 
προκλητικότητα στο Αιγαίο με τις 
παραβιάσεις και παραβάσεις των 
κανόνων του Διεθνούς Δικαίου 
και των κυριαρχικών δικαιωμάτων 
της πατρίδας μας να αποτελούν 
σχεδόν πάγια καθημερινότητα, η 
Ε.Ε. με επίσης προκλητικό τρόπο 
κρύβεται πίσω από το δάκτυλό 
τ η ς . »  Χ λ ι α ρ ή  κ α ι  ε κ τ ό ς 
πραγματικότητας υπήρξε η 
απάντηση της ύπατης εκπροσώπου 
της Ε.Ε. σε σχετική ερώτηση που 
κατέθεσε η ευρωβουλευτής Σοφία 
Σακοράφα, καταγγέλλοντας την 
τουρκική επιθετικότητα και 

απαιτώντας τη δέσμευση της Ε.Ε. σε συγκεκριμένα 
μέτρα έναντι των τουρκικών παραβιάσεων... Η 
απροθυμία της να υπερασπιστεί το Διεθνές Δίκαιο 
αλλά και τα ίδια της τα σύνορα είναι παροιμιώδης». 

 31 Ιανουαρίου 2017. 

Σοφία Σακοράφα: Καμία αναβάθμιση στην τελωνειακή 

χώρο των Ιμίων. Την άμεση αντίδραση της Επιτροπής 
ζητάει για μία ακόμη φορά σε ερώτηση της η Ελληνίδα 
Ευρωβουλευτής της ευρωπαϊκής Αριστεράς, Σοφία 
Σακοράφα. Η  Ευρωβουλευτής η οποία στο παρελθόν 
έχει καταθέσει και άλλες σχετικές ερωτήσεις, 
σημείωσε ότι με τη στάση της ανοχής  στις τουρκικές 
παραβιάσεις, η Ε.Ε. έχει υποδαυλίσει την τουρκική 
παραβατικότητα, η οποία έχει προσλάβει 

χαρακτηριστικά ευθείας απειλής κατά της κυριαρχίας 
της Ελλάδας. Στην απάντηση του ο Επίτροπος για την 
Διεύρυνση, κ. Χιοχάνες Χάν αρκέστηκε να αναφέρει 
ότι «η Ε.Ε.  εξέφρασε εκ νέου σοβαρή ανησυχία και 
κάλεσε την Τουρκία να αποφύγει κάθε είδους απειλή ή 
ενέργεια κατά κράτους μέλους που βλάπτει τις σχέσεις 
καλής γειτονίας και την ειρηνική διευθέτηση των 
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ένωση δεν μπορεί να εφαρμοστεί αν η Τουρκία δεν 
συμμορφωθεί με τις ευρωπαϊκές της υποχρεώσεις για 
την πλήρη εφαρμογή του πρόσθετου πρωτοκόλλου 
προς όλα τα Κράτη Μέλη και την αναγνώριση της 
Κυπριακής Δημοκρατίας. Η κα. Σακοράφα, κατά τη 
διάρκεια της παρέμβασης της στην Επιτροπή 
Εξωτερικών Υποθέσεων σχετικά με την πιθανότητα 
αναβάθμισης της τελωνειακής Ένωσης Ε.Ε.-Τουρκίας, 
υπογράμμισε ότι αν καταλήξει κάποτε, 
να αναβαθμιστεί η τελωνειακή Ένωση, 
αυτή θα πρέπει «να εμπεριέχει σαφείς 
ρήτρες προστασίας των ανθρωπίνων 
δ ικα ιωμάτων προκε ιμένου  να 
διασφαλιστεί ο σεβασμός τους σε 
περίπτωση περαιτέρω επιδείνωσης της 
τουρκικής δημοκρατίας. Ρήτρες που δεν 
θα αποτελούν απλά διακοσμητικό 
στοιχείο όπως συμβαίνει για πολλές 
από τις συμφωνίες που έχει υπογράψει 
η Ε.Ε. με τρίτες χώρες». Επιπλέον η 
Ελληνίδα ευρωβουλευτής συμπλήρωσε 
ότι είναι ανάγκη να συσταθεί ένας 
σύγχρονος, αυτόματος, δεσμευτικός 
μηχανισμός επίλυσης διαφορών, 
προκειμένου να εκλείψουν οι 
συμπεριφορές παραβιάσεων της 
τ ε λ ω ν ε ι α κ ή ς  έ ν ω σ η ς  π ο υ 
παρατηρήθηκαν από την τουρκική 
πλευρά όλο το προηγούμενο διάστημα. 
Με αυτά τα δεδομένα, η κα. Σακοράφα καταψήφισε τη 
σχετική γνωμοδότηση της Επιτροπής Εξωτερικών 
Υποθέσεων του Ευρωπαϊκού κοινοβουλίου σχετικά με 
τη δημιουργία ενός νέου εμπορικού πλαισίου μεταξύ 
της Ε.Ε.  και της Τουρκίας και τον εκσυγχρονισμό της 
τελωνειακής ένωσης, αφού όπως είπε παρά το 
γεγονός ότι «η γνωμοδότηση περιέχει κάποια θετικά 
στοιχεία ως προς τη διασφάλιση της δημοκρατίας, του 

πραγματοποιήθηκε για την ετήσια έκθεση προόδου της 
Τουρκίας. Η κα Σακοράφα, ως τακτικό μέλος της 
Επιτροπής Εξωτερικών υποθέσεων του Ευρωπαϊκού 
κοινοβουλίου, αναγνώρισε ότι «σωστά επισημαίνει η 
έκθεση τις παραβιάσεις των θαλάσσιων και εναέριων 
ευρωπαϊκών συνόρων, το casus belli εναντίον της 
Ελλάδας και τις απειλές εναντίον της Κυπριακής ΑΟΖ». 
Παρέλειψε όμως «να συμπεριλάβει τις ευθείες απειλές 

του Τούρκου υπουργού Εξωτερικών 
για τη δράση του κατοχικού στρατού 
στην Κύπρο». 

Η κα Σακοράφα αναφερόμενη στην 
πολιτική που ακολουθεί η Ευρωπαϊκή 
Ένωση κατηγόρησε το Συμβούλιο 
ότι περιφρονεί συνειδητά την 
πραγματικότητα, ενώ υπενθύμισε ότι 
από την αρχή της θητείας της, είχε 
επισημάνει ότι η πολιτική ανοχής 
προς την Τουρκία θα οξύνει τα 
προβλήματα. Όπως υπογράμμισε 
«η σημερινή σκληρά επικριτική 
έκθεση προόδου παρόλο που 
άργησε πολύ, το πιστοποιεί. Μετά δε 
το πραξικόπημα η κατάσταση 
ξέφυγε από κάθε έλεγχο και η 
Τουρκία κάνει πλέον εξαγωγή των 
εσωτερικών της προβλημάτων». 

 5 Ιουλίου 2017. 

 Νέα τροπολογία κατέθεσε η ευρωβουλευτής Σοφία 
Σακοράφα με την οποία ζητά να συμπεριληφθεί στην 
«Έκθεση προόδου της ενταξιακής πορείας της 
Τουρκίας» η καταδίκη των τουρκικών προκλήσεων ως 
προς την αλλοίωση του χαρακτήρα της Αγίας Σοφίας. 
Η έκθεση προόδου της Τουρκίας υπερψηφίστηκε από 
την Επιτροπή Εξωτερικών Υποθέσεων του Ευρωπαϊκού 
Κοινοβουλίου. Στην έκθεση συμπεριλήφθησαν πάνω 

κράτους δικαίου και των θεμελιωδών δικαιωμάτων... 
δεν αναφέρει κατά τρόπο ξεκάθαρο και δεσμευτικό, ότι 
για να υπάρξει οποιαδήποτε τέτοια αναβάθμιση θα 
πρέπει πρώτα η Τουρκία να έχει ανοίξει τα λιμάνια της 
στα Κυπριακά πλοία και να εφαρμόσει πλήρως το 
Πρόσθετο Πρωτόκολλο και τις υποχρεώσεις που 
πηγάζουν από την παρούσα Τελωνειακή Ένωση 
απέναντι στα ευρωπαϊκά Κράτη Μέλη, αναγνωρίζοντας 

την Δημοκρατία της Κύπρου». 

 5 Ιουλίου 2017.  

Σοφία Σακοράφα: Τι άλλο πρέπει να κάνει η Τουρκία για 
να ανασταλούν άμεσα οι ενταξιακές διαπραγματεύσεις; 
Έκκληση προς την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και το 
Συμβούλιο της Ε.Ε. απηύθυνε κατά την παρέμβαση της 
στην Ολομέλεια του Ευρωκοινοβουλίου, η Ελληνίδα 
ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα, στη συζήτηση που 
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από 15 τροπολογίες που κατέθεσε η κα Σακοράφα. 
Σύμφωνα με αυτές το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο καλεί 
την Τουρκία: 

1. να σεβαστεί τον ιδιαίτερο χαρακτήρα και τη σημασία 
του Οικουμενικού Πατριαρχείου και να αναγνωρίσει τη 
νομική του προσωπικότητα, 

2. να άρει όλα τα εμπόδια για την επανέναρξη και την 
εύρυθμη λειτουργία της Θεολογικής Σχολής της 
Χάλκης, 

3. να σεβαστεί τις αποφάσεις του Ευρωπαϊκού 
Δικαστηρίου Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων και τις 
συστάσεις της Επιτροπής της Βενετίας για την 
απρόσκοπτη λειτουργία των θρησκευτικών κοινοτήτων 
και την κατάργηση των πάσης φύσεως διακρίσεων ή 
εμποδίων με βάση το θρήσκευμα, 

4. να σεβαστεί και να εκπληρώσει στο ακέραιο τις 
νομικές υποχρεώσεις που έχει αναλάβει για την 
προστασία της πολιτιστικής κληρονομιάς και 
συγκεκριμένα να διενεργήσει καλόπιστη 
ολοκληρωμένη απογραφή των Ελληνικών, 
Αρμενικών, Ασσυριακών και άλλων μνημείων 
πολιτιστικής κληρονομιάς που καταστράφηκαν ή 
ερειπώθηκαν κατά τη διάρκεια του περασμένου αιώνα, 

5. να επιλύσει τα προβλήματα που αντιμετωπίζει η 
Ελληνική μειονότητα σε ζητήματα ιδιοκτησίας και 
εκπαίδευσης, 

6. να εφαρμόσει το ψήφισμα του Συμβουλίου της 
Ευρώπης αριθ. 1625 (2008) για την προστασία των 
δικαιωμάτων ιδιοκτησίας στην Ίμβρο και την Τένεδο 
και να ενθαρρύνει και να διευκολύνει τις 
εκπατρισμένες οικογένειες της Ελληνικής μειονότητας 
που επιθυμούν να επιστρέψουν στο νησί, 

7. να σεβαστεί τη Σύμβαση της UNESCO του 1972 και 
να κυρώσει τη Σύμβαση της UNESCO του 2005 για την 
προστασία και την προώθηση της πολυμορφίας της 
πολιτιστικής έκφρασης, 

που έχουν χαρακτηριστεί ως περιοχές παγκόσμιας 
κληρονομιάς της UNESCO. Ζήτησε δε από το 
Ευρωκοινοβούλιο να καταδικάσει συγκεκριμένα τις 
επαναλαμβανόμενες, διχαστικές και προκλητικές 
πρακτικές που αποσκοπούν στην αλλαγή του ιστορικού, 
πολιτιστικού και θρησκευτικού χαρακτήρα της Αγίας 
Σοφίας, πολιτιστικού μνημείου της UNESCO. 

18 Ιουλίου 2017.  

Την αδιαλλαξία της Τουρκίας όσον αφορά στην 
παραμονή των κατοχικών δυνάμεων και την άσκηση 
«επεμβατικών δικαιωμάτων» ανέδειξε με ερώτηση της 
η Ελληνίδα ευρωβουλευτής της GUE/NGL Σοφία 
Σακοράφα. Η κα Σακοράφα σημείωσε ότι τα 
«επεμβατικά δικαιώματα» που αιτείται η Τουρκική 
πλευρά παραβιάζουν τον Χάρτη των Ηνωμένων 
Εθνών, αντιτίθενται στις αρχές του Διεθνούς Δικαίου 
και στις αρχές και αξίες της Ε.Ε. , ενώ παραβιάζουν τα 
περί του σεβασμού της κυριαρχίας των κρατών μελών, 
που προβλέπουν οι Συνθήκες της Ε.Ε. . Αφορμή για την 
ερώτηση της κα Σακοράφα στάθηκε «η αδιαλλαξία της 
Τουρκίας όσον αφορά στην παραμονή των κατοχικών 
δυνάμεων και την άσκηση επεμβατικών δικαιωμάτων 
σε μια επανενωμένη Κύπρο, Κράτος Μέλος της Ε.Ε. , 
και η απειλή της ότι, εάν το κρίνει απαραίτητο, θα κάνει 
χρήση τους» η οποία οδήγησε σε εμπλοκή τη 
διαπραγματευτική προσπάθεια για την επίλυση του 
Κυπριακού στη σύνοδο που πραγματοποιήθηκε στο 
Κραν Μοντάνα της Ελβετίας. Όπως σημείωσε 
χαρακτηριστικά «ακόμη και η παρωχημένη Συνθήκη 
εγγύησης, σε καμία περίπτωση δεν αναγνωρίζει 
«επεμβατικά δικαιώματα» των εγγυητριών δυνάμεων, 
πόσω μάλλον δε στρατιωτική επέμβαση και κατοχή». 
Στο πλαίσιο αυτό κάλεσε την Επιτροπή να πάρει σαφή 
θέση, ότι δεν θα ανεχθεί οιουδήποτε είδους 
«επεμβατικά δικαιώματα» κατά Κράτους Μέλους της, 
δηλαδή σε βάρος ευρωπαϊκού εδάφους. 

8. να διασφαλίσει συνθήκες πλήρους ισότητας για 
όλους τους πολίτες και ιδιαίτερα των μειονοτήτων, 

9. να κυρώσει τη Σύμβαση των Ηνωμένων Εθνών για 
το Δίκαιο της Θάλασσας, 

1 0 . ν α 

θέσει τέρμα στις επαναλαμβανόμενες παραβιάσεις 
του Ελληνικού εναέριου χώρου και των Ελληνικών 
χωρικών υδάτων και 

11. να αποσύρει την απειλή casus belli την οποία είχε 
διατυπώσει η Μεγάλη Εθνοσυνέλευση της Τουρκίας 
κατά της Ελλάδας. 

Με τη νέα τροπολογία της για την Αγία Σοφία, για την 
οποία η κα. Σακοράφα ζήτησε ονομαστική ψηφοφορία, 
κάλεσε τις Τουρκικές αρχές να σεβαστούν πλήρως και 
να απέχουν από κάθε ενέργεια που αποσκοπεί στην 
αλλοίωση του ιστορικού, πολιτιστικού και θρησκευτικού 
χαρακτήρα μνημείων και συμβόλων, ιδίως εκείνων 
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 12 Σεπτεμβρίου 2017.  

Σοφία Σακοράφα προς Γιοχάνες Χαν: Εάν η πολιτική 
σας υπαγορευόταν από τις ευρωπαϊκές αρχές και αξίες 
θα είχατε ήδη αναστείλει τις ενταξιακές 
διαπραγματεύσεις με την Τουρκία. Έντονη κριτική για 
την εξωτερική πολιτική της Ε.Ε απέναντι στην Τουρκία 
άσκησε για μια ακόμη φορά στην ολομέλεια του 
Ευρωκοινοβουλίου η ανεξάρτητη 
ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα, 
απευθυνόμενη προς τον Επίτροπο 
για την Πολιτική Γειτονίας και τη 
Διεύρυνση Γιοχάνες Χαν. 

Η Σοφία Σακοράφα επισήμανε τη 
διγλωσσία της καγκελαρίου της 
Γερμανίας, Άνγκελα Μέρκελ, η 
οποία πριν από τις γερμανικές 
εκλογές δηλώνει ότι η Τουρκία δεν 
πρόκειται να ενταχθεί στην Ε.Ε. , 
όταν όλο το προηγούμενο διάστημα 
εκθείαζε τη συνεργασία με τον Ταγίπ 
Ερντογάν. Ομοίως απευθυνόμενη 
προς τον κ. Χαν συμπλήρωσε ότι την 
ώρα που «ο κ. Γιούνκερ δηλώνει, ότι 
η Τουρκία απομακρύνεται με άλματα 
από την ευρωπαϊκή της προοπτική 
εσείς, την ίδια στιγμή, αποκαλείτε 
την Τουρκία στρατηγικό εταίρο και 
ζητάτε στενή συνεργασία σε 
νευραλγικούς τομείς. Μπορείτε να 
μας πείτε, τελικά, την θέση ποιων 
εκφράζετε;». 

 

Όπως υποστήριξε η κυρία Σακοράφα το πολιτικό αυτό 
αλαλούμ, δίνει και χρόνο και άλλοθι στην Τουρκία για 
να συνεχίζει την πολιτική της, οδηγώντας την πολιτική 
της Ε.Ε. σε αδιέξοδο. Κλείνοντας ξεκαθάρισε ότι «εάν η 

παρέμεναν κρατούμενοι στις τουρκικές φυλακές, η 
Ελληνίδα ευρωβουλευτής, Σοφία Σακοράφα δήλωσε 
ότι δεν επρόκειτο να αναφερθεί για άλλη μία φορά 
στη διαχρονικά παραβατική συμπεριφορά της Τουρκίας. 
Επισήμανε όμως ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση χρειάστηκε 
δεκαετίες για να τολμήσει να μιλήσει για «παράνομες 
συμπεριφορές» της Τουρκίας. Ωστόσο ούτε εκείνη τη 
στιγμή ούτε τώρα, η Ε.Ε.  δεν τόλμησε να μιλήσει για 

ωμή παραβίαση εθνικών - ευρωπαϊκών 
συνόρων και αναθεωρητισμό διεθνών 
συνθηκών. 

Η κα Σακοράφα υπογράμμισε ότι «το 
δυστύχημα είναι ότι η κυβέρνηση της 
Ελλάδας πανηγύρισε κιόλας για αυτή τη 
χλιαρή δήλωση», ενώ απευθυνόμενη στην 
κα Φεντερίκα Μογκερίνι, ζήτησε να 
απαντήσει για το αν προτίθεται να προβεί 
σε κάποια συγκεκριμένη ενέργεια για να 
πιέσει, να αναγκάσει, ή ακόμη και να 
εκβιάσει την Τουρκία, όπως εκβιάζει κι 
αυτή. Σε καθαρά ειρωνικό τόνο στηλίτευσε 
τα πεπραγμένα της Επιτροπής κατά του 
ελληνικού λαού, κατά την περίοδο του 
δημοψηφίσματος, λέγοντας «αν δεν 
ξέρετε πώς γίνεται ρωτήστε τους 
συναδέλφους σας. Εκβιάζουν, χρόνια 
τώρα, χωρίς αναστολές, ολόκληρους 
λαούς για περισσότερα κέρδη των 
τραπεζών». Η ανεξάρτητη ευρωβουλευτής 
τέλος επισήμανε ότι τώρα μιλάμε για 

ανθρώπινες ζωές, για οικογένειες, για αξιοπρέπεια, 
και αναρωτήθηκε αν υπάρχει πρόθεση η Ε.Ε.  να πράξει 
κάτι συγκεκριμένο και ανάλογης έντασης. Αλλιώς, 
όπως είχε χαρακτηριστικά, κλείνοντας την παρέμβασή 
της, «στην Ελλάδα έχουμε έκφραση για αυτή την 

πολιτική της Ε.Ε. υπαγορευόταν από τις ευρωπαϊκές 
αρχές και αξίες, θα είχατε ήδη αναστείλει τις 
ενταξιακές διαπραγματεύσεις. Αλλά η πολιτική της Ε.Ε.  
- τόσο στο εσωτερικό όσο και στο εξωτερικό της Ε.Ε.- 
δεν φαίνεται να έχει καμία σχέση με τις ευρωπαϊκές 
πολιτικές αξίες». 

 

 

17 Απριλίου 2018.  

Η Ε.Ε.  δεν τολμά να μιλήσει για ωμή παραβίαση 
εθνικών-ευρωπαϊκών συνόρων. Μιλώντας στην 
ολομέλεια του Ευρωκοινοβουλίου στο Στρασβούργο, 
για το θέμα των δύο Ελλήνων στρατιωτικών, που 
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παράσταση: “Τσάι και συμπάθεια”. Ρωτήστε να σας 
πουν τι σημαίνει». 

  

24 Απριλίου 2018.  

Σοφία Σακοράφα: Οι καταδίκες της Τουρκίας στην Ε.Ε.  
είναι μόνο στα λόγια. Δεν συνοδεύονται από μέτρα. 

Την απουσία μέτρων κατά της τουρκικής προκλητι-
κότητας, επισήμανε η ανεξάρτητη ευρωβουλευτής 
Σοφία Σακοράφα, κατά την παρέμβαση της στην 
Επιτροπή Εξωτερικών Υποθέσεων (AFET) του 
Ευρωκοινοβουλίου στη συζήτηση με θέμα την κυπριακή 
ΑΟΖ. Η κα Σακοράφα ζήτησε να μάθει αν η Ε.Ε.  έχει 
λάβει προληπτικά μέτρα, σε περίπτωση που η τουρκική 
κυβέρνηση υλοποιήσει την απειλή της για τουρκικές 
γεωτρήσεις στην Κυπριακή ΑΟΖ. Αφορμή για την 
ερώτηση αποτέλεσαν οι πρόσφατες δηλώσεις του 
Τούρκου Προέδρου, σύμφωνα με τις οποίες η Τουρκία 
σχεδιάζει το επόμενο διάστημα να αποστείλει το 
πλωτό τρυπάνι Deep Sea Metro ΙΙ στην Ανατολική 
Μεσόγειο γ ια  να  ξεκ ινήσε ι  εξορύξεις 
υδρογονανθράκων. Το ενδεχόμενο αυτό ήρθε να 
ενισχύσει και η σχετική δήλωση του κ. Ερντογάν 
μπροστά στους Ευρωπαίους αξιωματούχους, στη 
Βάρνα, όταν ανέφερε ότι οι Τουρκοκύπριοι θα έχουν 
μερίδιο από τους υδρογονάνθρακες, στις έρευνες 
στην κυπριακή ΑΟΖ, με ή χωρίς λύση. Οι δηλώσεις 
αυτές έγιναν μόλις λίγες εβδομάδες μετά την εκδίωξη 
από τουρκικά πολεμικά σκάφη του γεωτρύπανου της 
ιταλικής ΕΝΙ Saipem 12000, που επρόκειτο να μεταβεί 
στο θαλάσσιο “οικόπεδο” Νο 3, για την 
προγραμματισμένη γεώτρηση στο κοίτασμα “Σουπιά” 
εντός της κυπριακής ΑΟΖ. Ο μόνιμος αντιπρόσωπος 
της Κύπρου στην Ε.Ε. , πρέσβυς Νικόλαος Αιμιλίου, 
μιλώντας στην AFET, ενημέρωσε για όλες τις 
πρόσφατες τουρκικές προκλήσεις στην κυπριακή ΑΟΖ. 
Όπως υποστήριξε η κα Σακοράφα, είναι φανερό ότι με 

αναβάθμιση ισοδυναμεί με «ένταξη», αφού είναι 
βέβαιο πλέον ότι καμία πλευρά δεν πιστεύει σοβαρά 
πως η Τουρκία θέλει πραγματικά την πλήρη ένταξη της 
στην Ε.Ε. Όπως υπογράμμισε: «Αλήθεια υπάρχει κανείς 
σε αυτήν την αίθουσα που να πιστεύει σοβαρά ότι η 
Τουρκία θα πάψει : Να δυναμιτίζει την σταθερότητα 
στην Ανατολική Μεσόγειο; Θα πάψει τις τυχοδιωκτικές 
της διεκδικήσεις σε βάρος Ελληνικών και Κυπριακών 
κυριαρχικών δικαιωμάτων; Θα κάνει μεταρρυθμίσεις 
προς την κατεύθυνση του κράτους Δικαίου; Θα 
αναγνωρίσει την Κυπριακή Δημοκρατία με δεδομένο 
ότι μόλις χθες εκτοξεύτηκαν απειλές από κοινο-
βουλευτικά χείλη ότι αν χρειαστεί θα γίνει ξανά 
απόβαση στην Τουρκική Κύπρο;». 

Κλείνοντας η κα Σακοράφα επεσήμανε με κατηγο-

ρηματικό τρόπο: «έχω μία ανάγνωση έχω εδώ κύριοι 

συνάδελφοι που λέει ότι η πολιτική της Ε.Ε. είναι πρώτα 

και πάνω από όλα το συμφέρον - τα κράτη μέλη θα 

κοιτάνε αδιάφορα και θα πουλάνε υποβρύχια και όπλα 

- και το Ε.Κ. θα καταδικάζει την τραγική κατάσταση στην 

Τουρκία, όποτε του δίνεται η ευκαιρία».  

μια τέτοια ενέργεια η Τουρκία θα επιχειρήσει να 
δημιουργήσει τετελεσμένο σε περίπτωση λύσης του 
Κυπριακού. Παράλληλα η κα Σακοράφα, σε γραπτή 
ερώτηση που κατέθεσε προς την Επιτροπή ζήτησε να 
πληροφορηθεί σε ποιες προληπτικές ενέργειες 
σκόπευε να προβεί, ώστε να υπερασπιστεί την ΑΟΖ της 
Κύπρου, καθώς και το αναγνωρισμένο δικαίωμα του 
Κυπριακού  λαού να εκμεταλλεύεται τον ενεργειακό 
του πλούτο. Ζήτησε επίσης να ξεκαθαρίσει η Επιτροπή 
εάν έχει προειδοποιήσει εγκαίρως ότι σκοπεύει να 
προβεί σε συγκεκριμένες κυρώσεις εναντίον των 
εταιρειών και των προσώπων που θα εμπλακούν σε 
τυχόν τουρκική γεώτρηση, η οποία θα παραβιάζει το 
Διεθνές Δίκαιο και την Κυπριακή ΑΟΖ. 

  

21 Νοεμβρίου 2018.  

Σοφία Σακοράφα: Υπάρχει κανείς σε αυτήν την αίθουσα 
που να πιστεύει σοβαρά ότι η Τουρκία θα σταματήσει τις 
παραβιάσεις αν αναβαθμιστεί η τελωνειακή ένωση; 
Έντονη κρητική άσκησε η Ελληνίδα ευρωβουλευτής 
Σοφία Σακοράφα στην πολιτική της Ε.Ε. για την Τουρκία 
κατά τη διάρκεια της συζήτησης της ενταξιακής πορείας 
της χώρα στην Επιτροπή Εξωτερικών Υποθέσεων του 
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. Όπως επεσήμανε, «η 
έκθεση περιγράφει την τραγική κατάσταση που 
επικρατεί στην Τουρκία, με τον πιο δεικτικό τρόπο και 
όλα όσα ως κριτήρια θα έπρεπε να πληροί στις 
προϋποθέσεις για την ενταξιακή της πορεία. Και ορθά 
επισημαίνει την ανάγκη για επίσημη αναστολή των 
ενταξιακών διαπραγματεύσεων και το πάγωμα των 
προενταξιακών κονδυλίων». 

Περαιτέρω, η Ελληνίδα ευρωβουλευτής καυτηρίασε την 
προσπάθεια ορισμένων συναδέλφων της που 
απεργάζονται ως εναλλακτικό σχέδιο της αναστολής 
της ενταξιακής διαδικασίας με την Τουρκία, την 
αναβάθμιση της τελωνειακής ένωσης,Μία τέττοια 

https://www.youtube.com/watch?v=Y7boGlGsZww
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πρώην Γιουγκοσλαβική Δημοκρατία της Μακεδονίας 
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Στο πλαίσιο των αρμοδιοτήτων της η κα. Σακοράφα:  

Έχει τονίσει επανειλημμένα ότι η πολιτική της 
επιβράβευσης, των αρνητικών στοιχείων που συνθέ-
τουν την κακή κατάσταση της χώρας, (πολλά από τα 
οποία αναφέρονται αν και ωραιοποιημένα κάθε χρόνο 
στο προσχέδιο της έκθεσης), από το Κοινοβούλιο και 
την Επιτροπή, μόνο ανασταλτικά λειτουργεί για την 
πρόοδο της και για τον λαό της. 
 

Έχει υποστηρίξει ότι τα τέσσερα 4 τελευταία χρόνια η 
πΓΔΜ βίωσε την χειρότερη πολιτική κρίση από το 2001. 
Τόσο η διακοπή του πολιτικού διαλόγου, όσο και οι 
δυσκολίες στην εξεύρεση συναινετικής λύσης ώστε να 
ξεπεραστεί η κρίση, -με χαρακτηριστικό παράδειγμα 
την αναβολή των 2 εκλογικών αναμετρήσεων του 
περασμένου έτους, αλλά και την πολύμηνη αποτυχία 
σχηματισμού κυβέρνησης-, ανέδειξαν για άλλη μια 
φορά τη διχαστική πολιτική κουλτούρα και την έλλειψη 
συμβιβασμού στη  χώρα. 
 

Έχει επισημάνει ότι η διαφθορά σε όλα τα επίπεδα 
αποτελεί το σοβαρότερο πρόβλημα. Υπάρχει σαφής 

της διεθνούς έννομης τάξης και να αγνοεί την έλλειψη 
προόδου στις σχέσεις καλής γειτονίας. 
 

Έχει εκφράσει την έντονη διαφωνία της για τη 
συμφωνία των Πρεσπών, γιατί είναι ένα κατά 
παραγγελία κείμενο που δεν μπορεί να 
εφαρμοστεί. Δημιουργεί αμφισημίες που δεν 
λύνουν τις διαφωνίες, αλλά τις αναδεικνύουν. Το 
μόνο που ενδιαφέρει είναι η πάση θυσία άμεση 
ένταξη της χώρας στο ΝΑΤΟ, σε βάρος και της 
δημοκρατίας και της ειρηνικής συνύπαρξης των 
λαών στην περιοχή. Επιπλέον, σύμφωνα με την 
ίδια, ο τρόπος και ο βαθμός ωμής παρέμβασης 
απ’όλους σχεδόν τους αξιωματούχους της Ε.Ε. 
για την κύρωση της Συμφωνίας από τις δύο 
χώρες ακυρώνει στην πράξη τις μεγαλοστομίες 
της Ε.Ε. για δημοκρατία και σεβασμό στη θέληση 
των πολιτών. Οι πρακτικές αυτές πυροδοτούν την 
αντίδραση των πολιτών απέναντι στις νουθεσίες 
και στην άνοδο των ευρωσκεπτικιστών.  

έλλειψη πολιτικής βούλησης για την πάταξη της, ενώ 
όσοι νόμοι υπάρχουν δεν εφαρμόζονται. Η επιλεκτική 
δικαιοσύνη, και η ατιμωρησία ενεχομένων σε υψηλού 
επιπέδου υποθέσεις διαφθοράς τείνει να καταστεί 
καθημερινό φαινόμενο. Οι πολιτικές παρεμβάσεις στη 
δικαιοσύνη στους τομείς της δημόσιας διοίκησης αλλά 
και των Μέσων Μαζικής Ενημέρωσης συνθέτουν μια 
συνολική εικόνα ανομίας και περαιτέρω οπισθο-
δρόμησης στα πολιτικά κριτήρια της Κοπεγχάγης. 
 

Έχει εκφράσει την έντονη διαφωνία της για το 
ονοματολογικό σε όλους τους τόνους! Είναι μεγάλο 
λάθος να εκφράζουν ορισμένοι βουλευτές στο Ε.Κ. 
θέση, αγνοώντας την ουδετερότητα που θα έπρεπε να 
επιδείξει το κοινοβούλιο σε αυτό το διεθνές ανοιχτό 
ζήτημα. Η στάση αυτή δεν βοηθάει, και το μόνο που  
επιτυγχάνει είναι να συντηρεί τη δυσμενή κατάσταση 
της χώρας, να επιτρέπει στην πολιτική ελίτ της ΠΓΔΜ, 
να καλλιεργεί το έλλειμμα ανάπτυξης της απαραίτητης 
πολιτικής κουλτούρας του σεβασμού των κανόνων 
δικαίου και του συμβιβασμού, να επενδύει στον 
εθνικισμό, να αντιστρατεύεται τις θεμελιώδεις αρχές 

Η πρώην Γιουγκοσλαβική Δημοκρατία της Μακεδονίας έχει λάβει το καθεστώς υποψήφιας προς ένταξη χώρας από το Δεκέμβριο 2005, αλ λά δεν έχει εισέτι 

ξεκινήσει ενταξιακές διαπραγματεύσεις. Συνδέεται με την Ε.Ε., όπως και σύνολο των Δυτικών Βαλκανίων δια της Διαδικασίας Σταθε ροποίησης και Σύνδεσης, 

έχοντας συνάψει τη σχετική Συμφωνία με το Ε.Ε. το 2001, Συμφωνία που βρίσκεται σε ισχύ από το 2004. Στο πλαίσιο της ενταξιακή ς διαδικασίας οι 

Ευρωπαϊκοί θεσμοί οφείλουν να εξετάζουν και να αξιολογούν την πρόοδο που έχει σημειώσει η χώρα κάθε έτος.Η  Επιτροπή  Εξωτερι κών Υποθέσεων εγκρίνει 

κάθε χρόνο έκθεση που στόχο έχει την αξιολόγηση της θετικής ή αρνητικής πορείας της χώρας αναφορικά με τα προενταξιακά κριτήρ ια που καλείται να 

καλύψει. Η Ελληνίδα ευρωβουλευτής διαπραγματεύτηκε το φάκελο επί πέντε συναπτά έτη, ως σκιώδης  εισηγήτρια της ευρωομάδας της  Αριστεράς GUE/NGL, 

καταθέτοντας περισσότερες από 150 τροπολογίες που στόχο είχαν να προωθήσουν πάγιες θέσεις που έχει υποστηρίξει ως Ελληνίδα κα ι Αριστερή σε μια 

σειρά από τομείς, όπως το κράτος δικαίου, την ελευθερία έκφρασης και τύπου, το ονοματολογικό, το περιβάλλον, το προσφυγικό, τ ους δημοκρατικούς 

θεσμούς, τις σχέσεις καλής γειτονίας κλπ. Αξίζει να σημειωθεί ότι η κα. Σακοράφα καταψήφισε και τις πέντε εκθέσεις λόγω της δ ιαφωνίας της στο 

ονοματολογικό και την προσπάθεια ορισμένων ευρωβουλευτών να ωραιοποιήσουν την κατάσταση στη χώρα.  
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9 Οκτωβρίου 2014.  
Σοφία Σακοράφα προς τον Επίτροπο ŠΤefan Füle: Με  
την έναρξη των ενταξιακών διαπραγματεύσεων πρώην 
Γιουγκοσλαβική  Δημοκρατία της Μακεδονίας που 
προτείνετε, επιχειρείτε θεσμικούς ακροβατισμούς. 
Για "θεσμικό ακροβατισμό" κατηγόρησε η ευρωβου-
λευτής Σοφία Σακοράφα τον ŠΤefan Füle, Επίτροπο για 
τη Διεύρυνση και την Ευρωπαϊκή Πολιτική Γειτονίας, 
κατά τη διάρκεια της παρουσίασης του απολογισμού 
του έργου του στη συνεδρίαση της Επιτροπής 
Εξωτερικών Υποθέσεων του 
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, 
αναφερόμενη στην εισήγησή 
του που αφορούσε στην ΠΓΔΜ. 
Σύμφωνα με την ενημέρωση 
του κ. Füle «έχει υπάρξει σαφής 
οπισθοδρόμηση στην πρώην 
Γιουγκοσλαβική Δημοκρατία 
της Μακεδονίας σε καίριους 
τομείς, όπως του κράτους 
δικαίου, της λειτουργίας των 
δημοκρατικών θεσμών, της 
ελευθερίας έκφρασης και της 
ελευθερίας των Μέσων 
Μαζικής Ενημέρωσης, της 
ανεξαρτησίας της δικαιοσύνης 
κ.ο.κ, και, άρα, δεν πληρούνται 
τα κριτήρια της Κοπεγχάγης 
κατά το τελευταίο έτος». 
Παρόλα αυτά, όμως, προτείνει «την έναρξη των 
ενταξιακών διαπραγματεύσεων επί τη βάσει της 
¨αθροιστικής προόδου¨ της χώρας κατά τα τελευταία 
έτη». 
Η Σοφία Σακοράφα ρώτησε τον Επίτροπο «ποια 
σκοπιμότητα εξυπηρετεί η επιβράβευση της κακής 
απόδοσης μίας υποψήφιας χώρας», ενώ αναφέρθηκε 
και στις «ακραίες εθνικιστικές και επεκτατικές θέσεις 

της ελευθερίας των Μέσων Μαζικής Ενημέρωσης, της 
ανεξαρτησίας της δικαιοσύνης κ.ο.κ) με αποτέλεσμα να 
μην πληρούνται τα κριτήρια της Κοπεγχάγης. Παρά το 
γεγονός όμως ότι η ΠΓΔΜ παρουσιάζει 
οπισθοδρόμιση τους μήνες αυτούς σε όλους τους 
τομείς προτεραιότητας όσον αφορά στα πολιτικά 
κριτήρια, στις σχέσεις καλής γειτονίας και στο 
ονοματολογικό, τόσο για εσάς όσο και για την 
Επιτροπή, όλες αυτές οι αρνητικές επιφάσεις  
αθροιζόμενες συνιστούν πρόοδο της χώρας και για 

αυτό προτείνετε την έναρξη των 
διαπραγματεύσεων». Συνεχίζοντας 
αναρωτήθηκε «Ποια σκοπιμότητα 
υπηρετεί η πλήρης περιφρόνηση της 
αρχής της αιρεσιμότητας που συνιστά 
βασική αρχή της Ε.Ε. για τις ενταξιακές 
διαπραγματεύσεις»; Στηλιτεύοντας την 
εν λόγω πρακτική επεσήμανε ότι «η 
επιβράβευση της κακής απόδοσης μίας 
υποψήφιας χώρας αποτελεί ευθεία 
υπονόμευση των θεσμών των αρχών 
της Ε.Ε., αλλά κυρίως υπονομεύει την 
δυνατότητα προόδου και εξέλιξης αυτής 
της χώρας». 
Αναφέρθηκε και στη συνεχιζόμενη 
καθυστέρηση της έναρξης των 
ενταξιακών διαπραγματεύσεων, η 
ευθύνη της οποίας επιχειρείται από 
κάποιους να αποδοθεί στην Ελλάδα. 

Όπως τόνισε «θέτω τα ερωτήματα αυτά, γιατί επειδή 
ακριβώς δεν υπάρχει απάντηση προχωράτε σε λογικά 
άλματα που επιμένουν να συνδέουν την αρνητική 
απόδοση της ΠΓΔΜ, σε μια σειρά από καίριους τομείς, 
με τη συνεχιζόμενη καθυστέρηση της έναρξης των 
διαπραγματεύσεων.  Λογικά άλματα που 
αποτυπώνονται εμμέσως και στη συμβιβαστική 
τροπολογία 2, όπου γίνεται έκκληση προς το 

που εκφράζονται από επίσημα κυβερνητικά χείλη της 
πΓΔΜ, οι οποίες σε καμία περίπτωση δεν προάγουν τις 
σχέσεις καλής γειτονίας».  
 
24 Φεβρουαρίου 2015.  
Για λογικά άλματα που εξυπηρετούν συμφέροντα 
περιφρονώντας βασικές καταστατικές αρχές της Ε.Ε. 
κατηγόρησε η Σοφία Σακοράφα τον εισηγητή του 
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και την Ευρωπαϊκή Επιτροπή 
για την έναρξη των ενταξιακών διαπραγματεύσεων της 

ΠΓΔΜ στην συνεδρίαση της Επιτροπής Εξωτερικών 
Υποθέσεων της Ε.Ε. Όπως χαρακτηριστικά τόνισε 
απευθυνόμενη στον εισηγητή της έκθεσης, «το 
ψήφισμα που προτείνετε διαπιστώνει μια σαφή 
οπισθοδρόμηση στην πρώην Γιουγκοσλαβική 
Δημοκρατία της Μακεδονίας σε καίριους τομείς, (όπως 
του κράτους δικαίου, της λειτουργίας των 
δημοκρατικών θεσμών, της ελευθερίας έκφρασης και 

https://www.youtube.com/watch?v=HoVBsg3n2jo
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Συμβούλιο να ορίσει ημερομηνία για την έναρξη των 
ενταξιακών διαπραγματεύσεων χωρίς περαιτέρω 
καθυστέρηση, προκειμένου να μην χαθεί το momen-
tum, ώστε να ενισχυθούν οι κεκτημένες 
μεταρρυθμίσεις και η διαδικασία εκδημοκρατισμού». 
Σχολιάζοντας στη συνέχεια την στάση της Επιτροπής 
υπογράμμισε: «Πολιτικές εκπτώσεων στις βασικές 
αξίες και αρχές της Ε.Ε., πολιτικές δύο μέτρων και 
σταθμών, ανάλογα με τα στρατηγικά συμφέροντα 
ορισμένων χωρών και συμφερόντων που δεν έχουν 
καμία σχέση, ούτε με το δημοκρατικό ιδεώδες, ούτε με 
τις δημοκρατικές αρχές είναι αυτές που υπονομεύουν 
την αξιοπιστία της πολιτικής της Ε.Ε.  για τη διεύρυνση». 
 
Κλείνοντας η κα Σακοράφα δεν άφησε αναπάντητο το 
ερώτημα για το ονοματολογικό. Όπως υποστήριξε «το 
ονοματολογικό δεν αποτελεί γενικά και αφηρημένα 
ένα διμερές ζήτημα μεταξύ Ελλάδας και Π.Γ.Δ.Μ όπως 
θέλουν ορισμένοι εδώ μέσα να παρουσιάζουν - και 
όπως αποτυπώνεται για παράδειγμα στις 
συμβιβαστικές τροπολογίες 2 και 4-, αλλά ένα διεθνές 
ανοιχτό ζήτημα που ο μόνος δρόμος για την επίλυση 
του είναι η συνέχιση διαπραγματεύσεων που 
πραγματοποιούνται υπό την αιγίδα του ΟΗΕ. Πράξεις 
και δηλώσεις που επηρεάζουν αρνητικά τις σχέσεις 
καλής γειτονίας, συμπεριλαμβανομένων των 
προσπαθειών επίλυσης του ονοματολογικού το μόνο 
που καταφέρνουν είναι να υπονομεύουν τις σχέσεις 
καλής γειτονίας και την περιφερειακή συνεργασία, τα 
όποια είναι και τα βασικά προαπαιτούμενα της 
ενταξιακής διαδικασίας. Η επιβράβευση τέτοιων 
πρακτικών από την Ε.Ε. επιτρέπει στην πολιτική ελίτ της 
ΠΓΔΜ, να επενδύει στην ¨επινόηση της παράδοσης¨, 
να αντιστρατεύεται τις θεμελιώδεις αρχές της διεθνούς 
έννομης τάξης και να αγνοεί την έλλειψη προόδου 
στις σχέσεις καλής γειτονίας».  
 

 
10 Μαρτίου 2015.  
Το σημερινό ψήφισμα για την πΓΔΜ προσβάλλει τη 
λογική μας. Για πολιτικές εκπτώσεων στις βασικές αξίες 
και αρχές της Ευρωπαϊκής Ένωσης, καθώς και για 
πολιτικές υπεράσπισης κατά περίπτωση συμφερόντων, 
κατηγορεί η ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα το 
Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, λόγω της υπερψήφισης του 
ψηφίσματος σχετικά με την έκθεση προόδου του 2014 
για την πρώην Γιουγκοσλαβική Δημοκρατία της 
Μακεδονίας. Όπως τόνισε χαρακτηριστικά «με 
αφορμή και το σημερινό ψήφισμα για την πΓΔΜ 
αναρωτιέμαι. Βρισκόμαστε εδώ για να υπηρετούμε και 
να υπερασπιζόμαστε τις βασικές, τουλάχιστον, αξίες 
και αρχές της Ε.Ε., ή απλώς επικυρώνουμε ακόμα και 
αποφάσεις που έρχονται σε ευθεία σύγκρουση με 
αυτές; Το σημερινό ψήφισμα για την πΓΔΜ 
επιβεβαιώνει τον προβληματισμό μου, αλλά 
προσβάλλει και τη λογική μας». 
Κατά την ομιλία της στην ολομέλεια άσκησε δριμύτατη 
κριτική στο περιεχόμενο του ψηφίσματος τόσο για την 
ακολουθούμενη πολιτική διεύρυνσης της Ε.Ε, όσο και 
για το θέμα της ονομασίας. Η ευρωβουλευτής 
υπογράμμισε με ιδιαίτερη έμφαση «ότι ενώ το 
ονοματολογικό, είναι ένα διεθνές ζήτημα που 
παραμένει, ως οφείλει, υπό την αιγίδα του ΟΗΕ και 
άπτεται της περιφερειακής ασφάλειας και 
σταθερότητας στο πλαίσιο των σχέσεων καλής 
γειτονίας, το ψήφισμα το βαφτίζει αυθαίρετα διμερές». 
Ενώ συμπλήρωσε ότι το αποκορύφωμα του 
παραλογισμού είναι ότι «όλα αυτά τα αρνητικά που δεν 
επιτρέπουν την έναρξη των ενταξιακών 
διαπραγματεύσεων, ισχυρίζεται ότι συμβαίνουν και 
χειροτερεύουν ακριβώς επειδή καθυστερεί η έναρξή 
τους». Κλείνοντας, η κα Σακοράφα ζήτησε από τους 
συναδέλφους της να καταψηφίσουν την έκθεση, 
«υπερασπιζόμενοι τουλάχιστον την αξιοπρέπεια και τη 

5 Μαρτίου 2015.  
Διαμαρτυρία για τη χρήση του ονόματος Μακεδονία 
από την ΥΕ/ΕΥ κα Φεντερίκα Μογκερίνι. 
Σε δήλωση προέβη η Ευρωβουλευτής της GUE/NGL 
Σοφία Σακοράφα, με αφορμή την άστοχη και 
αντιδεοντολογική συμπεριφορά της Ύπατης 
Εκπροσώπου της Ένωσης για Θέματα Εξωτερικής 
Πολιτικής και Πολιτικής Ασφάλειας Φεντερίκα 
Μογκερίνι, η οποία κατά τη διάρκεια κοινής συνέντευ-
ξης τύπου με τον Επίτροπο για την Διεύρυνση και την 
Ευρωπαϊκή Πολιτική Γειτονίας, κ. Γιοχάνες Χαν, στις 4 
Μαρτίου 2015, στις Βρυξέλλες, αναφέρθηκε 
επανειλημμένα στην πΓΔΜ με τον όρο "Μακεδονία". 
Σύμφωνα με την κα Σακοράφα «η συγκεκριμένη 

αναφορά παραβιάζει κατάφορα τόσο το διεθνές 
δίκαιο και τις σχετικές αποφάσεις του Ο.Η.Ε. 
(ψηφίσματα 817, 845, 225 (1993) όσο και της ίδιας της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης η οποία στις 27 Αυγούστου 2014 
σε υπηρεσιακό σημείωμα της επικαλείται την ανάγκη 
του σεβασμού της επίσημης πρακτικής για την 
ονομασία». Ως εκ τούτου, ζήτησε από την κα Μογκερίνι 
να προβεί σε ανασκευή, πιστεύοντας ότι πρόκειται για 
ένα εκ παραδρομής γλωσσικό-πολιτικό ολίσθημα και 
προσδοκώντας, ότι στο μέλλον το ζήτημα αυτό θα το 
αντιμετωπίζει με τη δέουσα προσοχή.  
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λογική. Είναι βέβαιο ότι πολιτικές τέτοιων εκπτώσεων 
στις βασικές αξίες και αρχές της Ε.Ε., πολιτικές δύο 
μέτρων και σταθμών, κατά περίπτωση συμφερόντων, 
υπονομεύουν την αξιοπιστία της Ε.Ε.  για την πολιτική 
διεύρυνσης». 
20 Μάϊου 2015.  
Η πολιτική της Ε.Ε.  στην ΠΓΔΜ βαθαίνει την κρίση στη 
χώρα. Σημείο αιχμής της παρέμβασης της 
Ελληνίδας ευρωβουλευτή Σοφίας Σακοράφα, 
υπήρξε η κατάσταση στο Κουμάνοβο, κατά τη 
συζήτηση στην ολομέλεια για την κατάσταση 
στην Πρώην Γιουγκοσλαβική Δημοκρατία της 
Μακεδονίας. 
Συγκεκριμένα, η ευρωβουλευτής επέρριψε για 
μια ακόμη φορά ευθύνες στην Ε.Ε για την 
τακτική που ακολουθεί, υπονομεύοντας τις 
ευρωπαϊκές αρχές και αξίες, αλλά και τη 
δυνατότητα εξέλιξης της πΓΔΜ. Όπως τόνισε 
«μόλις 2 μήνες πριν, στη συζήτηση της Ετήσιας 
Έκθεσης προόδου για την πΓΔΜ, είχα τονίσει 
ότι η πολιτική της επιβράβευσης όλων αυτών 
των αρνητικών εξελίξεων που συνθέτουν την 
σημερινή κατάσταση της χώρας μόνο 
ανασταλτικά θα μπορούσε να λειτουργήσει 
για την πρόοδο της. Δυστυχώς τα γεγονότα στον 
Κουμάναβο με επιβεβαίωσαν με τον τραγικότερο 
τρόπο. Στη γειτονική μας χώρα υπάρχουν σοβαρά 
προβλήματα λειτουργίας κράτους δικαίου, σεβασμού 
των ανθρωπίνων δικαιωμάτων, εφαρμογής της 
διεθνοτικής συμφωνίας της Αχρίδας, σεβασμού της 
αρχής της καλής γειτονίας και έλλειμμα δημοκρατίας 
της χώρας». Σύμφωνα με την ίδια «σε αυτά ακριβώς 
οφείλουμε να εστιάσουμε την προσοχή μας. Όλες οι 
άλλες αιτιάσεις (περί εξωτερικών ευθυνών) δεν κάνουν 
τίποτα άλλο από το εξωραΐζουν την πραγματικότητα, 
να διαιωνίζουν την κατάσταση και να βαθαίνουν την 
κρίση». 

πΓΔΜ στην Ε.Ε. , κατά τρόπο εποικοδομητικό και 
σύμφωνα με το πνεύμα καλής γειτονίας. 
1 Φεβρουαρίου 2016.  
Πολιτική κρίση στην πΓΔΜ και η αποτυχία της 
διπλωματίας της Ε.Ε. Το πολιτικό αδιέξοδο στην πΓΔΜ 
ανέδειξε σε ερώτησή της, η Ευρωβουλευτής της 
ευρωομάδας της Αριστεράς Σοφία Σακοράφα. 

Η κα. Σακοράφα έχει επανειλημμένα 
κατηγορήσει την Ευρωπαϊκή Επιτροπή γιατί 
με την στάση της επιμένει να αγνοεί το 
συστημικό έλλειμα που παρουσιάζει η χώρα 
σε μια σειρά από τομείς όπως το Κράτος 
δικαίου. Αφορμή για την ερώτηση στάθηκε η 
πολιτική κρίση που έχει ξεσπάσει στη χώρα. 
Σύμφωνα με την ίδια «η απόφαση του 
Γκρουέφσκι να παραιτηθεί εκβιάζοντας με 
πρόωρες εκλογές τον Απρίλιο, ενώ δεν 
επέδειξε πολιτική βούληση για την 
υλοποίηση των συμφωνηθέντων συστη-
μικών μεταρρυθμίσεων που θα εγγυώνταν 
μια αμερόληπτη εκλογική διαδικασία, 
συνιστά παραβίαση της συμφωνίας του 
Przno και προφανή αποτυχία της 
ευρωπαϊκής διπλωματίας». Είναι χαρα-

κτηριστικό το γεγονός ότι η απόφαση αυτή ελήφθη, 
παρά τις αντιδράσεις της αντιπολίτευσης, η οποία δεν 
επρόκειτο να συμμετάσχει στις εκλογές και παρά τις 
συστάσεις των ανεξάρτητων εκλογικών εμπειρογνω-
μόνων, 75 οργανώσεων πολιτών και της Κρατικής 
Εκλογικής Επιτροπής, ότι δεν είχαν εξασφαλιστεί οι 
αναγκαίες μεταρρυθμίσεις που θα εγγυώνταν το 
αδιάβλητο της εκλογικής διαδικασίας. 
Πρόκειται για εξέλιξη που είχε πολλάκις επισημανθεί 
από την Ελληνίδα Ευρωβουλευτή, η οποία είχε ζητήσει 
εγκαίρως να σταματήσει η Ευρωπαϊκή Επιτροπή το 
blame game στο οποίο επιδίδεται καταφεύγοντας σε 
θεσμικούς ακροβατισμούς και αντί να αναζητεί στην 

18 Ιανουαρίου 2016.  
Απαράδεκτες και υπονομευτικές αναφορές της 
Ευρωπαϊκής Επιτροπής στην ετήσια έκθεση προόδου για 
την πΓΔΜ. Το ζήτημα των αναφορών που ονομάζουν 
την πΓΔΜ σκέτο ως «Μακεδονία» στη νέα Στρατηγική 
για τη Διεύρυνση, καθώς και στους φακέλους με τις 
ετήσιες Εκθέσεις Προόδου του 2015 ανέδειξε σε 

ερώτηση της η Ελληνίδα Ευρωβουλευτής της GUE/
NGL, Σοφία Σακοράφα σε γραπτή ερώτηση που 
κατέθεσε προς τον αρμόδιο Επίτροπο της Ευρωπαϊκής 
Πολιτικής για τη Γειτονία και των Διαπραγματεύσεων 
για τη Διεύρυνση, κ. Johannes Hahn. Η κα. Σακοράφα 
σημείωσε ότι πρόκειται για αναφορές που 
παραβιάζουν κατάφορα τόσο το διεθνές δίκαιο και τις 
σχετικές αποφάσεις του Ο.Η.Ε., όσο και της ίδιας της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης, ενώ άφησε σαφείς αιχμές για τις 
σκ ο π ι μό τ ητ ε ς  πο υ  υπ ο κρ ύ πτ ε ι  α υ τ ή  η 
επαναλαμβανόμενη πρακτική. Τέλος, ζητά από την 
Επιτροπή να απαντήσει αν πιστεύει πραγματικά ότι αυτή 
η πρακτική εξυπηρετεί τη διαδικασία προσχώρησης της 
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Ελλάδα την ευθύνη για το γεγονός ότι η χώρα δεν 
πληροί τα πολιτικά κριτήρια της Κοπεγχάγης ή γιατί το 
ότι δεν εκκινούν οι διαπραγματεύσεις, να την αναζητεί 
στην πραγματικότητα που αγνοεί. 
 
9 Μαρτίου 2016.  
Σοφία Σακοράφα: Προσβολή ο χαρακτηρισμός του 
FYROM ως αξιόπιστου εταίρου. 
Σφοδρή κριτική στην Ευρωπαϊκή Ένωση 
άσκησε η ευρωβουλευτής Σοφία 
Σακοράφα κατά τη συζήτηση της 
έκθεσης προόδου για τη FYROM, που 
διεξάγεται στην ολομέλεια του 
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. Με αιχμή το 
προσφυγικό ζήτημα, η ευρωβουλευτής 
κα λ ε ί  τ ο υ ς  συ να δ έ λ φ ο υς  τ ης 
ευρωβουλευτές να κάνουν μια αυτοψία 
στην Ειδομένη, προκειμένου να δουν 
πώς συμπεριφέρεται ο εταίρος που οι 
ίδιοι χαρακτηρίζουν αξιόπιστο: «Είναι 
προσβολή να χαρακτηρίζετε το FYROM 
ως αξιόπιστο εταίρο, όταν καθημερινά 
παραβιάζει τις Διεθνείς Συνθήκες με 
κλειστά σύνορα, ποσοστώσεις στους 
πρόσφυγες και περιστατικά βίας 
εναντίον τους. Πηγαίνετε στην Ειδομένη 
κύριοι συνάδελφοι δείτε πως συμπερι-
φέρεται ο αξιόπιστος εταίρος». 
Στο ίδιο πλαίσιο η ευρωβουλευτής κατέθεσε τρεις 
τροπολογίες, οι οποίες υποστηρίχθηκαν από την 
ομάδα της ευρωαριστεράς και για τις οποίες ζήτησε 
ονομαστική ψηφοφορία. Η πρώτη αφορά στην 
απαλοιφή του χαρακτηρισμού ως "αξιόπιστου" εταίρου 
στη διαχείριση του προσφυγικού, και η οποία την καλεί 
να σεβαστεί τις διεθνείς συνθήκες και να παρέχει 
ασφαλείς διαδρόμους σε όλους τους πρόσφυγες. Η 
δεύτερη αφορά στην ενσωμάτωση στην Έκθεση της 

Δημοκρατία της Μακεδονίας. 
Η κα Σακοράφα κατηγόρησε την Επιτροπή ότι 
εθελοτυφλεί με τη στάση της,εμμένοντας να 
ωραιοποιεί την κατάσταση στα Σκόπια και δήλωσε ότι 
οποιαδήποτε συζήτηση για το άνοιγμα των ενταξιακών 
διαπραγματεύσεων, πριν εκπληρωθούν τα πολιτικά 
κριτήρια της Κοπεγχάγης, πριν διασφαλιστούν οι 

σχέσεις καλής γειτονίας και πριν 
υπάρξει πρόοδος στο ονοματολογικό 
θα είναι εκτός τόπου και χρόνου. 
«κύριε Μιμίκα, Υποστηρίζετε ότι 
εργάζεστε ώστε η χώρα να ξεπεράσει 
το αδιέξοδο της σημερινής πολιτικής 
κρίσης και να βρει τον ευρωπαϊκό της 
βηματισμό! 
Υποστηρίζετε ότι η πολιτική σας, να 
αγνοείτε, να ωραιοποιείτε και να 
επιβραβεύετε το συστημικό έλλειμα που 
υπάρχει σε καίριους τομείς της χώρας 
και φυσικά στα πολιτικά κριτήρια της 
Κοπεγχάγης, βοηθάει προς αυτή την 
κατεύθυνση! 
Υποστηρίζετε, ότι η υποβάθμιση όλων 
αυτών των αρνητικών εξελίξεων  που 
συνθέτουν την σημερινή τραγική 
κατάσταση της χώρας μπορεί να 
δημιουργήσει θετικό κλίμα συναίνεσης 

και συνεργασιών! 
Έχω τονίσει επανειλημμένα ότι η πολιτική αυτή μόνο 
ανασταλτικά θα μπορούσε να λειτουργήσει για την 
πρόοδο της χώρας και του λαού της. Και δυστυχώς οι 
εξελίξεις το επιβεβαιώνουν! 
Αγνοήσατε την ανάπτυξη του εθνικισμού στη χώρα! 
Επικροτήσατε την επινόηση της παράδοσης στην οποία 
επένδυσαν οι πολιτικοί της. 
Αγνοήσατε τη ρητορική μίσους και ξενοφοβισμού που 
αναπτυσσόταν. 

απερίφραστης καταδίκης των μονομερών ενεργειών, 
οι οποίες άλλωστε βρίσκονται σε πλήρη δυσαρμονία 
με τη Συνθήκη για τους πρόσφυγες. Η τρίτη 
τροπολογία, που αφορά με έμμεσο τρόπο την 
ονοματολογία, προτείνει την αντικατάσταση του 
επιθετικού προσδιορισμού «μακεδονικός» που υιοθετεί 
η έκθεση, από τη λέξη "της χώρας". 

 
6 Απριλίου 2017.  
Σακοράφα σε Μιμίκα : αγνοήσατε την ανάπτυξη του 
εθνικισμού στη χώρα και επικροτήσατε την 
επινόηση της παράδοσης στην οποία επένδυσαν 
οι πολιτικοί της πΓΔΜ.  Σκληρή κριτική άσκησε στην 
Ευρωπαϊκή Επιτροπή, η Ελληνίδα ευρωβουλευτής Σοφία 
Σακοράφα με αφορμή τη συζήτηση στην ολομέλεια 
του Ευρωκοινοβουλίου κατά τη συζήτηση της Έκθεσης 
του 2016 σχετικά με την πρώην Γιουγκοσλαβική 
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Εθίσατε τους πολιτικούς της χώρας στο να 
αποποιούνται τις ευθύνες τους. 
Καμία αυτοκριτική, κανένας σεβασμός στο κράτος 
δικαίου και τις θεμελιώδεις αρχές της διεθνούς 
έννομης τάξης, καμία διάθεση συμβιβασμών και καμία 
πολιτική υπευθυνότητα! 
Χθες για το αδιέξοδο και την έλλειψη πολιτικής 
βούλησης στη χώρα έφταιγε η Ελλάδα και η 
Βουλγαρία, σήμερα η Αλβανία και περιμένουμε να 
δούμε ποιος θα φταίει αύριο. 
Αυτά είναι τα αποτελέσματα της πολιτικής σας. 
κύριοι συνάδελφοι, οποιαδήποτε συζήτηση για το 
άνοιγμα των ενταξιακών διαπραγματεύσεων, πριν 
εκπληρωθούν τα πολιτικά κριτήρια της Κοπεγχάγης, 
διασφαλιστούν οι σχέσεις καλής γειτονίας και υπάρξει 
πρόοδος στο ονοματολογικό θα είναι εκτός τόπου και 
χρόνου». 
 
29 Αυγούστου 2018.  
Συνάντηση Νικολά Δημητρόφ, Σοφίας Σακοράφα 
Έπειτα από αίτημα του υπουργού Εξωτερικών της πΓΔΜ, 
Νικολά Δημητρόφ, πραγματοποιήθηκε συνάντηση με 
την ευρωβουλευτή της GUE/NGL και τακτικού μέλους 
της Επιτροπής Εξωτερικών Υποθέσεων του 
Ευρωκοινοβουλίου, Σοφία  Σακοράφα, στο γραφείο 
της, στις Βρυξέλλες. Κατά τη συζήτηση που είχαν, η 
κυρία Σακοράφα του εξέφρασε τις ανησυχίες της 
σχετικά με τις εξελίξεις που επιβάλλουν τα γεωπολιτικά 
και οικονομικά συμφέροντα που δρουν στην περιοχή. 
Η ανεξάρτητη ευρωβουλευτής εξέφρασε τις έντονες 
διαφωνίες της για τα μέρη της συμφωνίας που 
αφορούν στη γλώσσα και στην εθνότητα. Όπως 
σημείωσε, είναι αδύνατο να αποδεχθεί ότι ένα τμήμα 
μιας περιοχής μιλά εκ μέρους των λαών ολόκληρης 
της Μακεδονίας. 
Κατά τη διάρκεια της συζήτησης που προηγήθηκε στην 
Επιτροπή Εξωτερικών Υποθέσεων της Ευρωβουλής η κα 

αναφέρεται η χώρα με το μόνο επίσημο όνομα που 
είχαν αποδεχθεί ως σήμερα και οι δύο πλευρές στο 
πλαίσιο των Η.Ε, δηλαδή αυτό της πΓΔΜ. Είμαι περίεργη 
αν μπορείτε να μας εξηγήσετε τι προκάλεσε αυτή την 
απότομη μεταστροφή». 
Κλείνοντας την τοποθέτησή της, ανέφερε ότι διαφωνεί 
με όσους θεωρούν ότι η ταχεία έναρξη των 
διαπραγματεύσεων θα δώσει περαιτέρω κίνητρα για 
εκδημοκρατισμό́ και θα ενισχύσει τον έλεγχο, τη 
λογοδοσία και τις μεταρρυθμίσεις στη χώρα. Όπως 

σημείωσε «κανένας δεν μπορεί να το κάνει, 
αν δεν το θέλουν οι ίδιοι οι πολιτικοί και οι 
πολίτες της χώρας» είπε. Ανέφερε ότι η πιο 
τρανταχτή αποτυχία σε αυτό το επιχείρημα 
είναι η Τουρκία. 
Απευθυνόμενη στον κ. Δημητρόφ, η κα 
Σακοράφα του ζήτησε να απαντήσει αν 
πιστεύει πραγματικά «ότι αυτή η ολοκληρωτική 
και άνευ όρων πρόσδεση της κυβέρνησης σας 
και του κράτους σας με αυτά τα συγκεκριμένα 
οικονομικά και γεωπολιτικά συμφέροντα, θα 
λειτουργήσει μακροπρόθεσμα προς όφελος 
του λαού σας, με δεδομένο το βίαιο 
παρελθόν της περιοχής και τον τρόπο 
δημιουργίας όλων αυτών των κρατών στην 
περιοχή». 

 
8 Οκτωβρίου 2018.  
Ως τεχνητό κατασκεύασμα, κατά παραγγελία εξωγενών 
παραγόντων, χαρακτήρισε τη συμφωνία των Πρεσπών 
η Ελληνίδα ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα κατά τη 
διάρκεια της συζήτησης για την ετήσια έκθεση της 
Επιτροπής του 2018 για την πΓΔΜ. Όπως σημείωσε η 
ευρωβουλευτής της GUE/NGL, «η συμβιβαστική 
τροποολογία ε΄πί της έκθεσης που αφορά στη 
συμφωνία των Πρεσπών με βρίσκει αντίθετη για 
λόγους ουσίας ... Αυτό το νομικό - τεχνοκρατικό 

Σακοράφα είχε τοποθετηθεί για το θέμα της ΠΓΔΜ, 
αναγνωρίζοντας ότι η γειτονική χώρα «τον τελευταίο 
χρόνο και υπό δύσκολες συνθήκες έχει κάνει θετικά 
βήματα σε αρκετούς τομείς». Ωστόσο, επανέλαβε για 
μια ακόμη φορά ότι «δεν υπάρχει τρόπος, όσο και να 
το θέλουν οι Ε.Ε., το ΝΑΤΟ ή οποιοσδήποτε άλλος έχει 
συμφέρον, να ξεπεραστεί άμεσα, το συστημικό 
έλλειμμα που κληρονόμησε η πλέον δεκαετής 
διακυβέρνηση Γκρουέφσκι. Έλλειμμα, που οξύνθηκε με 
την πολιτική κρίση των τελευταίων ετών και δυστυχώς 

ενίσχυσαν με την ανοχή τους οι ίδιοι που σήμερα 
επιχαίρουν για την πρόοδο». 
Αφήνοντας σαφή υπονοούμενα για τα συμφέροντα 
που επέβαλαν τη λύση στο θέμα του ονόματος, είπε 
χαρακτηριστικά: «Δεν μπορώ να μην παρατηρήσω 
ακόμη, ότι για πρώτη φορά από τη στιγμή που 
εκλέχθηκα ευρωβουλευτής, στην έκθεση του 
Ευρωκοινοβουλίου δεν υπάρχει ούτε μια φορά ο όρος 
Μακεδονία ή παράγωγο της». «Και το σημειώνω αυτό, 
γιατί τέσσερα ολόκληρα χρόνια καταψηφίζατε όλες τις 
τροπολογίες μου που υποστήριζαν το αυτονόητο: να 
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δημιούργημα, είναι πολιτικά ανεφάρμοστο. Πρόκειται 
για τεχνητό κατασκεύασμα, κατά παραγγελία 
εξωγενών παραγόντων που αδιαφορεί για το αν 
διαιωνίζει τα χρόνια προβλήματα των δύο χωρών και 
αδιαφορεί  και για τα προβλήματα της ευρύτερης 
περιοχής». Σκληρή κριτική άσκησε και για την στάση 
που κράτησε η Ε.Ε. κατά τη διάρκεια του 
δημοψηφίσματος στην γειτονική χώρα 
σημειώνοντας ότι «ο τρόπος και ο 
βαθμός ωμής παρέμβασης από όλους 
σχεδόν τους αξιωματούχους της Ε.Ε. 
ακυρώνει στην πράξη τις μεγαλοστομίες 
της Ε.Ε. για Δημοκρατία και σεβασμό στη 
θέληση των πολιτών». Σύμφωνα με την 
ίδια, οι πρακτικές αυτές στο μόνο που 
εξυπηρετούν είναι στην αντίδραση των 
πολιτών απέναντι στις νουθεσίες και στην 
άνοδο των ευρωσκεπτικιστών. Αυτό 
ακριβώς συνέβη στο δημοψήφισμα στην 
Ελλάδα το 2015, αυτό συνέβη στο Brexit, 
αυτό συνέβη και στο δημοψήφισμα της 
πΓΔΜ. Κλείνοντας η Ελληνίδα 
ευρωβουλευτής υπογράμμισε «ότι 
δημοκρατία σημαίνει πειθώ μέσω του 
διαλόγου και  σεβασμός στην 
πλειοψηφία· όχι μονόλογος, απειλές και 
περιφρόνηση των δημοκρατικών 
θεσμών. Ίδια τακτική ακολουθείται 
σήμερα και με την Ιταλία. Η μονομερής 
α υτ ή  τ α κ τ ι κή  μό νο  α ρ νητ ι κά 
αποτελέσματα θα έχει για το μέλλον της 
Ευρώπης». 
 
29 Νοεμβρίου 2018.  
Σοφία Σακοράφα: έχω δηλώσει επανειλημμένα ότι 
είμαι κατά της συμφωνίας των Πρεσπών, επειδή πιστεύω 
ότι είναι ένα κείμενο που δεν μπορεί να εφαρμοστεί. 

Δημιουργεί αμφισημίες που δεν λύνουν τις διαφωνίες, 
αλλά τις αναδεικνύουν. Ήδη, οι τροποποιήσεις του 
Συντάγματος που εγκρίθηκαν από το κοινοβούλιο των 
Σκοπίων παραβιάζουν την  συμφωνία, όπως επισημαί-
νει άλλωστε και ο ένθερμος υποστηρικτής της 
συμφωνίας, τέως υπουργός Εξωτερικών, κύριος 
Κοτζιάς. Δεν αμφιβάλλω ότι η Ελληνική πλευρά θα 

κάνει πως δεν βλέπει, 
γιατί κάποιοι έχουν 
επενδύσει την πολιτική 
τους επιβίωση σε αυτήν τη 
συμφωνία. 
Το αποκορύφωμα της 
σκοπιμότητας, όμως, είναι 
η παράγραφος του 
ψ η φ ί σ μ α τ ο ς  π ο υ 
α ν α φ έ ρ ε τ α ι  σ τ ο 
δ η μ ο ψ ή φ ι σ μ α  τ ω ν 
Σκοπίων. Τι σημαίνει 
«λαμβάνουμε υπόψη το 
αποτέλεσμα», κύριοι 
συνάδελφοι; Ούτε το 
40% δεν πήγε να 
ψηφίσει. Οι πολίτες της 
FΥRΟΜ γύρισαν την 
πλάτη στη συμφωνία, 
παρά την απροκάλυπτη 
προπαγάνδα, τόσο της 
Ευρωπαϊκής Επιτροπής 
όσο και του Συμβουλίου, 
υπέρ του «ναι». Το μόνο 
που ενδιαφέρει είναι η 
πάση θυσία άμεση ένταξη 

της χώρας στο ΝΑΤΟ, σε βάρος και της δημοκρατίας 
και της ειρηνικής συνύπαρξης των λαών στην 
περιοχή ».  

Σκληρή κριτική άσκησε η Ελληνίδα ευρωβουλευτής 
Σοφία Σακοράφα στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή για τη 
Συμφωνία των Πρεσπών στην Ολομέλεια του 
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου στη συζήτηση για την ετήσια 
έκθεση της πΓΔΜ. Όπως σημείωσε χαρακτηριστικά το 
μόνο που ενδιαφέρει είναι η πάση θυσία άμεση ένταξη 
της χώρας στο ΝΑΤΟ, σε βάρος και της δημοκρατίας 

και της ειρηνικής συνύπαρξης των λαών στην περιοχή. 
«κύριε Πρόεδρε, έχω δηλώσει επανειλημμένα ότι είμαι 
κατά της συμφωνίας των Πρεσπών, επειδή πιστεύω ότι 
είναι ένα κείμενο που δεν μπορεί να εφαρμοστεί. 
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16 Νοεμβρίου 2016.  
Το ζήτημα της παραβίασης των διεθνώς 
αναγνωρισμένων δικαιωμάτων της Ελληνικής 
μειονότητας στη Χειμάρρα της Αλβανίας ανέδειξε σε 
γραπτή ερώτηση της προς την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Η 
Ελληνίδα ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα επεσήμανε 
ότι  ο σεβασμός των μειονοτήτων βρίσκεται στο 
επίκεντρο της ευρωπαϊκής πολιτικής για τη διεύρυνση, 
καθώς αποτελεί ένα από τα προενταξιακά κριτήρια που 
καλείται να εκπληρώσει η Αλβανία. Αφορμή στάθηκε η 
κλήση 19 οικογενειών της Ελληνικής μειονότητας να 
εκκενώσουν άμεσα τις οικίες τους που προορίζονταν 
για  κατεδάφιση. Η Αλβανία οφείλει να ενισχύσει το 
νομικό καθεστώς που διασφαλίζει την προστασία των 
μειονοτήτων και ιδιαίτερα την προστασία του 
δικαιώματος στην ιδιοκτησία, επιπλέον στην τελευταία 
έκθεση προόδου της χώρας, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή 
παραλείπει οποιαδήποτε αναφορά ως προς την 
Ελληνική μειονότητα στην Αλβανία. 

λόγω σχεδίου ανάπλασης. Κατέληξε δε 
υπογραμμίζοντας ότι τον τελευταίο καιρό παρατηρείται 
έξαρση αλυτρωτικών αναφορών, από την πλευρά τόσο 
του Αλβανού πρωθυπουργού, όσο και μελών της 
κυβέρνησής του, εναντίον της Ελλάδας. 

 
27 Ιουλίου 2017.  
Την κατάφωρη παραβίαση των ανθρωπίνων 
δικαιωμάτων της Ελληνικής μειονότητας από την 
αλβανική κυβέρνηση καταγγέλλει η Σοφία Σακοράφα 
με ερώτηση που κατέθεσε στην Ευρωβουλή μετά την 
πρόσφατη παράνομη κατεδάφιση ακινήτων ιδιοκτησίας 
μελών της μειονότητας στη Χειμάρρα τονίζοντας ότι 
πρόκειται για προφανή καταπάτηση θεμελιωδών 
ανθρωπίνων δικαιωμάτων αλλά και παράβαση της 
ίδιας της αλβανικής νομοθεσίας από την κυβέρνηση 
και τις υπηρεσίες της. Μέλη της Ελληνικής Εθνικής 
Μειονότητας γίνονται έρμαια της κρατικής αυθαιρεσίας 
της αλβανικής κυβέρνησης. Ερωτά, συνεπώς την 

31 Ιανουαρίου 2017.  
Η Σοφία Σακοράφα παρενέβη στην Επιτροπή 
Εξωτερικών Υποθέσεων του Ευρωκοινοβουλίου κατά τη 
συζήτηση της έκθεσης για την Αλβανία. Η ευρωβου-
λευτής επικεντρώθηκε στην αδυναμία ικανοποίησης 
δύο θεμελιωδών ενταξιακών κριτηρίων, αυτό του 
πλήρους σεβασμού των μειονοτήτων και εκείνο της 
ανάπτυξης και διατήρησης σχέσεων καλής γειτονίας, 
τονίζοντας την απουσία της δέουσας αναφοράς 
στην  Ελληνική μειονότητα, καθώς και στην υποχρέωση 
της χώρας να ενισχύσει το νομικό καθεστώς που 
διασφαλίζει την προστασία των μειονοτήτων και 
ιδιαίτερα την προστασία του δικαιώματος στην 
ιδιοκτησία. Επεσήμανε ότι ο Συνήγορος του Πολίτη της 
Αλβανίας στο σχετικό πόρισμα ζητά από τις αλβανικές 
αρχές τον αυστηρό σεβασμό της νομικής διαδικασίας, 
η οποία παραβιάστηκε ως προς την έγκριση του 
σχεδίου ανάπλασης της Χειμάρρας και την αναστολή 
κάθε περαιτέρω ενέργειας στην εφαρμογή του εν 

Αλβανία 

Τον Απρίλιο του 2009, η Αλβανία υπέβαλε αίτηση για ένταξη στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Το πρώτο σχετικό ψήφισμα του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου 

εγκρίθηκε τον Ιούνιο του 2010 και η Αλβανία ανακηρύχθηκε υποψήφια χώρα της Ε.Ε.  τον Ιούνιο του 2014. Στο πλαίσιο της ενταξιακής διαδικασίας οι 

Ευρωπαϊκοί θεσμοί οφείλουν να εξετάζουν και να αξιολογούν την πρόοδο της υποψήφιας χώρας. Η Επιτροπή Εξωτερικών Υποθέσεων  του Ε.Κ. 

εγκρίνει κάθε χρόνο έκθεση με στόχο την αξιολόγηση της θετικής ή αρνητικής πορείας της χώρας ως προς τα προενταξιακά κριτήρια. Η 

ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα παρακολούθησε ενεργά τον φάκελο επί πέντε συναπτά έτη, καταθέτοντας σειρά από τροπολογίες και 

κοινοβουλευτικές ερωτήσεις, προκειμένου να προωθηθούν οι πάγιες θέσεις που έχει υποστηρίξει σε μια σειρά από κρίσιμα σημεία (η Ελληνική εθνική 

μειονότητα, τα περιουσιακά δικαιώματα, το δικαίωμα στον αυτοπροσδιορισμό, το κράτος δικαίου, η ελευθερία έκφρασης και τύπου, το περιβάλλον, 

το προσφυγικό, οι δημοκρατικοί θεσμοί, οι σχέσεις καλής γειτονίας κλπ).  
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Επιτροπή αν θεωρεί ότι η στάση της Αλβανίας 
συμβαδίζει με τα ευρωπαϊκά πρότυπα αντιμετώπισης 
των μειονοτήτων και τα προενταξιακά κριτήρια που 
καλείται να εκπληρώσει η χώρα και καλεί την Κομισιόν 
να απαντήσει ευθέως αν τέτοιες ενέργειες συνιστούν ή 
όχι παραβίαση των διεθνώς αναγνωρισμένων 
δικαιωμάτων των μειονοτήτων, 
καθώς και ποιες άμεσες 
πρωτοβουλίες σκοπεύει να πάρει, η 
Επιτροπή, για την προστασία της 
Ελληνικής μειονότητας και τη 
συμμόρφωση της Αλβανίας προς 
τους προενταξιακούς όρους. 

 
1  Σεπτεμβρίου 2017.  
Σοφία Σακοράφα: Η Ε.Ε. οφείλει να 
πάρει θέση στην καταστρατήγηση 
του κράτους δικαίου από τις 
Αλβανικές αρχές που συνεχίζουν 
τις μαζικές κατεδαφίσεις ακινήτων 
της Ελληνικής εθνικής μειονότητας 
στις Δρυμάδες της Χειμάρρας. Η κα 
Σακοράφα σε πρόσφατη γραπτή 
ερώτηση που κατέθεσε σχετικά με 
τις παράνομες κατεδαφίσεις, 
κάλεσε τον Επίτροπο να πάρει θέση 
για το αν συμβαδίζει η στάση της 
Αλβανίας με τα ευρωπαϊκά πρότυπα αντιμετώπισης 
των μειονοτήτων ή τα προενταξιακά κριτήρια που 
καλείται να εκπληρώσει, στηλιτεύοντας τη σιωπή που 
τηρεί η Ευρωπαϊκή Επιτροπή για την παραβίαση των 
διεθνώς αναγνωρισμένων δικαιωμάτων των 
μειονοτήτων. Ο κ. Χαν σε απάντηση του προς την 
ευρωβουλευτή αναφέρει ότι δε διαθέτει στοιχεία για 
στοχευμένη προσβολή των δικαιωμάτων ιδιοκτησίας 
Αλβανών πολιτών που ανήκουν στην Ελληνική εθνική 
μειονότητα, ενώ περιορίζεται στο να υπενθυμίσει τις 

ακόμη φορά στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο κατά την 
διάρκεια παρουσίασης της έκθεσης της Επιτροπής για 
την Αλβανία το 2018. Η Σοφία Σακοράφα αναφέρθηκε 
στον νόμο - πλαίσιο «περί προστασίας των δικαιωμά-
των των μειονοτήτων» που υιοθετήθηκε από την 
Αλβανική βουλή νόμος-πλαίσιο που δυστυχώς διαιω-

νίζει τις αυθαιρεσίες της προ υπά-
ρχουσας κατάστασης, αφού 
παραμένουν τα εμπόδια στην 
ταυτοποίηση των μελών της, στην 
δυνατότητα χρήσης της 
Ελληνικής γλώσσας στη δημόσια 
ζωή, στη δυνατότητα εκπαίδευσης 
στην Ελληνική γλώσσα ενώ 
επίσης αφήνεται άλυτο και το 
περιουσιακό. Όπως τόνισε 
«συνεχίζουν να μην αναγνω-
ρίζονται, ως μειονοτικές, περιο-
χές με πολυπληθείς Ελληνικές 
κοινότητες, όπως είναι η Χειμάρ-
ρα, τα Ελληνικά χωριά στον 
Αυλώνα κ.λπ. Αναφερόμενη 
ειδικά  στα μέτρα καταστροφής 
περιουσιών των μελών της 
Ελληνικής Εθνικής Μειονότητας 
που προώθησε η Αλβανική κυ-
βέρνηση, στο πλαίσιο πολιτικής 

ξεριζωμού της ιστορικής παρουσίας του Ελληνισμού 
στην περιοχή της Χειμάρρας, παρά τις αρνητικές 
συστάσεις του Συνηγόρου του Πολίτη της Αλβανίας». 
 
26 Ιανουαρίου 2019.  
Για την ενταξιακή πορεία της Αλβανίας μίλησε η 
Ελληνίδα Ευρωβουλευτής σε συνέντευξη που έδωσε 
στον «Πρωινό Λόγο». Η κα Σακοράφα υπογράμμισε 
ότι «το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο είναι υποχρεωμένο να 
ασκήσει έλεγχο καθ’ όλη τη διάρκεια των ενταξιακών 

διαπιστώσεις της Επιτροπής, σχετικά με τις ελλείψεις 
στην επιβολή των δικαιωμάτων ιδιοκτησίας  και τις 
διαδικασίες καταγραφής ακίνητης περιουσίας, 
επιστροφής και αποζημιώσεων, που πρέπει να 
ολοκληρωθούν από τις Αλβανικές αρχές. Δυστυχώς η 
Ευρωπαϊκή Επιτροπή συνεχίζει να παραμένει θεατής 

στις εξελίξεις μην παίρνοντας σαφή θέση, ως οφείλει, 
για την ομαλοποίηση της κατάστασης, τη διασφάλιση 
του κράτους δικαίου και την προστασία των 
δικαιωμάτων ιδιοκτησίας των μελών της Ελληνικής 
εθνικής μειονότητας στην Αλβανία. 
20 Ιουνίου 2018.  
Σοφία Σακοράφα: Διαιωνίζονται οι αυθαιρεσίες της 
Αλβανίας κατά της Ελληνικής μειονότητας. Το ζήτημα 
των παραβιάσεων των δικαιωμάτων της ελληνικής 
εθνικής μειονότητας στην Αλβανία ανέδειξε για μια 
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διαπραγματεύσεων της Αλβανίας. Ως μία υπό ένταξη 
χώρα οφείλει να πληροί συγκεκριμένα κριτήρια, όπως 
τα πολιτικά κριτήρια της Κοπεγχάγης, κριτήρια που με 
κάθε τρόπο πρέπει να υπερασπιστούμε και να 
επιμείνουμε να παραμείνουν αδιαπραγμάτευτα για την 
Ε.Ε. Προσωπικά εξέφρασα τις έντονες επιφυλάξεις μου 
για την απόφαση του Συμβουλίου για την έναρξη των 
ενταξιακών διαπραγματεύσεων. Πιστεύω ότι η χώρα 
δεν έχει ανταποκριθεί στις υποχρεώσεις που έχει 
αναλάβει, ιδιαίτερα όσον αφορά στο σεβασμό του 
κράτους δικαίου και των δικαιωμάτων των 
μειονοτήτων. Το επίπεδο 
διαφθοράς στη χώρα παραμένει 
υψηλό, το σύστημα απονομής 
δικαιοσύνης είναι αναποτε-
λεσματικό και η ελευθερία λόγου 
και τα ΜΜΕ συνεχίζουν να 
δοκιμάζονται. Ορισμένα κράτη στο 
Συμβούλιο νομίζουν ότι μπορούν 
να πιέσουν ώστε η πολιτική 
διεύρυνσης της Ε.Ε. να 
αντισταθμίσει τη βόμβα του Brexit. 
Είναι τα ίδια κράτη που 
προσδοκούν ότι με την ταχεία 
ένταξη στην Ε.Ε. βαλκανικών 
χωρών όπως η πΓΔΜ και η 
Αλβανία, θα βρουν, αφενός 
φθηνό εργατικό δυναμικό εντός 
Ε.Ε. για τις πολυεθνικές τους, και 
αφετέρου πρόθυμους συμμάχους 
στο ενεργειακό και γεωπολιτικό 
παιχνίδι τους, στην παρούσα φάση 
ενάντια στη Ρωσία. Πρόκειται για λογική που 
εργαλειοποιεί τη διευρυνσιακή πολιτική της Ε.Ε. Είναι 
σαφές ότι δεν πρέπει να υπάρξει στο μέλλον ένταξη 
για λάθος λόγους και με λάθος τρόπο, μόνο για να 
εξυπηρετηθούν συγκεκριμένα οικονομικά και 

σαφή θέση εναντίον της καταστρατήγησης του κράτους 
δικαίου από τις αλβανικές αρχές, που συνεχίζουν την 
πολιτική των κατεδαφίσεων ακινήτων της Ελληνικής 
εθνικής μειονότητας στις Δρυμάδες της Χειμάρρας. 
Προσωπικά έχω συγκρουστεί επανειλημμένα με την 
Ευρωπαϊκή Επιτροπή στο παρελθόν, έχω καταθέσει 
σχετικές ερωτήσεις και έχω τοποθετηθεί στην 
ολομέλεια σχετικά με την «omerta» που εφαρμόζεται 
ως προς τις παραβιάσεις των διεθνώς 
αναγνωρισμένων δικαιωμάτων της Ελληνικής εθνικής 

μειονότητας στην Αλβανία. Ακόμη 
περιμένουμε από τις Αλβανικές 
αρχές να ρίξουν φως στην υπόθεση 
της δολοφονίας του Κατσίφα. Η 
Ευρωπαϊκή Επιτροπή συνεχίζει να 
παραμένει θεατής στις εξελίξεις μη 
παίρνοντας σαφή θέση, όπως 
οφείλει, για την ομαλοποίηση της 
κατάστασης, τη διασφάλιση του 
κράτους δικαίου και την προστασία 
των περιουσιακών δικαιωμάτων 
των μελών της Ελληνικής 
μειονότητας στην Αλβανία. Από 
αυτή την άποψη η Ελλάδα θα πρέπει 
να πιέσει ώστε να αναληφθούν 
πρωτοβουλίες για την προστασία 
της μειονότητας και τη 
συμμόρφωση της Αλβανίας με τα 
προενταξιακά κριτήρια». 

γεωπολιτικά συμφέροντα. Το Κοινοβούλιο δεν πρέπει 
να συρθεί σε αυτή τη λογική και να υποκύψει σε τέτοιου 
είδους σκοπιμότητες». Αναφερόμενη δε στο θέμα της 
μειονότητας, είπε: «Μιλάμε για Ελληνική εθνική 
μειονότητα. Και οι εθνικές μειονότητες προστατεύονται 
από το διεθνές δίκαιο ανθρωπίνων δικαιωμάτων και 
βρίσκονται στον πυρήνα των Συνθηκών της Ε.Ε. Το 
κράτος δικαίου και η προστασία των μειονοτικών 
δικαιωμάτων, συνδέονται ρητά με την προστασία των 
περιουσιακών δικαιωμάτων των μελών των 

μειονοτήτων, βρίσκονται στο επίκεντρο της 
ευρωπαϊκής πολιτικής για τη διεύρυνση και αποτελούν 
θεμελιώδη προενταξιακά κριτήρια που καλείται να 
εκπληρώσει η Αλβανία, ώστε να ξεκινήσουν οι 
ενταξιακές διαπραγματεύσεις. Η Ε.Ε. οφείλει να έχει 
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Σχέχεις Ε.Ε.– Ιράν 
Ψήφισμα του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου της 25ης Οκτωβρίου 2016 σχετικά με τη στρατηγική της Ε.Ε.  

έναντι του Ιράν μετά την πυρηνική συμφωνία.  
 
Οι σχέσεις Ε.Ε.- Ιράν δε διέπονται από συγκεκριμένο θεσμικό πλαίσιο. Η πυρηνική συμφωνία με το Ιράν άνοιξε το δρόμο για την 
εξομάλυνση των σχέσεων μεταξύ των δύο πλευρών και είχε ως αποτέλεσμα την έξοδο του Ιράν από τη διεθνή απομόνωση. Η 
πρόθεση της έκθεσης ήταν να συμβάλει στη συνεχιζόμενη συζήτηση σχετικά με την ανάπτυξη των σχέσεων Ε.Ε. -Ιράν. Η 16η 
Ιανουαρίου 2016, ως ημέρα εφαρμογής του Κοινού Συνολικού Σχεδίου Δράσης κατά την οποία η Ε.Ε.  ήρε τις οικονομικές και 
χρηματοπιστωτικές κυρώσεις σηματοδότησε την απαρχή για ανανέωση των σχέσεων μεταξύ Ε.Ε.  και Ιράν. Η ευρωβουλευτής Σοφία 
Σακοράφα διαπραγματεύτηκε το εν λόγω ψήφισμα ως εισηγήτρια της ευρωομάδας της Αριστεράς, GUE/NGL. Εργάστηκε 
υποστηρίζοντας τις προσπάθειες για εξομάλυνση των σχέσεων μεταξύ Ε.Ε. και Ιράν. Οι θετικές εξελίξεις σχετικά με το πυρηνικό 
πρόγραμμα της χώρας άνοιξαν το δρόμο για τη διαμόρφωση ενός θεσμικού (συμβατικού) πλαισίου μεταξύ Ε.Ε. και Ιράν. Ένα τέτοιο 
πλαίσιο θεωρήθηκε από την εισηγήτρια της GUE ως απαραίτητο για την αξιοποίηση των δυνατοτήτων συνεργασίας μεταξύ των δύο 
πλευρών. 
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Ο εισηγητής Richard Howitt (S&D, Great Britain) στην 

τελευταία του έκθεση ως ευρωβουλευτής παρουσίασε 
ένα ισορροπημένο κείμενο το οποίο προωθεί την 
εξομάλυνση των σχέσεων με το Ιράν. Προωθεί την 
ιδέα ότι το Ιράν πρέπει να διαδραματίσει σημαντικό 
ρόλο στην περιοχή και στην 
επίλυση των συγκρούσεων 
στην περιοχή. Περιέχει λογι-
κές ιδέες για τους τομείς 
συνεργασίας και εγείρει ανη-
συχίες ενόψει της κατάστασης 
των ανθρωπίνων δικαιωμά-
των. Η κα Σακοράφα υποστή-
ριξε το σημαντικό ρόλο που 
οφείλει να διαδραματίσει το 
Ιράν στην ευρύτερη περιοχή 
για τη διασφάλιση της ειρήνης. 
Ανέδειξε το εσωτερικό έλ-
λειμμα που καταγράφει το 
Ιράν στον σεβασμό των 
ανθρωπίνων δικαιωμάτων, 
ιδιαίτερα στο ζήτημα της 
θανατικής ποινής αλλά και λχ. 
για τα δικαιώματα των 
γυναικών, των μειονοτήτων, 
την ελευθερία της σκέψης, της 
συνείδησης, της έκφρασης, της γνώμης, της θρησκείας 
κλπ. Ανέδειξε τις αρνητικές επιπτώσεις των κυρώσεων 
σε βάρος της οικονομίας της χώρας, του πληθυσμού 
της και στον σεβασμό των ανθρωπίνων δικαιωμάτων 
του λαού του Ιράν, συμπεριλαμβανομένων των 
δικαιωμάτων τους στη διατροφή, στην υγεία και στην 
ανάπτυξη. Ανέδειξε το έλλειμμα που υπάρχει ως προς 
την απονομή της δικαιοσύνης και την ανάγκη 
συμπληρωματικών νομικών μεταρρυθμίσεων, μέσω 
της λήψης μέτρων που θα διασφαλίζουν διαδικαστικές 

διπλωματίας. Κατά τη διάρκεια των διαπραγματεύσεων 
η κα. Σακοράφα επανέλαβε την ανάγκη να τερματιστεί 
η αυξανόμενη στρατιωτικοποίηση της περιοχής 
στηρίζοντας τις προσπάθειες για μεγαλύτερο έλεγχο 
των όπλων, ώστε να διασφαλιστεί η σταθερότητα, η 
ειρήνη και η ανάπτυξη της περιοχής. Η έκθεση που 

σ τ η ρ ί χ θ η κ ε  α π ό  τ η ν 
ευρωομάδα της Αριστεράς, 
υιοθετήθηκε τον Οκτώβριο του 
2016. Μεγάλο μέρος των 
τ ρ ο π ο λ ο γ ι ώ ν  τ η ς  κ α . 
Σακοράφα ενσωματώθηκε στο 
τελικό κείμενο της έκθεσης η 
οποία κινείτο στην σωστή 
κατεύθυνση.  Η Έκθεση 
ε γ κ ρ ί θ η κ ε  μ ε  μ ε γ ά λ η 
πλειοψηφία. 
Την απόφαση Τραμπ στις 13 
Οκτωβρίου 2017, όπου ο 
Α μ ε ρ ι κ α ν ό ς  Π ρ ό ε δ ρ ο ς 
ανακοίνωσε ότι δεν θα 
πιστοποιήσει, εκ νέου, προς το 
Κογκρέσο την συμμόρφωση 
του Ιράν με το JCPO, και η 
οποία παραβιάζει τη Συμφωνία 
με το Ιράν επαναφέροντας τις 
δευτερογενείς κυρώσεις των 

ΗΠΑ, η κα. Σακοράφα, την καταδίκασε επανειλημμένα 
σε ομιλίες στην Επιτροπή και την Ολομέλεια, αλλά και 
σε σχετικές τροπολογίες που κατέθεσε. 
Χαρακτηριστικά σημειώνεται ότι στις 12 Δεκεμβρίου 
2017 η κα Σακοράφα επεσήμανε στην σε σχετική 
ομιλία της στην ολομέλεια: «κύριοι συνάδελφοι, η 
ιστορία δείχνει ότι οι ΗΠΑ δεν διστάζουν να θέσουν σε 
κίνδυνο την ειρήνη και την ασφάλεια μιας ολόκληρης 
περιοχής, αρκεί να εξυπηρετήσουν συγκεκριμένα 
πολιτικά και οικονομικά συμφέροντα. Ο Πρόεδρος 

εγγυήσεις και νομικά πρότυπα δίκαιης δίκης πχ. την 
έγκαιρη πρόσβαση σε νομική εκπροσώπηση της 
επιλογής του κατηγορούμενου, το δικαίωμα δημόσιας 
ακρόασης ενώπιον ανεξάρτητων δικαστών που 
κατοχυρώνει το τεκμήριο της αθωότητας και την 
προστασία των ανήλικων παραβατών, το δικαίωμα 

προστασίας από την αυθαίρετη σύλληψη και κράτηση 
και το δικαίωμα προστασίας από τα βασανιστήρια, την 
σκληρή, απάνθρωπη ή ταπεινωτική μεταχείριση ή 
τιμωρία κλπ.  Τάχθηκε υπέρ ενός ένας  φιλόδοξου 
πολυεπίπεδου διατομεακού διάλογου, σε κλίμα 
οικοδόμησης αμοιβαίας εμπιστοσύνης και σεβασμού, 
στη βάση της αξιολόγησης των κοινών συμφερόντων 
και διαφορών, κατά τρόπο που να ωφελεί τόσο τον 
ιρανικό όσο και τον ευρωπαϊκό λαό. Στο πλαίσιο αυτό 
τάχθηκε υπέρ της ενεργοποίησης της κοινοβουλευτικής 
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των ΗΠΑ φαντάζει πλέον συνεχής απειλή για την 
παγκόσμια ασφάλεια αλλά και για την ειρήνη. 
κυρία Mogherini, η Ε.Ε.  έχει χρέος να συνεχίσει να 
υποστηρίζει τη συμφωνία σε όλα τα επίπεδα και με 
κάθε δυνατό μέσο. Είναι ξεκάθαρο ότι η Ευρώπη 
οφείλει να αποκτήσει αυτόνομη εξωτερική πολιτική, αν 
θέλει να αποτελέσει το 
αντίβαρο στην καταστροφική 
εξωτερική πολιτική των ΗΠΑ. 
Προσωπικά,  δεν ε ίμαι 
ιδιαίτερα αισιόδοξη αλλά 
εύχομαι, γιατί είναι θέμα 
παγκόσμιας ειρήνης, να με 
διαψεύσετε». 
Ομοίως στις 16 Ιανουαρίου 
2018 η κα Σακοράφα 
υποστήριξε ότι: «.. .  το 
Κοινοβούλιο δεν πρέπει σε 
κ α μ ί α  π ε ρ ί π τ ω σ η  ν α 
συνδράμει όσους εσκεμμένα 
εργαλειοποιούν αυτές τις 
αρχές για να δυναμιτίσουν την 
πυρηνική συμφωνία με το 
Ιράν, τη στιγμή που ο διεθνής 
Οργανισμός Πυρηνικής 
Ε νέ ρ γ ε ι α ς  π ι σ τ ο πο ί ησε 
επανειλημμένα την τήρηση 
όλων των δεσμεύσεων που προβλέπονται.... Η Ευρώπη 
οφείλει να ασκεί αυτόνομη εξωτερική πολιτική ώστε να 
εξισορροπήσει την καταστροφική πολιτική των 
Ηνωμένων Πολιτειών που από το μότο της και μ΄όνο 
«η Αμερική πρώτη» φαίνεται ότι οδεύει ολοταχώς προς 
το μότο «η Αμερική μόνη». 

Τέλος, στις τροπολογίες που κατέθεσε ως σκιώδης 

εισηγήτρια, η κα Σακοράφα, σχετικά με την κατάσταση 

των σχέσεων της Ε.Ε. -ΗΠΑ., ξεκαθαρίζει τη θέση της 

ως προς το ζήτημα αυτό : «υπενθυμίζει ότι η Ε.Ε.  είναι 

ότι ο ΔΟΑΕ έχει δημοσιεύσει μέχρι σήμερα 10 εκθέσεις, που 

πιστοποιούν ότι το Ιράν έχει συμμορφωθεί πλήρως με τις 

δεσμεύσεις του και τις αποφάσεις του Συμβουλίου 

Ασφαλείας των Ηνωμένων Εθνών,· επαναλαμβάνει ότι ο 

ΔΟΑΕ υπήρξε αξιόλογο επίτευγμα της πολυμερούς 

διπλωματίας και της ευρωπαϊκής διπλωματίας για την 

προώθηση της σταθερότητας σε 

όλη την περιοχή και καλεί την 

κυβέρνηση Τραμπ να μην 

παρεμποδίζει την εφαρμογή του 

Κ Ο Σ Δ  α π ό  τ ο υ ς 

αντισυμβαλλόμενους αυτής της 

συνθήκης, τονίζει ότι η απόφαση 

της διοίκησης Τραμπ αποτελεί 

πλήγμα στο σύστημα ελέγχου 

όπλων, ιδίως στη μη διάδοση των 

πυρηνικών, υπονομεύοντας τις 

προσπάθειες σταθεροποίησης της 

περιοχής της Μέσης Ανατολής και 

θέτοντας σε κίνδυνο την 

ασφάλεια της Ευρώπης, σημειώνει 

με ανησυχία ότι οι κυρώσεις κατά 

του Ιράν που ανακοινώθηκαν από 

τις ΗΠΑ παραβιάζουν την 

κυριαρχία της Ε.Ε.  και των κρατών 

μελών της και συνιστούν σοβαρή δοκιμασία για τις 

διατλαντικές σχέσεις,· καταδικάζει έντονα τις απειλές των 

ΗΠΑ κατά του Ιράν για επιβολή των αυστηρότερων 

κυρώσεων στην ιστορία, καλεί την Ε.Ε.  να ενεργήσει 

σύμφωνα με τα συμφέροντα ασφαλείας της και να 

προστατεύσει τις ευρωπαϊκές εταιρείες και τις οικονομικές 

τους επενδύσεις ενεργοποιώντας γρήγορα τις 

απαγορευτικές διατάξεις και να περιλάβει στο πεδίο 

εφαρμογής της τις νέες κυρώσεις των ΗΠΑ στο Ιράν 

αποφασισμένη να διατηρήσει το κοινό ολοκληρωμένο 

σχέδιο δράσης (ΚΟΣΔ) με το Ιράν ως βασικό πυλώνα της 

διεθνούς αρχιτεκτονικής για τη μη διάδοση, το οποίο 

παρουσιάζει επίσης ενδιαφέρον για το ζήτημα της Βόρειας 

Κορέας, και ως καίριο στοιχείο για την ασφάλεια και τη 

σταθερότητα της περιοχής, εκφράζει τη βαθιά του ανησυχία 

για την απόφαση του Προέδρου Τραμπ να αποχωρήσει 

μονομερώς από το κοινό ολοκληρωμένο σχέδιο δράσης 

(ΚΟΣΔ) με το Ιράν και να θεσπίσει εξωεδαφικά μέτρα για τις 

εταιρείες της Ε.Ε.  που δραστηριοποιούνται στο Ιράν,· 

υπενθυμίζει ότι το ΚΟΣΔ έχει εγκριθεί ομόφωνα με την 

απόφαση του Συμβουλίου Ασφαλείας των Ηνωμένων Εθνών 

2231, βασίζεται σε απτές δεσμεύσεις, μηχανισμούς 

επαλήθευσης και πολύ αυστηρή παρακολούθηση των 

ενεργειών, που διενεργείται από τον ΔΟΑΕ·, επαναλαμβάνει 
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εγκρίνοντας νόμο για την επικαιροποίηση του σχετικού 

παραρτήματος»· 

 16 Φεβρουαρίου 2016. Η Σοφία Σακοράφα ρωτά τον 
Υπουργό Εξωτερικών του Ιράν για τη συνεισφορά του 
Ιράν στην ειρήνη και τη σταθερότητα. Ερωτήσεις για το 
ρόλο του Ιράν μετά την άρση των κυρώσεων που το 
έβγαλαν από την απομόνωση και για το πως αυτό θα 
μπορούσε να συνεισφέρει στην ειρήνη, τη σταθερότητα 
και την ανάπτυξη διεθνώς, έθεσε η 
ανεξάρτητη ευρωβουλευτής Σοφία 
Σακοράφα στον Υπουργό Εξωτερι-
κών του Ιράν, Μοχαμάντ Τζαβάντ 
Ζαρ ίφ,  κατά  τη  δ ιάρκε ια 
ανταλλαγής απόψεων που έλαβε 
χώρα στην Επιτροπή Εξωτερικών 
Υποθέσεων του Ευρωπαϊκού 
Κοινοβουλίου. 
«κύριε Μοχαμάντ Τζαβάντ Ζαρίφ η 
συμφωνία του περασμένου 
Ιουλίου, και η άρση των κυρώσεων 
για το πυρηνικό πρόγραμμα, 
έβγαλαν το Ιράν από την 
απομόνωση που της είχε επιβάλει 
η Δύση. Περιμένουμε από το Ιράν 
να αξιοποιήσει εποικοδομητικά τον 
σημαντικό ρόλο που διαδραματίζει 
όχι μόνο στην Μέση Ανατολή 
αλλά και στην παγκόσμια οικονομία συνεισφέροντας 
στην ειρήνη, την σταθερότητα και την ανάπτυξη. 
Από αυτή την άποψη, κύριε Ζαρίφ, η συμμετοχή του 
Ιράν στην επίλυση των διαφόρων συγκρούσεων, 
κρίνεται συνεχώς. Η κατάσταση στη Μέση ανατολή 
οξύνεται καθημερινά και οι συγκρούσεις 
προσλαμβάνουν φυλετικά και θρησκευτικά 
χαρακτηρίστηκα, με τις διάφορες πλευρές να κάνουν 
χρήση των θρησκευτικών διαφορών για την υποκίνηση 

κύριε Τζαβάντ Ζαρίφ, 
Πέρα από το γεγονός ότι η πολιτική αυτή αποτελεί 
ξεκάθαρη παραβίαση της αρχής της μη επέμβασης στις 
υποθέσεις των τρίτων χωρών και για τον λόγο αυτό 
καταδικάζεται, θα ήθελα να σας ρωτήσω: 
Πιστεύετε στ’αληθεία, ότι με αυτή τη στρατηγική 
απαντάτε με κάποιον τρόπο στην Συμμαχία της 
Σαουδικής Αραβίας; Ότι εργάζεστε για την 
αποκλιμάκωση της έντασης στην περιοχή; Ότι 

προωθείτε την ειρήνη, την 
σταθερότητα και την ευδαιμονία 
των λαών στην περιοχή; 
Και μια 2η ερώτηση και κλείνω κ. 
Πρόεδρε. 
Πριν λίγες μέρες είχατε δηλώσει 

ότι είστε διατεθειμένοι να 

συνεργαστείτε με τη Σαουδική 

Αραβία. Όμως δύο μέρες μετά 

από τη συμφωνία για «ανακωχή» 

στη Συρία, η Τουρκία άρχισε να 

βομβαρδίζει τους Κούρδους και 

επιβεβαίωσε ότι η Σαουδική 

Αραβία στέλνει αεροσκάφη στη 

στρατιωτική βάση Ιντσιρλίκ, 

α φ ή ν ο ν τ α ς  α ν ο ι κ τ ό  τ ο 

ενδεχόμενο να προβεί σε 

χερσαία επέμβαση στη Συρία μαζί με τη Σαουδική 

Αραβία. Πώς σχολιάζετε την εξέλιξη αυτή δεδομένων 

και των αντικρουόμενων στρατηγικών συμφερόντων 

που έχετε με αυτές τις χώρες; Θα ήθελα σε αυτό το 

σημείο να σας υπενθυμίσω την δήλωση που είχε κάνει 

ο διοικητής των Φρουρών της Επανάστασης του Ιράν, 

Μοχάμαντ Εσκανταρί, λίγο πριν χάσει τη ζωή του στην 

πολιτικών κρίσεων και πολέμων μισαλλοδοξίας με 
σκοπό, μεταξύ άλλων την ενίσχυση του ελέγχου τους 
στην περιοχή. 
Πολλοί κατηγορούν το Ιράν και άλλες χώρες όπως λχ. 
τη Σαουδική Αραβία, την Τουρκία κλπ, ότι υποδαυλίζουν 
τέτοιες συγκρούσεις ενισχύοντας συγκεκριμένα 
καθεστώτα και πλευρές. 
Τον περασμένο μήνα ο διοικητής των Φρουρών της 
Ιρανικής Επανάστασης, Μοχάμαντ Αλί Τζαφαρί, 

παραδέχτηκε ότι το Ιράν έχει εκπαιδεύσει περίπου 
200.000 μαχητές στη Συρία, το Ιράκ, την Υεμένη το 
Αφγανιστάν και το Πακιστάν προκειμένου να 
βοηθήσουν στην έλευση του προφήτη Mahdi, ο οποίος 
θα προετοιμάσει τη μετάβαση για την ημέρα της 
κρίσεως. Όπως διευκρίνισε πρόκειται για μια νέα 
ένοπλη γενιά ταχείας παρέμβασης που καλείται να 
υπερασπιστεί αυτό που αποκάλεσε "άξονα της 
αντίστασης». 
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Συρία, τον Μάιο 2014, ότι 42 ταξιαρχίες και 138 

τάγματα της ελίτ του στρατού των Φρουρών της 

Ισλαμικής Επανάστασης πολεμούσαν στη Συρία, ώστε 

να ενισχυθούν οι δυνάμεις του Άσαντ σε ένα πόλεμο 

που, σύμφωνα με τον ίδιο το Ιράν διεξήγαγε "στην 

πραγματικότητα κατά των 

Ηνωμένων Πολιτειών».   

24 Οκτωβρίου 2016.  
Σοφία Σακοράφα: Ε.Ε.  και Ιράν 
να στηρίξουν το διάλογο και τη 
συνεργασία. 
Τη σημασία της λήξης της 
απομόνωσης του Ιράν από τη 
Δύση και τα χαρακτηριστικά 
που θα πρέπει να έχει αυτή η 
νέα εποχή στις σχέσεις Ε.Ε. -
Ιράν ανέδειξε από την 
ολομέλεια του Ευρωπαϊκού 
Κ ο ι ν ο β ο υ λ ί ο υ ,  η 
Ευρωβουλευτής της GUE/
NGL, Σοφία Σακοράφα. Η κα. 
Σακοράφα σημείωσε μεταξύ 
άλλων ότι η Ε.Ε. θα πρέπει να 
εργαστεί για μεγαλύτερο 
έλεγχο στη διακίνηση όπλων -
νόμιμης και μη- ώστε να τερματιστεί η αυξανόμενη 
στρατιωτικοποίηση και αστάθεια της περιοχής. 
«κύριοι συνάδελφοι, η συμφωνία του περασμένου 
έτους, και η άρση των κυρώσεων για το πυρηνικό 
πρόγραμμα, έβγαλαν το Ιράν από την απομόνωση που 
της είχε επιβάλει η Δύση. 
Περιμένουμε από το Ιράν να αξιοποιήσει 
εποικοδομητικά τον σημαντικό ρόλο που διαδραματίζει 
όχι μόνο στη Μέση Ανατολή αλλά παγκοσμίως, 
συνεισφέροντας στην ειρήνη, τη σταθερότητα και την 

ασφάλεια και στην ευημερία των λαών μας. 
Να εμβαθύνουμε σε έναν ειλικρινή και παραγωγικό 
διάλογο για τα ανθρώπινα δικαιώματα. 
Να στηρίξουμε τις προσπάθειες για μεγαλύτερο 
έλεγχο στη διακίνηση όπλων -νόμιμης και μη-ώστε να 
μπει ένα τέλος στην αυξανόμενη στρατιωτικοποίηση 

της περιοχής. 
Έχουμε χρέος να διευρύνουμε 
τη συνεργασία μας σε όλους 
τους τομείς: του πολιτισμού, 
τ η ς  ε κ π α ί δ ε υ σ η ς ,  τ ο υ 
εμπορίου, της ενέργειας, της 
περιβαλλοντικής αειφορίας 
κλπ. 
Μια πολυεπίπεδη συνεργασία 
η οποία θα πρέπει να βασίζεται 
στον αμοιβαίο σεβασμό των 
διεθνών προτύπων και αρχών 

Τέλος, κύριοι συνάδελφοι, 
οφείλουμε να ασκήσουμε 
πίεση στους εταίρους μας, τις 
ΗΠΑ, ώστε να αρθούν οι 
μονομερείς πρωτογενείς 
κυρώσεις εναντίον του 
Ιρανικού λαού. 
Ό χ ι  μ ό ν ο  ε π ε ι δ ή 
στραγγαλίζουν τις ευρωπαϊκές 

επιχειρήσεις που θέλουν να επενδύσουν στο Ιράν, 
αλλά πρώτα και κύρια για τον αρνητικό αντίκτυπο που 
έχουν στα ανθρώπινα δικαιώματα και ιδιαίτερα στο 
δικαίωμα του Ιρανικού λαού στη διατροφή, στην υγεία 
και στην ανάπτυξη. Θεωρώ ότι η σημερινή έκθεση είναι 
ισορροπημένη και απαντά στις περισσότερες από τις 
προκλήσεις για την περαιτέρω ανάπτυξη των σχέσεων 
μας με το Ιράν». 
 

ανάπτυξη. 
Από αυτή την άποψη, η συμμετοχή του Ιράν στην 
επίλυση των συγκρούσεων και των πολιτικών κρίσεων 
είναι απαραίτητη και κρίνεται συνεχώς. 
Η Ε.Ε. οφείλει να αναπτύξει με το Ιράν έναν ανοιχτό, 
ειλικρινή, φιλόδοξο, πολυεπίπεδο, διατομεακό 

διάλογο, σε κλίμα οικοδόμησης αμοιβαίας 
εμπιστοσύνης και σεβασμού, στη βάση της 
αξιολόγησης των κοινών συμφερόντων αλλά και των 
διαφορών, κατά τρόπο που να ωφελεί τόσο τον 
ιρανικό όσο και τους ευρωπαϊκούς λαούς. 
Σε αυτό το διάλογο, έχουμε χρέος, ως ευρωβου-
λευτές να συνεισφέρουμε ενεργά, και όχι μόνο στο 
στενό κοινοβουλευτικό πλαίσιο. 
Έχουμε χρέος να θέσουμε στον πυρήνα του διαλόγου 
και της συνεργασίας μας, ζητήματα που αφορούν στην 
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 13 Δεκεμβρίου 2017.  
Σοφία Σακοράφα: “Ο Τραμπ αποτελεί απειλή για την 
παγκόσμια ασφάλεια και ειρήνη” 

«Η Ε.Ε.  να αποκτήσει αυτόνομη εξωτερική πολιτική, αν 
θέλει να αποτελέσει το αντίβαρο στην καταστροφική 
εξωτερική πολιτική των ΗΠΑ.» Στον θετικό ρόλο της 
συμφωνίας του 2015 και την άρση των κυρώσεων για 
το πυρηνικό πρόγραμμα που 
έβγαλαν το Ιράν από την 
απομόνωση που του είχε 
επιβάλει η Δύση, αναφέρθηκε 
χθες σε ομιλία της η 
ανεξάρτητη ευρωβουλευτής 
Σοφία Σακοράφα, στην 
ολομέλεια του Ευρωκοινο-
βουλίου στο Στρασβούργο, 
στη συζήτηση για την  
«Πυρηνική συμφωνία με το 
Ιράν. Εννέα φορές έχει 
πιστοποιήσει ο Διεθνής 
Οργαν ισμός  Πυρην ικής 
Ενέργειας την τήρηση όλων 
τ ω ν  δ ε σ μ ε ύ σ ε ω ν  π ο υ 
προβλέπονταν από το Ιράν» 
επισήμανε η κυρία Σακοράφα, 
αλλά όπως είπε «την άρτια 
αυτή υλοποίηση της συμφωνίας, περιφρονεί επιδεικτικά 
ο πρόεδρος Τραμπ και με την απόφαση του βάζει ένα 
ακόμη φιτίλι στη Μέση Ανατολή και τον υπόλοιπο 
κόσμο.» Η ανεξάρτητη ευρωβουλευτής απευθυνόμενη 
στην κυρία Φεντερίκα Μογκερίνι αλλά και στους 
ευρωβουλευτές, δήλωσε ότι «ο πρόεδρος των ΗΠΑ 
φαντάζει, πλέον ως συνεχής απειλή για τη παγκόσμια 
ασφάλεια και ειρήνη» και ότι για εκείνη είναι ξεκάθαρο 
ότι η Ευρώπη οφείλει να αποκτήσει αυτόνομη εξωτερική 
πολιτική, αν θέλει να αποτελέσει το αντίβαρο στην 
καταστροφική εξωτερική πολιτική των ΗΠΑ.  

ότι οι ΗΠΑ δεν διστάζουν να θέσουν σε κίνδυνο την 
ειρήνη και την ασφάλεια μιας ολόκληρης περιοχής, 
αρκεί να εξυπηρετήσουν συγκεκριμένα πολιτικά και 
οικονομικά συμφέροντα. Ο πρόεδρος των ΗΠΑ 
φαντάζει, πλέον, συνεχής απειλή για τη παγκόσμια 
ασφάλεια και ειρήνη. 
κυρία Μογκερίνι, η  Ε.Ε. έχει χρέος να συνεχίσει να 

υποστηρίζει τη συμφωνία σε όλα τα 
επίπεδα και με κάθε δυνατό μέσο. 
Είναι ξεκάθαρο ότι η Ευρώπη οφείλει 
να αποκτήσει αυτόνομη εξωτερική 
πολιτική, αν θέλει να αποτελέσει το 
αντ ίβαρο στην καταστροφική 
εξωτερική πολιτική των ΗΠΑ. Δεν 
είμαι ιδιαίτερα αισιόδοξη αλλά 
εύχομαι, γιατί είναι θέμα παγκόσμιας 
ειρήνης, να με διαψεύσετε».  
 

26 Ιουνίου 2018.  
E ξ ω ε δ α φ ι κ ή  ε φ α ρ μ ο γ ή  τ ο υ 
αμερικανικού δικαίου στο πλαίσιο της 
αποχώρησης των ΗΠΑ από το κοινό 
ολοκληρωμένο σχέδιο δράσης 
(JCPOA). Το ζήτημα των  επιπτώσεων 
των εξωεδαφικών κυρώσεων των 
ΗΠΑ στις εταιρείες και τους επενδυτές 

της Ευρώπης που δραστηριοποιούνται στο Ιράν, 
ανέδειξε με γραπτή ερώτηση της στην Επιτροπή, η 
ευρωβουλευτής κα Σοφία Σακοράφα. Η 
ευρωβουλευτής κατέθεσε την ερώτηση από κοινού με 
άλλους ευρωβουλευτές ζητώντας από την Επιτροπή την 
επικαιροποίηση του κανονισμού αριθ. 1222/96 ώστε 
να προστατευτούν οι ευρωπαϊκές εταιρείες και επενδυ-
τές από τις αμερικανικές δευτερογενείς κυρώσεις 
έναντι του Ιράν. 
«Στις 3 Μαΐου 1996, οι Ευρωπαϊκές Κοινότητες ζήτησαν 
την έναρξη διαβουλεύσεων με τις ΗΠΑ με θέμα τον 

 «Η συμφωνία του 2015 και η άρση των κυρώσεων για 
το πυρηνικό πρόγραμμα, έβγαλαν το Ιράν από την 
απομόνωση που του είχε επιβάλει η Δύση. Το Ιράν 
οφείλει να αξιοποιήσει εποικοδομητικά αυτή την 
ευκαιρία, συνεισφέροντας στην παγκόσμια ειρήνη και 
σταθερότητα. Σε αυτό το πλαίσιο, η συμμετοχή του 
στην επίλυση των διαφόρων συγκρούσεων και 

πολιτικών κρίσεων, ιδιαίτερα στην Μέση Ανατολή, 
είναι απαραίτητη και κρίνεται συνεχώς. Στα δύο χρόνια 
από την εφαρμογή του Κοινού Συνεκτικού Σχεδίου 
Δράσης για το πυρηνικό πρόγραμμα του Ιράν, ο 
Διεθνής Οργανισμός Πυρηνικής Ενέργειας έχει 
πιστοποιήσει εννέα φορές την τήρηση όλων των 
δεσμεύσεων που προβλέπονταν. Αυτήν ακριβώς την 
άρτια υλοποίηση της Συμφωνίας, περιφρονεί επι-
δεικτικά ο πρόεδρος Τραμπ και με την απόφαση του 
βάζει ένα ακόμη φιτίλι στη Μέση Ανατολή και τον 
υπόλοιπο κόσμο. Κύριοι συνάδελφοι, η  ιστορία δείχνει 
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νόμο του 1996 περί της ελευθερίας και της 
δημοκρατικής αλληλεγγύης στην Κούβα (Libertad), 
εκτιμώντας ότι οι εξωεδαφικές του επιπτώσεις στις 
εταιρείες και τους επενδυτές της Ευρώπης ήταν 
αντίθετες προς τις δεσμεύσεις που ανέλαβαν οι ΗΠΑ 
στο πλαίσιο του Παγκόσμιου Οργανισμού Εμπορίου 
(WTO). 
Η εν λόγω προσφυγή στον WTO επέδρασε 
αποτρεπτικά στις ΗΠΑ ως προς την εφαρμογή του 
Νόμου Helms-Burton και του Νόμου d’Amato περί 
επιβολής κυρώσεων στο Ιράν και στη Λιβύη (ILSA), 
αφού η Ε.Ε.  και οι ΗΠΑ κατέληξαν σε λύση κατόπιν 
διαπραγματεύσεων στις 18 Μαΐου 1998. Η λύση αυτή 
περιλάμβανε πειθαρχικούς κανόνες για τις 
επενδύσεις, αρχές σχετικά με την χρήση 

δευτερογενών μποϊκοτάζ και δέσμευση των ΗΠΑ 
σχετικά με τη μελλοντική εφαρμογή της εξωεδαφικής 
νομοθεσίας τους. Τα στοιχεία αυτά συμπληρώθηκαν 
από παρεκκλίσεις για την Κοινότητα και τις επιχειρήσεις 
της δυνάμει των δύο νόμων. 
Δεδομένου ότι βρισκόμαστε σε μια ανάλογη 

κατάσταση σήμερα λόγω της αποχώρησης των ΗΠΑ 

από το κοινό ολοκληρωμένο σχέδιο δράσης (JCPOA) 

και της επαναφοράς δευτερογενών κυρώσεων έναντι 

του Ιράν, εξετάζει άραγε η Επιτροπή, επιπλέον της 

επικαιροποίησης του κανονισμού αριθ. 1222/96, το 

ενδεχόμενο να ξεκινήσει διαβουλεύσεις στο πλαίσιο 

του WTO»;  
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Σχέσεις Ε.Ε.- Η.Π.Α. 

 

 

Ψήφισμα του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου της 12ης Σεπτεμβρίου 2018 σχετικά 

με την κατάσταση των σχέσεων Ε.Ε.- Η.Π.Α. (2017/2271(INI)).  
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Λαμβάνοντας υπόψη την αλλαγή στις σχέσεις της Ε.Ε 

με τις ΗΠΑ, αποτέλεσμα της πολιτικής της διοίκησης 
Trump, το ευρωπαϊκό κοινοβούλιο αποφάσισε να 
επανεξετάσει τον ρόλο των διατλαντικών σχέσεων 
στην εξωτερική πολιτική της Ε.Ε. . Η ευρωβουλευτής της 
GUE/NGL Σοφία Σακοράφα, διαπραγματεύτηκε το 
ψήφισμα ως εισηγήτρια της ευρωομάδας της 
Αριστεράς. 
Το σχέδιο έκθεσης παρέμεινε προσκολλημένο στην 
καθιερωμένη αντίληψη που θέλουν τις Ηνωμένες 
Πολιτείες να είναι η κυριότερη παγκόσμια 
δύναμη και την Ε.Ε. να αναζητά τους 
τρόπους και τα μέσα για να παραμείνει 
ένας σημαντικός εταίρος που να 
επηρεάζει τη νέα διοίκηση των 
ΗΠΑ. Το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο 
δυστυχώς αποτυγχάνει να 
στείλει ένα ισχυρό μήνυμα ότι η 
Ε.Ε.  είναι ισότιμος εταίρος με 
δικά της συμφέροντα και αξίες. 
Αποφεύγει την ανοικτή κριτική 
για τα πεπραγμένα της διοίκησης 
του Trump και αγνοεί ότι υπάρχουν 
και άλλοι εταίροι στις ΗΠΑ, από την 
κυβέρνηση και το κοινοβούλιο. Οι 
προτεινόμενοι τομείς συνεργασίας 
επικεντρώνονται κυρίως στα ζητήματα ασφάλειας 
και δεν εμπεριέχουν νέες ιδέες. Ως αποτέλεσμα, η 
έκθεση δεν κατάφερε να αναπτύξει μια στρατηγική 
ενόψει του οράματος του Trump, «Πρώτα η Αμερική.» 
Στο πλαίσιο της Επιτροπής η κα Σακοράφα κατέθεσε 30 
τροπολογίες που επιχειρούσαν να οξύνουν την κριτική 
στην εν γένει εξωτερική πολιτική των ΗΠΑ, ζητώντας 
την σε βάθος αναθεώρηση των σχέσεων της Ε.Ε.  με 
τις Ηνωμένες Πολιτείες και επιμένοντας ότι η Ε.Ε.  και 
τα κράτη μέλη της πρέπει να εγκαταλείψουν το ρόλο 

ομάδες όταν π.χ. συζητείται ψήφισμα για την 
ειρηνευτική διαδικασία στη Μέση Ανατολή. Σε άλλες 
τροπολογίες η κα Σακοράφα σημείωσε ότι η πολιτική 
της κυβέρνησης Τραμπ στην Εγγύς και Μέση Ανατολή 
εγκυμονεί κίνδυνο νέων πολέμων σε μια περιοχή στην 
οποία οι πολυεπίπεδες συγκρούσεις θα μπορέσουν να 
επιλυθούν μόνο μέσω εξισορρόπησης των 
συμφερόντων, αμοιβαίου σεβασμού και συνεργασίας 
καθώς και μέσω της ανάπτυξης σχέσεων που θα 
στηρίζονται στην αποφυγή των παρεμβάσεων. 

Επιπλέον άσκησε σκληρή κρητική στην κυβέρνηση 
Τραμπ που παραβιάζει μονομερώς 

πολυμερείς συμφωνίες, αγνοεί τα 
ψ ηφ ίσμα τ α  τ ο υ  Σ υμ β ο υλ ίο υ 

Ασφαλείας των Ηνωμένων Εθνών 
και επεμβαίνει στρατιωτικά σε 

περιοχές που πλήττονται από 
κρίσεις παραβιάζοντας το 
διεθνές δίκαιο, ενώ επίσης 
οδηγεί σε όξυνση των 
διεθνών εντάσεων και στον 

τομέα του εμπορίου· Η κα 
Σακοράφα, κάλεσε επίσης την 

Ε.Ε.  και τα κράτη μέλη της να 
αντιτάξουν στην πολιτική αυτή της 

κυβέρνησης Τραμπ μια συνεπή και ενιαία 
πολιτική, προσανατολισμένη στο διεθνές 

δίκαιο και στις αρχές της πολυφωνίας.Η 
ευρωβουλευτής  επιχείρεισε τη διαγραφή των 
αναφορών στο ΝΑΤΟ η ύπαρξη του οποίου παρουσι-
άστηκε ως ζωτικής σημασίας για τη συλλογική 
ασφάλεια της Ευρώπης. Επεσήμανε ότι η προστασία 
των δεδομένων προσωπικού χαρακτήρα στην Ευρώπη 
αποτελεί θεμελιώδες δικαίωμα και ότι στις ΗΠΑ δεν 
υπάρχει παρόμοια με τον νέο γενικό κανονισμό 
προστασίας δεδομένων της Ε.Ε. ρύθμιση . Ως εκ τούτου 
εξέφρασε την  έντονη ανησυχία της σχετικά με τις 

του ήσσονος σημασίας (μη ισότιμου) εταίρου στις 
διατλαντικές σχέσεις. Αρκετές από τις τροπολογίες 
περιελήφθησαν στις συμβιβαστικές (Μέση Ανατολή, 
μη διάδοση, JCPOA). Σημαντική επιτυχία αποτελεί η 
ενσωμάτωση  μεγάλου μέρους της τροπολογίας της 
κα Σακοράφα για το Ισραήλ, με την οποία 
καταδικάζεται η μεταφορά της πρεσβείας των ΗΠΑ στα 
Ιεροσόλυμα. Εκτός των άλλων, το σημαντικό 

εδώ είναι ό τ ι 
υιοθετήθηκε το λεκτικό που αφορά στη δημιουργία δύο 
κρατών στη βάση των συνόρων του  1967 με το 
ασφαλές Κράτος του Ισραήλ και ένα ανεξάρτητο, 
κυρίαρχο, ελεύθερο, όμορο και βιώσιμο 
Παλαιστινιακό κράτος με πρωτεύουσα την ανατολική 
Ιερουσαλήμ. Η αναφορά στην Ανατολική Ιερουσαλήμ 
συνήθως δεν γίνεται δεκτή από τις άλλες πολιτικές 
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ευρείες αρμοδιότητες επέμβασης των αρχών των ΗΠΑ 
σε δεδομένα προσωπικού χαρακτήρα των πολιτών της 
Ε.Ε., καθώς και σχετικά με τη μαζική άσκηση των 
αρμοδιοτήτων αυτών από τις αρχές των ΗΠΑ. Τάχθηκε 
κατά της διάδοσης των πυρηνικών όπλων. 
Υπογράμμισε την στενή σχέση μεταξύ του πυρηνικού 
αφοπλισμού και της μη διάδοσης των πυρηνικών 
όπλων και ζήτησε από τις ΗΠΑ και τα κράτη μέλη της 
Ε.Ε.  να επικυρώσουν και να εφαρμόσουν τη Συνθήκη 
των Η.Ε. για την απαγόρευση των πυρηνικών όπλων. 
Ασκεί τέλος κρητική στην εκ νέου ενίσχυση των 
ρατσιστικών, ομοφοβικών και ξενοφοβικών τάσεων 
στην αμερικανική κοινωνία, αλλά και στο εσωτερικό 
των κρατών μελών της Ε.Ε. . 
 
Παρά το γεγονός ότι πολλές από τις τροπολογίες της 
κα. Σακοράφα ενσωματώθηκαν στις συμβιβαστικές και 
υπερψηφίστηκαν στην επιτροπή, η εισηγήτρια της 
ευρωομάδας της Αριστεράς κατέθεσε ψήφισμα 
μειοψηφίας και καταψήφισε την έκθεση όπως είχε 
διαμορφωθεί. Ο λόγος για τον οποίο προχώρησε σε 
αυτή την απόφαση εντοπίζεται στο γεγονός ότι το 
τελικό κείμενο παρά την κριτική που άσκησε στις ΗΠΑ 
συνέχισε να αντιλαμβάνεται τις σχέσεις των δύο 
πλευρών ως θεμελιώδη, και να θεωρεί ότι η εταιρική 
αυτή σχέση συνεργασίας μεταξύ της Ε.Ε.  και των ΗΠΑ, 
ως ομοϊδεατών εταίρων, παραμένει καίριας σημασίας 
ειδικά ως αντίβαρο της Κίνας και της Ρωσίας· Επίσης το 
ψήφισμα δηλώνει ότι το ΝΑΤΟ εξακολουθεί να είναι ο 
κύριος εγγυητής για τη συλλογική άμυνα της Ευρώπης, 
χαιρετίζει την εκ νέου επιβεβαίωση της δέσμευσης των 
ΗΠΑ απέναντι στο ΝΑΤΟ και την ασφάλεια της 
Ευρώπης και υπογράμμισε ότι η εμβάθυνση της 
συνεργασίας Ε.Ε. - ΝΑΤΟ ενισχύει επίσης τη διατλα-
ντική εταιρική σχέση·. Προτείνει δε, ως τομείς συν-
εργασίας τον τομέα της ασφάλειας (πχ. ασφάλεια 
στον κυβερνοχώρο) και της άμυνας· τη ρύθμιση των 

Σύμφωνα με την ίδια θα έπρεπε η εκλογή του Trump 
στις ΗΠΑ να ενεργοποιήσει εγκαίρως τα υγιή 
αντανακλαστικά της Ευρώπης, ώστε να αναπτύξει νέα 
ερείσματα, νέες συμμαχίες, νέες συγκλίσεις και να 
ακολουθήσει αυτόνομη εξωτερική πολιτική. 
«κύριοι συνάδελφοι, θα έπρεπε η εκλογή του Trump να 
ενεργοποιήσει εγκαίρως τα υγιή αντανακλαστικά της 
Ευρώπης, ώστε να αναπτύξουμε νέα ερείσματα, νέες 
συμμαχίες, νέες συγκλίσεις. Αυτό δεν έγινε. Θα 
περίμενε κανείς η διαφοροποίησή μας από τις ΗΠΑ 
στην πυρηνική συμφωνία με το Ιράν να δημιουργήσει 
δυναμική, ώστε να ασκήσουμε αυτόνομη εξωτερική 
πολιτική και να εξισορροπήσουμε την καταστροφική 
πολιτική των ΗΠΑ. Ούτε αυτό έγινε. Η απόφαση των 
ΗΠΑ να ενεργοποιήσουν μια ωρολογιακή βόμβα στη 
Μέση Ανατολή, μεταφέροντας την πρεσβεία στα 
Ιεροσόλυμα, έπρεπε να μας βρει απέναντι στην πράξη 
και όχι μόνο στα λόγια. Αλλά ούτε και αυτό έγινε. 
Ακόμη και όταν οι ΗΠΑ ξεκίνησαν αυτόν τον 
επικίνδυνο οικονομικό πόλεμο, όλοι περίμεναν μια 
ενωμένη και αποφασισμένη Ευρώπη να αντιδράσει και 
να αντισταθεί. Αλλά η κοινή δήλωση Trump-Juncker 
μας διέψευσε. Μιλάτε για στρατηγική εταιρική σχέση. Η 
σχέση μας είναι όπως την περιγράφετε: στρατηγικός 
εταίρος οι ΗΠΑ, εταίρος ήσσονος σημασίας η 
Ευρωπαϊκή Ένωση. Η Ευρώπη έχει και τη μνήμη και την 
ωριμότητα πλέον να ακολουθήσει αυτόνομη εξωτερική 
πολιτική. Σταματήστε να την υποβιβάζετε σε ρόλο 
κομπάρσου».  

ψηφιακών πλατφορμών, τις προσπάθειες 
καταπολέμησης της τρομοκρατίας, συμπερι-
λαμβανομένης της προστασίας του συντονισμού των 
υποδομών ζωτικής σημασίας σε παγκόσμια φόρα και 
την καταπολέμηση της νομιμοποίησης εσόδων από 
παράνομες δραστηριότητες και της χρηματοδότησης 
της τρομοκρατίας. 

 
 11 Σεπτεμβρίου 2018.  
Σοφία Σακοράφα: Η Ευρώπη έχει και τη μνήμη και την 
ωριμότητα πλέον να ακολουθήσει αυτόνομη εξωτερική 
πολιτική. Σταματήστε να την υποβιβάζετε σε ρόλο 
κομπάρσου. Σκληρή κρητική άσκησε η εισηγήτρια της 
Ευρωομάδας της Αριστεράς, Σοφία Σακοράφα στην 
απόφαση του κοινοβουλίου να καθηλώσει την Ε.Ε. στο 
άρμα των ΗΠΑ με το ρόλο του ήσσονος εταίρου. 



  

 66 

  
 

Σύναψη της συμφωνίας πολιτικού διαλόγου και συνεργασίας Ε.Ε. -Κούβας 

(Σύσταση + Ψήφισμα) 5 Ιούλιου 2017.   

Σχέχεις Ε.Ε. -  Κούβας 
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Τον Απρίλιο του 2014, η Ε.Ε. και η Κούβα ξεκίνησαν 

διαπραγματεύσεις, στην Αβάνα, για τη σύναψη 
«Συμφωνίας Πολιτικού Διαλόγου και 
Συνεργασίας» (Political Dialogue and Cooperation 
Agreement), με στόχο την αναβάθμιση των διμερών 
σχέσεων σε θέματα εμπορίου, τομεακής συνεργασίας 
και πολιτικού διαλόγου. Μετά το πέρας 
δύο ετών και επτά συναπτών γύρων 
διαπραγματεύσεων, η PDCA μονογρα-
φήθηκε από τους επικεφαλής 
διαπραγματευτές κατά τη διάρκεια της 
επίσκεψης της Ύπατης Εκπροσώπου της 
Ένωσης για Θέματα Εξωτερικής Πολιτικής 
και Πολιτικής Ασφαλείας κας Mogherini 
στην Κούβα (10-11 Μαρτίου 2016).  Η 
σημασία της PDCA έγκειται κυρίως στη 
θεσμοθέτηση των σχέσεων Ε.Ε. – 
Κούβας και στη δημιουργία ενός 
αποτελεσματικού πλαισίου συνεργασίας 
και ενίσχυσης της Κούβας, προκειμένου, 
η τελευταία, να προβεί στις αναγκαίες 
πολιτικές και οικονομικές μεταρρυθμίσεις. 
Η Συμφωνία προβλέπει, μεταξύ άλλων, τη 
θεσμοθέτηση διμερούς πολιτικού 
διαλόγου, τη συνεργασία και την παροχή 
τεχνογνωσίας στους τομείς της χρηστής 
διακυβέρνησης, των ανθρωπίνων δικαιωμάτων, της 
επεξεργασίας στατιστικών δεδομένων, της ενίσχυσης 
των μικρομεσαίων επιχειρήσεων, της κοινωνίας των 
πολιτών, του δικαστικού συστήματος, καθώς και τη 
συνεργασία σε εμπορικά θέματα. Τα δυσκολότερα 
ζητήματα, που ανέκυψαν κατά τη διάρκεια της 
διαπραγμάτευσης, άπτονταν, κυρίως, των τομέων των 
ανθρωπίνων δικαιωμάτων, της διακυβέρνησης, του 
κράτους δικαίου, καθώς και της μετανάστευσης. 

της Κούβας. 
Σε ό,τι αφορά το σχέδιο Έκθεσης της Επιτροπής 
Εξωτερικών Θεμάτων του Ε.Κ. για την υιοθέτηση του 
νομοθετικού ψηφίσματος, επί της χορήγησης της 
συγκατάθεσής του, για την σύναψη της PDCA, όπως 
προετοιμάσθηκε από την εισηγήτρια κα Valenciano 
(Σ&Δ/S&D, Ισπ.), και ενώ το σύνολο των μεγάλων 
πολιτικών ομάδων έχει ταχθεί υπέρ της χορήγησης της 

συγκατάθεσης για τη σύναψη της 
Συμφωνίας, οι δύο μεγαλύτερες ΕΛK/
PPE και ΕΣΜ/ECR, καθώς και οι 
Φιλελεύθεροι/ALDE εξέφρασαν την 
επιθυμία τους για ενίσχυση του λεκτικού 
για την προστασία των ανθρωπίνων 
δικαιωμάτων, καθώς και για τα 
εργασιακά δικαιώματα και την κοινωνία 
των πολιτών στο ψήφισμα 
πρωτοβουλίας. Το τελευταίο κείμενο το 
οποίο επίσης επιμελήθηκε κα Valenciano 
και αφορά γενικότερα σχέσεις Ε.Ε. -
Κούβας, κρίθηκε σκόπιμο να υιοθετηθεί 
ταυτόχρονα με το σχέδιο Έκθεσης, για 
πολιτικούς λόγους καθώς  κάποιες πολι-
τικές ομάδες θέλησαν να καταστήσουν 
σαφές στις Κουβανικές αρχές, τη 
σημασία που ενέχει η εν λόγω Συμφωνία 
στις ανωτέρω σχέσεις. 
Από την ευρωομάδα της Αριστεράς 

GUE/NGL, εισηγήτρια επί του φακέλου ήταν η 
Πρόεδρος της Αντιπροσωπείας του Ευρωπαϊκού 
Κοινοβουλίου για τις σχέσεις με τις χώρες της 
Κεντρικής Αμερικής, Σοφία Σακοράφα. H 
ευρωβουλευτής επιχείρησε με τις παρεμβάσεις της να 
αναδείξει τον αρνητικό αντίκτυπο που έχει υποστεί ως 
σήμερα ο κουβανικός λαός λόγω του οικονομικού, 
εμπορικού και χρηματοοικονομικού αποκλεισμού που 
επιβάλλουν οι Ηνωμένες Πολιτείες στη χώρα επί 50 

Σημαντικές αποκλίσεις προέκυψαν, επίσης, στο 
κεφάλαιο των όπλων μαζικής καταστροφής, των 
ελαφρών όπλων και της μη διάδοσης των πυρηνικών 
(η Κούβα δεν έχει υπογράψει τη Συνθήκη των 
Ηνωμένων Εθνών για το διεθνές εμπόριο όπλων, ενώ 
έχει εκφράσει ρητά τη διαφωνία της για το άρθρο 51, 
περί νομίμου αμύνης, του Χάρτη των Ηνωμένων 

Εθνών). Η Κουβανική πλευρά συμφώνησε με την 
προσθήκη άρθρου για το Διεθνές Ποινικό Δικαστήριο, 
δηλώνοντας, ωστόσο, ότι δεν πρόκειται να 
προσυπογράψει το Καταστατικό της Ρώμης. 
Το γεγονός της υπογραφής της Συμφωνίας Πολιτικού 
Διαλόγου και Συνεργασίας στο περιθώριο του 
Συμβουλίου Γενικών Υποθέσεων από τα 28 Κράτη 
Μέλη στις 12 Δεκεμβρίου 2016, συνδυάστηκε και με 
την κατάργηση της Κοινής Θέσης Ε.Ε.  697/96 έναντι 
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και πλέον χρόνια. Στο πλαίσιο αυτό τόνισε την ανάγκη 
τήρησης της αναφαίρετης αρχής της εδαφικής 
ακεραιότητας, ασκώντας σκληρή κρητική στις 
Ηνωμένες Πολιτείες για την μη επιστροφή μέχρι 
σήμερα, του παρανόμως κατεχόμενου εδάφους του 
Γκουαντάναμο. Υποστήριξε, παράλληλα, το 
αναφαίρετο δικαίωμα των λαών να επιλέγουν το 
οικονομικό, πολιτικό και κοινωνικό τους σύστημα, 
χωρίς κανενός είδους παρέμβαση. Καταδίκασε, ως εκ 
τούτου, τις ενέργειες αποσταθεροποίησης που 

διοργανώνονται από τρίτες χώρες με σκοπό την 
ανατροπή κυβερνήσεων. Στο πλαίσιο αυτό καταδίκασε 
την επιβολή εξωεδαφικών κυρώσεων σε ευρωπαϊκές 
επιχειρήσεις που συναλλάσσονται με την Κούβα. 
Σχετικά με την διαδικασία εξομάλυνσης των σχέσεων 
της Κούβας με τις ΗΠΑ, υποστήριξε ότι δεν μπορεί να 
ολοκληρωθεί αν δεν παύσει ο οικονομικός, εμπορικός 
και χρηματοοικονομικός αποκλεισμός, όπως ζητείται 
από τη Γενική Συνέλευση του ΟΗΕ από το 1992, και 

απάντηση σε όσους συνεχίζουν να προτείνουν 
αδιέξοδες πολιτικές επεμβάσεων, αποκλεισμών και 
εμπάργκο. 
Και είναι ιδιαίτερα σημαντικό το γεγονός ότι μια μικρή 
χώρα που για πάνω από 60 χρόνια βιώνει την πίεση 
ενός δολοφονικού εμπάργκο να προσέρχεται σε αυτή 
τη συζήτηση ισότιμα. 
Στην πρωινή εκτενή συζήτηση για την Ελλάδα 
αναδείχθηκε ξεκάθαρα το ουσιαστικό πρόβλημα που 
βιώνουν οι λαοί της Ευρώπης. Την υποστολή και συνεχή 

απόσυρση του κοινωνικού κράτους και την απαξίωση 
θεμελιωδών κεκτημένων κάτω από τη ληστρική 
επίθεση του χρηματοπιστωτικού συστήματος. 
Απέναντι σε αυτή την πολιτική επιλογή, αποτελεί 
ανάγκη να σκύψουμε με προσοχή στα όσα έχει 
πετύχει αυτός ο περήφανος λαός της Κούβας υπερ-
ασπιζόμενος την ανθρώπινη αξιοπρέπεια χωρίς να 
διαπραγματεύεται τις αξίες του και παρά την ανηλεή 
επίθεση που δέχεται αυτά τα 60 χρόνια. 

όπως έχουν ήδη ψηφίσει σχεδόν ομόφωνα για 25η 
συνεχή φορά τα 191 από τα 193 μέλη της. 
Η εισηγήτρια της GUE/NGL υποστήριξε την κύρωση της 
Συμφωνίας Πολιτικού Διαλόγου και Συνεργασίας. 
Παράλληλα, εισηγήθηκε την καταψήφιση του μη 
νομοθετικού ψηφίσματος στο μέτρο που αυτό 
αποτέλεσε την ευκαιρία ορισμένων πολιτικών ομάδων 
του Ευρωπαϊκού κοινοβουλίου να μετατρέψουν ένα 
ψήφισμα που θα έπρεπε να είναι σύμφωνο με το 
πνεύμα της Συμφωνίας και άρα υποστηρικτικό, σε 

εργαλειοποιημένο ψήφισμα ανθρωπίνων δικαιω-
μάτων για την Κούβα. 
8 Ιουλίου 2015.  
Η παρέμβαση της Σοφίας Σακοράφα στην Ολομέλεια 
του Ευρωκοινοβουλίου κατά τη συζήτηση για τις 
"Μελλοντικές σχέσεις Κουβας-Ε.Ε. ." 
«Στις σημερινές κρίσιμες συνθήκες, όπου οι 
ψυχροπολεμικές φωνές εντείνονται, η προσπάθεια για 
περαιτέρω ανάπτυξη σχέσεων με την Κούβα αποτελεί 
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Μια χώρα που δαπανά το 17% του ΑΕΠ της 
παρέχοντας καθολική δημόσια δωρεάν παιδεία με 
εντυπωσιακά επιστημονικά αποτελέσματα για την 
διεθνή κοινότητα. 
Μια χώρα με τους καλύτερους δείκτες σε όλες τις 
βαθμίδες υγειονομικής περίθαλψης, με δωρεάν 
καθολική πρόσβαση, αλλά και πρωτοπόρα τόσο στον 
τομέα της πρόληψης όσο και στον τομέα της διαρκούς 
έρευνας στο φαρμακευτικό και ιατρικό 
πεδίο. 
Στηρίζω με όλες μου τις δυνάμεις την 
παραπέρα ανάπτυξη των σχέσεων με 
την Κούβα, με απόλυτο σεβασμό σε ένα 
λαό που ακόμα και κάτω από τις πιο 
δύσκολες συνθήκες δεν εγκατέλειψε 
ούτε μια στιγμή την αξιοπρέπεια και το 
δικαίωμά του να αποφασίζει αυτός για 
τη ζωή του και τη χώρα του»! 
 
12 Απριλίου 2016.  
Σοφία Σακοράφα:  Εξ αρχής είχα 
εκφράσει τη βαθιά μου πεποίθηση ότι η 
συμφωνία συνεργασίας και πολιτικού 
διαλόγου αποτελούσε ισχυρό πλαίσιο 
ανάπτυξης ισότιμων σχέσεων μεταξύ Ε.Ε. 
- Κούβας. 
«Είχα τονίσει ότι αυτή η κοινή 
προσπάθεια πρέπει να διέπεται από τις 
αρχές της αμοιβαιότητας και συν-
εργασίας χωρίς όρους και διακρίσεις. 
Η κοινή θέση της Ε.Ε., παρόλο που στην πράξη ήταν 
ανενεργής, αποτελούσε ουσιαστικό εμπόδιο καθώς 
παραβιάζει την αρχή της μη επέμβασης στις 
εσωτερικές υποθέσεις των κρατών. Χαίρομαι που η κ. 
Μογκερίνι ανακοίνωσε την πρόθεσή της για ανάκληση 
της κοινής θέσης. 
Ο αποκλεισμός της Κούβας από τις ΗΠΑ για εξήντα 

γίνουν ορατά για τον κουβανικό λαό που ακόμα και 
κάτω από τις πιο δύσκολες συνθήκες δεν εγκατέλειψε 
ούτε μια στιγμή, την αξιοπρέπεια και το δικαίωμά του 
να αποφασίζει αυτός για τη ζωή του και τη χώρα του»! 
 
5 Ιουλίου 2017.  
Σημαντικός εταίρος για την εξωτερική πολιτική της Ε.Ε.  η 
Κούβα. Η ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα υποστήριξε 

με ομιλία της στην ολομέλεια 
του Ευρωκοινοβουλίου τη 
«Συμφωνία Πολιτικού Διαλόγου 
και Συνεργασίας» της Ε.Ε.  με την 
Κούβα, η οποία έχει στόχο την 
αναβάθμιση των διμερών 
σχέσεων σε θέματα εμπορίου, 
συνεργασίας και πολιτικού 
διαλόγου. Μετά από δύο χρόνια 
διαπραγματεύσεων τα δύο μέρη 
κατέληξαν στην ολοκλήρωση της 
συμφωνίας, την οποία η Ύπατη 
Εκπρόσωπος της Ένωσης για 
Θέματα Εξωτερικής Πολιτικής και 
Πολιτικής Ασφαλείας κα 
Φεντερίκα Μογκερίνι έχει 
χαρακτηρίσει «ιστορικό βήμα» 
και «νέο κεφάλαιο για τις 
σχέσεις Ε.Ε. – Κούβας». 
Η κυρία Σακοράφα στην 
ολομέλεια του Ευρωπαϊκού 
Κοινοβουλίου με παρέμβασή της 
δήλωσε ότι «παρά την μεγάλη 

προσπάθεια της εισηγήτριας, είναι λυπηρό ότι 
ορισμένες πολιτικές ομάδες προσπάθησαν να 
μετατρέψουν το ψήφισμα του κοινοβουλίου σε 
ψήφισμα για τα ανθρώπινα δικαιώματα” κάτι που δεν 
έχει ξαναγίνει και είναι προφανές ότι γίνεται λόγω 
πολιτικών σκοπιμοτήτων». 

χρόνια ήταν μια εγκληματική συμπεριφορά απέναντι 
στο λαό της και η άρση του πρέπει να ολοκληρωθεί 
άμεσα. 
Αξίζει να σημειώσω ότι η αποκλεισμένη Κούβα, 
παρέχει καθολική δημόσια δωρεάν παιδεία με 
εντυπωσιακά επιστημονικά αποτελέσματα, παρέχει 
δωρεάν καθολική υγειονομική περίθαλψη και έχει τους 
καλύτερους δείκτες σε όλες τις βαθμίδες, είναι 

πρωτοπόρα στους τομείς πρόληψης και διαρκούς 
έρευνας στο φαρμακευτικό και ιατρικό πεδίο. 
Τονίζω τα παραπάνω γιατί πιστεύω ότι η επίσπευση της 
ολοκλήρωσης και υπογραφής της συμφωνίας θα είναι 
αναντίρρητα προς το συμφέρον και των δύο πλευρών. 
Ελπίζω σύντομα τα πρώτα θετικά αποτελέσματα να 
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Τόνισε ωστόσο «ότι η έγκριση της Συμφωνίας από το 
ευρωπαϊκό κοινοβούλιο και η γρήγορη ολοκλήρωση 
της επικύρωσης από τις αρμόδιες αρχές των Κρατών 
μελών, θα είναι αναντίρρητα προς το συμφέρον 
όλων». 
Η Κούβα είναι ένας σημαντικός εταίρος για την 
εξωτερική πολιτική της Ε.Ε.  και η αναβάθμιση των 
σχέσεων είναι στρατηγικού ενδιαφέροντος για την Ε.Ε. 
, με αμοιβαίως επωφελή αποτελέσματα και 
για τις δύο πλευρές. 
Οφείλουμε να υποστηρίξουμε την 
ενίσχυση των σχέσεων Ε.Ε.—Κούβας και 
να χαιρετήσουμε την ολοκλήρωση των 
διαπραγματεύσεων για την σύναψη 
Συμφωνίας Πολιτικού Διαλόγου και 
Συνεργασίας 
 
«κύριοι συνάδελφοι, 
Έχω επανειλημμένα εκφράσει την πεποίθηση 

διαφορετικών απόψεων, οφείλεται στο ότι και οι δύο 
πλευρές επέδειξαν αμοιβαία εμπιστοσύνη σεβάστηκαν 
τις πολιτικές δεσμεύσεις και εργάστηκαν με την 
απαραίτητη προσήλωση. 
Αντιθέτως, και παρά την μεγάλη προσπάθεια της 
εισηγήτριας, είναι λυπηρό ότι ορισμένες πολιτικές 
ομάδες προσπάθησαν να μετατρέψουν το ψήφισμα 
του κοινοβουλίου σε ψήφισμα για τα ανθρώπινα 

δικαιώματα. 
Αυτό δεν έχει ξαναγίνει και οι πολιτικές 
σκοπιμότητες είναι προφανείς. 
Πιστεύω, όμως ότι η έγκριση της 
Συμφωνίας από το Ευρωπαϊκό Κοινο-
βούλιο και η γρήγορη ολοκλήρωση της 
επικύρωσης από τις αρμόδιες αρχές των 

Κρατών μελών, θα είναι αναντίρρητα 
προς το συμφέρον όλων». 

μου ότι η συμφωνία συνεργασίας και πολιτικού 
διαλόγου αποτελεί ισχυρό πλαίσιο ανάπτυξης ισότιμων 
σχέσεων μεταξύ των λαών της Ευρώπης της Κούβας. 
Έχω τονίσει ότι αυτή η κοινή προσπάθεια πρέπει να 
διέπεται από τις αρχές της αμοιβαιότητας και 
συνεργασίας, χωρίς όρους και διακρίσεις. 
Το γεγονός ότι χρειάστηκαν μόλις δύο χρόνια για την 
ολοκλήρωση των διαπραγματεύσεων, δεδομένων των 
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Πολιτιστική Διπλωματία 
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Ψήφισμα του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου της 
5ης Ιουλίου 2017 με θέμα «Προς μια 
στρατηγική της Ε.Ε.  για διεθνείς πολιτιστικές 
σχέσεις» (2016/2240 (INI). 
 
Tο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο αποφάσισε να καταρτίσει, 
στο πλαίσιο των επιτροπών Πολιτισμού και Παιδείας 
(CULT) και Εξωτερικών Υποθέσεων (AFET), έκθεση 
πρωτοβουλίας. Η έκθεση παρουσιάζει τους στόχους 
της και προτείνει μια σειρά από συγκεκριμένες δράσεις 
και προτάσεις στο μέρος με τίτλο «Διακυβέρνηση 
και εργαλεία», σύσταση την οποία η Ε.Ε.  θα 
πρέπει να υιοθετήσει ενόψει της 
δημιουργίας μιας μελλοντικής 
στρατηγικής για τις διεθνείς 
πολιτιστικές σχέσεις. 
Η ευρωβουλευτής της GUE/
NGL Σοφία Σακοράφα, 
δ ι α πρ α γ μ α τ ε ύ τ η κε  τ ο 
ψήφισμα ως εισηγήτρια της 
ευρωομάδας της Αριστεράς, 
με στόχο την ενίσχυση των 
πολιτιστικών σχέσεων της Ε.Ε. και 
των κρατών της Γειτονίας. 

Συγκεκριμένα, υποστήριξε ότι η Ε.Ε., 
ως βασικός εταίρος των Ηνωμένων Εθνών, 
οφείλει να συνεργάζεται στενά με την UNESCO 
για την προστασία της παγκόσμιας πολιτιστικής 
κληρονομιάς. Ο λόγος είναι προφανής, καθώς στην 
γειτονία μας υπάρχουν σημαντικά μνημεία πολιτιστικής 
κληρονομιάς που τυχαίνει να είναι μεταξύ άλλων και 
Ελληνικά (π.χ. Αγία Σοφία, Τουρκία). Υποστήριξε ότι ο 
πολιτισμός συνιστά δημόσιο κοινωνικό αγαθό. 
Επεσήμανε ότι η στρατηγική της Ε.Ε.  για τις διεθνείς 
πολιτιστικές σχέσεις οφείλει να αποσκοπεί στην 
ενίσχυση της πολιτιστικής συνεργασίας μεταξύ της Ε.Ε.  

όπου υπάρχει τέτοιο αίτημα, με την επιστροφή των 
πολιτιστικών κειμηλίων και μνημείων παγκόσμιας 
κληρονομιάς στις χώρες καταγωγής τους» Ζήτησε να 
σχεδιαστεί ειδικό πρόγραμμα της Ε.Ε.  και να διατεθούν 
πόροι, ώστε να καλυφθεί τυχόν έλλειμα επαρκούς 
πολιτιστικής εκπροσώπησης των Κρατών μελών, που 
μπορεί να προκύψει από το χρηματοδοτικό κενό που 
δημιουργείται όταν μια χώρα βρίσκεται υπό το 
καθεστώς μνημονίου. Επεσήμανε την ανάγκη «η 
επιτροπή να αναπτύξει τη διάσταση του πολιτιστικού 
τουρισμού με τον σχεδιασμό και την ανταλλαγή, μεταξύ 

άλλων, θεματικών προγραμμάτων και 
βέλτ ιστων πρακτ ικών,  που  να 

διευκολύνουν τη διεθνή κινητικότητα 
και τις ανταλλαγές με πολίτες 

από τρίτες χώρες, αλλά και 
την πρόσβαση στα 

πολιτιστικά αγαθά». 
Κράτη όπως η Ελλάδα, 
με απαράμιλλο φυσικό 
πλούτο και πολιτιστική 
κληρονομιά έχουν ως 

βασική πηγή του ΑΕΠ τον 
τουρισμό και μια τέτοια 

εξέλιξη θα προσδώσει 
πολλαπλά οφέλη τόσο στην 

Ελλάδα, όσο στην Ευρώπη συνολικά. 
Υποστήριξε την ανάγκη η Επιτροπή να 

ενισχύσει και να επεκτείνει το πρόγραμμα COSME, 
ώστε να καλύπτει την διάσταση της στρατηγικής για τις 
διεθνείς πολιτιστικές σχέσεις, και να ενισχύσει, μέσω 
των θεματικών προγραμμάτων της Ε.Ε., τις ευρωπαϊκές 
μ ι κρ ο με σ α ίε ς  ε π ι χε ι ρ ή σε ι ς  ( Μ Μ Ε )  π ο υ 
δραστηριοποιούνται σε τρίτες χώρες, στον τομέα του 
πολιτισμού. Το γεγονός αυτό θα δώσει, ελλείψει 
πόρων, σε χώρες όπως η Ελλάδα τη δυνατότητα να 
αναπτύξουν ΜΜΕ στον εν λόγω τομέα. Υποστήριξε τη 

και των χωρών εταίρων της και στην προώθηση μιας 
παγκόσμιας τάξης που βασίζεται στη διατήρηση της 
ειρήνης, το διαπολιτισμικό και διαθρησκευτικό διάλο-
γο, την πρόληψη των συγκρούσεων με σεβασμό προς 
το κράτος δικαίου, την ελευθερία της έκφρασης, την 
αμοιβαία κατανόηση, τα ανθρώπινα δικαιώματα, την 
πολιτιστική πολυμορφία και κληρονομιά, τις 
θεμελιώδεις αξίες και το περιβάλλον.· Ως εκ τούτου, ο 
τομέας του πολιτισμού δεν θα πρέπει να 

χρησιμοποιείται ως μέσο για την άσκηση πολιτικής 
πίεσης σε κανένα πλαίσιο διεθνούς συνεργασίας και 
άσκησης εξωτερικής πολιτικής.  Ανέδειξε την ανάγκη 
της επιστροφής των Μαρμάρων του Παρθενώνα. 
Συγκεκριμένα σε τροπολογία της ανάφερε ότι « η 
συνεργασία για τη διατήρηση και τη διαχείριση της πολι-
τιστικής κληρονομιάς θα πρέπει να εκφραστεί έμπρακτα, 
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σύσταση ειδικού τμήματος στην Ευρωπαϊκή Υπηρεσία 
Εξωτερικής Δράσης (ΕΥΕΔ) για την ανάπτυξη των 
διεθνών πολιτιστικών σχέσεων, αρμόδιο για την 
ανάπτυξη και την συνεχή αξιολόγηση της εφαρμογής 
της στρατηγικής. Συμπερασματικά, η έκθεση περιείχε 
πολλά θετικά στοιχεία (συμπεριλαμβανομένης της 
αναγνώρισης των πολιτιστικών δικαιωμάτων ως 
αναπόσπαστου μέρους των θεμελιωδών ανθρωπίνων 
δικαιωμάτων, της έκκλησης προς την Ε.Ε.  και τα κράτη 
μέλη να επικεντρωθούν στη διεθνή κινητικότητα και 
στις ανταλλαγές ενισχύοντας τις επαφές μεταξύ των 
ανθρώπων, ανταλλαγές καλλιτεχνών, αδελφο-
ποιήσεις πόλεων και εταιρικών σχέσεων, την 
πανεπιστημιακή συνεργασία και τις ακαδημαϊκές 
ανταλλαγές·). Προωθεί το ρόλο της επιστήμης, της 
έρευνας, της εκπαίδευσης και της πολιτιστικής 
συνεργασίας·. Ζητά την ενίσχυση των πόρων που 
διατίθενται για την πρόσβαση στην εκπαίδευση και τον 
πολιτισμό, ιδίως για ανηλίκους μετανάστες και 
πρόσφυγες στην Ε.Ε.  και με στόχο τη δημιουργία ενός 
προγράμματος πολιτιστικών θεωρήσεων για υπηκόους 
τρίτων χωρών, καλλιτεχνών και άλλων 
επαγγελματιών στον πολιτιστικό τομέα. Ζητά την 
ενίσχυση της συνεργασίας για την πολιτιστική 
κληρονομιά όσον αφορά στην έρευνα προσβασι-
μότητας, την προώθηση, τη διατήρηση και τη διαχείριση 
και την καταπολέμηση της εμπορίας ανθρώπων, τη 
λεηλασία και την καταστροφή. Ζητά την ανάπτυξη της 
πολιτιστικής διάστασης του τουρισμού, θεματικά 
προγράμματα και βέλτιστες πρακτικές προκειμένου να 
διευκολυνθεί η διεθνής κινητικότητα και οι ανταλλαγές 
με τους πολίτες από τρίτες χώρες, καθώς και η 
πρόσβαση σε πολιτιστικά αντικείμενα. Ζητά να 
ενισχυθεί η διεθνής διάσταση του Erasmus +, της 
δημιουργικής Ευρώπης, της Ευρώπης για τους πολίτες 
και του προγράμματος «Horizon 2020», της 
συνεργασίας με τη διευρυμένη μερική συμφωνία για 

power) εργαλείο της Ε.Ε.  για την ενίσχυση της θέσης 
της στις εξωτερικές της σχέσεις, αλλά και το γεγονός 
ότι δεν υιοθετήθηκε η βασική θέση της εισηγήτριας της 
ευρωομάδας της Αριστεράς για την επιστροφή των 
Μαρμάρων του Παρθενώνα, δεν υπερψήφισε την 
έκθεση. 
 
 22 Μαρτίου 2017.  
Σοφία Σακοράφα: Τα Κράτη μέλη να σεβαστούν την 
πολιτιστική κληρονομιά του κάθε λαού και να 
επιστρέψουν κειμήλια και μνημεία παγκόσμιας 
πολιτιστικής κληρονομιάς. Το ζήτημα του σεβασμού της 
πολιτιστικής κληρονομιάς του κάθε λαού και την 
ανάγκη της επιστροφής στις χώρες καταγωγής τους, 
πολιτιστικών κειμηλίων και μνημείων παγκόσμιας 
πολιτιστικής κληρονομιάς ανέδειξε στην  παρέμβαση 
της η ευρωβουλευτής, Σοφίας Σακοράφα κατά την 
κοινή συνεδρίαση της Επιτροπής Εξωτερικών 
Υποθέσεων και της Επιτροπής Πολιτισμού και Παιδείας 
κατά την συζήτηση του σχεδίου έκθεσης για τη χάραξη 
ενωσιακής στρατηγικής για τις διεθνείς πολιτιστικές 
σχέσεις. 

«Θα ήθελα να ευχαριστήσω τους δύο εισηγητές για 
την προσπάθεια τους και θεωρώ ότι το σχέδιο καλύπτει 
σε ικανοποιητικό βαθμό αρκετά από τα ζητήματα που 
απαιτούνται ώστε να αποκτήσει το πεδίο του πολιτισμού 
μια συνεκτική, πλήρως επιχειρησιακή και 
αποτελεσματική στρατηγική της Ε.Ε. για τις διεθνείς 
πολιτιστικές σχέσεις. 
Από αυτή την άποψη συμφωνώ απόλυτα ότι θα πρέπει 
να πραγματοποιηθεί ένας αναλυτικός απολογισμός 
των όσων έχουν επιτευχθεί στο πλαίσιο της ατζέντας 
της Ε.Ε. για τον πολιτισμό, ώστε να είμαστε σε θέση να 
αναπτύξουμε περαιτέρω τη στρατηγική. Να θεσπιστούν 
σαφείς και μετρήσιμοι κοινοί στόχοι και 
προτεραιότητες, αλλά και να αντληθούν διδάγματα 
από τις βέλτιστες πρακτικές. 

τις πολιτιστικές διαδρομές του Συμβουλίου της 
Ευρώπης και να ενισχυθεί και να επεκταθεί το 
πρόγραμμα COSME. Ζητά να ενισχυθεί η στρατηγική 
εταιρική σχέση με την UNESCO. Ζητά να 
συμπεριληφθεί ο πολιτισμός σε όλες τις υφιστάμενες 
και μελλοντικές συνεργασίες διμερείς και πολυμερείς 
συμφωνίες με επαρκείς προϋπολογισμούς και γενικές 
αναφορές  για τη διαφύλαξη της πολιτιστικής 

πολυμορφίας. Ζητά την αναβάθμιση των δικτύων 
δημιουργικών και πολιτιστικών φορέων και 
παραγόντων, με ιδιαίτερη έμφαση στις ΜΜΕ. 
Επικεντρώνεται στον πολιτισμό ως κινητήριο μοχλό για 
βιώσιμη κοινωνική και οικονομική ανάπτυξη, στην 
προώθηση του πολιτισμού και του διαπολιτισμικού 
διαλόγου για ειρηνικές διακοινοτικές σχέσεις και στην 
ενίσχυση της συνεργασίας για την πολιτιστική 
κληρονομιά. Ωστόσο, δεδομένου ότι η πολιτιστική 
διπλωματία θεωρείται ότι είναι ακόμη ένα άλλο (soft 
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Οι στόχοι που απαριθμούνται στη στρατηγική είναι 
αρκετά φιλόδοξοι και απαιτούν την συντονισμένη και 
συνεκτική εργασία όλων των αρμόδιων φορέων. 
Αρχικά θα ήθελα να υπογραμμίσω τον ρόλο που 
πρέπει να διαδραμτίζει ο πολιτισμός στην ανάπτυξη της 
απασχόλησης και της κοινωνικής συνοχής. Για αυτό το 
σκοπό θα πρέπει να εξασφαλίσουμε ότι η 
χρηματοδότηση θα είναι επαρκής, με 
αυξητικό ρυθμό, και θα αφορά κυρίως σε 
προγράμματα για τη νεολαία. Από αυτή την 
άποψη, συμφωνώ με την προτροπή του 
ψηφίσματος προς την Επιτροπή να 
συμπεριλάβει τον πολιτισμό στο επόμενο 
πολυετές δημοσιονομικό πλαίσιο για την 
στήριξη των διεθνών πολιτιστικών σχέσεων. 
Η χρηματοδότηση θα πρέπει να δημιουργεί 
τις προϋποθέσεις για ίση εκπροσώπηση 
μεταξύ των Κρατών Μελών, και να καλύπτει 
το κενό που δημιουργείται σε χώρες όπως η 
δική μου που βρίσκονται σε καθεστώς 
μνημονίου και οι πόροι στον τομέα του 
πολιτισμού έχουν μειωθεί κατακόρυφα. 
 
Επιπλέον, ο πυλώνας του πολιτισμού θα 
πρέπει να προστεθεί σε όλες τις 
υφιστάμενες και τις μελλοντικές διμερείς 
και πολυμερείς συμφωνίες συνεργασίας και να 
εξασφαλιστούν επαρκείς πόροι και στελέχωση των 
αρμοδίων φορέων και αντιπροσωπειών της Ε.Ε. ώστε 
να διασφαλιστεί η αποτελεσματικότητα στην 
υλοποίηση των στόχων. 
 
Πιστεύω επίσης ότι θα πρέπει να δοθεί ιδιαίτερη 
μέριμνα στη διάσταση του πολιτιστικού τουρισμού: η 
Επιτροπή θα μπορούσε 1) να σχεδιάσει ένα ειδικό 
πρόγραμμα της Ε.Ε. και να διαθέσει πόρους αλλά και 
διευκολύνσεις, ώστε να εξασφαλιστεί η ενίσχυση της 

6 Ιουλίου 2017.  
Παρέμβαση της Σοφίας Σακοράφα στο 
Ευρωκοινοβούλιο για την επιστροφή των Γλυπτών του 
Παρθενώνα. Στην ανάγκη της επιστροφής των γλυπτών 
του Παρθενώνα αναφέρθηκε χθες στην ολομέλεια 
του Ευρωκοινοβουλίου η ανεξάρτητη βουλευτής Σοφία 
Σακοράφα, με αφορμή τη συζήτηση της Έκθεσης για τη 

“Νέα Ευρωπαϊκή Στρατηγική για τις 
Διεθνείς Πολιτιστικές Σχέσεις”. 
«κυρία Επίτροπε, ο πολιτισμός μπορεί να 
μετατραπεί σε μοχλό ανάπτυξης της 
απασχόλησης και της κοινωνικής συνοχής, 
να συντελέσει στην αλληλοκατανόηση και 
την ειρηνική συνύπαρξη των λαών 
αποτελώντας αναπόσπαστο πυλώνα των 
διμερών και πολυμερών συμφωνιών της 
Ε.Ε. 
Αυτό απαιτεί επαρκή και αυξανόμενη 
χρηματοδότηση και κυρίως προγράμματα 
για τη νεολαία. 
Εκφράζοντας τις επιφυλάξεις μου για την 
ερμηνεία των μεθόδων και των μέσων για 
τη διατήρηση της πολιτιστικής κληρονομιάς 
και την καταπολέμηση του παράνομου 
εμπορίου επισημαίνω ότι δεν αρκεί μόνο 
αυτό. Επιβεβλημένη πρακτική απόδειξη ότι 
σεβόμαστε την πολιτιστική κληρονομιά 

κάθε λαού είναι η άμεση επιστροφή από τα Κράτη 
Μέλη, πολιτιστικών κειμηλίων και μνημείων 
παγκόσμιας πολιτιστικής κληρονομιάς στις χώρες 
καταγωγής τους. Η παγκόσμια ευαισθητοποίηση υπέρ 
της επιστροφής των γλυπτών του Παρθενώνα, 
αποδεικνύει την αναγκαιότητα οι φιλόδοξες 
διακηρύξεις για προστασία και προώθηση της 
πολιτιστικής κληρονομιάς να αποδεικνύονται από 
συγκεκριμένες πράξεις».  

κινητικότητας και ανταλλαγών με πολίτες τρίτων 
χωρών. 2) και να αναπτύξει σε διεθνές επίπεδο 
βέλτιστα προγράμματα όπως είναι αυτό των 
Πολιτιστικών διαδρομών του Συμβουλίου της Ευρώπης 
ενισχύοντας, έτσι τους δεσμούς ανάμεσα σε πόλεις 
και περιοχές. 

Τέλος, πιστεύω ότι δεν αρκεί από μέρους μας να 
μιλάμε μόνο για τη διατήρηση της πολιτιστικής 
κληρονομιάς και την καταπολέμηση του παράνομου 
εμπορίου της. Θα πρέπει τα Κράτη μέλη να σεβαστούν 
την πολιτιστική κληρονομιά του κάθε λαού και να 
επιστρέψουν στις χώρες καταγωγής τους, πολιτιστικά 
κειμήλια και μνημεία παγκόσμιας πολιτιστικής 
κληρονομιάς». 
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Οι τρομοκρατικές επιθέσεις στην Ε.Ε. ανέδειξαν την 
ανάγκη υιοθέτησης μιας συνολικής στρατηγικής για τη 
μείωση των πηγών εσόδων των τζιχαντιστών και τη 
χρηματοδότηση της τρομοκρατίας. Στο πλαίσιο αυτό, 
το ευρωπαϊκό κοινοβούλιο υιοθέτησε συστάσεις προς 
το Συμβούλιο και την Επιτροπή προτείνοντας τα μέσα 
και τους τρόπους σύμφωνα με τα οποία θα γίνει 
δυνατή η καταπολέμηση της χρηματοδότησης της 
τρομοκρατίας. Η κα. Σακοράφα ως εισηγήτρια της 
ευρωομάδας της Αριστεράς, διαπραγματεύτηκε το 
φάκελο καταθέτοντας 29 τροπολογίες που στόχευαν 
προς αυτή την κατεύθυνση. 

Υποστήριξε ότι η απάντηση στη χρηματοδότηση της 
τρομοκρατίας δεν μπορεί να είναι μονοδιάστατη και 
φυσικά δεν πρέπει να εστιάζεται μονάχα στην 
αποτροπή των τρομοκρατών από τη χρήση του 
διεθνούς χρηματοπιστωτικού συστήματος. Εξάλλου το 
παγκόσμιο χρηματοπιστωτικό σύστημα είναι το ίδιο 
που αναπτύσσει και υιοθετεί όλα αυτά τα μέσα που 
χρησιμοποιούν οι τρομοκράτες για την 
χρηματοδότηση τους. Σύμφωνα με την ίδια, η 

άποψη αυτή επιβεβαιώνεται και από το γεγονός ότι 20 
χρόνια μετά από το πρώτο σχετικό ψήφισμα των 
Ηνωμένων Εθνών, για την καταπολέμηση της 
χρηματοδότησης της τρομοκρατίας δρουν σήμερα 
περισσότερες τρομοκρατικές οργανώσεις, με 
περισσότερα χρήματα, από ποτέ άλλοτε. 

Υποστήριξε επίσης ότι η Ε.Ε. οφείλει, αν θέλει να 
καταπολεμήσει την τρομοκρατία, να βοηθήσει τις 
περιοχές στις οποίες αναπτύσσονται τρομοκρατικές 
οργανώσεις, ώστε να αντιμετωπίσουν τις παράνομες 
οικονομικές δομές τροφοδότησης τους, να προωθήσει 
την ανάπτυξη τους, τη βελτίωση της διακυβέρνησης και 
την καταπολέμηση της διαφθοράς. Από αυτή την 
άποψη η  ανάπτυξη, η βελτίωση της διακυβέρνησης και 
η καταπολέμηση της διαφθοράς μπορούν να παίξουν 
σαφώς σημαντικότερο ρόλο από την αποτροπή των 
τρομοκρατών από το διεθνές χρηματοπιστωτικό 
σύστημα. Στην έκθεση

1
 αυτή, η κα Σακοράφα ανέδειξε 

τις πηγές χρηματοδότησης των τζιχαντιστών, αλλά και 
τα σύγχρονα δίκτυα που χρησιμοποιεί η τρομοκρατία 
και τα οποία έχουν αποδειχθεί φθηνός και 
αποτελεσματικός τρόπος συγκέντρωσης κεφαλαίων 

πραγματικότητα έχει δείξει ότι αυτός ο 
προσανατολισμός είναι υποκριτικός, αφού σήμερα οι 
περισσότερες επιθέσεις που καταγράφονται, ειδικά 
στην Ευρώπη, απαιτούν πολύ λίγα χρήματα και οι τρο-

μοκράτες  χρησιμοποιούν ένα ευρύ φάσμα 
αποτελεσματικών μεθόδων μεταφοράς χρημάτων και 
συγκέντρωσης κεφαλαίων, όταν χρειάζεται να 
αποφεύγουν το διεθνές χρηματοπιστωτικό σύστημα. Η 

Καταπολέμηση χρηματοδότησης της Τρομοκρατίας.  

Σύσταση του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου της 1ης Μαρτίου 2018 προς το Συμβούλιο, την Επιτροπή και την Αντιπρόεδρο της Επιτροπής/
Ύπατη Εκπρόσωπο της Ένωσης για θέματα Εξωτερικής Πολιτικής και Πολιτικής Ασφαλείας, σχετικά με τη μείωση των πηγών εσόδων 
των τζιχαντιστών – βάζοντας στο στόχαστρο τη χρηματοδότηση της τρομοκρατίας. 

1 
Οι τζιχαντιστικές τρομοκρατικές οργανώσεις, ιδίως το ΙΚΙΛ/Νταές και η Αλ Κάιντα, εξασφαλίζουν την χρηματοδοτησή τους κυρίως από παράνομα έσοδα μετά την κατάληψη 

εδαφών, όπως λεηλασία τραπεζών, εκβιασμούς, έλεγχο πετρελαιοπηγών και διυλιστηρίων, καταλήστευση οικονομικών στοιχείων ενεργητικού, παράνομη φορολόγηση 

εμπορευμάτων και ρευστών που διέρχονται από εδάφη όπου δρα το ΙΚΙΛ/Νταές,· απαγωγές για λύτρα, δωρεές συμπεριλαμβανομένων των δωρεών από ή μέσω μη 

κερδοσκοπικών οργανώσεων· υλική υποστήριξη, όπως στήριξη που συνδέεται με ξένους τρομοκράτες μαχητές, και συγκέντρωση κεφαλαίων μέσω σύγχρονων επικοινωνιακών 

δικτύων·. 
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για τη χρηματοδότηση τρομοκρατικών δραστηριο-
τήτων. Ανέδειξε το ζήτημα της ανάγκης αντιμετώπισης 
των εσόδων που προέρχονται άμεσα ή έμμεσα από τη 
λεηλασία και την παράνομη διακίνηση αντικειμένων 
πολιτισμικής κληρονομιάς από αρχαιολογικούς 
χώρους, μουσεία, βιβλιοθήκες, αρχεία και άλλους 
χώρους, η αξία των συναλλαγών 
των οποίων είναι δύσκολο να 
εκτιμηθεί, καθώς πρόκειται κυρίως 
για συναλλαγές τοις μετρητοίς.  
Ανέδειξε ως εξαιρετικά σημαντική 
την ανάγκη του τερματισμού κάθε 
είδους φορολογικού παραδείσου 
που επιτρέπει τη νομιμοποίηση 
χρημάτων, την φοροαποφυγή και τη 
φοροδιαφυγή. Αντιτάχθηκε στη 
θεσμοθετημένη νέας ευρωπαϊκής 
πλατφόρμας, για την συγκέντρωση 
των πληροφοριών, οι οποίες σήμερα 
είναι διάσπαρτες στα 28 κράτη μέλη. 
Αντιθέτως, προς αυτή την κατεύ-
θυνση υποστήριξε την υπάρχουσα 
δομή στο Ευρωπαϊκό Κέντρο για την 
καταπολέμηση της τρομοκρατίας 
(ECTC), ένα επιχειρησιακό κέντρο και 
κόμβος εμπειρογνωμοσύνης της 
Ευρωπόλ, που δημιουργήθηκε τον Ιανουάριο του 2016 
για να αντιμετωπιστεί η αυξανόμενη ανάγκη των 
κρατών μελών να ενισχύσουν τη συλλογική τους 
αντίδραση στην τρομοκρατία. Η κα Σακοράφα ανέδειξε 
επίσης, την ανάγκη εποπτείας των διεθνών μη κερδο-
σκοπικών οργανώσεων, φιλανθρωπικών οργανώ-
σεων και άλλων ιδρυμάτων, τα οποία έχουν ή 
ισχυρίζονται ότι έχουν κοινωνικούς ή πολιτιστικούς 
σκοπούς και ορισμένα εκ των οποίων βρίσκονται σε 
χώρες του Κόλπου, και λειτουργούν ως κάλυψη για 
καταχρηστικές πρακτικές. Ανέδειξε  την τακτική της 

τον έλεγχο του ISIS, κατά τους ισχυρισμούς, έναντι έως 
και 20.000 δολαρίων τον μήνα. Η κα Σακοράφα 
υπογράμμισε ότι η ανταλλαγή βασικών πληροφοριών 
και δεδομένων για ύποπτα φυσικά και νομικά πρόσωπα 
και για ύποπτες δραστηριότητες οφείλουν να 
λαμβάνουν ιδίως υπόψη τον ενδεχόμενο αντίκτυπο στα 
θεμελιώδη δικαιώματα, και ιδίως το δικαίωμα 

προστασίας των δεδομένων 
προσωπικού χαρακτήρα. Διαφώ-
νησε με τις προσπάθειες άλλων 
πολιτικών ομάδων να φωτογρα-
φήσουν το Ιράν στην έκθεση και 
να το συνδέσουν με την χρηματο-
δότηση της τρομοκρατίας. Από την 
άλλη πλευρά, το γεγονός αυτό 
κατέστησε αδύνατο να ονομα-
τιστούν και να κατηγορηθούν 
ορισμένες χώρες του Κόλπου που 
αποδεδειγμένα έχουν εμπλακεί 
στη χρηματοδότηση της τρομο-
κρατίας, όπως, λχ. η Σαουδική 
Αραβία. Η κα. Σακοράφα 
κατέθεσε συγκεκριμένη τροπολο-
γία που ανέφερε ότι: «από 
σαουδαραβικά εμπιστευτικά 
τηλεγραφήματα που δημοσιοποί-
ησαν τα WikiLeaks το 2015 

αποκαλύπτεται ένα σύστημα χρηματοδότησης για 
τζαμιά, ισλαμικά κέντρα και κληρικούς σαουδαραβικής 
εκπαίδευσης το οποίο εκτείνεται στην Ασία, την Αφρική 
και την Ευρώπη»·.Δυστυχώς η τροπολογία δεν 
ενσωματώθηκε στο τελικό κείμενο των συστάσεων 
γιατί υπήρξε άτυπη συμφωνία μεταξύ των πολιτικών 
ομάδων να  μην υπάρξουν ονόματα συγκεκριμένων 
κρατών. 
Παρά τα αρκετά θετικά στοιχεία της έκθεσης, δεν 
μπόρεσε να καταδείξει τις ευρωπαϊκές ευθύνες στην 

συγκέντρωσης πόρων τρομοκρατικών οργανώσεων 
μέσα από τα μέσα κοινωνικής δικτύωσης, όπως το 
Twitter και το Facebook και το τεράστιο ζήτημα των 
ευρωπαϊκών εταιριών με επιχειρηματική δράση σε 
ζώνες συγκρούσεων, εταιρείες που τροφοδοτούν 
άμεσα ένοπλες συγκρούσεις ή τρομοκρατικές 
δραστηριότητες. 

 Αν και δεν υιοθετήθηκε στην έκθεση η κα Σακοράφα 
αναφέρθηκε στην περίπτωση της δικαστικής έρευνας 
των δραστηριοτήτων του ομίλου τσιμεντοποιίας και 
κατασκευαστικής Lafarge Holcim στη Συρία. Η εταιρεία 
αυτή φέρεται να είχε συνάψει συμφωνίες με το ISIS 
προκειμένου να εξακολουθήσει την παραγωγή, 
πληρώνοντας για άδειες εισόδου που εξέδιδε η 
τζιχαντιστική οργάνωση και αγοράζοντας πρώτες ύλες 
που ήταν αναγκαίες για την παραγωγή τσιμέντου, 
όπως το πετρέλαιο και η ποζολάνη, σε περιοχές υπό 
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τροφοδότηση της τρομοκρατίας, είτε αυτές αφορούν 
εταιρείες που δραστηριοποιούνται στις εν λόγω 
περιοχές, είτε στα δυτικής κατασκευής όπλα που 
χρησιμοποιούν οι τζιχαντιστές (τα οποία πολλάκις 
προέρχονται από τις ΗΠΑ και την Ευρώπη) και 
πωλούνται στη Σαουδική Αραβία ή στον Ελεύθερο 
Συριακό Στρατό.;Δεν μπόρεσε 
επίσης να κατονομάσει τα 
αραβικά κράτη του  Κόλπου 
που έμμεσα ή άμεσα 
υποστήριξαν και ανέχτηκαν την 
τρομοκρατία και τον εξτρε-
μισμό. Για τους λόγους αυτούς 
η εισηγήτρια της GUE/NGL 
πρότεινε να μην υπερψη-
φιστεί  η τελική έκθεση 
θεωρώντας ότι οι (ευρωπαϊκές 
- δυτικές) ευθύνες θα πρέπει 
με ειλικρίνεια να αναδειχθούν 
για να μην επαναληφθούν. 
 
 1 Μαρτίου 2018. Σοφία Σακο-
ράφα στον Επίτροπο Sir Julian 
King: Πείτε μας ποιος τους 
εξοπλίζει τους τρομοκράτες. 
Σκληρή κρητική άσκησε στην 
Ευρωπαϊκή Επιτροπή, η εισηγήτρια της Αριστεράς Σοφία 
Σακοράφα με αφορμή την συζήτηση για την 
καταπολέμηση της χρηματοδότησης της τρομοκρατίας. 
Η κα Σακοράφα ζήτησε από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή να 
δημοσιοποιήσει στους ευρωπαίους πολίτες τα κράτη 
και τα καθεστώτα με τα οποία συνεργάζεται η 
Ευρωπαϊκή Ένωση, παρόλο που αυτά έχουν εμπλακεί 
έμμεσα ή άμεσα στη χρηματοδότηση τρομοκρατικών 
οργανώσεων. 

χρηματοδότησή τους. Επιπλέον, οι περισσότερες 
επιθέσεις στην Ευρώπη απαιτούν σήμερα πολύ λίγους 
πόρους και οι τρομοκράτες χρησιμοποιούν μεθόδους 
μεταφοράς και συγκέντρωσης κεφαλαίων που 
αποφεύγουν το διεθνές χρηματοπιστωτικό σύστημα. 

Είναι υποκριτικό να 
προσποιούμαστε ότι 
προσπαθούμε να 
καταπολεμήσουμε την 
τρομοκρατία όταν 
συνεργαζόμαστε με χώρες που 
εσκεμμένα επιτρέπουν την 
εκκόλαψή της. 
κύριε Επίτροπε, πείτε μας ποια 
είναι τα κράτη και τα καθεστώτα 
με τα οποία συνεργάζεται η 
Ευρωπαϊκή Ένωση, παρόλο που 
αυτά έχουν εμπλακεί έμμεσα ή 
άμεσα στη χρηματοδότηση 
τρομοκρατικών οργανώσεων; 
Πείτε μας ποιος τους εξοπλίζει; 
Πείτε μας τι κάνετε για να 
βοηθήσετε τις περιοχές στις 
οποίες αναπτύσσονται 
τρομοκρατικές οργανώσεις 
ώστε να αντιμετωπίσουν τις 

παράνομες οικονομικές δομές που τις τροφοδοτούν; 
Πότε εργαστήκατε πραγματικά για την προώθηση της 
ανάπτυξης στις περιοχές αυτές; Πότε εργαστήκατε για 
τη βελτίωση της διακυβέρνησης και την καταπολέμηση 
της διαφθοράς στις περιοχές αυτές; Σε αυτά θα πρέπει 
να επικεντρωθεί η πολιτική σας στη μάχη κατά της 
τρομοκρατίας, αν πραγματικά πιστεύετε ότι μπορείτε 
και θέλετε να την νικήσετε». 

 
 
 

«κυρία Πρόεδρε, καταρχήν θέλω να ευχαριστήσω τον 
κύριο Nart, γιατί κατάφερε να παρουσιάσει μια 
συμπεριληπτική και ισορροπημένη έκθεση. κύριοι 
συνάδελφοι, δεκαεννιά χρόνια μετά το πρώτο σχετικό 
ψήφισμα των Ηνωμένων Εθνών, σήμερα δρουν 

περισσότερες τρομοκρατικές οργανώσεις με 
περισσότερα χρήματα από ποτέ. Η πραγματικότητα 
αυτή δεν πρόκειται να αλλάξει όσο εμμένουμε, 
μονοσήμαντα, στην αποτροπή της χρηματοδότησης 
των τρομοκρατών μέσω του διεθνούς 
χρηματοπιστωτικού συστήματος. Εξάλλου, το σύστημα 
αυτό είναι που αναπτύσσει και υιοθετεί ορισμένα από 
τα μέσα που χρησιμοποιούν οι τρομοκράτες για τη 
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18 Ιανουαρίου 2018.  
Σοφία Σακοράφα: Να γίνει εμπάργκο στις εξαγωγές 
όπλων από τα Κράτη Μέλη της Ε.Ε. προς την Σαουδική 
Αραβία. Η Ελληνίδα Ευρωβουλευτής σε γραπτή 
ερώτηση που κατέθεσε από κοινού με 46 
ευρωβουλευτές ζήτησε από την Ύπατη Εκπρόσωπο της 
Ένωσης για θέματα Εξωτερικής 
Πολιτικής και Πολιτικής Ασφαλείας 
Φεντερίκα Μογκερίνι να αναλάβει 
πρωτοβουλίες ώστε το Συμβουλίου 
Εξωτερικών Υποθέσεων να λάβει 
ομόφωνη απόφαση για την  
απαγόρευση εξαγωγών όπλων στη 
Σαουδική Αραβία σε ενωσιακό 
επίπεδο. Πρόκειται για αίτημα που η 
ευρωβουλευτής της GUE/NGL έχει 
ζητήσει αρκετές φορές στο 
παρελθόν, και το οποίο υιοθετήθηκε 
και από το ευρωπαϊκό κοινοβούλιο 
σε σχετικό ψήφισμα του το 
Νοέμβριο του 2017. 
«Πρόσφατη έρευνα των New York 
Times εντόπισε στην Υεμένη βόμβες 
που είχαν κατασκευαστεί από την 
ιταλική εταιρεία RWM. Οι βόμβες 
χρησιμοποιήθηκαν στη συνέχεια σε βομβαρδισμούς 
που πραγματοποίησε η Σαουδική πολεμική αεροπορία, 
και έχουν συνδεθεί με διάφορες επιθέσεις ενάντια σε 
μη στρατιωτικούς στόχους και με θανάτους αμάχων. 
Έχει λάβει γνώση η ΑΕ/ΥΕ για τη συγκεκριμένη 
κατάσταση όσον αφορά στην πώληση βομβών σειράς 

θέση 2008/944/ΚΕΠΠΑ του Συμβουλίου; Διατίθεται 
να ζητήσει πληροφορίες σχετικά με το ανωτέρω θέμα 
από τον Ιταλό πρωθυπουργό και την Ιταλίδα υπουργό 
αμύνης το συντομότερο δυνατό; 
Σε συνέχεια επανειλημμένων εκκλήσεων από το 
Κοινοβούλιο, περιλαμβανομένης έκκλησης που 

πραγματοποιήθηκε τον Νοέμβριο 
του 2017, διατίθεται η ΑΕ/ΥΕ να 
εξασφαλίσει ότι θα δοθεί προτεραι-
ότητα στο ζήτημα απαγόρευσης 
εξαγωγών όπλων στη Σαουδική 
Αραβία σε ενωσιακό επίπεδο κατά 
την επόμενη συνεδρίαση του 
Συμβουλίου Εξωτερικών Υποθέσεων 
στις 22 Ιανουαρίου 2018»; 
 
 13 Μαρτίου 2018.  
Η Σοφία Σακοράφα για τα όπλα που 
πουλάνε ευρωπαϊκά κράτη σε όσους 
βομβαρδίζουν Συρία-Υεμένη. 
Το θέμα της πώλησης ευρωπαϊκών 
όπλων στις εμπόλεμες περιοχές και 
την υποκρισία της Ε.Ε.  έθιξε η 
ανεξάρτητη ευρωβουλευτής Σοφία 
Σακοράφα στην Ολομέλεια του 

Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου στο Στρασβούργο, κατά τη 
συζήτηση για την κατάσταση στη Συρία. 
Η Ελληνίδα ευρωβουλευτής της GUE/NGL απηύθυνε 
ερώτηση προς την Ύπατη Εκπρόσωπο της Ένωσης για 
θέματα Εξωτερικής Πολιτικής και Πολιτικής Ασφαλείας 
Φεντερίκα Μογκερίνι για τα όπλα που πουλάνε 

MK-80 στη Σαουδική Αραβία, η οποία συμμετάσχει σε 
ένοπλες συγκρούσεις, κατά παράβαση της ιταλικής 
νομοθεσίας περί εξαγωγών όπλων(2); Γνωρίζει εάν 
ενωσιακές εταιρείες πραγματοποιούν άλλες εξαγωγές 
όπλων στη Σαουδική Αραβία και σε άλλους 
παράγοντες που εμπλέκονται σε ένοπλες 

συγκρούσεις; Αν ναι, μπορεί να παράσχει 
περισσότερες πληροφορίες; 
Συμφωνεί η ΑΕ/ΥΕ ότι οι εξαγωγές όπλων από την 
RWM, και ενδεχομένως από άλλες εταιρείες, που 
έχουν εγκριθεί από την κυβέρνηση της Ιταλίας ή άλλων 
κρατών μελών μπορεί να προσκρούουν στην κοινή 

Εξαγωγές Όπλων 
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ευρωπαϊκά κράτη σε όσους βομβαρδίζουν τη Συρία και 
την Υεμένη, ενώ κατήγγειλε την Τουρκία για τους 
βομβαρδισμούς των Κούρδων και τις απειλές της σε 
γείτονες. 
Η κα. Σακοράφα ρώτησε επίσης την Ύπατη Εκπρόσωπο 
αν μπορεί η Ε.Ε να επιβάλει εμπάργκο όπλων προς τα 
κράτη που βομβαρδίζουν στη Συρία, στην Υεμένη και 
αλλού. 
Αναφέρθηκε επίσης στην Τουρκία, την οποία 
κατήγγειλε ότι έχει εισβάλει στη Συρία και βομβαρδίζει 
ανηλεώς τους Κούρδους, ενώ 
απειλεί και όλους τους 
γείτονες της. Κλείνοντας την 
τοποθέτησή της, ρώτησε για 
άλλη μια φορά την κυρία 
Μογκερίνι αν η μπορεί η Ε.Ε. 
να επιβάλει άμεσα κυρώσεις 
στην Τουρκία, γιατί, όπως είπε, 
αν δεν μπορεί, τότε η σύνοδος 
του Απριλίου θα είναι μια 
ακόμη φάρσα. 
Ολόκληρη η τοποθέτηση της 
Σοφίας Σακοράφα στην 
Ολομέλεια του Ευρωκοινο-
βουλίου του Στρασβούργου: 
«κα Επίτροπε, είπατε ότι η 
ειρήνη μπορεί να επιτευχθεί με 
μια πλήρη πολιτική συμφωνία 
υπό την αιγίδα του ΟΗΕ. Ή σε 
άλλο κόσμο ζούμε, ή άλλο 
κόσμο περιγράφουμε! 
Πριν επτά ημέρες, το 
ισχυρότερο θεσμικό όργανό 
στον πλανήτη, το Συμβούλιο Ασφαλείας του ΟΗΕ, 
αποφάσισε ανακωχή στη Συρία για να παραδοθεί 
επιτέλους ανθρωπιστική βοήθεια! 
Και μέχρι σήμερα συνεχίζουμε να θρηνούμε 

γείτονες της. 
Μπορεί η Ε.Ε. να επιβάλει άμεσα κυρώσεις στην 
Τουρκία; 
Εάν δεν μπορείτε, γιατί εγώ πιστεύω ότι δεν θέλετε, 
τότε η δεύτερη σύνοδος του Απριλίου θα είναι μια 
ακόμη φάρσα…».” 
 
 20 Μαρτίου 2018.  
Η Σοφία Σακοράφα καταγγέλλει την Τουρκία για την 
εισβολή στο Αφρίν και ρωτά τη Μογκερίνι για τις 
εταιρείες που της πουλάνε όπλα. 

Η ευρωβουλευτής, Σοφία 
Σακοράφα, κατήγγειλε σε 
γραπτή ερώτηση της προς 
την κυρία Μογκερίνι την 
κατάληψη και κατοχή της 
πόλης Αφρίν από τον 
τουρκικό στρατό, η οποία 
«συνιστά πράξη 
επιθετικότητας, 
βαρβαρότητας και ωμής 
παραβίασης της 
κυριαρχίας και εδαφικής 
ακεραιότητας της Συρίας». 
Όπως αναφέρει η κυρία 
Σακοράφα: «Η επίθεση, η 
κατοχή, τα βασανιστήρια, 
οι λεηλασίες και οι μαζικές 
εκτοπίσεις εκατοντάδων 
Κούρδων συνιστούν ωμή 
παραβίαση του διεθνούς 
ανθρωπιστικού δικαίου και 
του δικαίου πολέμου. Η 
εικόνα των στρατιωτικών 

δυνάμεων μιας χώρας, υποψήφιας προς ένταξη στην 
Ε.Ε., που παρελαύνουν σε ξένο έδαφος παραπέμπει 
στην εισβολή και την παράνομη κατοχή στην Κύπρο και 

εκατόμβες αμάχων. Γιατί; 
Για τον ίδιο λόγο που δεν εφαρμόζουν τα Κράτη Μέλη 
την Κοινή θέση για την απαγόρευση πωλήσεων 
ευρωπαϊκών όπλων. 
Οι ευρωπαϊκές πολεμικές βιομηχανίες κάνουν 
διαρκώς ρεκόρ κερδών. Πού τα πουλάνε κυρία 
Μογκερίνι; 
Έχετε κάποια συγκεκριμένη πρωτοβουλία να μας πείτε 
που μπορεί να αναλάβει η Ε.Ε., εκτός από αναλύσεις και 
ευχολόγια; Μπορεί η Ε.Ε να επιβάλει εμπάργκο όπλων 
προς τα Κράτη αυτά της περιοχής που βομβαρδίζουν 

στη Συρία, στην Υεμένη και αλλού; 
Η Τουρκία έχει εισβάλει στη Συρία και βομβαρδίζει 
ανηλεώς τους Κούρδους. Και απειλεί όλους τους 
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αποτελεί όνειδος για την ευρωπαϊκή εξωτερική 
πολιτική”. 
Επισήμανε επίσης, ότι παρά τις επανειλημμένες 
εκκλήσεις μελών του Ευρωκοινοβουλίου για κυρώσεις 
κατά της Τουρκίας, για να σταματήσει τις στρατιωτικές 
επιχειρήσεις στην Συρία, η στάση ανοχής ή και 
ενθάρρυνση της Ε.Ε. στο έγκλημα που διαπράττεται 
κατά του κουρδικού λαού, την καθιστά συνυπεύθυνη. 
Με βάση τα παραπάνω η κυρία Σακοράφα κατάθεσε 
και σχετική ερώτηση για το Αφρίν με την οποία 
ερωτάται η Αντιπρόεδρος/Ύπατη Εκπρόσωπος: 
-Ποιες ευρωπαϊκές πολεμικές βιομηχανίες προχωρούν 
σε πωλήσεις όπλων στην Τουρκία γνωρίζοντας ότι η 
Τουρκία παραβιάζει το Διεθνές Δίκαιο με την εισβολή 
στο Αφρίν; 
-Σε ποιες ενέργειες σκοπεύει να προβεί, ώστε να 
σταματήσουν οι πωλήσεις σε χώρες που παραβιάζουν 
την κοινή θέση της Ε.Ε. για τις εξαγωγές όπλων; 
-Ποια συγκεκριμένα μέτρα σκοπεύει να λάβει, ώστε να 
σταματήσει η Τουρκία τις παραβιάσεις του Διεθνούς 
Δικαίου και τις απειλές κατά των γειτόνων της; Πότε 
σκοπεύει να θέσει σε εφαρμογή τις προβλεπόμενες 
διαδικασίες κυρώσεων»; 
 
 13 Νοεμβρίου 2018. 
 Ομιλία στην Ολομέλεια σχετικά με τις εξαγωγές 
όπλων της Ε.Ε. Αυστηρή συνοχή στην εφαρμογή των 
κριτηρίων εξαγωγών όπλων από τα Κράτη Μέλη και 
παραδειγματικές κυρώσεις για τις παραβιάσεις των 
κριτηρίων ζήτησε η Ελληνίδα ευρωβουλευτής της 
ευρωομάδας της Αριστεράς Σοφία Σακοράφα. 
Ασκώνστας έντονη κρητική στην πρακτική ορισμένων 
Κρατών Μελών της Ε.Ε. να εξοπλίζουν εμπόλεμες 

Γερμανία, το Ηνωμένο Βασίλειο, η Ισπανία και η Ιταλία. 
Από το 2013 ως το 2016 οι εξαγωγές πενταπλα-
σιάστηκαν. 
Και γνωρίζουν όλοι ότι οι πραγματικές πωλήσεις είναι 
περισσότερες από τα επίσημα στοιχεία. Tο 40 % των 
όπλων αυτών εξάγονται στη Μέση Ανατολή και τη 
Βόρεια Αφρική,περιοχές που φλέγονται από εμφύλιες 
συρράξεις και πολέμους, δημιουργώντας εκατομμύρια 
εκτοπισμένους και πρόσφυγες. Ευρωπαϊκά όπλα που 
πωλήθηκαν στη Σαουδική Αραβία και  στα Ηνωμένα 
Αραβικά Εμιράτα χρησιμοποιούνται στην Υεμένη και 
αλλού. Ευρωπαϊκά όπλα καταλήγουν σε τρομοκρατικές 
οργανώσεις. Αν θέλουμε πραγματικά διαφανές και 
ουσιαστικό έλεγχο εξαγωγών όπλων, ως ευρωπαϊκό 
κοινοβούλιο πρέπει να απαιτήσουμε: Ανεξάρτητο 
μηχανισμό αξιολόγησης και επαλήθευσης για τον 
έλεγχο της τήρησης των οκτώ κριτηρίων της κοινής 
θέσης. 
Αυστηρή συνοχή στην εφαρμογή των κριτηρίων από τα 
Κράτη Μέλη και αυστηρές κυρώσεις για τις 
παραβιάσεις των κριτηρίων». 

περιοχές χωρίς κανένα έλεγχο στις εξαγωγές όπλων 
με αποτέλεσμα αυτά να καταλήγουν σε τρομοκρατικές 
οργανώσεις ανέφερε:. 
 
«κύριοι συνάδελφοι, συζητάμε την  έκθεση του 
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου για την Κοινή Θέση 
εξαγωγών όπλων. 
Δεδομένα: Η Ε.Ε. με 27% είναι ο 2ος εξαγωγέας όπλων 
στον κόσμο, μετά τις ΗΠΑ. Το 23% κατέχουν η Γαλλία, η 
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DCAM 

Παρεμβάσεις και Δράσεις  στο πλαίσιο της Αντιπροσωπείας  

για τις σχέσεις με τις χώρες της Κεντρικής Αμερικής (DCAM) 
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Θεσμικά ζητήματα 
Το θεσμικό πλαίσιο που διέπει τις σχέσεις της 
πλειοψηφίας των Χωρών της Κεντρικής με την Ε.Ε. είναι 
η Συμφωνία Σύνδεσης που θα αντικαταστήσει τη 
μικρότερη σε εύρος και κύρος, Συμφωνία του 
Πολιτικού Διαλόγου και συνεργασίας. Η Συμφωνία 
Σύνδεσης υπεγράφη στις 29 Ιουνίου 2012, ανοίγοντας 
ένα νέο κεφάλαιο στις σχέσεις μεταξύ των δύο 
περιφερειών. Περιλαμβάνει τρεις πυλώνες, το 
εμπορικό μέρος που βρίσκεται σε προσωρινή 
εφαρμογή, τον πολιτικό διάλογο και την συνεργασία, 
καθώς και τις θεσμικές δομές που επιτρέπουν την 
εφαρμογή, την παρακολούθηση και τον έλεγχό της. 

Παράλληλα η κα Σακοράφα διαπραγματεύτηκε τη 
σύσταση και το σχέδιο εσωτερικού κανονισμού της 
Μικτής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής (ΜΚΕ), όπως 
προβλέπεται στο άρθρο 9 της Συμφωνίας Σύνδεσης. Η 
Επιτροπή θα αποτελείται από ευρωβουλευτές, 
βουλευτές του Κοινοβουλίου της Κεντρικής Αμερικής 
(PARLACEN) και εκπροσώπους της Εθνικής Συνέλευσης 
της Κόστα Ρίκα, η οποία δεν είναι μέλος του PARLACEN. 
Η διαδικασία βρίσκεται σε εξέλιξη. 
Αναπτυξιακή Βοήθεια της Ε.Ε.  
Η Συμφωνία Σύνδεσης πλαισιώνεται από το 
πρόγραμμα αναπτυξιακής βοήθειας της Ε.Ε.  για την 

 
Με 12 κράτη μέλη να έχουν επικυρώσει την Συμφωνία 
κατά την στιγμή ανάληψης των καθηκόντων της ως 
Προέδρου της DCAM,  η κα Σακοράφα ανέλαβε σειρά 
πρωτοβουλιών για την επίσπευση της διαδικασίας. 
Σήμερα, επτά χρόνια μετά την υπογραφή της, 25 από 
τα 28 κράτη μέλη έχουν ήδη επικυρώσει τη Συμφωνία. 
Η ολοκλήρωση της διαδικασίας θα επιτρέψει την 
ενεργοποίηση των Πυλώνων Πολιτικού διαλόγου και 
της Συνεργασίας, ενισχύοντας έτσι τους 
παραδοσιακούς δεσμούς μεταξύ των δύο περιοχών και 
λειτουργώντας ως αναγκαίο αντίβαρο απέναντι στο 
οικονομικό σκέλος της Συμφωνίας. 

Αντιπροσωπεία για τις σχέσεις με τις χώρες της Κεντρικής Αμερικής  

 

Με την ιδιότητα της Προέδρου της Αντιπροσωπείας του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου για τις σχέσεις της Ε.Ε. με τις χώρες της 

Κεντρικής Αμερικής (DCAM), η Ελληνίδα ευρωβουλευτής, Σοφία Σακοράφα ανέλαβε ένα ιδιαίτερα ευρύ φάσμα πρωτοβουλιών για 
την εδραίωση και ανάπτυξη στενότερων σχέσεων μεταξύ των λαών των δύο περιοχών και την αναβάθμιση του ρόλου που 
διαδραματίζει το ΕΚ στον τομέα της εξωτερικής πολιτικής. Συγκεκριμένα οργάνωσε και προήδρευσε σε περισσότερες από 32 
συνεδριάσεις της Αντιπροσωπείας, εκπροσώπησε το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο σε 4 επίσημες αποστολές στην Κεντρική Αμερική και 
συμμετείχε σε σειρά επαφών με τις επίσημες αρχές και τις οργανώσεις των πολιτών από τις εν λόγω χώρες.   
 
Κατά τη διάρκεια της θητείας της έδωσε προτεραιότητα στα ζητήματα που δημιουργούν τεράστια προβλήματα μαζικών εκτοπίσεων 
στην Κεντρική Αμερική και ιδιαίτερα στο βόρειο τρίγωνο. Επιπλέον και παρά τις ισχυρές αντιδράσεις ορισμένων πολιτικών ομάδων, 
και ιδίως του Ευρωπαϊκού Λαϊκού Κόμματος, προώθησε την ενεργό συμμετοχή της κοινωνίας των πολιτών στις συνεδριάσεις της 
αντιπροσωπείας με τις αρχές της κάθε χώρας, γεγονός που ενίσχυσε την ανταλλαγή απόψεων σε ιδιαίτερα επίκαιρα ζητήματα. 
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περιοχή. Για τις επιμέρους χώρες της Κεντρικής 
Αμερικής η Ε.Ε.  προέβλεψε  συνολικά 900.000.000 € 
για την περίοδο 2014-2020 (σε συνδυασμό με 
κονδύλια για διμερή προγράμματα). Για το 
περιφερειακό πρόγραμμα που καλύπτει δράσεις για το 
σύνολο των χωρών της περιοχής, η Ε.Ε.  προέβλεψε 
€120 εκατομμύρια, με στόχο την χρηματοδότηση 
σχεδίων για την  περιφερειακή 
οικονομική ολοκλήρωση, την ασφάλεια 
και το κράτος δικαίου, την κλιματική 
αλλαγή και τη διαχείριση των 
καταστροφών. 
 
Με δεδομένα τα οξυμένα προβλήματα, 
τις ανισότητες και τις αντιξοότητες που 
αντιμετωπίζουν οι πληθυσμοί των 
χωρών αυτών, η κα Σακοράφα, 
υποστήριξε εξ’ αρχής ότι το υφιστάμενο 
ποσό της οικονομικής βοήθειας 
παραμένει χαμηλό.  Παράλληλα τόνισε, 
ότι παρά την πολυπλοκότητα και τη 
διαφορετικότητα των χωρών της 
περιοχής, υπάρχουν κοινά προβλήματα 
πρώτης προτεραιότητας που αφορούν 
στην κοινωνική ευημερία και στην 
εύρυθμη λειτουργία του δημοκρατικού 
πολιτεύματος. Η Ε.Ε. , σύμφωνα με τη κα. 
Σακοράφα θα πρέπει να επικεντρώσει τη 
στήριξή της στην αντιμετώπιση του 
σημαντικότερου προβλήματος στην περιοχή, στην 
καταπολέμηση της φτώχειας και την επισιτιστική κρίση. 
Η προσέγγιση του προβλήματος αυτού, που αποτελεί 
κατά την άποψή της, την αιτία για την ύπαρξη όλων των 
άλλων προβλημάτων στην περιοχή,  πρέπει να γίνει με 
ένα νέο όραμα από την πλευρά της Ευρώπης και με 
στοχευμένες πρωτοβουλίες προσαρμοσμένες στις 
πραγματικές ανάγκες των κοινωνιών. 

πολωμένο πολιτικό σύστημα, η περιορισμένη επιβολή 
του νόμου και τα κοινωνικά προβλήματα αποτελούν 
τους κρίσιμους παράγοντες που συμβάλλουν στην 
τρέχουσα κρίση ανασφάλειας στην περιοχή, με 
αποτέλεσμα τις μαζικές μετατοπίσεις των πληθυσμών. 
 
Επιπλέον η κα. Σακοράφα εξέφρασε την ανησυχία του 

Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου 
για το μεγάλο αριθμό των 
ασυνόδευτων ή χωρισμένων 
παιδιών που μεταναστεύουν 
σε άλλες χώρες της 
περιοχής, συχνά υπό 
συνθήκες απειλητικές για τη 
ζωή τους. Η ίδια διαβεβαίωσε 
τα μέλη της DCAM και τους 
εκπροσώπους των Κρατών 
και των Διεθνών 
Οργανισμών ότι η DCAM θα 
παρακολουθεί στενά την 
εξέλιξη του εν λόγω 
ζητήματος. 
 
Σε ένα πιο γενικό επίπεδο και 
στο πλαίσιο της Στρατηγικής 
της Ε.Ε.  για την Ασφάλεια 
στην Κεντρική Αμερική και την 
Καραϊβική, η Αντιπροσωπεία 
υποστήριξε ενεργά τη θέσπιση 

σχεδίου δράσης. Η καταπολέμηση του οργανωμένου 
εγκλήματος και της παράνομης διακίνησης είναι 
πράγματι ζωτικής σημασίας για την περιοχή ώστε να 
αρθεί η ανασφάλεια που αποτελεί το κύριο εμπόδιο για 
την αειφόρο ανάπτυξη της περιοχής. 
 
2. Καταπολέμηση της διαφθοράς και της ατιμωρησίας. 
Ένα άλλο ζήτημα στο οποίο επικεντρώθηκε η 

Σημαντικά ζητήματα ενασχόλησης της DCAM 
1. Μαζικές εκτοπίσεις 
Με πρωτοβουλία της κας Σακοράφα η Aντιπροσωπεία 
ασχολήθηκε εκτενώς με το ζήτημα των μαζικών 
εκτοπίσεων και ιδίως στο Βόρειο Τρίγωνο της 
Κεντρικής Αμερικής (NTCA) - Ονδούρα, Γουατεμάλα 
και το Ελ Σαλβαδόρ. 

 
Η Πρόεδρος της DCAM τόνισε κατ’ επανάληψη ότι το 
φαινόμενο αυτό έχει μετατραπεί σε τεράστιο ζήτημα 
που επιβάλλει την άμεση κινητοποίηση όλων των 
εμπλεκόμενων φορέων. Σε συνθήκες οικονομικής 
ανέχειας και ανεργίας το διεθνές οργανωμένο 
έγκλημα αναπτύσσεται ανενόχλητο ελέγχοντας ακόμη 
και ολόκληρες περιοχές. Η ανεξέλεγκτη βία, οι 
εγκληματικές απειλές των διακινητών ναρκωτικών, το 
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Αντιπροσωπεία, ήταν αυτό της καταπολέμησης της 
διαφθοράς και της ατιμωρησίας. Πρόκειται για ένα 
φαινόμενο που αγγίζει ολόκληρη την περιοχή με 
ιδιαίτερα αρνητικό αντίκτυπο, όχι μόνο στη 
δημοκρατική λειτουργία των πολιτευμάτων των 
Κρατών της Κεντρικής Αμερικής, αλλά και στις 
επενδύσεις, την ανάπτυξη και την ασφάλεια. 
 
Χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελεί η εντολή της 
Διεθνούς Επιτροπής κατά της ατιμωρησίας στη 
Γουατεμάλα. Η Επιτροπή (CICIG) λειτούργησε υπό την 
αιγίδα των Ηνωμένων Εθνών και διαδραμάτισε 
κεντρικό ρόλο στην συνεχιζόμενη διαδικασία 
προώθησης των μεταρρυθμίσεων και ενίσχυσης των 
κρατικών θεσμών, καθώς και στην αποκάλυψη 
πολυάριθμων σκανδάλων διαφθοράς στη 
Γουατεμάλα. 
 
Η ανανέωση της εντολής της CICIG από τον νυν 
Πρόεδρο της χώρας το Σεπτέμβρη του 2015, 
χαιρετίστηκε και στηρίχθηκε σε κάθε ευκαιρία από την 
Αντιπροσωπεία.  Αρνητικές ήταν ωστόσο στην 
συνέχεια οι εξελίξεις, καθώς ο κ. Μοράλες, Πρόεδρος 
της χώρας, τον Αύγουστο του 2017 χαρακτήρισε τον 
επικεφαλής της CICIG κ. Iván Velásquez ως 
ανεπιθύμητο και του απαγόρευσε την είσοδο στη χώρα. 
Παρά το γεγονός η απόφασή του ανετράπη από το 
Συνταγματικό Δικαστήριο της χώρας, η κυβέρνηση 
Morales στις 7 Ιανουαρίου 2019 επιχείρησε την 
αποπομπή της CICIG, εξέλιξη που επίσης ανετράπη με 
απόφαση του Συνταγματικού Δικαστηρίου. To πολιτικό 
θρίλερ συνεχίζεται και αναμένεται να κορυφωθεί με τη 
λήξη της εντολής της CICIG το Σεπτέμβριο του 2019. 
 
Η Σοφία Σακοράφα, αλληλέγγυα στον αγώνα της CI-
CIG, προέβη από κοινού με τους αντιπροέδρους της 
Αντιπροσωπείας στις 31 Αυγούστου 2017 σε δήλωση 

προσωρινής εφαρμογής του μέρους IV της συμφωνίας 
σύνδεσης Ε.Ε. -Κεντρικής Αμερικής που αφορά στις 
εμπορικές σχέσεις, η κα. Σακοράφα ανέδειξε ζητήματα 
που σχετίζονται με την αειφόρο ανάπτυξη της περιοχής 
και το σεβασμό των ανθρωπίνων δικαιωμάτων. 
Χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελούν οι παραβιάσεις 
ανθρωπίνων δικαιωμάτων από ευρωπαϊκές εταιρίες 
στο πλαίσιο των επενδύσεων. 
 
Με γραπτή ερώτηση της προς την Επιτροπή, στις 8 
Ιανουαρίου 2018, η Πρόεδρος της DCAM ανέδειξε το 
ενδημικό πρόβλημα της καταναγκαστικής και παιδικής 
εργασίας στα κράτη της Κεντρικής Αμερικής στον 
τομέα παραγωγής καφέ. Επιπλέον κάλεσε την 
Ευρωπαϊκή Επιτροπή να αναλάβει πρωτοβουλίες για 
την εξάλειψη του προβλήματος και να διασφαλίσει τη 
συμμόρφωση των ευρωπαϊκών και διεθνών 
επιχειρήσεων προς τις εθνικές και διεθνείς νομικές 
υποχρεώσεις στους τομείς των ανθρωπίνων 
δικαιωμάτων, των εργασιακών προτύπων και των 
περιβαλλοντικών κανόνων. 

εκφράζοντας τη δυσαρέσκεια της Αντιπροσωπείας για 
την απέλαση του Επιτρόπου της Διεθνούς Επιτροπής του 
ΟΗΕ κατά της ατιμωρησίας, Iván Velásquez, από τη 
Γουατεμάλα. Επιπλέον κάλεσε την κυβέρνηση της 
Γουατεμάλας να επιτρέψει στην Επιτροπή να αναπτύξει 
τις δραστηριότητές της και να εκπληρώσει την εντολή 
της, χωρίς πολιτικές παρεμβάσεις. Το ζήτημα της 
ανανέωσης της εντολής της CICIG υποστηρίχθηκε από 
την DCAM και κατά την πρόσφατη επίσκεψη της 
Αντιπροσωπείας στη Γουατεμάλα στις 28 Οκτωβρίου - 
1 Νοεμβρίου 2018. 
 
3. Προστασία των ανθρωπίνων δικαιωμάτων 
Από την πρώτη στιγμή που ανέλαβε τα καθήκοντα της 
Προέδρου της DCAM η ευρωβουλευτής Σοφία 
Σακοράφα προέταξε ως προτεραιότητα της 
Αντιπροσωπείας ζητήματα που σχετίζονται με την 
προστασία των υπερασπιστών των ανθρωπίνων 
δικαιωμάτων. 
 
Χαρακτηριστικό παράδειγμα αποτελεί η άνανδρη 
δολοφονία της διεθνούς φήμης ηγέτιδας των 
αυτοχθόνων, ακτιβίστριας για τα ανθρώπινα 
δικαιώματα και περιβαλλοντολόγου Berta Cáceres, η 
οποία δολοφονήθηκε από άγνωστους δράστες το 
βράδυ της Τετάρτης 2 Μαρτίου 2016.  Η Πρόεδρος της 
αντιπροσωπείας έθεσε το ζήτημα στο επίκεντρο της 
συζήτησης στην αντιπροσωπεία και προέβη και σε 
δήλωση προς την κυβέρνηση της Ονδούρας, 
καλώντας την να διαλευκάνει το έγκλημα, να φέρει 
τους δράστες ενώπιον της δικαιοσύνης και να προβεί 
σε πλήρη εφαρμογή του νόμου για την προστασία των 
υπερασπιστών των ανθρωπίνων δικαιωμάτων, έτσι 
ώστε η επανάληψη ενός τέτοιου τραγικού γεγονότος 
να καταστεί αδύνατη στο μέλλον. 
 
Σε ένα άλλο πλαίσιο, αυτό της αξιολόγησης της 
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Παρεμβάσεις και Δράσεις στο πλαίσιο της Επιτροπής Αναφορών  
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Γερμανικές Αποζημιώσεις 

Πάγια είναι η θέση της κας Σοφίας Σακοράφα για το ζήτημα των γερμανικών αποζημιώσεων. «Το μείζον αυτό 
ζήτημα για το λαό μας είναι ανοικτό, πολιτικά, νομικά, ηθικά και ιστορικά. Η σιωπή ή κάθε άλλη επικοινωνιακού 
τύπου διαχείριση, υποδηλώνει είτε υπόγεια συναλλαγή της σημερινής κυβέρνησης, είτε των παλαιοτέρων με τη 
γερμανική κυβέρνηση», αναφέρει σε σχετική ανακοίνωση που εξέδωσε στις 12 Σεπτεμβρίου 2016.   
 
Ως μέλος της Ευρωβουλής και από το βήμα της Επιτροπής των Αναφορών, της οποίας είναι μέλος, 
υπερασπίστηκε σταθερά τις δίκαιες εθνικές αξιώσεις για τις αποζημιώσεις που σχετίζονται με τα εγκλήματα 
πολέμου και τις καταστροφές σε υποδομές, καθώς και για την αποπληρωμή του κατοχικού δανείου.  
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 8 Σεπτεμβρίου 2016 

 

Η ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα, κατά τη 
συνεδρίαση της Επιτροπής Αναφορών της Ευρωβουλής 
σχετικά με την πρόταση του Προεδρείου να κλείσει η 
αναφορά των θυμάτων και των μαχητών του ΔΣΑ που 
αφορά στις γερμανικές οφειλές, επέμεινε ότι η 
αναφορά πρέπει να παραμείνει ανοικτή, καθώς όπως 
τόνισε, οι αξιώσεις αυτές συνδέονται με τα πιο ειδεχθή 

εγκλήματα κατά της ανθρωπότητας και εν προκειμένω 
κατά του ελληνικού λαού. 
 

Ξεκινώντας την παρέμβασή της ανέφερε “Είναι βέβαιο 
ότι σήμερα σε αυτήν την αίθουσα θα ακούσουμε 
νομικές τεκμηριώσεις, διασταλτικές ερμηνείες περί 
αρμοδιοτήτων για ένα ζήτημα όμως που θέλω να το 
περιγράψω με την ακρίβεια του βάρους που έχει: 
μιλάμε για τις αξιώσεις που συνδέονται με τα πιο 
ειδεχθή εγκλήματα κατά την ανθρωπότητας και εν 
προκειμένω κατά του Ελληνικού λαού. Αξιώσεις 
απαράγραπτες από την ιστορία, την πολιτική αλλά και 
τη δικονομία. 

Περί αυτού πρόκειται. Η όποια προσπάθεια υπο-

2 Σεπτεμβρίου 2016 

Σε ανακοίνωσή της η κα Σακοράφα για τις δηλώσεις 
του Γερμανού κυβερνητικού εκπρόσωπου περί του 
«κλεισίματος» του θέματος των γερμανικών οφειλών 
τόνισε ότι, την ώρα που η μισή κυβέρνηση επιδίδεται σε 
αναρτήσεις φωτογραφιών, ο Γερμανός κυβερνητικός 
εκπρόσωπος κ. Στέφεν Ζάιμπερτ έκλεισε από την 
πλευρά του το ζήτημα των γερμανικών πολεμικών 
επανορθώσεων προς την Ελλάδα, αφού όπως 
χαρακτηριστικά τόνισε “το θέμα έχει ρυθμιστεί 
οριστικά νομικά και πολιτικά». 
 

Η ευρωβουλευτής υπογράμμισε στη συνέχεια με 

ιδιαίτερη έμφαση «Η ελληνική κυβέρνηση οφείλει 

άμεσα να διαψεύσει τη γερμανική κυβέρνηση, με 

τρόπο ρητό και κατηγορηματικό. Το μείζον αυτό ζήτημα 

για το λαό μας είναι ανοικτό, πολιτικά, νομικά, ηθικά 

και ιστορικά. Η σιωπή ή κάθε άλλη επικοινωνιακού 

τύπου διαχείριση, υποδηλώνει είτε υπόγεια συναλλαγή 

της σημερινής κυβέρνησης, είτε των παλαιοτέρων με τη 

γερμανική κυβέρνηση»  

βάθμισής του σε ερμηνείες υποκρύπτει την πλήρη 
συνθηκολόγηση της Ευρώπης των αξιών στο κυρίαρχο 
ευρωπαϊκό κατεστημένο που παραμορφώνει την 
ιστορία και αγνοεί επιδεικτικά τις πληγές που 
προκάλεσε στο λαό μας μια άλλη ιστορική στιγμή, 
αυτή του δεύτερου παγκοσμίου πολέμου. 

Η ιστορία όμως που δεν δικαιώνεται, ποτέ δεν κλείνει 
και με την έννοια αυτή το ελάχιστο που πρέπει να γίνει 
είναι να παραμείνει ανοικτή η Αναφορά, όπως 
επιτάσσει το δίκαιο, η δικαιοσύνη, η ηθική και πολιτική 
υποχρέωση που έχει η σύγχρονη Ευρώπη και οι 
σύγχρονοι ευρωπαϊκοί λαοί σε αυτούς που 
αντιστάθηκαν στο ναζισμό. Αυτό δεν αποτελεί χρέος 
μόνον στην ιστορία αλλά και χρέος απέναντι στο 
“ποτέ ξανά!”. 

Σχολιάζοντας στη  συνέχεια την στάση της Ελληνικής 
κυβέρνησης υπογράμμισε: “Προσωπικά εξακολουθώ 
να πιστεύω -και αυτό πράττω - ότι δεν υπάρχουν 
χαμένες υποθέσεις, αλλά υποθέσεις που έχουν 
εγκαταλειφθεί. Και το τονίζω αυτό προς την Ελληνική 
κυβέρνηση από την οποία το ελάχιστο που περιμέναμε 
ήταν να μπει η υπογραφή του υπουργού Δικαιοσύνης 
για την εκτέλεση της απόφασης που αφορά στο 
μαρτυρικό Δίστομο και η εγγραφή των τεκμηριωμένων 
απαιτήσεων στον προϋπολογισμό, όπως άλλωστε με 
ένταση δεσμευόταν προεκλογικά. Γίνεται και σε αυτό το 
πεδίο ξεκάθαρο ότι πέραν των επικοινωνιακών 
κορόνων, πέραν των κυβερνητικών τακτικισμών, η 
συνθηκολόγηση είναι απόλυτη και δυστυχώς αφορά 
και την ίδια μας την ιστορία». 

Κλείνοντας επεσήμανε κατηγορηματικό τρόπο: 
«Κλείνω τονίζοντας ότι η σχέση της αριστεράς με την 
ιστορία δεν εξαντλείται σε επιτύμβιες ανθοδέσμες. 
Είναι ζωντανή, δυναμική, αδιάλειπτη και κυρίως 
συνεπής”. 
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Με αφορμή την εξέταση των τεκμηριωμένων αναφορών που υποβλήθηκαν 
στην Επιτροπή Αναφορών του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου από οργανώσεις 
των πολιτών, η κα Σακοράφα κατέστησε σαφές ότι η πολιτική της 

Χώροι Υγιειονομικής Ταφής Απορριμάτων 

Oι παρεμβάσεις της κας Σοφίας Σακοράφα  
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Κατά συνέπεια και υπερασπιζόμενη σθεναρά τους 

αγώνες των κατοίκων των πολυάριθμων περιοχών 
που πλήττονται κατήγγειλε ότι «έργα όπως ο ΧΥΤΑ 
Γραμματικού κρατούν την χώρα δέσμια σε 
παρωχημένες πολιτικές γιγάντιων έργων, που έχουν 
σχεδιαστεί χωρίς να λαμβάνουν υπόψη τους κανόνες 
και τις οδηγίες της Ε.Ε., έργα που βλάπτουν και 
μολύνουν το περιβάλλον και επιδρούν αρνητικά στην 
υγεία των πολιτών, με σχεδιασμούς 
που οδηγούν στην απώλεια 
αισθήματος δικαίου από τους 
πολίτες, ενισχύοντας έτσι την 
καχύποπτη και δύσπιστη στάση των 
πολιτών απέναντι στο κράτος και τις 
αρχές του». 
 

Μέχρι και σήμερα εμμένει στο να 
παραμείνουν ανοικτές προς εξέταση 
όλες οι σχετικές αναφορές, 
καταδικάζει όσους έχουν μετα-
τρέψει τα σκουπίδια σε μια μεγάλη 
μπίζνα και απαιτεί από τις αρμόδιες 
κρατικές αρχές, κάθε οφειλόμενη 
ενέργεια. 
 

 16 Απριλίου 2015 

Οι ΧΥΤΑ Φυλής, Γραμματικού, 
Μεγαλόπολης, Ερμιόνης και 
Λευκίμμης στην Επιτροπή Αναφορών του 
Ευρωκοινοβουλίου 

 

Στην παρέμβαση της η Ευρωβουλευτής Σοφία 
Σακοράφα, στη συνεδρίαση της Επιτροπής Αναφορών 
με θέμα την παρακολούθηση των συστάσεων στο 
πλαίσιο της έκθεσης για τη διερευνητική επίσκεψη στην 
Ελλάδα (18 - 20.09.2013) όσον αφορά στη διαχείριση 
αποβλήτων στην Αττική, την Πελοπόννησο, τη 

προκύψει στο μεταξύ και συγκεκριμένα ότι: 
 

1. Η Ελλάδα δεν είχε ολοκληρώσει τη σύνταξη του 
"Εθνικού Σχεδίου Διαχείρισης και σχεδίου Πρόληψης 
αποβλήτων σύμφωνα με την οδηγία 2008/98 που θα 
οδηγούσε στην τροποποίηση των περιφερειακών 
σχεδίων διαχείρισης αποβλήτων. 
2. Η Περιφέρεια Αττικής είχε δηλώσει ότι θα ακυρώσει 
τους 4 διαγωνισμούς για τη δημιουργία 4 

εργοστασίων διαχείρισης 
αποβλήτων στην Αττική (ένας εκ 
των οποίων και στο Γραμματικό). 
3. Το Ταμείο Συνοχής που 
χρηματοδότησε αρχικά το έργο 
του Γραμματικού για την περίοδο 
2000-2006, είχε ζητήσει την 
επιστροφή των χρημάτων που 
έχουν εκταμιευθεί, καθώς 
αποδέχθηκε την άποψη της 
Επιτροπής ότι το έργο 
παραβιάζει τις περιβαλλοντικές 
Ευρωπαϊκές οδηγίες. 
4.Η Ελλάδα καταδικάστηκε για 
τη λειτουργία των παράνομων 
χωματερών (υπόθεση C378/13 
απόφαση ΔΕ.Ε.  στις 2/12/15). 
 

Συνεχίζοντας την παρέμβασή 
της ανέφερε για την περίπτωση του Γραμματικού «ενώ η 
Επιτροπή αναγνώρισε για το Γραμματικό ότι η 
περιβαλλοντική αδειοδότηση του έργου δεν έχει λάβει 
υπόψη της τη νομοθεσία της Ε.Ε. και ειδικότερα την 
οδηγία 2008/1 Ε.Κ., και γι' αυτό απαιτείται αναθεώρηση 
της Περιβαλλοντικής αδειοδότησης, ενώ αποδέχεται 
την ύπαρξη ρεμάτων και συστήνει τη διενέργεια 
γεωτρήσεων ελέγχου υδάτων, δυστυχώς μέχρι 
σήμερα δεν πραγματοποιήθηκαν οι γεωτρήσεις για να 

Θεσπρωτία και την Κέρκυρα” και συγκεκριμένα τους 
ΧΥΤΑ Φυλής, Γραμματικού, Μεγαλόπολης, Ερμιόνης 
και Λευκίμμης, κάλεσε τα μέλη της Επιτροπής να 
παραμένουν “υποψιασμένοι στα νομικά τεχνάσματα 
που χρησιμοποιεί κάθε κυβέρνηση προκειμένου να 
αποφύγει την συμμόρφωσή της με τις συστάσεις της 
Επιτροπής”, επεσήμανε τη σαφή αλλαγή στην πολιτική 
διαχείρισης των αποβλήτων στην Ελλάδα και ζήτησε 

να παραμείνουν οι αναφορές ανοιχτές. 
 

Συγκεκριμένα στην ομιλία της επεσήμανε ότι μετά την 
επίσκεψη των μελών της Επιτροπής Αναφορών στην 
Ελλάδα στις 18-20/9/2013, η Επιτροπή έχει πλέον 
σαφή εικόνα των προβλημάτων που αντιμετωπίζουν οι 
πολίτες αυτών των περιοχών που αποτυπώνονται στις 
εξεταζόμενες αναφορές. Ενημέρωσε δε τους 
συναδέλφους της ότι σημαντικά νέα δεδομένα έχουν 
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παρουσιαστούν τα αποτελέσματα και δεν έγινε και 
καμία αναθεώρηση της Περιβαλλοντικής 
αδειοδότησης. Το έργο λοιπόν δεν μπορεί να 
εκπληρώσει τις απαιτήσεις της οδηγίας 2008/1 ακόμα 
κι αν επιχειρηθεί να αναμορφωθεί ολικά, τεχνικά και 
περιβαλλοντικά». 
 

Στο ίδιο πλαίσιο η κα Σακοράφα υπογράμμισε ότι η 
Ελλάδα  έχει χαράξει σήμερα την πολιτική της για τη 
διαχείριση των αποβλήτων αγνοόντας τη σωστή 
επισήμανση της Επιτροπής που διαπίστωσε "έλλειψη 
συνεκτικού πολιτικού οράματος ή πραγματικού 
σχεδιασμού όσον αφορά στην διαχείριση των 
αποβλήτων". Κατά συνέπεια «έργα όπως ο ΧΥΤΑ 
Γραμματικού κρατούν την χώρα δέσμια σε 
παρωχημένες πολιτικές γιγάντιων έργων, που έχουν 
σχεδιαστεί χωρίς να λαμβάνουν υπόψη τους κανόνες 
και οδηγίες της Ε.Ε., έργα που βλάπτουν και μολύνουν 
το περιβάλλον και επιδρούν αρνητικά στην υγεία των 
πολιτών με σχεδιασμούς που οδηγούν στην απώλεια 
αισθήματος δικαίου από τους πολίτες, ενισχύοντας 
έτσι την καχύποπτη και δύσπιστη στάση των πολιτών 
απέναντι στο κράτος και τις αρχές του». 
 

Για την υγειονομική βόμβα της Φυλής και τον αντίκτυπο 
που έχει στο περιβάλλον και στην υγεία των κατοίκων 
της περιοχής, η κα Σακοράφα επεσήμανε ότι η Επιτροπή 
αναφορών είχε ζητήσει να συνταχθεί επιδημιολογική 
και τοξικολογική μελέτη, η οποία δεν είχε καταρτισθεί 
μέχρι εκείνη την στιγμή. 
 

Σε σχέση με τον χώρο υγειονομικής ταφής της 
Μεγαλόπολης και για τους λόγους που αναφέρονται 
τόσο στην αναφορά όσο και στην έκθεση της 
Επιτροπής, η κα Σακοράφα υπενθύμισε ότι έχει ήδη 
κινηθεί από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή διαδικασία επί 
παραβάσει της οδηγίας 2011/92 Ε.Κ. 
Σχετικά με την αναφορά για τις δραστηριότητες του 

Πρέπει να υπερασπιζόμαστε αυτό μας τον ρόλο σαν το 
τελευταίο καταφύγιο των πολιτών με ιδιαίτερη 
αυστηρότητα και να είμαστε εξαιρετικά υποψιασμένοι 
στα νομικά τεχνάσματα που χρησιμοποιεί κάθε 
κυβέρνηση προκειμένου να αποφύγει την 
συμμόρφωσή της με τις συστάσεις της Επιτροπής”. 
 

 22 Μαρτίου 2018 

Η παρέμβαση της Σοφίας Σακοράφα στην Επιτροπή 
Αναφορών του Ευρωκοινοβουλίου για το θέμα των 
ΧΥΤΑ Φυλής και Γραμματικού. 
 

Η κα Σακοράφα στην παρέμβασή της άσκησε έντονη 
κριτική στον εκπρόσωπο της Περιφέρειας Αττικής, 
χαρακτηρίζοντας ως απαράδεκτα όσα ανέφερε στην 
Επιτροπή Αναφορών του Ευρωκοινοβουλίου και 
ρωτώντας τον αν θα πήγαινε να μείνει ο ίδιος στη 
Φυλή, γνωρίζοντας τις τιμές των αέριων, εδαφικών 
ρύπων και των ρύπων του υδροφόρου ορίζοντα που 
μετρήθηκαν αναλυτικά και διαπιστώθηκαν μεγάλες και 
εγκληματικές υπερβάσεις σε σχέση με τα 
θεσμοθετημένα όρια. 
 

Κατήγγειλε δε, ότι στην Ελλάδα «υπάρχει μια 
μεγάλη μπίζνα, που λέγεται σκουπίδια» και 
αναρωτήθηκε γιατί ο δήμαρχος της Φυλής δεν 
δίνει τη μελέτη που έγινε στη δημοσιότητα και την 
κρύβει. Η ίδια χαρακτήρισε το πρόβλημα των 
ρύπων στην περιοχή ως μία βόμβα που έχει ήδη 
σκάσει. 
 

Η Ευρωβουλευτής αναφέρθηκε επίσης και στο 
ΕΣΠΑ που κατευθύνεται κατά 95% για διατήρηση 
των ΧΥΤΑ και μόνο το 5% στη διαλογή και στην 
ανακύκλωση, επισημαίνοντας ότι πρόκειται για 
προκλητική κατανομή.  

δήμου Ερμιόνης της Β.Α. Πελοποννήσου, η κα 
Σακοράφα ενημέρωσε ότι έχει κινηθεί από την commis-
sion διαδικασία επί παραβάσει της οδηγίας 91/271 για 
την επεξεργασία των λυμάτων. 
 

Τέλος και σε σχέση με το Καρβουνάρι και  τη Λευκίμμη, 
η Ευρωβουλευτής τόνισε ότι, αν και έχει ζητηθεί να 
πραγματοποιηθούν γεωτρήσεις προκειμένου να 
ελεγχτούν τα υπόγεια ύδατα, σχετική ενημέρωση 
μέχρι τη στιγμή της συνεδρίασης της επιτροπής 
αναφορών δεν υπήρχε. 
Κλείνοντας την παρέμβασή της, η κα Σακοράφα 
πρότεινε ξεκάθαρα να παραμείνουν ανοικτές όλες οι 
σχετικές αναφορές και παρότρυνε την Επιτροπή 
Αναφορών να παρακολουθεί την υλοποίηση των 
συστάσεών της. Ανέφερε συγκεκριμένα: 
 

«Με δεδομένο λοιπόν ότι: Α) η Ελλάδα βρίσκεται στην 
τελική ευθεία υποβολής του Εθνικού Σχεδίου 
Διαχείρισης και μείωσης παραγόμενων αποβλήτων, Β) 
ότι τα παραπάνω σχέδια θα επηρεάσουν τους 
περιφερειακούς σχεδιασμούς της Αττικής και της 
χώρας, Γ) ότι μέχρι σήμερα δεν έχουν υλοποιηθεί οι 
συστάσεις που έθεσε η Επιτροπή Αναφορών σχετικά 
με το ΧΥΤΑ Γραμματικού, 
 

Προτείνω να παραμείνουν ανοιχτές όλες οι αναφορές 
ώστε να ενημερωθεί η Επιτροπή Αναφορών σχετικά με 
το Εθνικό Σχέδιο Διαχείρισης και μείωσης 
παραγόμενων αποβλήτων και να παρακολουθήσει την 
εξέλιξη ως προς τις υποδείξεις την Επιτροπής μας. 
 

Η Επιτροπή μας δεν πρέπει να περιορίζεται μόνο σε 
συστάσεις  θεωρώντας ότι έτσι εκπληρώνει τα 
καθήκοντά της. Πρέπει και να παρακολουθεί την 
υλοποίηση των συστάσεών της. Πόσο μάλλον για 
θέματα που αφορούν στην υγεία των κατοίκων αυτών 
των περιοχών αλλά και όχι μόνο. 
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Διαρκής αγώνας ενάντια στο ξεπούλημα του Ελληνικού 
 
Με ομοβροντία ερωτήσεων προς την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, ανακοινώσεων και παρεμβάσεων στην Επιτροπή Αναφορών της Ευρωβουλής, 
η κα Σακοράφα αναδεικνύει επί σειρά ετών τις συνεχιζόμενες παραβιάσεις της κοινοτικής νομοθεσίας που αφορούν στην παραχώρηση 
του πρώην αεροδρομίου του Ελληνικού, το περιβαλλοντικό και αναπτυξιακό έγκλημα εις βάρος των κατοίκων της Αττικής και την 
απουσία διαδικασία διαβούλευσης με τους κατοίκους της περιοχής.  
Παράλληλα και μαζί με τα κινήματα των πολιτών, την Επιτροπή Αγώνα και το νεοσύστατο Φορέα για την υπεράσπιση της Δικαιοσύνης,  
συνεχίζει και τον προσωπικό πολιτικό της αγώνα με την κατάθεση μηνυτήριων αναφορών εναντίον της επένδυσης στο Ελληνικό και τη  
διερεύνηση τυχόν ποινικών ευθυνών για παράνομες πράξεις ή παραλείψεις που αφορούν στην εκποίηση του Ελληνικού από το ΤΑΙΠΕΔ.  

Για την Ευρωβουλευτή «κάθε μέλος του Ελληνικού κοινοβουλίου ξεχωριστά και σύμπασα η κυβέρνηση φέρουν ακέραιη την ευθύνη για 

αυτό το τεράστιο οικονομικό, περιβαλλοντικό και αναπτυξιακό έγκλημα ».  
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2 Δεκεμβρίου 2014 
Αδιαφανής και διάτρητος ο διαγωνισμός για το 
Ελληνικό 
 
Στην ερώτηση προς την Ευρωπαϊκή Επιτροπή με θέμα 
την παραβίαση του άρθρου 107 και επόμενων άρθρων 
της Σ.Λ.Ε.Ε. από τη 
σ ύ μ β α σ η 
παραχώρησης της 
«ΕΛΛΗΝΙΚΟ Α.Ε.» 
στην Lamda Devel-
opment S.A. η κα 
Σ α κ ο ρ ά φ α 
καταγγέλλει ότι από 
α δ ι α φ α ν ή  κ α ι 
δ ι ά τ ρ η τ ο 
διαγωνισμό,  η 
ε τ α ι ρ ε ί α  τ ο υ 
δ η μ ο σ ί ο υ 
«ΕΛΛΗΝΙΚΟ Α.Ε.», 
στην οποία ανήκει 
παραλιακή έκταση 
6.240 στρεμμάτων, 
π α ρ α χ ω ρ ή θ η κ ε 
στον μοναδικό 
υ π ο ψ ή φ ι ο  - 
"διαγωνισθέντα"- 
Lamda Develop-
ment S.A. και 
υ π ο γ ρ ά φ η κ ε 
σχετική σύμβαση. 
Όροι της σύμβασης και συναφή νομοθετήματα 
παραβιάζουν το άρθρο 107 επ. της Σ.Λ.ΛΕ, συνεχίζει το 
κείμενο της ερώτησης και συγκεκριμένα: 
Α) Χορήγηση άδειας καζίνο, δεν προβλεπόταν από την 
προκήρυξη του διαγωνισμού (στοιχείο vii αναβλητικών 
αιρέσεων σύμβασης). 

Ε) Καταβολή ανταλλάγματος στον ανάδοχο για τις 
υπηρεσίες του Δημοσίου κ.λ.π. που θα στεγαστούν στο 
ακίνητο (βλ. και άρθ.8 του ν.4062/2012) . 
  

Με βάση τα παραπάνω ερωτά η Ευρωβουλευτής την 
Ευρωπαϊκή Επιτροπή «ποια μέτρα 
θα λάβει ώστε να αρθούν οι 
παραπάνω περιγραφείσες 
παραβάσεις του άρθρου 107 επ. 
της Σ.Λ.Ε.Ε., οι οποίες εγείρουν 
σοβαρά ζητήματα κρατικών 
ενισχύσεων υπέρ του επενδυτή, 
υπό την έννοια της παροχής 
πλεονεκτήματος στον τελευταίο 
διά της ευνοϊκής μεταχειρίσεως 
αυτού κατά την διαδικασία της 
επιλογής /διαγωνισμού;».  

Έλλειψη πρόσβασης και 
επαρκούς πληροφόρησης 
πρόβαλε η αρμόδια Επίτροπος 
κα Vestager, στην προσπάθειά 
της να δικαιολογήσει την 
αδυναμία των υπηρεσιών της να 
προβούν σε τεκμηριωμένη 
απάντηση. «Οι υπηρεσίες της 
Επιτροπής θα επικοινωνήσουν 
με τις ελληνικές αρχές και θα 
διερευνήσουν περαιτέρω την 
υ π ό θ ε σ η » ,  α ν έ φ ε ρ ε , 
καθιστώντας σαφές ότι η 

αιτούμενη απάντηση παραπέμπεται σε ένα ασαφές 
μέλλον.   

 
 

Β) Απαλλαγή της εταιρείας «ΕΛΛΗΝΙΚΟ Α.Ε.» από 
οποιοδήποτε φόρο σχετικό με την εκμετάλλευση και 
ιδιοκτησία του ακινήτου (παρ.6, αρθρ.42, ν.3943/2011). 
Γ) Υποχρέωση μετεγκατάστασης των υπηρεσιών του 
Δημοσίου, που βρίσκονται στο ακίνητο και η εκ τούτου 
προκύπτουσα δαπάνη (βλ. και άρθ..7 και 8 του 

ν.4062/2012). 
Δ) Σύσταση διοικητικού φορέα με εξουσία 
"αποκλειστική είσπραξη και διαχείριση οποιωνδήποτε 
α ν τ α π ο δ ο τ ι κ ώ ν  τ ε λ ώ ν  κ α ι  α ν ά λ ο γ ω ν 
χρεώσεων" (στοιχείο vi αναβλητικών αιρέσεων 
σύμβασης). 

http://www.europarl.europa.eu/sides/getDoc.do?pubRef=-//EP//TEXT+WQ+E-2014-010076+0+DOC+XML+V0//EL&language=el
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5 Δεκεμβρίου 2014 
Περιβαλλοντικό  έγκλημα στο  Ελληνικό  
Η πώληση μιας τόσο μεγάλης παραλιακής έκτασης (3 
χλμ. παραλία), με μοναδικά κριτήρια εκείνα της 
αγοράς, στερεί από την μοναδική πρωτεύουσα στην Ε.Ε. 
με σχεδόν ανύπαρκτο πράσινο την τελευταία 
δυνατότητα για περιβαλλοντική ανάταξη και ανάπτυξη, 
αναφέρει η κα Σακοράφα σε ερώτησή της προς την 
Ευρωπαϊκή Επιτροπή. 
«Πρόκειται για περιβαλλοντικό έγκλημα αντίθετο στις 
βασικές Αρχές της Βιώσιμης Ανάπτυξης και στην 
οδηγία 2001/42/ΕΚ που επιβάλει Διαδικασία 
Στρατηγικής Περιβαλλοντικής Εκτίμησης (ΣΠΕ) και 
εκπόνηση Στρατηγικής Μελέτης Περιβαλλοντικών 
Επιπτώσεων (ΣΜΠΕ) για «σχέδια» ή «προγράμματα» 
έργων που έχουν επιπτώσεις στην προστασία του 
περιβάλλοντος. 
Χωρίς να τηρηθεί η προαναφερόμενη διαδικασία, 
εξεδόθη ειδικός νόμος (Ν.4062/2012), που 
περιλαμβάνει σειρά πολεοδομικών και χωροταξικών 
ρυθμίσεων μεγάλης εμβέλειας και σπουδαιότητας για 
την προστασία του περιβάλλοντος της Αθήνας». 
Συνεχίζοντας καταγγέλλει ότι κατά την διάρκεια του 
διαγωνισμού και πριν την υπογραφή σύμβασης δεν 
συντάχθηκαν οι απαιτούμενες διαδικασίες και μελέτες. 
Συνεπώς, καταλήγει, η όλη διαδικασία όπως 
δρομολογήθηκε είναι ακυρωτέα ως παραβαίνουσα την 
οδηγία 2001/42/Ε.Κ. 
Στο πλαίσιο αυτό ερωτά την Ευρωπαϊκή Επιτροπή «ποια 
μέτρα θα λάβει ώστε να αρθούν οι παραπάνω 
περιγραφείσες παραβάσεις, οι οποίες αφαιρούν 
από τους κατοίκους της Πρωτεύουσας της 
Ελλάδας την τελευταία ευκαιρία βελτίωσης της 
ποιότητας ζωής τους και της προστασίας του 
περιβάλλοντος;». 
Στην απάντησή του ο Επίτροπος Vella δηλώνει 
ξεκάθαρα ότι η Επιτροπή δεν προτίθεται να λάβει 

 
Κατά παράβαση των ανωτέρω, συνεχίζει, εκδόθηκε ο 
νόμος 4062/2012 και συντάχθηκε η σύμβαση 
πώλησης. Συνεπώς οι πολίτες δεν συμμετείχαν, δεν 
διαβουλεύθηκαν και δε γνωρίζουν τις επιπτώσεις του 
σχεδίου και της σύμβασης που καθορίζουν την 
ποιότητα του περιβάλλοντος της πόλης τους και 
επηρεάζουν την ποιότητα της ζωής τους, αλλά και την 
ποιότητα ζωής των επόμενων γενεών. 
 
Με βάση τα ανωτέρω, ΕΡΩΤΑΤΑΙ η επιτροπή: «ποια 
μέτρα θα λάβει για να αρθούν οι παραλείψεις και 
να επιβληθούν οι προβλεπόμενες διαδικασίες που 
προβλέπονται, κατοχυρώνοντας τα βασικά 
δικαιώματα των πολιτών»; 
  
Η απάντηση της Επιτροπής δια στόματος του κ. Vella 
παραπέμπει σε ήδη διατυπωμένες θέσεις της. Για την 
Επιτροπή «Από μόνη της η πώληση ενός τμήματος γης 
δεν αποτελεί σχέδιο ή έργο». Ως εκ τούτου δεν 
εμπίπτει στο πεδίο εφαρμογής των σχετικών οδηγιών 
και δεν εξετάζεται το ενδεχόμενο λήψης μέτρων. 
 
12 Οκτωβρίου 2016 
Ανοιχτό προς διερεύνηση το θέμα του Ελληνικού για το 
Ευρωκοινοβούλιο 
 Ανοιχτό προς περαιτέρω διερεύνηση αποφάσισε πως 
πρέπει να μείνει το θέμα του Ελληνικού η πρόεδρος της 
Επιτροπής Αναφορών του Ευρωκοινοβουλίου, Cecilia 
Wikstrom μετά από αναφορά πολιτών την οποία 
υποστήριξε χθες στην Επιτροπή η ευρωβουλευτής 
Σοφία Σακοράφα.  
«Το Ελληνικό πουλήθηκε με λιγότερα από εκατό ευρώ 
το τετραγωνικό, όταν το δημόσιο αγοράζει δίπλα με 
2.500 και 3.000 το τετραγωνικό» είπε χθες στην 
Επιτροπή Αναφορών η Σοφία Σακοράφα, εκφράζοντας 
την απορία της πως ο κος Ουζουνίδης που εκπρο-

μέτρα. Συγκεκριμένα αναφέρει ότι οι σχετικές οδηγίες 
για την εκτίμηση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων 
ορισμένων σχεδίων και προγραμμάτων και για την 
εκτίμηση των επιπτώσεων ορισμένων σχεδίων 
δημοσίων και ιδιωτικών έργων στο περιβάλλον) 
ισχύουν για σχέδια και προγράμματα ή έργα, αλλά όχι 
για την απλή μεταβίβαση ακίνητης περιουσίας. 

12 Δεκεμβρίου 2014 

Χωρίς διαβούλευση με τους πολίτες η πώληση του 
Ελληνικού. 
Νέα ερώτηση απευθύνει η κα Σακοράφα για την 
πώληση του Ελληνικού, με επίκεντρο τις 
περιβαλλοντικές επιπτώσεις, την υποβάθμιση της 
ποιότητας της ζωής των κατοίκων και την απουσία 
διαβούλευσης με τους κατοίκους. 
 
Το Ελληνικό αναφέρει η κα Σακοράφα είναι μια 
μεγάλη παραλιακή έκταση (624 εκτάρια, 3.5 χλμ 
παραλία) που καθορίζει σημαντικά την ανάπτυξη της 
πρωτεύουσας. «Η διαδικασία πώλησης του κατά 
παράβαση των νόμων της ελεύθερης αγοράς, δήθεν 
για κάλυψη του χρέους της χώρας, προκαλεί 
σοβαρούς κινδύνους στο περιβάλλον και ως εκ τούτου 
απειλεί την ποιότητας ζωής των κατοίκων». 
 
Περαιτέρω υπογραμμίζει, η διαδικασία ολοκληρώθηκε 
χωρίς διαβούλευση με τους πολίτες για τις επιπτώσεις 
στην πόλη τους παραβιάζοντας: 
1.Τη Διεθνή σύμβαση του Aarchous για πρόσβαση σε 
πληροφορίες και συμμετοχή του κοινού στη λήψη 
αποφάσεων για περιβαλλοντικά θέματα (Κανονισμός 
Ε.Κ.1367/206) 
2.Την Οδηγία 2001/42/Ε.Κ. για διεξαγωγή 
διαβουλεύσεων, συνεκτίμηση αποτελεσμάτων κατά τη 
λήψη αποφάσεων, καθώς και συνεχή ενημέρωση του 
κοινού για σχέδια και προγράμματα που επηρεάζουν 
σημαντικά το περιβάλλον. 
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σώπησε την «αριστερή» κυβέρνηση στην συζήτηση της 
Επιτροπής, υπερασπίστηκε την πιο σκληρή αποικιοκρα-
τικού τύπου συμφωνία που έχει υπογράψει ποτέ 
ελληνική κυβέρνηση.  
«Η αναφορά που συζητάμε σήμερα έφτασε στο 
Ευρωκοινοβούλιο από Έλληνες πολίτες που αγωνιούν 
για το περιβάλλον και τη δημόσια περιουσία της 
Ελλάδας» ανέφερε η 
ευρωβουλευτής, η οποία 
υποστήριξε ότι σαφώς και 
παραβιάζονται 
ευρωπαϊκοί νόμοι καθώς 
και οδηγίες για το 
περιβάλλον. 

Η κα Σακοράφα στην 
παρέμβασή της ενημέρω-
σε επίσης την Επιτροπή ότι 
ο συγκεκριμένος επεν-
δυτής με την ίδια τακτική 
ανήγειρε ένα τεράστιο 
εμπορικό κέντρο στο 
Μαρούσι, το οποίο 
προκάλεσε ζημιά οικονο-
μική και περιβαλλοντική. 
«Το εμπορικό κέντρο αυτό 
χαρακτηρίστηκε ως το 
μεγαλύτερο αυθαίρετο 
της Ευρώπης και το 
Συμβούλιο της Επικρα-
τείας το έκρινε παράνομο 
και κατεδαφιστέο. Η κυβέρνηση όμως προσπαθεί να το 
διασώσει και να μην πληρώσει πρόστιμα». 

Στη συνέχεια η κα Σακοράφα ρώτησε την Επιτροπή αν 
έχει πραγματοποιηθεί έρευνα και για το αν τηρήθηκαν 
οι αρχές του ανταγωνισμού και χαρακτήρισε την 
σύμβαση του Ελληνικού «απαύγασμα της διαπλοκής 

βαλλοντικός έλεγχος «θα πρέπει να συμμορφώνεται 
πλήρως με την ευρωπαϊκή νομοθεσία και θα πρέπει να 
γίνει σεβαστή η οδηγία και βεβαίως να εφαρμοστεί», 
ενώ ζήτησε να ασχοληθεί και η επιτροπή ΕCΟΝ για το 
οικονομικό κομμάτι. Τέλος έγινε δεκτό να διερευνηθεί 
και η κρατική ενίσχυση προς τον επενδυτή, μέσω 
απαλλαγών από φόρους και εισφορές. 

21 Σεπτεμβρίου 2016 
Ανακοίνωση  της Σοφίας 
Σακοράφα για το ξεπούλημα 
του Ελληνικού . 
Με καυστικό τρόπο σχολίασε 
για άλλη μία φορά η κα 
Σακοράφα το εμβληματικό 
ξεπούλημα του Ελληνικού από τη 
δήθεν αριστερή κυβέρνηση.   

“Είναι σίγουρα πολύ γραφικό 
να αντιπαραβάλω τη γνωστή 
ανώνυμη τηλεοπτική διαφήμιση 
όπου παρουσιάζει το ξεπούλημα 
στο Ελληνικό ως “Πάρκο 
ζωής”, με τα προεκλογικά 
βίντεο του πρωθυπουργού. 

Σήμερα δύο είναι τα κυρίαρχα 
ζητήματα : 

Το πρώτο αφορά στην πλήρη 
υποταγή της κυβέρνησης στις 
μνημονιακές επιταγές. Υποταγή 

τέτοιου περιεχομένου και τέτοιας έντασης που 
μετατρέπει ευθέως την κυβέρνηση σε νεοφιλελεύθερο 
dealer. 

Το δεύτερο αφορά στην πλήρη υποταγή της 
κυβέρνησης στην οικογένεια Λάτση στην οποία δωρίζει 
όχι μόνο το δικαίωμα επιφανείας για 99 χρόνια , αλλά 

και του ξεπουλήματος της δημόσιας περιουσίας που 
ξεπουλιέται αντί πινακίου φακής». 

Στο τέλος της συζήτησης η πρόεδρος αξιολογώντας 
όλα όσα παρέθεσαν οι αναφέροντες και οι 
ευρωβουλευτές που παρενέβησαν, αποφάνθηκε ότι θα 
κρατηθεί ανοιχτή η αναφορά και θα σταλεί επιστολή 

τόσο προς στην ιδιωτική εταιρία που έχει υπογράψει τη 
σύμβαση, όσο και στις ελληνικές αρχές (υπουργείο 
Περιβάλλοντος και υπουργείο Οικονομίας) για να 
απαντήσουν συγκεκριμένα σε όλα τα θέματα που 
ετέθησαν. 

Στην απάντησή της η Πρόεδρος τόνισε και ότι ο περι-
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και την πλήρη κυριότητα του 30% της δημόσιας 
έκτασης. Υποταγή που την αναβαθμίζει σε άξιο 
συνεχιστή των προηγούμενων κυβερνήσεων οι οποίες 
το ίδιο υπάκουα και παράνομα συναίνεσαν στο 
ξεπούλημα των ΕΛΠΕ, στο σκάνδαλο του MALL, στο 
“ξεφόρτωμα” της Eurobank 

 

Μαζί με τα κινήματα, μαζί με την Επιτροπή Αγώνα, μαζί 
με το νεοσύστατο Φορέα για την υπεράσπιση της 
Δικαιοσύνης, θα συνεχίσω και τον προσωπικό πολιτικό 
αγώνα με τη μηνυτήρια αναφορά που έχω ήδη 
υποβάλει στον εισαγγελέα διαφθοράς. 
Κάθε μέλος του ελληνικού κοινοβουλίου ξεχωριστά 
και σύμπασα η κυβέρνηση φέρουν ακέραιη την ευθύνη 
για αυτό το τεράστιο οικονομικό, περιβαλλοντικό και 
αναπτυξιακό έγκλημα.” 

ευρωβουλευτές επισημαίνουν ότι παρακάμπτονται οι 
γενικές διατάξεις που ισχύουν για όλα τα έργα στην 
Ελλάδα, αφού προβλέπεται έκδοση υπουργικής 
απόφασης μόνο για τα έργα που είναι στο Σχέδιο 
Ολοκληρωμένης Ανάπτυξης, τονίζοντας επιπλέον ότι 
με την εισαγωγή της έννοιας των κτιριακών ενοτήτων 
αδειοδοτούνται κτιριακά έργα χωρίς να έχουν σαφή 
θέση στο χώρο. 

Στην ερώτηση τους η Σοφία Σακοράφα και ο Νίκος 
Χουντής καταλήγουν ζητώντας την παρέμβαση της 
Κομισιόν για το σεβασμό του άρθρου 191  της ΣΛΕ.Ε.  
που αφορά στην προστασία του περιβάλλοντος, για 
την εφαρμογή των Οδηγιών 2001/42/ΕΚ, 92/43/
ΕΟΚ που αφορούν στην περιβαλλοντική αδειοδότηση 
του Ελληνικού, καθώς και για την τήρηση του άρθρου 
107 της ΣΛΕ.Ε.  περί κρατικών ενισχύσεων. 

 

Νέες παραβιάσεις Ευρωπαϊκής Νομοθεσίας στο πρώην 
αεροδρόμιο του Ελληνικού 
Τετάρτη, 14 Νοεμβρίου 2018 
 
Κοινή ερώτηση προς την Κομισιόν κατέθεσαν ο 
ευρωβουλευτής της Λαϊκής Ενότητας (ΛΑΕ) Νίκος 
Χουντής και η ανεξάρτητη ευρωβουλευτής Σοφία 
Σακοράφα για νέες παραβιάσεις της κοινοτικής 
νομοθεσίας στην περιβαλλοντική αδειοδότηση των 
έργων στο πρώην αεροδρόμιο του Ελληνικού. 
 
Πιο συγκεκριμένα στην ερώτηση τους αναφέρουν ότι η 
τροποποίηση του ν.4062/12 βάσει του οποίου 
πραγματοποιήθηκε η παραχώρηση, παραβιάζει την 
Οδηγία 2011/92/Ε.Ε. , αφού προβλέπεται μόλις μια 
Μελέτη Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων για περίπου 30 
έργα και η διαβούλευση περιορίζεται σε μόλις 10 
ημέρες, ενώ η Οδηγία ορίζει τουλάχιστον 30 ημέρες. 

Στη συνέχεια της ερώτησης τους οι δύο Έλληνες 

http://sakorafa.gr/page.php?pge=1242&lng=1
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Σκουριές  
  

Κατά της εξόρυξης χρυσού στις Σκουριές Χαλκιδικής 
  

Παρά τις ανοικτές απειλές που δέχθηκε από την εταιρία «ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ ΧΡΥΣΟΣ» μετά την παρέμβασή της 
στην Επιτροπή Αναφορών του Ευρωκοινοβουλίου, η κα Σακοράφα συνεχίζει μέχρι σήμερα να μάχεται στο 
πλευρό των εργαζομένων και των κατοίκων που διαμένουν στις Σκουριές, καταγγέλλοντας τους 
περιβαλλοντικούς κινδύνους, τις επιπτώσεις στην υγεία, την απουσία Στρατηγικής Μελέτης 
Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων αλλά και το εξευτελιστικό αντίτιμο της σύμβασης εκμετάλλευσης.  
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Με αιχμηρό τρόπο σχολίασε και τις απαράδεκτες 
μεθοδεύσεις εκφοβισμού κατά των εργαζομένων στην 
«ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ ΧΡΥΣΟΣ», υπογραμμίζοντας σε σχετική 
ανακοίνωση που εξέδωσε ότι «Για κάποιες εργοδοσίες 
η εργασία δεν αποτελεί δικαίωμα, αλλά εργαλείο 
σπέκουλας και εκβιασμών». 

 24 Ιανουαρίου 2017 
Φανερή η ικανοποίηση της ευρωβουλευτού Σοφίας 
Σακοράφα από το γεγονός ότι η Επιτροπή Αναφορών 
κράτησε ανοικτή την αναφορά σχετικά με την επένδυση 
της "ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ ΧΡΥΣΟΣ" στις Σκουριές. 

Η ευρωβουλευτής με τη βοήθεια έντυπου υλικού, στην 
ομιλία της στην Επιτροπή Αναφορών του 
Ευρωκοινοβουλίου, υπογράμμισε μία προς μία όλες τις 
βαρύτατες συνέπειες που θα έχει η λειτουργία του 
έργου : 

"Σε αυτή τη μικρή έκταση θα σας πω τι θα γίνεται επί 
24ώρου βάσης. Θα εκρήγνυνται 6 τόνοι εκρηκτικά, η 
σκόνη μόνο από το μεταλλείο των Σκουριών θα 
ανέρχεται σε 3.116 τόνους ανά ώρα, θα εξορύσσονται 
24.000 τόνοι από βάθη που θα φτάσουν τα 700 
μέτρα, θα αποτίθενται χιλιάδες τόνοι συμπυκνωμένων 
υπολειμμάτων με επικίνδυνα μέταλλα. Σε σημείο δε 
πάνω στο ρήγμα προβλέπεται η απόθεση 
υπολειμμάτων περιεκτικότητας 450.000 τόνων 
αρσενικού. 

Οι συνέπειες όλων αυτών: 

Θα υπάρξει πτώση της στάθμης του νερού κατά 600 
μέτρα και ερημοποίηση. Θα ρυπανθούν επιφανειακά 
και υπόγεια νερά με θειικό οξύ, ενώ μιλάμε για την 
περιοχή που έχει τη μεγαλύτερη δασοκάλυψη και τα 
μεγαλύτερα αποθέματα πόσιμου νερού σε όλη τη 
χερσόνησο θα υπάρξουν μόνιμες και μη 
αναστρέψιμες ζημίες στα αρχέγονα δάση της 

καταγγέλλει «Κράτος εν κράτει  η ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ 
ΧΡΥΣΟΣ αφού αφενός ταυτίζει τη φήμη της εταιρείας 
με το γενικό καλό της χώρας, αφετέρου  ποινικοποιεί 
την ελευθερία της γνώμης ενός αιρετού μέλους του 
ευρωκοινοβουλίου. 

Για την εξέλιξη αυτή φταίει σαφώς όλο το παλιό 
πολιτικό σύστημα που εκχώρησε στην εταιρεία το 
δικαίωμα να συμπεριφέρεται ως ο μεγαλοτσιφλικάς 
της Χαλκιδικής, όπως επίσης ευθύνεται και η παρούσα 
κυβέρνηση που με τις παλινωδίες της και τις θολές της 
αποφάσεις επιτρέπει τη συνέχιση αυτού του 
καθεστώτος. 

Είναι ξεκάθαρο ότι απειλές  δεν με αγγίζουν  και δε θα 
έπρεπε να αγγίζουν κανέναν αιρετό. 

Είναι σαφές ότι αντιλαμβάνομαι το γενικό καλό της 
χώρας με τρόπο εντελώς και απόλυτα διαφορετικό 
από την ΄΄ ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ ΧΡΥΣΟΣ . 

Είναι αυτονόητο ότι το περιεχόμενο που δίνει κανείς 
στην ανάπτυξη εκκινεί από τα συμφέροντα που θέλει 
να υπερασπιστεί. Το δημόσιο συμφέρον ή ένα απεχθές 
ιδιωτικό συμφέρον που καταστρέφει μια ολόκληρη 
περιοχή. 

Είναι σπουδαίο ότι  η Ελλάδα δεν είναι Μπανανία και 
μπορεί να εκπροσωπείται με ελευθερία άποψης από 
τους βουλευτές σε θεσμικά όργανα, τα οποία ο 
ελληνικός λαός  επιλέγει. 

Είναι αξιοσημείωτο ότι αποτέλεσμα αυτής της 
ελευθερίας έκφρασης είναι η Επιτροπή Αναφορών να 
αφήσει ανοικτή την αναφορά για τις Σκουριές, με τη 
δέσμευση να ελέγξει και να διερευνήσει σε βάθος όλα 
τα στοιχεία τα οποία κατατέθηκαν. 

Είναι τέλος  εύλογο ότι  επιφυλάσσομαι  παντός 
νομίμου δικαιώματός που αφορά στην ελευθερία 

περιοχής στο τοπία και στη βιοποικιλότητα.  

Θα προκύψει εκτεταμένη ρύπανση από βαρέα μέταλλα 
του εδάφους, της χλωρίδας της πανίδας και των 
καλλιεργειών και άρα και της διατροφικής αλυσίδας." 

Υποστήριξε ταυτόχρονα ότι "για ένα τέτοιο έργο που 
θα παράξει αυτές τις οδυνηρές συνέπειες δεν υπάρχει 
Στρατηγική Μελέτη Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων. Η 
οδηγία 2001/42/ΕΚ έγινε κουρελόχαρτο. Γιατί η 
οδηγία 2001 προβλέπει και τη μηδενική λύση, δηλαδή 
την ακύρωση της επένδυσης", ενώ υπογράμμισε με 
νόημα ότι το αντίτιμο που κατέβαλε η εταιρεία 
"Ελληνικός Χρυσός" για τη σύμβαση εκμετάλλευσης 
είναι μόλις 11 εκ. ευρώ. 
Τέλος η Σοφία Σακοράφα ζήτησε η αναφορά να 
παραμείνει ανοικτή, ενώ παρακάλεσε τον πρόεδρο να 
εξαντλήσει κάθε πρόσφορο μέσο τόσο προς τις 
ελληνικές αρχές, τα αρμόδια υπουργεία, όσο και προς 
τα θεσμικά όργανα της Ε.Ε προκειμένου να αποτραπεί 
αυτή τεράστια καταστροφή περιβάλλοντος και 
ανθρώπων. 
 
1 Φεβρουαρίου 2017 
Σκληρή ήταν η απάντηση της κας Σακοράφα, σε 
συνέχεια των απειλών που εκτόξευσε η εταιρία 
«ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ ΧΡΥΣΟΣ» μετά την παρέμβασή της 
στην Επιτροπή Αναφορών της Ευρωβουλής.  
 
Ή έρχεστε, ενημερώνεστε από εμάς και γίνεστε 
παπαγαλάκι των απόψεων της ΄΄ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ 
ΧΡΥΣΟΣ΄΄ ή σας μηνύουμε, απείλησε με επιστολή ο 
διευθύνων σύμβουλος της εν λόγω εταιρείας,  μετά 
την τοποθέτηση της κας Σακοράφας για τις Σκουριές 
στην Επιτροπή Αναφορών του Ευρωπαϊκού 
Κοινοβουλίου. 

Απαντώντας με ανακοίνωση η Ευρωβουλευτής 
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έκφρασης της άποψης μου. Πολύ δε περισσότερο 
όταν αυτή η άποψη είναι τεκμηριωμένη, 
εμπεριστατωμένη και κυρίως εκπροσωπεί ένα 
μεγάλο κομμάτι της κοινωνίας, και ένα 
ολόκληρο κίνημα .  

ΥΓ. Ο τρόπος που η ΄΄ ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ ΧΡΥΣΟΣ ΄΄ 
αντιμετωπίζει ένα βουλευτή που έχει άποψη 
διαφορετική των συμφερόντων της, είναι άκρως 
ενδεικτικός των εκφοβιστικών και απειλητικών 
μεθοδεύσεών της έναντι αυτού του κινήματος και 
των πολιτών που αντιστέκονται στη Χαλκιδική». 

Πέμπτη, 7 Μαρτίου 2019.  
Σοφία Σακοράφα: Εγκληματική ρύπανση από την 
Ελληνικός Χρυσός στη Χαλκιδική. Εγκληματική ρύπανση 
από την Ελληνικός Χρυσός στη Χαλκιδική. Η 

 
ρυπαίνει κατά παράβαση του Ελληνικού και Ευρωπαϊκού 
νόμου και δεν δείχνει καμία διάθεση συμμόρφωσης 
προς τις σχετικές υποχρεώσεις της. Η κα Σοφία 
Σακοράφα ζητά την ενεργοποίηση της Επιτροπής στο 
πλαίσιο των αρμοδιοτήτων της για τον τερματισμό της 
απαράδεκτης ρύπανσης προκειμένου να σταματήσει η 
εγκληματική αδιαφορία και πρακτική της υπεύθυνης 
εταιρείας η οποία μπορεί να δημιουργήσει ιδιαίτερα 
αρνητικές επιπτώσεις στην υγεία των κατοίκων της 
περιοχής. Επιπλέον ζητάει από την Επιτροπή να 
αναλάβει πρωτοβουλίες ώστε να αποφευχθεί το 
ενδεχόμενο να προκαλέσει η ρύπανση, ανήκεστο 
βλάβη στην υγεία των κατοίκων της περιοχής. 

Ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα επανήλθε με 
ερώτησή της στο θέμα της ρύπανσης στη Χαλκιδική, 
μετά τις πρόσφατες διαπιστώσεις των αρμοδίων. Οι 
αρμόδιοι Επιθεωρητές Περιβάλλοντος, σχετικά με τη 
λειτουργία του μεταλλείου στην Ολυμπιάδα της 
εταιρείας Ελληνικός Χρυσός, βεβαίωσαν με αντίστοιχη 
πράξη τους τη συστηματική ρύπανση του ποταμού 
“Μαυρόλακκα” με υπερβάσεις ως προς τα 
επιτρεπόμενα όρια για τα μέταλλα ψευδάργυρο, 
κάδμιο, μόλυβδο,  αρσενικό αλλά και το pH, με 
συνέπεια τη διαρκή επιβάρυνση του υδάτινου 
αποδέκτη.Χαρακτηριστικά, η συγκέντρωση μολύβδου 
είναι 985% πάνω από το ισχύον όριο, γεγονός που 
αποτυπώνει και το μέγεθος της ρύπανσης. 
Από το πόρισμα των Επιθεωρητών Περιβάλλοντος 
προκύπτουν επιστημονικές αποδείξεις πως η εταιρεία 
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Λιμνοθάλασσα Μεσολογγίου  
Η προστασία της Λιμνοθάλασσας Μεσολογγίου-Αιτωλικού. 
 

Η κα Σακοράφα είναι σταθερή και μαχητική συνοδοιπόρος στον αγώνα των πολιτών, των τοπικών και περιφερειακών αρχών και των 
θεσμικών οργάνων της πολιτείας για την προστασία της λιμνοθάλασσας του Μεσολογγίου.  
 

Καταγγέλλοντας κατ’ επανάληψη πλήθος παρανομιών και παραβάσεων της κοινοτικής νομοθεσίας κατά τη διαδικασία 
αδειοδότησης των τεσσάρων μονάδων βιορευστών, υποστηρίζει την άμεση παύση των κατασκευαστικών εργασιών και μια 
ενδελεχή αναθεώρηση των αδειών τους με σκοπό τη μεταφορά τους σε μια άλλη γειτονική βιομηχανική περιοχή.  
 
Με την ιδιότητα του μέλους της Επιτροπής Αναφορών της Ευρωβουλής, επισκέφθηκε το Μεσολόγγι και συνεργάστηκε για την 
κατάθεση σχετικής αναφοράς, η οποία και έχει κριθεί παραδεκτή.  
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 3 Νοεμβρίου 2017 

Διήμερη επίσκεψη στο Μεσολόγγι πραγματοποίησε η 
ανεξάρτητη ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα, 
προσκεκλημένη της κίνησης πολιτών «Λιμνοθάλλαζα» 
και των φορέων της περιοχής, προκειμένου να 
ενημερωθεί για την κατασκευή των τεσσάρων 
μονάδων καύσης 6.500 τόνων βιορευστών ετησίως. 
 

Η  ε π ί σ κ ε ψ η 
π ρ α γ μ α τ ο π ο ι ή θ η κ ε 
ενόψει της κατάθεσης 
αναφοράς από φορείς 
της πόλης στην Επιτροπή 
Α ν α φ ο ρ ώ ν  τ ο υ 
Ε υ ρ ω π α ϊ κ ο ύ 
Κο ι νοβ ο υλ ίου ,  της 
οποίας η κα Σακοράφα 
ε ί ν α ι  μ έ λ ο ς , 
καταγγέλλοντας πλήθος 
π α ρ α ν ο μ ι ώ ν  κ α ι 
π α ρ α β ά σ ε ω ν  τ η ς 
κοινοτικής νομοθεσίας 
κατά τη διαδικασία 
α δ ε ι ο δ ό τ ησης  τ ω ν 
ανωτέρω μονάδων. Να 
σημειωθεί ότι η περιοχή της Λιμνοθάλασσας αποτελεί 
Εθνικό Πάρκο και είναι ενταγμένη στο δίκτυο Natura. 

Η ευρωβουλευτής πραγματοποίησε σειρά 
συναντήσεων με εκπροσώπους των τοπικών και 
περιφερειακών αρχών, καθώς και του Φορέα 
Διαχείρισης Λιμνοθάλασσας Μεσολογγίου – 
Αιτωλικού και συμμετείχε στην ανοιχτή δημόσια 
εκδήλωση  όπου συνομίλησε με φορείς και πολίτες. 

Κατά τη διάρκεια της παραμονής της στην περιοχή, την 
επιτόπια επίσκεψη στους χώρους ανέγερσης των 
μονάδων και τις συναντήσεις που πραγματοποίησε, η 

επένδυση αυτή είναι επικίνδυνη για το περιβάλλον και 
αντίθετη στο αναπτυξιακό μοντέλο που όλοι επιθυμούν 
για την περιοχή τους. 
 

Στο πλαίσιο αυτό η κα Σακοράφα διαπίστωσε ότι 
υπάρχει δέσμευση όλων των φορέων προκειμένου να 
απευθυνθούν στον αρμόδιο υφυπουργό, απαιτώντας 

τις άμεσες ενέργειες του 
και δήλωσε: "Δεδομένης 
αυτής της εκφρασμένης 
καθολικής αντίθεσης της 
τοπικής κοινωνίας, δεν 
υπάρχει καμιά 
δικαιολογία για να μην 
προβεί η πολιτική ηγεσία 
στην άμεση παύση 
εργασιών και στην 
επανεξέταση της 
αδειοδότησης”. 
 

Κατάθεση αναφοράς στην 
Ευρωβουλή 

11 Φεβρουαρίου 2018 

Σε συνέχεια της 
συνεργασίας της κας 

Σακοράφα με τις οργανώσεις της κοινωνίας των 
πολιτών της περιοχής, στις 11 Φεβρουαρίου 2018, 
κατατέθηκε αναφορά στην αρμόδια επιτροπή του Ε.Κ. 
(0827/2018), όπου καταγγέλλονται  σοβαρές 
παραβιάσεις του δικαίου της Ε.Ε.  και των διεθνών 
συμβάσεων κατά τη διαδικασία αδειοδότησης 
τεσσάρων σταθμών ηλεκτροπαραγωγής για την καύση 
βιορευστών στην ιστορική λιμνοθάλασσα του 
Μεσολογγίου που αποτελεί έναν από τους 
πλουσιότερους ευρωπαϊκούς υγροτόπους, έχει 
χαρακτηριστεί ως Εθνικό Πάρκο και προστατεύεται από 
το Natura 2000 και τη Σύμβαση Ραμσάρ. 
 

κα Σακοράφα διαπίστωσε ότι όλοι, ανεξαιρέτως, το 
ελάχιστο που ζητούν είναι η άμεση παύση εργασιών 
στις μονάδες καύσης βιορευστών (ώστε να μη 
δημιουργηθούν τετελεσμένα) και η επανεξέταση της 
αδειοδότησης. 

Αξίζει να σημειωθεί ότι στην αντίστοιχη περίπτωση της 

Χρυσοβίτσας, ο αρμόδιος υπουργός ακύρωσε την 
απόφαση Έγκρισης Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων για 
πολύ λιγότερες συγκριτικά παραβάσεις, από αυτές που 
καταγγέλλουν οι πολίτες και οι φορείς για την 
αδειοδότηση των μονάδων του Μεσολογγίου. 

Η ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα τόνισε ότι είναι 
εντυπωσιακό πως το σύνολο της κοινωνίας του 
Μεσολογγίου, όπως αυτή εκφράζεται με τις κινήσεις 
και οργανώσεις πολιτών, τον Δήμο, τους 
αντιπεριφερειάρχες, αλλά και τα θεσμικά όργανα της 
πολιτείας, αντιτίθενται στη λειτουργία των 
συγκεκριμένων εργοστασίων και συμφωνούν ότι η 
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Η αναφορά ζητεί την άμεση αναστολή όλων των 
αδειών των εν λόγω μονάδων, την άμεση παύση των 
κατασκευαστικών εργασιών και μια ενδελεχή 
αναθεώρηση των αδειών τους με σκοπό τη μεταφορά 
τους σε μια άλλη γειτονική βιομηχανική περιοχή. 
 

Η επιτροπή Αναφορών 
έκρινε παραδεκτή την 
αναφορά, ζήτησε πληρο-
φορίες από την Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή και διαβίβασε την 
αναφορά προς ενημέρωση 
στην Επιτροπή Περιβάλ-
λοντος, Δημόσιας Υγείας 
και Ασφάλειας των Τροφί-
μων (ENVI). 
 
 8 Μαρτίου 2018 

Στις 6 Μαρτίου 2018 
κοινοποιήθηκε η απόφαση 
του αναπληρωτή υπουργού 
Περιβάλλοντος, προς τον 
Σ υ ν τ ο ν ι σ τ ή  τ η ς 
Α π ο κ ε ν τ ρ ω μ έ ν η ς 
Δ ι ο ί κ η σ η ς  Δ υ τ ι κ ή ς 
Ελλάδας, Πελοποννήσου 
και Ιονίων Νήσων για την 
ανάκληση-ακύρωση των 
αδειών κατασκευής των 4 
μ ο ν ά δ ω ν  κ α ύ σ η ς 
βιορευστών και κατάθεση 
νέων περιβαλλοντικών μελετών για αδειοδότηση. Η 
εξέλιξη αυτή αποτελεί σημαντικό σταθμό του αγώνα 
των πολιτών, οι οποίοι εξακολουθούν να μάχονται για 
την οριστική ακύρωση των αδειών και για την 
προστασία του ευαίσθητου οικοσυστήματος της 
Λιμνοθάλασσας Μεσολογγίου-Αιτωλικού. 

μπροστά σε τετελεσμένα γεγονότα και προειλημμένες 
αποφάσεις. 

Οι κινήσεις πολιτών που είχα τη χαρά να συναντήσω, 
αποδεχόμενη τη πρόσκλησή τους για κοινή δράση, 

κατά τη παραμονή μου στην Ιερά 
Πόλη του Μεσολογγίου, μου 
φανέρωσαν ανθρώπους 
αποφασισμένους να μην 
υποκύψουν στις απειλές, στα 
χτυπήματα και στη βία που τους 
ασκήθηκε από θεσμικά και 
εξωθεσμικά κέντρα. 

Είναι τιμή μου που με έκαναν 
συναγωνίστριά τους, το δύσκολο 
καιρό της μάχης. Σε έναν αγώνα, 
που σήμερα έβαλε το λιθαράκι του 
στη διάσωση της Λιμνοθάλασσας, 
αλλά και στους αγώνες που θα 
έρθουν. 

Αυτούς, που σίγουρα σήμερα θα 
τρέχουν να καρπωθούν ότι μπορούν 
από αυτόν τον αγώνα που πριν 
λοιδορούσαν και εμπόδιζαν, τους 
αγνοούμε. 

Γιατί οι Ενεργοί Πολίτες είναι σε 
επαγρύπνηση και ετοιμότητα, στις 
καθημερινές μάχες, για όλα τα 
ζητήματα που τους αφορούν. 

Σε αυτούς τους Αγώνες, θα είμαστε σίγουρα 
Συνοδοιπόροι, όπως και χθες, έτσι και σήμερα και 
αύριο”. 

Η ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα, στάθηκε δίπλα 
στους πολίτες στον αγώνα αυτό και προέβη στην εξής 
δήλωση: 

“Με αφορμή την αναμονή της τελικής απόφασης της 

Αποκεντρωμένης Διοίκησης της Περιφέρειας, για την 
ανάκληση των 4 μονάδων επεξεργασίας βιομάζας, 
θέλω να επισημάνω τον ρόλο των πολιτών που με τη 
δυναμική δράση τους, ανέτρεψαν μια κατάσταση που 
φαινόταν δεδομένη, αφού παγιοποιήθηκε ερήμην και 
εν κρυπτώ από την τοπική κοινωνία, που βρέθηκε 
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27 Μαΐου 2018  
Παραβιάσεις από τα Κράτη Μέλη των υποχρεώσεών 
τους σχετικά με την προστασία των ζώων κατά τη 
σφαγή ή τη θανάτωση τους. To ζήτημα των 
παραβιάσεων από τα Κράτη Μέλη της Ε.Ε. των 
υποχρεώσεών τους βάσει του Κανονισμού 
1099/2009, σχετικά με την 
προστασία των ζώων κατά τη 
σφαγή ή τη θανάτωση τους 
ανέδειξε με γραπτές ερωτήσεις 
της προς την Επιτροπή η Ελληνίδα 
Ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα. 
Σύμφωνα με την κα Σακοράφα το 
Δικαστήριο της Ε.Ε. έχει επανει-
λημμένα καταδικάσει Κράτη Μέλη 
της Ένωσης λόγω συστηματικών 
παραβιάσεων των κανόνων που 
θέτουν οι οδηγίες 91/628/ΕΟΚ, 
93/119/ΕΚ και οι κανονισμοί (ΕΚ) 
1/2005 και 1099/2009 σχετικά 
με την προστασία των ζώων κατά 
τη μεταφορά και κατά τη σφαγή ή 
τη θανάτωση τους. Ωστόσο, μέχρι 
σήμερα, ορισμένα κράτη μέλη, 
συμπεριλαμβανομένης της 
Ελλάδας, επιχειρούν, κατά 
παράβαση της ενωσιακής νομο-
θεσίας και ιδίως του Κανονισμού 1099/2009, στο 
πλαίσιο θρησκευτικών εκδηλώσεων και λατρευτικών 
πρακτικών, να «νομιμοποιήσουν» μια όλως βάρβαρη 
μέθοδο θανάτωσης των ζώων, χωρίς αναισθησία, που 
τα υποχρεώνει, εν είδει βασανισμού, σε αργό και 
οδυνηρό θάνατο. Όπως σημειώνει η ευρωβουλευτής 

ταλαιπωρία που μπορεί να αποφευχθεί, κατά τη 
θανάτωση και τις σχετικές εργασίες» και ότι 
θανατώνονται «μετά από αναισθητοποίηση τους» που 
πραγματοποιείται με ενδεδειγμένες επιστημονικές 
μεθόδους και πρακτικές. Επιπλέον, η κα Σακοράφα 
ζητάει από την Επιτροπή να ξεκαθαρίσει αν 

υποχρεούνται τα Κράτη Μέλη 
από τον Κανονισμό 1099/2009 
να υιοθετήσουν 
συμπληρωματικά εθνικά μέτρα 
για την εφαρμογή των 
διατάξεων αυτού σχετικά με τη 
σφαγή ζώων σε σφαγεία στο 
πλαίσιο λατρευτικών τύπων 
λαμβάνοντας υπόψη ότι 
σύμφωνα με το άρθρο 288 της 
ΣΛΕΕ ο Κανονισμός έχει γενική 
ισχύ και είναι δεσμευτικός ως 
προς όλα τα μέρη του και 
επομένως δεν υπάρχει καμία 
ανάγκη για περαιτέρω νομο-
θέτηση, όπως λανθασμένα 
παρουσιάστηκε από την 
Ελληνική  Κυβέρνηση. 
 Αντιθέτως, σύμφωνα με το 
άρθρο 26 του κανονισμού 
1099/2009 τα κράτη μέλη 

δύνανται να διατηρούν σε ισχύ εθνικούς κανόνες που 
αποσκοπούν να εξασφαλίσουν «ευρύτερη προστασία» 
των ζώων κατά τη θανάτωσή τους και οι οποίοι 
κανόνες ίσχυαν κατά το χρόνο έναρξης εφαρμογής 
του εν λόγω  κανονισμού. 

κα Σακοράφα, η συγκεκριμένη μέθοδος συνιστά 
ευθεία προσβολή των χρηστών ηθών και του 
ευρωπαϊκού πολιτισμού και ωμή παραβίαση τους 
κράτους δικαίου, του ενωσιακού κεκτημένου, της αρχής 
της ισότητας των πολιτών και του σεβασμού των 
ατομικών δικαιωμάτων. Στο πλαίσιο αυτό η Ελληνίδα 

ευρωβουλευτής ζητάει από την Επιτροπή να 
ξεκαθαρίσει αν παραβιάζεται εν τέλει το άρθρο 3 
παράγραφος 1 και το Παράρτημα Ι του Κανονισμού 
1099/2009 που ρητά αναφέρει ότι «τα ζώα 
προφυλάσσονται από κάθε είδους πόνο, αγωνία ή 

Παραβιάσεις από τα  Κράτη Μέλη των υποχρεώσεών τους σχετικά με την προστασία των ζώων κατά τη 

σφαγή ή τη θανάτωση τους. 
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Παρεμβάσεις και Δράσεις στο πλαίσιο της Επιτροπής Βιομηχανίας, 

Έρευνας και Ενέργειας. 
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Mε δεδομένη την ανάγκη να λειτουργεί ως αντίβαρο 
στην κρίση που εξακολουθεί να μαστίζει πολλά κράτη 
μέλη, με το Brexit προ των πυλών και την ενίσχυση των 
ρατσιστικών και ξενοφοβικών δυνάμεων σε όλη την 
Ευρώπη, η Ευρωπαϊκή Ένωση οφείλει να ανταποκριθεί 
στις νέες προκλήσεις με την αναβάθμιση της Πολιτικής 
Συνοχής και επαρκείς πόρους για την εφαρμογή της. 
 
Η κα Σακοράφα ασχολήθηκε με την ιδιότητα της 
σκιώδους εισηγήτριας με τρεις γνωμοδοτήσεις που 
σχετίζονται με την αναθεώρηση της τρέχουσας 
προγραμματικής περιόδου 2014-2020 και την 
προετοιμασία της νέας για το χρονικό διάστημα 2017-
2020. Οι θέσεις της είναι ξεκάθαρες και συνοψίζονται 
στα εξής: 
 
1. Επιλέγουμε να στηρίξουμε πολιτικές με όχημα τις 
δημόσιες επενδύσεις, ικανές να καλύψουν το 
επενδυτικό χάσμα. 
2.. Επιλέγουμε να στηρίξουμε πολιτικές με αποδε-
δειγμένη προστιθέμενη αξία που υλοποιούνται με 
επιχορηγήσεις και επιμερισμένη διαχείριση. 
3. Είμαστε αντίθετοι σε ενδεχόμενη μείωση των 
κονδυλίων της Πολιτικής Συνοχής και της Κοινής 
Αγροτικής Πολιτικής (ΚΑΠ), υπέρ χρηματοδοτικών 

μακροοικονομικής αιρεσιμότητας. 
6. Επιλέγουμε να στηρίξουμε πολιτικές για ειρηνικούς 
σκοπούς, μακριά από την στρατιωτικοποίηση της Ε.Ε. . 
 
07.04.2016 
Γνωμοτόδηση σχετικά με την προετοιμασία της 
μετεκλογικής αναθεώρησης του ΠΔΠ 2014-2020: 
Συμβολή του Κοινοβουλίου ενόψει της πρότασης της 
Επιτροπής    
 
Η κα Σακοράφα ως σκιώδης εισηγήτρια της GUE/NGL 
επί της γνωμοδότησης για την  μετεκλογική αναθε-
ώρηση του Πολυετούς Δημοσιονομικού Πλαισίου για 
την περίοδο 2014-2020, ανέδειξε στην ομιλία της στην 
ITRE δύο δέσμες θεμάτων, επί των οποίων κάλεσε τους 
συναδέλφους της να πάρουν άμεσα θέση. 
Η πρώτη, στην οποία και αναφέρθηκε εκτενώς, 
σχετίζεται με τη βελτίωση της ευελιξίας του τρέχοντος 
πλαισίου (2014-2020) και την αναθεώρηση των 
ανώτατων ορίων του. 
 
Αρχικά επεσήμανε ότι το τρέχον πλαίσιο «ήταν προϊόν 
μίας ταραχώδους διαπραγμάτευσης, που κατέληξε σε 
χαμηλότερο όριο συνολικών δαπανών σε σχέση με το 
αμέσως προηγούμενο. Και αυτό παρά τις αυξημένες 

προγραμμάτων που διαχειρίζεται κεντρικά η Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή, όπως αυτά του Ευρωπαϊκού Ταμείου 
Στρατηγικών Επενδύσεων (EFSI)  και του «Μηχανισμού 
'Συνδέοντας την Ευρώπη'» (Connecting Europe Facility - 

CEF ) .  
 
4. Επιλέγουμε να στηρίξουμε πολιτικές που προκαλούν 
συνέργειες και εξασφαλίζουν συμπληρωματικότητα. 
5.  Επιλέγουμε να στηρίξουμε πολιτικές μακριά  από τις 
νεοφιλελεύθερες κατασκευές της οικονομικής 
διακυβέρνησης, της καταστροφικής λιτότητας και της 

Η αναπτυξιακή πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης  
 
Η Πολιτική Συνοχής αποτελεί το βασικό εργαλείο που διαθέτει η Ευρωπαϊκή Ένωση για τη χρηματοδότηση έργων 
υποδομών, την καταπολέμηση της ανεργίας και του κοινωνικού αποκλεισμού, τη στήριξη των επιχειρήσεων και 
γενικότερα, την προώθηση της σύγκλισης μεταξύ των κρατών μελών της. Οι νεοφιλελεύθερες συνταγές 
διαχείρισης της κρίσης ενέτειναν τις ανισότητες μεταξύ των κρατών - μελών και ενίσχυσαν τις φυγόκεντρες τάσεις 
στο εσωτερικό της Ένωσης.  
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αρμοδιότητες της Ε.Ε.  και την πρόσφατη διεύρυνσή της. 
Η μονόπλευρη λογιστική προσέγγιση από ορισμένα 
κράτη μέλη που θεωρούν τις εθνικές συνεισφορές 
έξοδο που πρέπει να μειωθεί στο ελάχιστο, η σχεδόν 
πραξικοπηματική εισαγωγή της αντιαναπτυξιακής και 
ακραιφνώς νεοφιλελεύθερης έννοιας της 
μακροοικονοιμικής αιρεσιμότητας στην Πολιτική 
Συνοχής,  η έλλειψη γνήσιου διαλόγου για τις 
προτεραιότητες και η απροκάλυπτη προσπάθεια 
παραγκωνισμού του ΕΚ κατά τη διαπραγμάτευση, 
οδήγησαν σε μεγάλες καθυστερήσεις 
για την επίτευξη της συμφωνίας και στην 
εκκίνηση της εφαρμογής». 
 
Περαιτέρω τόνισε ότι «οι δραματικές 
εξελίξεις σε διεθνές, κοινοτικό και 
εθνικό επίπεδο -και αναφέρομαι στην 
προσφυγική κρίση, την οξεία και 
παρατεταμένη κρίση στην Ελλάδα και 
όχι μόνο και τα τρομοκρατικά κτυπήματα
- δημιουργούν από μόνες τους 
συνθήκες για επείγουσα ανακατανομή 
των ήδη περιορισμένων διαρθρωτικών 
πόρων. 
 
Παράλληλα η δημιουργία του εξαιρετικά αμφιβόλου 
αποτελεσματικότητας Ταμείου για τις Στρατηγικές 
Επενδύσεις, ήρθε με τη σειρά της να περικόψει 
περαιτέρω τον αναπτυξιακό κουμπαρά και μάλιστα εις 
βάρος προγραμμάτων με αποδεδειγμένη 
προστιθέμενη αξία όπως ο Ορίζοντας και το COSME, 
ενώ δεν θα πρέπει στιγμή να λησμονούμε τη 
βραδυφλεγή βόμβα των ανεξόφλητων λογαριασμών 
στο πλαίσιο της Πολιτικής Συνοχής». 
 
Όλα τα παραπάνω οδήγησαν, σύμφωνα με την κα 
Σακοράφα, στην πρόωρη και μαζική ενεργοποίηση του 

νης προγραμματικής περιόδου 2021-2027, η κα 
Σακοράφα, σκιώδης εισηγήτριας επί της σχετικής 
γνωμοδότησης, ξεκίνησε την παρέμβασή της 
υπογραμμίζοντας ότι το επόμενο ΠΔΠ θα πρέπει να 
έχει έντονα αναπτυξιακό χαρακτήρα, με κοινωνικό 
πρόσημο και αναδιανεμητικό αποτέλεσμα τόσο μεταξύ 
των κρατών μελών, όσο και στο εσωτερικό τους. 

Αυτή η κεντρική πολιτική επιλογή, τόνισε,  θα πρέπει να 
έχει το προβάδισμα έναντι κάθε άλλης πολιτικής 
προτεραιότητας, είτε πρόκειται για το αντίπαλο δέος 

της ανταγωνιστικότητας, είτε για κάθε 
νεοφιλελεύθερης έμπνευσης εγχείρημα 
τύπου ενεργειακής ένωσης, ενιαίας 
ψηφιακής αγοράς ή ένωσης 
κεφαλαιαγορών.   

Παράλληλα, επεσήμανε, ότι με όχημα τις 
δημόσιες επενδύσεις και δομικό 
χαρακτηριστικό την πλήρη απεξάρτηση 
από την οικονομική διακυβέρνηση και 
τους στόχους του Ευρωπαϊκού Εξαμήνου, 
το νέο πλαίσιο θα πρέπει να απαλλαγεί 
από κάθε τιμωρητική και αντιαναπτυξιακή 
προϋπόθεση μακροοικονομικής 
αιρεσιμότητας. 

Για την κα Σακοράφα η συγκυρία των πολλαπλών 
προκλήσεων που αντιμετωπίζει η Ε.Ε.  δεν απαιτεί πλέον 
μόνο ένα επαρκές μέγεθος δαπανών, αλλά μια 
γενναία αύξηση. 

Με ξεκάθαρη θέση υπέρ του κυρίαρχου μοντέλου 
προετοιμασίας και διοίκησης των πόρων της 
αποκεντρωμένης διαχείρισης και των συμφωνιών 
εταιρικής σχέσης, η κα Σακοράφα υπογράμμισε στη 
συνέχεια ότι «η κατανομή των πόρων θα πρέπει να 
στηριχθεί και σε συμπληρωματικούς δείκτες 

συνόλου των ειδικών μηχανισμών, εργαλείων 
ευελιξίας και διαδικασιών έσχατης λύσης που 
προβλέπονται από το Πολυετές Δημοσιονομικό 
Πλαίσιο, εγείροντας πλήθος ερωτημάτων για την 
επάρκεια των πόρων και την αποτελεσματικότητα των 
δράσεων σε σχέση με τις εκρηκτικές τρέχουσες 
ανάγκες.  «Είναι λοιπόν μονόδρομος», κατέληξε, «η 
σαρωτική αναθεώρηση με γενναία αύξηση των ορίων 
όπου αυτό είναι απαραίτητο, χωρίς εκπτώσεις στη 
δημοκρατική νομιμότητα». 
 

H κα Σακοράφα κατέθεσε 9 τροπολογίες και 
συμμετείχε ενεργώς στις νομοθετικές διεργασίες με 
τις υπόλοιπες πολιτικές ομάδες.   
 
06.11.2017 
Γνωμοδότηση σχετικά με το επόμενο ΠΔΠ: 
προετοιμασία της θέσης του Κοινοβουλίου για το ΠΔΠ 
μετά το 2020. 
 
Στο πλαίσιο της προετοιμασίας των θέσεων του ΕΚ για 
το Πολυετές Δημοσιονομικό Πλαίσιο (ΠΔΠ) της επόμε-
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κοινωνικής προόδου, πέραν του παραδοσιακού που 
αφορά στο ΑΕΠ».   

Κλείνοντας την παρέμβασή της και υπερασπιζόμενη τις 
επιχορηγήσεις έναντι κάθε άλλης νεοφιλελεύθερης 
μεθόδου επένδυσης, επανέλαβε «οι επιχορηγήσεις θα 
πρέπει να εξακολουθήσουν να αποτελούν τη βάση της 
χρηματοδότησης. Ο διευρυμένος πλέον ρόλος των 
χρηματοδοτικών μέσων, όπως του εξαιρετικά 
αναξιόπιστου Ταμείου για τις Στρατηγικές Επενδύσεις ή 
του νέου Ταμείου «στρατιωτικοποίησης» της Ε.Ε.  για τη 
στήριξη της ευρωπαϊκής αμυντικής βιομηχανίας, 
λειτουργεί τελικά εις βάρος αξιόλογων 
προγραμμάτων όπως ο Ορίζοντας 2020 και το 
COSME».   

Με γνώμονα τις παραπάνω θέσεις, η κα Σακοράφα 
κατέθεσε 23 τροπολογίες και συμμετείχε στην 
ανταλλαγή απόψεων με τις υπόλοιπες πολιτικές 
ομάδες στο πλαίσιο της νομοθετικής διαδικασίας. 
 
10.09.2018 
Γνωμοδότηση σχετικά με την ενδιάμεση έκθεση για το 
ΠΔΠ 2021-2027 - Η θέση του Κοινοβουλίου ενόψει 
συμφωνίας . 
 
Με την παραίνεση η νέα προγραμματική περίοδος να 
μην αποτελέσει, όπως η προηγούμενη, προϊόν μίας 
ταραχώδους διαπραγμάτευσης, ξεκίνησε την ομιλία 
της στην ITRE επί της γνωμοδότησης η κα Σακοράφα. 
«Είναι καθήκον όλων μας εδώ στο Ευρωκοινοβούλιο», 
τόνισε, «να φροντίσουμε ώστε η διαπραγμάτευση να 
ολοκληρωθεί εγκαίρως και να μην καταλήξει σε 
χαμηλότερο όριο συνολικών δαπανών σε σχέση με 
την τρέχουσα περίοδο». 
 
Σχολιάζοντας το κρίσιμο ζήτημα της προτεινόμενης 

αντίδρασής της, δεν μπορούν να εξασφαλισθούν αν ο 
προϋπολογισμός της Ε.Ε.  για την περίοδο 2021-2027 
δεν οριστεί στο 1,3% κατ’ ελάχιστο του Ακαθάριστου 
Εθνικού Εισοδήματος. Και συμπλήρωσε επί του 
θέματος «Όσο πιο μικρός σε μέγεθος και φιλοδοξία 
θα είναι τελικά ο προϋπολογισμός, για τη νέα 
προγραμματική περίοδο, τόσο πιο αναποτελεσματική 
θα αποδειχθεί η Ε.Ε.  στην επιτέλεση των πολλαπλών 
της ρόλων και τόσο πιο επείγουσα, απαιτητική, 
συγκρουσιακή και αβέβαιη θα καταστεί η ενδιάμεση 
αξιολόγησή της». 
 
Για την ενεργή και ουσιαστική εμπλοκή του Ευρωπαϊκού 
Κοινοβουλίου στην προετοιμασία, διαπραγμάτευση, 
έγκριση, εφαρμογή, αξιολόγηση, έλεγχο και 
ολοκλήρωση της εφαρμογής της νέας 
προγραμματικής περιόδου, η κα Σακοράφα 
υπογράμμισε το αυτονόητο «το Ευρωπαϊκό 
Κοινοβούλιο ως νομοθέτης και ως δημοκρατικά 
εκλεγμένο όργανο, δικαιούται και πρέπει να έχει 
πλήρη και πρωταγωνιστικό ρόλο σε κάθε στάδιο.  Κάθε 
προσπάθεια παραγκωνισμού του αποτελεί πλήγμα 
εναντίον του θεσμού και διευρύνει περαιτέρω το 
ολοένα αυξανόμενο δημοκρατικό έλλειμμα στο 
πλαίσιο της Ε.Ε. ». 
 
Κατά συνέπεια και συντασσόμενη με την άποψη του 
εισηγητή, η κα Σακοράφα τόνισε ότι θα πρέπει η 
Ευρωπαϊκή Επιτροπή να προβεί σε ενδιάμεση 
αξιολόγηση της εφαρμογής της προγραμματικής 
περιόδου 2021-2027, όχι αργότερα από την 1η 
Ιανουαρίου 2023 και να αποστείλει στο ΕΚ την σχετική 
έκθεση που θα συνοδεύεται από πρόταση για 
υποχρεωτική αναθεώρηση, με συγκεκριμένη 
διαδικασία, με δεσμευτικές ημερομηνίες και με 
σεβασμό στο ρόλο του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. 

συνολικής αύξησης του προϋπολογισμού της νέας 
περιόδου εκ μέρους της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, 
ανέφερε στη συνέχεια με απογοήτευση «είναι δειλή και 
υπολείπεται των σύνθετων προκλήσεων που 
αντιμετωπίζουμε ή που ενδέχεται να αντιμετωπίσουμε 
στο μέλλον». 
 
Για την κα Σακοράφα και την ομάδα της Ευρωπαϊκής 
Αριστεράς, ο αναδιανεμητικός και επενδυτικός 
χαρακτήρας της Ε.Ε. , καθώς και η ικανότητα 
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Είναι κοινώς αποδεκτό ανέφερε ότι «Η διαδικασία της 
ενδιάμεσης έκθεσης αξιολογεί την απόδοση και 
προσδιορίζει εκ νέου τις προτεραιότητες, τις πολιτικές 
και τα μέσα υλοποίησή τους. Δίνει την ευκαιρία στην Ε.Ε.  
να μετρήσει επιδόσεις και αποτελέσματα έναντι 
συγκεκριμένων στόχων και χρονικών περιθωρίων, να 
εκτιμήσει τον ρυθμό απορρόφησης των πόρων και την 
παραχθείσα προστιθέμενη αξία και να προβεί σε 
απλουστεύσεις, διορθώσεις και προσαρμογές. Και ως 
τέτοια διαδικασία είναι χρήσιμη και απαραίτητη». 
 
Κλείνοντας την παρέμβασή της επανέλαβε τις πάγιες 
θέσεις της για την αναπτυξιακή πολιτική της Ε.Ε. : 
 
«θέλω να υπενθυμίσω ότι  για εμένα και την ομάδα 
μου τη GUE/NGL πρωταρχική σημασία έχει ποιες 

συνέργειες και εξασφαλίζουν συμπληρωματικότητα. 
Επιλέγουμε να στηρίξουμε πολιτικές μακριά  από τις 
νεοφιλελεύθερες κατασκευές της οικονομικής 
διακυβέρνησης, της καταστροφικής λιτότητας και της 
μακροοικονομικής αιρεσιμότητας. 
 
Επιλέγουμε να στηρίξουμε πολιτικές για ειρηνικούς 
σκοπούς, μακριά από την στρατιωτικοποίηση της Ε.Ε. . 
 
Αυτή είναι η Ευρώπη που οραματιζόμαστε και στο 
πλαίσιο αυτό θα κινηθούν και οι τροπολογίες που θα 
καταθέσω.   
 
Η κα Σακοράφα κατέθεσε 13 τροπολογίες και 
υπερασπίστηκε τις θέσεις της στο πλαίσιο της 
ανταλλαγής απόψεων με τις υπόλοιπες πολιτικές 
ομάδες.     

πολιτικές επιλέγονται, εφαρμόζονται, ελέγχονται και 
αξιολογούνται. 
Για εμάς η επιλογή είναι μονόδρομος. 
 
Επιλέγουμε να στηρίξουμε πολιτικές προς όφελος των 
πολιτών, με στόχο την ανάπτυξη, την άρση των 
ανισοτήτων και την κοινωνική ευημερία. 
 
Επιλέγουμε να στηρίξουμε πολιτικές με όχημα τις 
δημόσιες επενδύσεις, ικανές να καλύψουν το 
επενδυτικό χάσμα. 
 
Επιλέγουμε να στηρίξουμε πολιτικές με αποδεδειγμένη 
προστιθέμενη αξία που υλοποιούνται με επιχορηγήσεις 
και επιμερισμένη διαχείριση. 
 
Επιλέγουμε να στηρίξουμε πολιτικές που προκαλούν 
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Το Ευρωπαϊκό Ταμείο Στρατηγικών Επενδύσεων και  η  μετεξέλιξή του σε πρόγραμμα   

Inves tEU ως εργαλείο λιτότητας και  νομιμοποίησης της νεοφιλελεύθερης πολιτ ικής .   

Η λογική του ΕΤΣΕ και του διάδοχου προγράμματος InvestEU αφορά στη δημιουργία ενός ιδιότυπου χρηματοδοτικού μηχανισμού, 
που θα μπορούσε να αντιστρέψει την τάση για μείωση των επενδύσεων στην Ε.Ε. . Πρόκειται για διαδοχικά χρηματοδοτικά σχήματα 
που βασίζονται στη μόχλευση κεφαλαίων, με τη μερίδα του λέοντος να συνεισφέρουν οι ιδιώτες επενδυτές, με στόχο τη 
χρηματοδότηση μεγάλων και ριψοκίνδυνων επενδυτικών προγραμμάτων από ιδιώτες. 

Για την Ευρωπαϊκή Αριστερά και την κα Σακοράφα, τέτοιου είδους εγχειρήματα νεοφιλελεύθερης έμπνευσης δεν διασφαλίζουν τη 
διαρκή αναπτυξιακή ώθηση της ευρωπαϊκής οικονομίας. Για να υπάρξει κοινωνική ανάπτυξη, το επενδυτικό πακέτο πρέπει να 
στηρίζεται σε δημόσιες μακροχρόνιες επενδύσεις στην πραγματική οικονομία, οι οποίες θα διασφαλίσουν τη δημιουργία μόνιμων 
αξιοπρεπών θέσεων εργασίας με πλήρη εργασιακά δικαιώματα. 
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 28  Φεβρουαρίου 2017 

Με την ιδιότητα της σκιώδους εισηγήτριας της GUE/
NGL επί της γνωμοδότησης για την εφαρμογή του 
Ευρωπαϊκού Ταμείου Στρατηγικών Επενδύσεων (ΕΤΣΕ), η 
κα Σακοράφα ξεκίνησε την ομιλία της στην συνεδρίαση 
της ITRE αμφισβητώντας έντονα το λόγο ύπαρξης του 
ΕΤΣΕ, καθώς και τις εκτιμήσεις για το μέγεθος των 
επενδύσεων που θα κινητοποιήσει. 

Σύμφωνα με την Ευρωβουλευτή ο πληροφορίες 
σχετικά με τις επιδόσεις του Ευρωπαϊκού Ταμείου 
Στρατηγικών Επενδύσεων (ΕΤΣΕ) και την πορεία 
υλοποίησης του μέχρι το Φεβρουάριο του 2017, δεν 
τεκμηριώνουν αν και κατά πόσον το Ταμείο επιτυγχάνει 
τους στόχους του και αν δικαιολογείται το ειδικό 
καθεστώς στήριξης των επενδύσεων που προβλέπει. 

Περαιτέρω η κα Σακοράφα τόνισε ότι η πρόταση της 
Επιτροπής επιδιώκει την τροποποίηση του Κανονισμού 
που διέπει το ΕΤΣΕ νωρίτερα από ό,τι προβλεπόταν, 
χωρίς να έχουν προσδιοριστεί και μετρηθεί τα αρχικά 
αποτελέσματα και ο αντίκτυπός του,  τη στιγμή που οι 
εθνικοί λογαριασμοί δε δείχνουν καμία αύξηση 
επενδύσεων από την έναρξη λειτουργίας του Ταμείου 
και ενώ κρίσιμα ερωτήματα για την προσθετικότητα 
των χρηματοδοτούμενων έργων και την εκτίμηση του 
πολλαπλασιαστικού αποτελέσματος παραμένουν 
αναπάντητα. 

Στη συνέχεια της παρέμβασής της υπενθύμισε ότι η 
Επιτροπή προβάλλοντας την επείγουσα ανάγκη 
έναρξης της λειτουργίας του Ταμείου το 2015, δεν 
προέβη σε εκτίμηση αντικτύπου, ούτε σε εκ των 
προτέρων αξιολόγηση. Κατά την άποψή της τόσο η 
χρονική παράταση λειτουργίας του ΕΤΣΕ, μόλις ένα 
έτος μετά την εφαρμογή του, όσο και η γενναιόδωρη 

Ευρωβουλευτής εξέφρασε με σαφήνεια την πολιτική 
της θέση υπογραμμίζοντας «είναι περισσότερο σαφές 
από ποτέ, ότι το εν λόγω Ταμείο δεν μπορεί να 
υποκαταστήσει τις δημόσιες επενδύσεις, ούτε να 
καλύψει το χάσμα των επενδύσεων στην Ευρώπη. 
Αποτελεί μία ακόμη προσπάθεια χρηματοδότησης και 
νομιμοποίησης της νεοφιλελεύθερης πολιτικής της 
λιτότητας και των επαίσχυντων μνημονίων. 
Χαρακτηριστικό παράδειγμα: αφού πρώτα επεβλήθη 
παράνομα και βίαια η ιδιωτικοποίηση των 14 
περιφερειακών αεροδρομίων της Ελλάδας, κατόπιν 
εγκρίθηκαν 400 εκ. ευρώ για τον εκσυγχρονισμό τους 
με καταφανώς ωφελούμενο μόνο το νέο ιδιοκτήτη. 
Επομένως, κάθε επέκτασή του θα προκαλέσει 
περαιτέρω αρνητικές επιπτώσεις στον κουτσουρεμένο 
προϋπολογισμό της Ε.Ε.  και κατά συνέπεια στην 
ανάπτυξη και την ευημερία των λαών της». 

Η κα Σακοράφα κατέθεσε 14 τροπολογίες επί της 
γνωμοδότησης και  υπερασπίστηκε τις απόψεις της 
καθ’ όλη τη διάρκεια της νομοθετικής διαδικασίας. 

10 Σεπτεμβρίου 2018 

Σταθερή στις θέσεις της η κα Σακοράφα στην 
παρέμβασή της ως σκιώδης εισηγήτρια επί της 
πρότασης της Επιτροπής για τη θέσπιση του 
προγράμματος InvestEU στην συνεδρίαση της ITRE, 
δήλωσε ότι δεν θεωρεί επιτυχία ούτε καλωσορίζει τη 
μετεξέλιξή του Ευρωπαϊκού Ταμείου Στρατηγικών 
Επενδύσεων (ΕΤΣΕ) με τη δημιουργία του νέου 
προγράμματος. 
 

Ακόμη και αν αποδεχθούμε, ανέφερε, τα στοιχεία της 
Ευρωπαϊκής Επιτροπής και συγκεκριμένα ότι μέχρι τις 
31/12/2017 το πραγματικό πολλαπλασιαστικό 
αποτέλεσμα του ΕΤΣΕ βρισκόταν σε γενικές γραμμές 
στο επίπεδο των αρχικών εκτιμήσεων, καθώς και ότι το 

αύξηση της εγγύησης της Ε.Ε. , δεν αιτιολογούνται και 
είναι αντικειμενικά πρόωρες. 

Είναι άξιο απορίας υπογράμμισε ότι με ιδιαίτερη και 
περίεργη βιασύνη επιχειρείται η χρονική και οικονομική 
επέκταση της δράσης του Ταμείου και η συμπερίληψη 
νέων τομέων προς χρηματοδότηση τη στιγμή που: 

παρατηρούνται έντονες γεωγραφικές ανισορροπίες 
προς όφελος των μεγαλύτερων κρατών μελών, 

διαπιστώνονται σημαντικές τομεακές συγκεντρώσεις, 

δεν έχουν επιλυθεί ζητήματα επικάλυψης με τα 
διαρθρωτικά ταμεία και εξασφάλισης της 
συμπληρωματικότητας με αυτά, 

απαιτείται αποσαφήνιση και εξορθολογισμός της 
διακυβέρνησης και 

είναι σαφής η ανάγκη ενίσχυσης της διαφάνειας στη 
διαδικασία αξιολόγησης των έργων και επιλογής 
όσων πραγματικά παρουσιάζουν υψηλό κίνδυνο, 
έχουν προσθετικό χαρακτήρα και θα ήταν αδύνατον να 
υλοποιηθούν στο πλαίσιο των λοιπών χρηματοδοτικών 
μέσων της Ένωσης. 

Ολοκληρώνοντας την παρέμβασή της, η 
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64% των επενδύσεων που κινητοποιήθηκαν 
προέρχονταν από τον ιδιωτικό τομέα,  πρόσφατα 
στοιχεία από τους εθνικούς λογαριασμούς 
καταδεικνύουν μόνο oριακή αύξηση των επενδύσεων 
από την έναρξη λειτουργίας του εν λόγω Ταμείου. 

Αναπτύσσοντας τις απόψεις της για τις επιμέρους 
προτεινόμενες ρυθμίσεις εξέφρασε κατ’ αρχήν την 
έντονη διαφωνία της με την προτεινόμενη λύση της 
«συνιστώσας του κράτους μέλους» δηλαδή της 
δυνατότητας, έστω και σε εθελοντική βάση, της χρήσης 
των πόρων που έχουν αποδοθεί στα κράτη μέλη για την 
υλοποίηση της ήδη «σοβαρά τραυματισμένης» πολιτικής 
Συνοχής, για την τροφοδότηση της κοινοτικής εγγύησης 
στο πλαίσιο του InvestEU. 

Περαιτέρω προέβη σε σειρά παρατηρήσεων 
υπογραμμίζοντας την αναγκαιότητα: 

αφενός της επίλυσης των ζητημάτων επικάλυψης με 
τις χρηματοδοτήσεις από τα διαρθρωτικά ταμεία και 
αφετέρου της εξασφάλισης αυξημένης συμπληρω-
ματικότητας με αυτά, 

αποσαφήνισης του ορισμού της προσθετικότητας 
των υποψηφίων έργων. 

εξορθολογισμού της δομής διακυβέρνησης του 
InvestEU και ενίσχυσης της διαφάνειας της δράσης 
του, 

άρσης του αποκλειστικού ελέγχου της Επιτροπής και 
εξασφάλισης της εκπροσώπησης του Ευρωπαϊκού 
Κοινοβουλίου στη λήψη των στρατηγικών αποφάσεων 
και 

ενίσχυσης της διαφάνειας στη διαδικασία 
αξιολόγησης των έργων και επιλογής όσων 
πραγματικά παρουσιάζουν  υψηλό κίνδυνο, έχουν 
προσθετικό χαρακτήρα και θα ήταν αδύνατον να 
υλοποιηθούν στο πλαίσιο των λοιπών 
χρηματοδοτικών μέσων της Ένωσης. 

Η Ευρωβουλευτής ολοκλήρωσε την παρέμβασή της 
επαναλαμβάνοντας την πάγια πολιτική της θέση. 
«Παρά τις διαδοχικές προσπάθειες βελτίωσης της 
δομής και της λειτουργίας του συγκεκριμένου 
χρηματοδοτικού μέσου, για μένα και την πολιτική 
ομάδα της GUE/NGL είναι περισσότερο σαφές από 
ποτέ, ότι τόσο το Ευρωπαϊκό Ταμείο Στρατηγικών 

Επενδύσεων, όσο και η μετεξέλιξή του με το πρόγραμμα 
InvestEU, σε καμία περίπτωση δεν μπορούν να 
υποκαταστήσουν τις δημόσιες επενδύσεις, παραμένει 
αμφίβολη η συμπληρωματικότητά της, με αποτέλεσμα 
την αδυναμία κάλυψης του χάσματος επενδύσεων στην 
Ευρώπη. 
 
Θεωρούμε επομένως ότι κάθε ευρώ που διατίθεται για 
το σκοπό αυτό σηματοδοτεί την περαιτέρω 
αποδυνάμωση παραδοσιακών πολιτικών που έχουν 
αποδείξει την προστιθέμενη αξία τους για την 
κοινωνική ευημερία και αποτελεί μια χαμένη ευκαιρία 
στον αγώνα για τη βελτίωση της ζωής των πολιτών της 
Ε.Ε. ». 
 

Η Ευρωβουλευτής κατέθεσε 44 συνολικά τροπολογίες 

με επίκεντρο την αποτροπή της χρήσης πόρων της 

Συνοχής προς όφελος του προγράμματος InvestEU 

και την προάσπιση των δημόσιων επενδύσεων, ως 

μοχλού ανάπτυξης και κοινωνικής ευημερίας. 
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Η δημιουργία της πρώτης 
εταιρικής σχέσης στους 

τομείς της έρευνας και της 
καινοτομίας στην περιοχή 
της Μεσογείου ( PRIMA) 
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Ως εισηγήτρια του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, σε 
συνεργασία με τις πολιτικές ομάδες, τη Μαλτέζικη 
Προεδρία του Συμβουλίου που έθεσε την PRIMA ως 
πρώτη της προτεραιότητα στον τομέα της Έρευνας και 
Καινοτομίας και την Ευρωπαϊκή Επιτροπή υπό την 
ευθύνη του κ. Carlos Moedas, η Ευρωβουλευτής κα 
Σοφία Σακοράφα εργάστηκε εντατικά από τον 
Δεκέμβριο του 2016 έως και τον Απρίλιο του 2018 για 

την επίτευξη ενός κοινού στόχου. Την υιοθέτηση και 
έγκαιρη θέση σε επιχειρησιακή εφαρμογή της PRIMA.  

Πρόκειται για την πρώτη εταιρική σχέση με νομική 
βάση το άρθρο 185 της Συνθήκης, που αφορά σε 
συμπράξεις μεταξύ δημοσίων φορέων, επικεντρώνεται 
σε συγκεκριμένη γεωγραφική περιοχή, αυτή της 
Μεσογείου και περιλαμβάνει τη συμμετοχή γειτονικών 
χωρών της Ε.Ε. .  

19 συνολικά χώρες, 11 κράτη μέλη, 3 συνδεδεμένες 
και 5 τρίτες χώρες, μετέχουν από κοινού στην 
πρωτοβουλία, στο πλαίσιο του Ορίζοντα 2020, με 
κοινοτική συνεισφορά 220 εκ. ευρώ και ισόποση 
συνεισφορά των συμμετεχόντων.  

Με πραγματική ημερομηνία έναρξης την 1η Ιανουαρίου 
2018 και 10ετή ορίζοντα υλοποίησης, ο γενικός 

σκοπός της PRIMA είναι η ανάπτυξη και η υιοθέτηση 
καινοτόμων και ολοκληρωμένων λύσεων για τη 
βελτίωση της απόδοσης, της ασφάλειας, της 
προστασίας και της βιωσιμότητας των συστημάτων 
γεωργικών προϊόντων διατροφής και της παροχής και 
διαχείρισης των υδάτων στην περιοχή της Μεσογείου. 
Γενικός σκοπός, που είναι απόλυτα συμβατός με τους 
17 στόχους που ενέκρινε πρόσφατα ο ΟΗΕ για τη 
βιώσιμη ανάπτυξη αλλά και την στρατηγική της Ε.Ε. για 
τον ίδιο σκοπό.   

Ο γενικότερος στόχος του είναι να συμβάλει στη 
βιώσιμη και χωρίς αποκλεισμούς οικονομική ανάπτυξη 
στο πλαίσιο της ευρωμεσογειακής εταιρικής σχέσης, 
μέσω δραστηριοτήτων έρευνας και καινοτομίας με 
αποκλειστικό επίκεντρο τις εφαρμογές μη 

στρατιωτικού χαρακτήρα. Ο ειδικός του στόχος αφορά 
στον συντονισμό και την ενίσχυση των εθνικών 
προγραμμάτων έρευνας και καινοτομίας, στους τομείς 
που πραγματεύεται η PRIMA, στο πλαίσιο μιας 
π ο λ υ π α ρ α γ ο ν τ ι κ ή ς ,  π ο λ υ δ ι ά σ τ α τ η ς  κ α ι 
ολοκληρωμένης προσέγγισης.  
Το πρόγραμμα απευθύνεται σε ιδρύματα ανώτατης 
εκπαίδευσης, ερευνητικούς φορείς, επιχειρήσεις του 
ιδιωτικού και δημόσιου τομέα ανεξαρτήτως μεγέθους 
και λοιπούς φορείς που δραστηριοποιούνται στα 
ανωτέρω θέματα και περιλαμβάνει, κατά κύριο λόγο, 
την υλοποίηση καινοτόμων έργων διεθνούς 
συνεργασίας.  

Το PRIΜΑ ως όχημα για την αντιμετώπιση των 
βαθύτερων αιτιών της μετανάστευσης 
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Τόσο κατά τη διάρκεια της 
νομοθετικής διαδικασίας, 
όσο και σε σειρά δράσεων 
για την υποστήριξη και τη 
δημοσιότητα της εταιρικής 
σχέσης, η κα Σακοράφα 
υ π ο γ ρ ά μ μ ι σ ε  κ α τ ’ 
επανάληψη ότι:  

«η σημερινή κατάσταση της 
κοινωνικής και πολιτικής 
αναταραχής στη λεκάνη της 
Μεσογείου μας οδηγεί 
αναπόφευκτα στην ανάγκη 
βαθιάς και ειλικρινούς 
μελέτης των γενεσιουργών 
αιτιών του προβλήματος και 
στην άμεση αναζήτηση  
δυνατοτήτων μόχλευσης για 
τη βιώσιμη ανάπτυξη της περιοχής.  

H βελτίωση των συνθηκών διαβίωσης 

είναι επιτακτική ανάγκη για τους πολίτες της 
Μεσογείου, πολλοί από τους οποίους βρίσκονται 
αντιμέτωποι σε καθημερινή βάση με μια πολυδιάστατη 
ανασφάλεια.  

Οι ένοπλες συγκρούσεις, οι εξωτερικές επεμβάσεις, οι 
διώξεις, οι εθνοτικές καθάρσεις, η γενικευμένη βία, η 
πολιτική αστάθεια, ο θρησκευτικός φονταμενταλισμός, 
η αλλαγή του κλίματος, οι φυσικές καταστροφές, η μη 
βιώσιμη διαχείριση των πόρων και η ραγδαία αύξηση 
του πληθυσμού αναδεικνύονται ως οι πιο κρίσιμοι 
παράγοντες που συμβάλλουν στον αναγκαστικό 
εκπατρισμό και στη μετανάστευση.  

Αυτό το φαινόμενο έχει εξελιχθεί σε μια τεράστιου 
μεγέθους ανθρωπιστική κρίση. Μια κρίση που είναι το 
φυσικό αποτέλεσμα συγκεκριμένων πολιτικών 

ε π ι λ ο γ ώ ν  κ α ι 
παρεμβάσεων. Σε αυτές τις 
συνθήκες η πρόσβαση σε 
τροφή, πόσιμο νερό και 
στοιχειώδεις παροχές 
α π ο χ έ τ ε υ σ η ς ,  ε ί ν α ι 
κ α θ ο ρ ι σ τ ι κ έ ς  κ α ι 
αλληλένδετες προκλήσεις 
και αποτελούν ζητήματα 
υ ψ ί σ τ η ς  π ο λ ι τ ι κ ή ς , 
κοινωνικής και οικονομικής 
σημασίας, ιδιαίτερα σε αυτή 
την περιοχή”.  

Σ τ ο ν  α ν τ ί π ο δ α  τ η ς 
αθλιότητας των κέντρων 
φιλοξενίας προσφύγων 
(hot spots) και των 
σ υ ρ μ α τ ο π λ ε γ μ ά τ ω ν 
αποτροπής της εισόδου στη 
φοβική Ε.Ε. , η κα Σακοράφα 

συντάχθηκε με την προσέγγιση του PRIMA, 
δηλαδή την ταυτόχρονη αναζήτηση, αφενός 
βραχυπρόθεσμων λύσεων για την άμεση 

Η επιστημονική διπλωματία στην πράξη  

Αναμνηστική φωτογραφία στο πλαίσιο της διυπουργικής διάσκεψης για το PRIMA 

Mάλτα 4 Μαΐου 2017 

 

Υπερψήφιση της έκθεσής μου για τη δημιουργία του PRIMA 

Ολομέλεια Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου - 13 Ιουνίου 2017 

Ομιλία στη διυπουργική διάσκεψη για το PRIMA 

(Mάλτα, 4 Μαΐου 2017)  

http://sakorafa.gr/page.php?pge=1153&lng=1
http://sakorafa.gr/page.php?pge=1153&lng=1
http://sakorafa.gr/page.php?pge=1153&lng=1
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αντιμετώπιση της μεταναστευτικής πίεσης και αφετέρου 
σημαντικών δομικών επενδύσεων για την 
αντιμετώπιση των βαθύτερων αιτίων της μετα-
νάστευσης και του αναγκαστικού εκπατρισμού.  

Μία σπάνια επιτυχία της επιστημονικής διπλωματίας που 
όμως δεν αρκεί. 

Στο ίδιο πλαίσιο, αν και εκφράζει την ικανοποίηση της 
γιατί πήρε σάρκα και οστά μία σπάνια στα κοινοτικά 

δρώμενα απόπειρα επιστημονικής διπλωματίας της Ε.Ε. 
, δεν παραλείπει να τονίζει ότι το φαινόμενο της 
μετανάστευσης έχει τέτοιες διαστάσεις που αυτού του 
είδους ή παρόμοιες πρωτοβουλίες είναι σίγουρα 
αναγκαίες, πλην όμως είναι σταγόνα στον ωκεανό σε 

σύγκριση με το μέγεθος του προβλήματος.  

“Χρέος μας είναι να υποστηρίξουμε μια 
μακροπρόθεσμη, ολοκληρωμένη, συντονισμένη και 

ανθρωποκεντρική στρατηγική και μια κοινή 
μεταναστευτική πολιτική. Μια πολιτική μακριά από το 
ισχύον ξεπερασμένο, φοβικό και αναποτελεσματικό 
μοντέλο μιας Ευρώπης που οχυρώνεται πίσω από 
τείχη, φράκτες και συρματοπλέγματα. Μακριά από 

εσωστρεφείς λογικές και εθνικιστικές πολιτικές, που 
στοχεύουν σε άγρα ψήφων και προβάλλουν ως 
πολιτικό τους πρόταγμα το λαϊκισμό.  

Το PRIMA είναι ίσως μια μικρή ακτίδα φωτός, κατά την 

άποψή μου μια μικρή νίκη. Για τους ανθρώπους όμως 
που παραμένουν παγιδευμένοι σε συνθήκες πολέμου, 
γενικευμένης βίας ή ακραίας φτωχοποίησης δεν αρκεί. 
Πρέπει να πλαισιωθεί με μια πολιτική 
αποφασιστικότητα που θα θέτει τον άνθρωπο στο 
επίκεντρο των πολιτικών μας.   

Ως πολιτικοί αλλά και ως πολίτες της Ε.Ε.  δεν θα 
πρέπει ποτέ να λησμονούμε ότι η Ευρώπη και όλος ο 
πολιτισμένος κόσμος στήριξαν την ευημερία τους στη 
δυστυχία και στη φτωχοποίηση των λαών και αυτών 
των περιοχών. Στο πλαίσιο αυτό το PRIMA, σε αντίθεση 
με τις κυρίαρχες πολιτικές αντιλήψεις, δείχνει την 
κατεύθυνση προς την οποία πρέπει να κινηθεί η 
Ενωμένη Ευρώπη, τόσο απέναντι σε τρίτες χώρες, όσο 
και στο επίπεδο των εσωτερικών ενωσιακών της 
αποφάσεων και πολιτικών”. 

 

 

 

 

Με τον Πρόεδρο του ΕΚ Antonio Tajani και τον Matti Maasikas,εκ μέρους της  
Εσθονικής Προεδρίας, κατά την επίσημη υπογραφή του #PRIMA. 

Στρασβούργο, 4 Ιουλίου 2017 
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Ξεκινώντας την παρέμβασή της η κα Σακοράφα 
στην Ολομέλεια υπενθύμισε ότι το 75 έως 90% 
των επιχειρήσεων στις χώρες του Νότου είναι 
οικογενειακές, η μεγάλη πλειοψηφία των οποίων 
είναι μικρομεσαίες επιχειρήσεις. Ως τέτοιες, 
τόνισε, αποτέλεσαν τα πρώτα και σημαντικότερα 
θύματα μίας παρατεταμένης οικονομικής κρίσης 
και «αποτελεί συνεπώς επιτακτική ανάγκη η 
άμεση ενασχόληση σε επίπεδο κοινοτικής και 
εθνικής πολιτικής αλλά και η δρομολόγηση μίας 
νέας πρωτοβουλίας». 

Η έκθεση αποτελεί μια θετική πρωτοβουλία για 
την Ευρωβουλευτή. Προβαίνει σε μία 
εμπεριστατωμένη και ισορροπημένη προσέγγιση, 
με στόχο την αντιμετώπιση όλων των 
παραγόντων που οδηγούν στον αποκλεισμό τους 
από μέτρα στήριξης ή στην απαλλαγή τους από 
αντιπαραγωγικές υποχρεώσεις.  

Γεγονός είναι συνεχίζει, ότι οι ιδιαιτερότητες των 
οικογενειακών επιχειρήσεων  δεν έχουν 
αναλυθεί. Οι κοινοτικές και εθνικές πολιτικές για 
τις Μικρομεσαίες Επιχειρήσεις αποδείχθηκαν 

δίκαιης, χρηματοδοτικής και θεσμικής 
υποστήριξης  ή/και ανακούφισης από περιττές 
υποχρεώσεις». Η Σοφία Σακοράφα ως σκιώδης 
εισηγήτρια της GUE/NGL, υποστήριξε έκθεση για 
τις οικογενειακές επιχειρήσεις στην Ευρώπη και 
εργάστηκε με πνεύμα συνεργασίας, τόσο στο 
πλαίσιο των εργασιών της Επιτροπής, Βιομη -
χανίας, Έρευνας και Ενέργειας, όσο και της 
Ολομέλειας του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. 
Κατέθεσε σειρά τροπολογιών για τη βελτίωση 
των προβληματικών παραγράφων, όσων δηλαδή 
περιλάμβαναν σημεία, στοιχεία και προτάσεις με 
νεοφιλελεύθερο πρόσημο, που μόνο επιπλέον 
ζημία θα επιφέρουν στις οικογενειακές 
επιχειρήσεις. Πολλές από αυτές έγιναν 
αποδεκτές και ενσωματώθηκαν στο τελικό 
κείμενο της έκθεσης.   

ούτως ή άλλως ανεπαρκείς και αναποτε-
λεσματικές, στην αντιμετώπιση της κρίσης και του 
φαινομένου της αποεπένδυσης, ενώ «η απουσία 
ενός νομικά δεσμευτικού και στατιστικά 
αποδεκτού ορισμού σε ευρωπαϊκό επίπεδο για το 
τι είναι οικογενειακή επιχείρηση, έχει ως 
αποτέλεσμα την αδυναμία συλλογής 
συγκρίσιμων δεδομένων και παράθεσης καλών 
πρακτικών, την ανυπαρξία μελετών 
επικεντρωμένων στα ιδιαίτερα χαρακτηριστικά 
τους, την έλλειψη αξιολόγησης των διοικητικών 
επιπτώσεων του ρυθμιστικού πλαισίου, και 
κυρίως την απουσία ενώσεων ή δομών 
εκπροσώπησης συμφερόντων τους». 

Η κα Σακοράφα κατέθεσε προφορική τροπολογία 
που εγκρίθηκε με ευρεία πλειοψηφία, 
προκειμένου να υπογραμμίσει «ότι οι ανάγκες, οι 
προκλήσεις και τα προβλήματα που 
αντιμετωπίζουν οι εν λόγω επιχειρήσεις 
συναρτώνται άμεσα με το μέγεθός τους και ως 
εκ τούτου οι οικογενειακές επιχειρήσεις μικρού 
και μεσαίου μεγέθους είναι αυτές που δικαιούνται 
και πρέπει άμεσα να τύχουν μίας κατ’ αναλογία 

Στηρίζοντας τ ις οικογενειακές επιχειρήσεις στην Ελλάδα και  την Ευρώπη   
Τρίτη, 8 Σεπτεμβρίου 2015 
 

Το 75 έως 90% των επιχειρήσεων στις χώρες του Νότου είναι οικογενειακές, η μεγάλη πλειοψηφία των οποίων είναι μικρομεσαίες 

επιχειρήσεις. Ως τέτοιες, τόνισε, αποτέλεσαν τα πρώτα και σημαντικότερα θύματα μίας παρατεταμένης οικονομικής κρίσης και «αποτελεί 

συνεπώς επιτακτική ανάγκη η άμεση ενασχόληση σε επίπεδο κοινοτικής και εθνικής πολιτικής αλλά και η δρομολόγηση μίας νέας 
πρωτοβουλίας. 

http://www.sakorafa.gr/page.php?pge=936&lng=1
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Τερματισμός των εποχικών αλλαγών της ώρας 
Τετάρτη, 23 Ιανουαρίου 2019 

 

Η κα Σακοράφα ως σκιώδης εισηγήτρια της GUE/NGL 
επί της γνωμοδότησης που αφορά στην πρόταση 
οδηγίας της Επιτροπής για τον τερματισμό των 
εποχικών αλλαγών, ξεκίνησε την τοποθέτησή της στη 
συνεδρίαση της ITRE υπενθυμίζοντας ότι νομοθεσία σε 
κοινοτικό επίπεδο για την εποχική αλλαγή θεσπίστηκε 
για πρώτη φορά το 1980, με στόχο την εναρμόνιση 
των υφιστάμενων εθνικών πρακτικών και του 
προγραμματισμού για τη θερινή ώρα. 
 

Τον Σεπτέμβριο του 2018, σημείωσε στη συνέχεια, η 

Ευρωπαϊκή Επιτροπή παρουσίασε Πρόταση οδηγίας για 
τον τερματισμό των εποχικών αλλαγών της ώρας με 
την αιτιολογία ότι πλέον αμφισβητείται από τους 
πολίτες, από το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και ορισμένα 
κράτη μέλη.  Άξιο απορίας τόνισε η Ευρωβουλευτής 
στο σημείο αυτό είναι το γεγονός ότι «ενώ η πρόταση 
επεσήμανε τη σημασία της εναρμόνισης σε επίπεδο Ε.Ε.  
για την εύρυθμη λειτουργία της εσωτερικής αγοράς, 
δεν προσδιόρισε τα προβλήματα που έχουν 

 την ανάγκη για τον έλεγχο των συνεπειών της 
επιλογής μόνιμης θερινής ή χειμερινής ώρας σε 
όλους τους τομείς και ιδίως του κόστους που θα 
προκαλέσει, 
 

 την ανάγκη συντονισμού μεταξύ των γειτονικών 
κρατών μελών για την επιλογή μόνιμης ώρας, 
προς  αποφυγή δημιουργίας περαιτέρω προβλημάτων 
και 
 

 κυρίως την ανάγκη να καταστεί σαφής ο λόγος για 
τον οποίο τα κράτη μέλη καλούνται να αποφασίσουν τη 
μετάβαση από ένα σύστημα εναρμόνισης ρυθμισμένο 
εδώ και χρόνια, σε ένα άλλο  το οποίο απορρυθμίζει 
μια υφιστάμενη κατάσταση με προφανείς τις δυσμενείς 
συνέπειες στη λειτουργία της εσωτερικής αγοράς. 
 

Είναι προφανές δήλωσε η Ευρωβουλευτής στη 
συνέχεια,  τόσο από τον σκοπό όσο και το 
περιεχόμενο της Πρότασης, ότι δεν στοχεύει στη 
δημιουργία ενός εναρμονισμένου καθεστώτος για την 
εύρυθμη λειτουργία της εσωτερικής αγοράς. Αντίθετα 
τόνισε « τίθεται μόνο η υποχρέωση της κατάργησης των 
εποχικών αλλαγών της ώρας, ενώ εναπόκειται στη 
διακριτική ευχέρεια των κρατών μελών να επιλέξουν την 
ώρα που επιθυμούν σε μόνιμη βάση. Πρόκειται ακριβώς 
για αυτή την έλλειψη εναρμόνισης που θα δημιουργήσει 
διαφορετικές καταστάσεις εντός της Ε.Ε.  και θα 
επηρρεάσει αρνητικά την εσωτερική αγορά ». 
 

Κλείνοντας την παρέμβασή της και επιχειρημα-
τολογώντας κατά της βεβιασμένης και ατεκμηρίωτης 
κατάργησης των εποχικών αλλαγών της ώρας, 
κατέληξε: 
 

«Αν το θέμα μας σήμερα ήταν η κατάργηση μιας 
νομοθεσίας η οποία έχει επιφέρει προβλήματα στην 

δημιουργηθεί από το υφιστάμενο νομικό καθεστώς,  τα 
προβλήματα δηλαδή που επιχειρεί να επιλύσει η νέα 
νομοθεσία». 
 

Περαιτέρω η κα Σακοράφα υπογράμμισε ότι η πρόταση 
της Επιτροπής, παρότι επικαλείται την απαίτηση εκ 
μέρους των πολιτών, την προστασία της υγείας και της 
οδικής ασφάλειας και την ανάγκη αποκατάστασης των 
τυχόν προβλημάτων που έχουν δημιουργηθεί στην 
εσωτερική αγορά, δεν παρέχει επαρκή τεκμηρίωση για 
την αναγκαιότητα του τερματισμού των εποχικών 
αλλαγών της ώρας.   
 

Ειδικότερα επεσήμανε: 
Ως προς το θέμα της αμφισβήτησης εκ μέρους των 
πολιτών του υφιστάμενου καθεστώτος, ότι η δημόσια 
διαβούλευση που πραγματοποιήθηκε δεν ήταν 
αντιπροσωπευτική σε επίπεδο Ε.Ε. .   
 

Ως προς τις προϋποθέσεις που έθεσε το ψήφισμα του 
ΕΚ το Φεβρουάριο του 2018, ότι η πρόταση της 
Επιτροπής δεν περιλαμβάνει αξιολόγηση της 
υφιστάμενης νομοθεσίας - οδηγίας, όπως ρητώς 
ζητήθηκε, και ως εκ τούτου παραμένει υπό 
αμφισβήτηση η ανάγκη αναθεώρησής της.   
 

Ως προς τις εθνικές θέσεις και με δεδομένο ότι 
σχεδόν ομόφωνα τα κράτη μέλη απέρριψαν την 
Πρόταση της Αυστριακής Προεδρίας στο Συμβούλιο 
Υπουργών Μεταφορών τον Δεκέμβριο του 2019, ότι 
δεν υπάρχει συμφωνία. 
 

Ειδικότερα για τις καταγεγραμμένες θέσεις των 
κρατών μελών, η κα Σακοράφα τόνισε ότι η συντριπτική 
τους πλειοψηφία έχει εκφράσει: 
 

 την ανάγκη για προηγούμενη διαβούλευση με τους 
αρμόδιους φορείς και τους πολίτες, 
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υγεία των πολιτών της Ε.Ε.  και στην οδική ασφάλεια, δεν θα συζητούσαμε 
περαιτέρω τα αυτονόητα και θα αποφασίζαμε όλοι ομόφωνα να θεσπίσουμε μια 
νέα νομοθεσία για την προστασία των πολιτών το συντομότερο δυνατό. 
 

Δεδομένου όμως ότι ο κύριος σκοπός της Οδηγίας ήταν και παραμένει η εύρυθμη 
λειτουργία της εσωτερικής αγοράς και ιδιαίτερα η εύρυθμη και αποτελεσματική 
λειτουργία του τομέα των μεταφορών, θα πρέπει να σκεφθούμε εκ νέου τις 
συνέπειες της απορρύθμισης που επιχειρείται με την Πρόταση αυτή, καθώς και το 
κόστος που θα επιφέρει στα κράτη μέλη. 
 

Υπό το φως των ανωτέρω, θεωρώ απολύτως απαραίτητο η Επιτροπή να εκπονήσει 
μελέτη επιπτώσεων και να τεκμηριώσει πλήρως τους λόγους για την αναγκαιότητα 
αυτής της σημαντικής αλλαγής που επιχειρείται σε επίπεδο Ε.Ε. . Εάν η πρόταση 
οδηγίας γίνει αποδεκτή υπό την παρούσα μορφής της, είναι σίγουρο ότι θα 
δημιουργήσει περισσότερα προβλήματα από αυτά που επιχειρεί να επιλύσει».    
 

Η κα Σακοράφα κατέθεσε τροπολογία για την απόρριψη της πρότασης της 
Επιτροπής. 25 συνολικά τροπολογίες απόρριψης κατατέθηκαν από ευρωβουλευτές 
που εκπροσωπούν 10 διαφορετικά κράτη μέλη και 5 πολιτικές ομάδες, στο πλαίσιο 
των 7 κοινοβουλευτικών επιτροπών που εμπλέκονται στο συγκεκριμένο νομο-
θετικό φάκελο. 
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Αξιοποιώντας τα κοινοβουλευτικά εργαλεία, τις δυνατότητες που 

παρέχει το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο στους Ευρωβουλευτές και με την 

στήριξη της Ομάδας της Ευρωπαϊκής Αριστεράς (GUE/NGL) η κα 

Σακοράφα έλαβε σειρά πρωτοβουλιών και πραγματοποίησε 

παρεμβάσεις, δράσεις και εκδηλώσεις στην Ελλάδα και στο Ευρωπαϊκό 

Κοινοβούλιο (Βρυξέλλες και Στρασβούργο). 

  

Με επίκεντρο τα αιτήματα για τη διατήρηση των κοινωνικών 

κεκτημένων και  αγαθών μέσα σε μια εποχή κρίσης και νεοφιλελεύθερης 

επέλασης, για την ισότιμη οικονομική ευημερία και βιώσιμη ανάπτυξη, 

για την στήριξη της καινοτομίας και της δημιουργικότητας, η κα 

Σακοράφα συνέβαλε στην ανταλλαγή απόψεων για κρίσιμα ζητήματα, 

στη διατύπωση λύσεων, στην ανάδειξη επιτευγμάτων και στην 

έμπρακτη στήριξη συμπολιτών μας σε ανάγκη.  

Πρωτοβουλίες 
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Ημερίδα της Eυρωπαϊκής Αριστεράς 
(GUE/NGL) 

για το Χρέος και τη Δημοκρατία 
 
Την Τρίτη 1η Μαρτίου 2016 στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο 
στις Βρυξέλλες (αίθουσα ASP 01G02) 
πραγματοποιήθηκε η Ημερίδα της Ευρωπαϊκής 
Αριστεράς (GUE/NGL) για το Χρέος και τη 
Δημοκρατία, με τίτλο "Restructuring Debt-Rebuilding 
Democracy", μετά από πρωτοβουλία της ανεξάρτητης 
ευρωβουλευτού, Σοφίας Σακοράφα, του 
ευρωβουλευτή της Λαϊκής Ενότητας, Νίκου Χουντή,  και 
του Γάλλου ευρωβουλευτή του Front de Gauche Jean-
Luc Mélenchon. 
  
Στην πρώτη ενότητα της ημερίδας παρουσιάστηκαν τα 
συμπεράσματα της Επιτροπής Αλήθειας για το 
Δημόσιο Χρέος της Ελληνικής Βουλής από τη Ζωή 
Κωνσταντοπούλου, πρώην Πρόεδρο της Βουλής των 
Ελλήνων, τον Eric Toussaint, Πρόεδρο της Επιτροπής 
για την Ακύρωση του Χρέους στον Τρίτο Κόσμο 
(CADTM), τον Γιώργο Κασιμάτη, Ομότιμο Καθηγητή 
Δικαίου του Εθνικού & Καποδιστριακού Πανεπιστημίου 
Αθηνών και τον Benjamin Lemoine, ερευνητή του 
Εθνικού Κέντρου Επιστημονικής Έρευνας (CNRS). 
 
Στη δεύτερη ενότητα παρουσιάστηκε η πρόταση του 
ΟΗΕ για ένα πολύπλευρο πλαίσιο αναδιάρθρωσης 
χρεών από τον κ.Diego Borja, πρώην υπουργό 
Οικονομικών του Ισημερινού, τη κα Maria Lucia Fato-
relli, συντονίστρια της Επιτροπής Πολιτών για τον 
Έλεγχο του Χρέους της Βραζιλίας (Citizen Debt Audit in 
Brazil) και τον κ. Cephas Lumina, καθηγητή, πρώην 
ανεξάρτητο ειδικό του ΟΗΕ για το εξωτερικό χρέος και 
τα ανθρώπινα δικαιώματα. 

όρος που συναντάμε κοντά 2500 χρόνια και πριν.   
  
Ακριβώς επειδή το χρέος είναι ένας πλασματικός 
συναλλαγματικός όρος, γνωρίζουν αυτοί που το 
εφήυραν, το δημιούργησαν και το χρησιμοποίησαν, 
ότι ο αντίπαλος και εχθρός τους δεν είναι άλλος, 
από αυτόν που προσπαθούν να ελέγξουν μέσα από 
αυτή την διαδικασία. 
  
Δηλαδή ο λαός. 
  
Και το μοναδικό όπλο που μπορεί να κατέχει και με 
το οποίο μπορεί να αντιδράσει ένας λαός, η 
κοινωνία αλλά και ο καθένας ξεχωριστά είναι η 
συλλογική δράση που στηρίζεται στη γνώση και 
υπηρετεί το όραμα μιας κοινωνίας απαλλαγμένης 
από αυτής της ποιότητας και όρων σχέσεις. 
  
Και όσο και αν ακούγεται πολυφορεμένη και 
απαξιωμένη λέξη, όλα αυτά τα εξασφαλίζει η 
Δημοκρατία με την απόλυτη ετυμολογική ερμηνεία 
της λέξης. 
Όταν δηλαδή ο Δήμος και η κοινωνία μπορούν 
συμμετέχοντας να αποφασίζουν και να καθορίζουν, 
το παρόν και το μέλλον, αντιστεκόμενοι στις 
επιβουλές των λίγων και ισχυρών. 
Δεν επικαλούμαστε και δεν ανακαλύπτουμε κάτι 
καινούργιο. 
  
Είναι μια διαμάχη που κρατάει αιώνες, που μετράει 
χιλιάδες νεκρούς στην διαδικασία της εξέλιξης και 
είναι το κυρίαρχο θέμα και πρόβλημα όλων των 
φιλοσοφικών αναζητήσεων. 
  
Υποχρέωση μας είναι να συμβάλουμε όπως 
μπορούμε και με όσες δυνάμεις και δυνατότητες 

  
Στην παρέμβασή της στην ημερίδα η κα Σακοράφα 
ανέφερε: «Ο τίτλος της ημερίδας μας είναι ενδεικτικός 
και θα έλεγα διαχρονικός. Το χρέος πάντα ξεκινώντας 

από διαπροσωπικό και φτάνοντας μέχρι το διακρατικό 
αλλά και υπερεθνικό, λειτουργούσε σαν μέσο 
επιβολής – ελέγχου και τελικά κατάκτησης. 
  
Και αν νομίζουμε ότι σήμερα λόγω της κρίσης και της 
παγκοσμιοποίησης συμβαίνει στα χρόνια μας να έχει 
αναπτυχθεί ένας τόσο έντονος προβληματισμός πάνω 
σ’ αυτό το θέμα, να σας θυμίσω, ότι η σεισάχθεια είναι 
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διαθέτουμε στην διαμόρφωση μιας άλλης ισορροπίας 
απ’ αυτή που αντιμετωπίζουμε σήμερα, η οποία δεν 
μπορεί παρά να εξαρτάται από την συνειδητή 
συμμετοχή ενός εκάστου, κι αυτή η συνειδητή 
συμμετοχή δεν μπορεί παρά να στηρίζεται στην γνώση 
και την κατανόηση της καθημερινής πραγματικότητας 
μας, και εν τέλει, αν είναι δυνατόν, να αποτελέσει την 
συνισταμένη δύναμη καταρχάς ανάσχεσης και γιατί 
όχι  και ανατροπής αυτής της ζοφερής 
πραγματικότητας. 
  
Φυσικά και η σημερινή ημερίδα δεν φιλοδοξεί να παίξει 
κανένα άλλο ρόλο, παρά να συνεισφέρει προς αυτή 
την κατεύθυνση». 
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 13 Σεπτεμβρίου 2018 
Ψήφισμα του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου για τις 

πυρκαγιές στο Μάτι. 

Με πρωτοβουλία της Ανεξάρτητης 
Ευρωβουλευτού Σοφίας Σακοράφα, το 
Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο υιοθέτησε με ευρεία 
πλειοψηφία Κοινό Ψήφισμα  για τις πυρκαγιές 
στο Μάτι τον Ιούλιο του 2018 και την 
αντίδραση της Ε.Ε. . 

Σ τ ο  κ ο ι ν ό  ψ ή φ ι σ μ α  τ ο 
Κοινοβούλιο «εκφράζει  τα 
ειλικρινή του συλλυπητήρια στις 
οικογένειες εκείνων που έχασαν 
τη ζωή τους στις πυρκαγιές της 
Α τ τ ι κ ή ς ,   ε κ φ ρ ά ζ ε ι  τ η 
συμπαρά στα σή  του  στου ς 
κατοίκους που έχουν πληγεί από 
τις πυρκαγιές στην περιοχή και 
αποτίει φόρο τιμής στην αφοσίωση 
τ ω ν  π υ ρ ο σ β ε σ τ ώ ν ,  τ ω ν 
ακτοφυλάκων, των εθελοντών και 
των άλλων πολιτών που έθεσαν 
σε κίνδυνο τη ζωή τους για την 

Κ ο ι ν ο β ο ύ λ ι ο ,  τ ι ς  δ ι ο ρ γ α ν ι κ έ ς 
διαπραγματεύσεις σχετικά με τον νέο 
Μηχανισμό Πολιτικής Προστασίας της Ένωσης 
και τη δημιουργία του rescEU, μέχρι τα τέλη του 
2018. 

Η Σοφία Σακοράφα συνέταξε σχέδιο 

ψηφίσματος εκ μέρους της ομάδας της GUE/

NGL και διαπραγματεύτηκε το κοινό ψήφισμα 

με τις υπόλοιπες πολιτικές ομάδες, 

επί του οποίου κατέθεσε δύο 

τροπολογίες. 

Ο ι  τ ρ ο π ο λ ο γ ί ε ς  α υ τ έ ς 

επισημαίνουν την αποδυνάμωση 

του ελληνικού μηχανισμού 

Πολιτικής Προστασίας και την 

σημαντική μείωση της ικανότητάς 

τ ο υ  ν α  α ν τ α π ο κ ρ ί ν ε τ α ι 

αποτελεσματικά σε καταστάσεις 

έκτακτης ανάγκης, λόγω των 

μ έ τ ρ ω ν  λ ι τ ό τ η τ α ς  π ο υ 

εφαρμόζονται στην Ελλάδα.  

 

κατάσβεση των πυρκαγιών και τη διάσωση των 
συμπολιτών τους». 

Μεταξύ άλλων τονίζει την ανάγκη να 
εξασφαλιστεί η πρόληψη των πλημμυρών στις 
περιοχές που πλήττονται από τις πυρκαγιές των 
δασών, προκειμένου να αποφευχθούν 
περαιτέρω καταστροφές και καλεί το 
Συμβούλιο κα ι  την  Επ ι τροπή να 
ολοκληρώσουν, από κοινού με το 

Υπερψήφιση της πρότασης της Σοφίας Σακοράφα στο Ε. Κ. για 

τις πυρκαγιές στο Μάτι. 

http://sakorafa.gr/page.php?pge=1222&lng=1
http://sakorafa.gr/page.php?pge=1222&lng=1
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Δευτέρα, 3 Οκτωβρίου 2016 
 
Σε παρέμβασή της στην ολομέλεια η κα 
Σακοράφα υπενθύμισε ότι πριν ακριβώς ένα 
χρόνο, κατ’επιταγή των ευρωπαίων πολιτών, 
το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο εξέδωσε ψήφισμα 
για το δικαίωμα στο νερό. 

Απαιτήσαμε από την Επιτροπή υπογράμμισε: 
«να μην προωθεί με κανέναν τρόπο την 
ιδιωτικοποίηση των επιχειρήσεων ύδρευσης 
στο πλαίσιο προγραμμάτων οικονομικής 
προσαρμογής ή οποιασδήποτε άλλης 
ενωσιακής διαδικασίας και να τις εξαιρέσει 
μόνιμα από τους κανόνες της εσωτερικής 
αγοράς και από οποιαδήποτε εμπορική 
συμφωνία, και να τις παρέχει σε προσιτές 
τιμές». 
 
«Χθες» συνέχισε στην ομιλία της  «το 
Κουαρτέτο σε συνεργασία με την πρόθυμη και 
υπάκουη ελληνική κυβέρνηση ενέταξε στο 

 

Υπερταμείο Ιδιωτικοποιήσεων και το νερό και 
την αποχέτευση της Ελλάδος, για 99 χρόνια. 
Ευτυχώς, ο Έλληνας Υπουργός οικονομικών 
Ευκλείδης Τσακαλώτος δήλωσε ότι όσο είναι 
αυτός Υπουργός δεν πρόκειται να πουληθούν. 

Απ’ ότι φαίνεται, το μόνο που μας μένει για να 
υπερασπιστούμε την αξιοπρέπεια και τον λόγο 
ύπαρξης του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, αλλά 
και την βαρύτητα των ψηφισμάτων μας είναι, ή 
να υποχρεώσουμε το Κουαρτέτο να χρίσει τον 
κ. Τσακαλώτο μόνιμο Υπουργό Οικονομικών 
για τα επόμενα 99 χρόνια, ή την Επιτροπή να 
συμμορφώνεται με τα ψηφίσματα μας. 

Δυστυχώς, και τα δύο φαντάζουν το ίδιο 
μεταφυσικά!». 

Το δικαίωμα στο νερό 

Σε στενή συνεργασία με τις συνδικαλιστικές ενώσεις των εργαζομένων, οικολογικές οργανώσεις, επιστημονικούς φορείς, αλλά και κινήματα 
πολιτών από την Ελλάδα, η κα Σακοράφα πραγματοποίησε σειρά δράσεων, παρεμβάσεων, ερωτήσεων και ανακοινώσεων , καταγγέλλοντας την 
ιδιωτικοποίηση των επιχειρήσεων ύδρευσης και τη μετατροπή του κοινού αγαθού σε εμπόρευμα. Κοινό αίτημα του αγώνα, η εξασφάλιση του 
αναφαίρετου δικαιώματος στο νερό, όπως ακριβώς εκφράστηκε από την Ευρωπαϊκή Πρωτοβουλία Πολιτών για το Νερό (Right2Water) και το σχετικό 
ψήφισμα του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου της 8ης Σεπτεμβρίου 2015. 
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Με πρωτοβουλία της ευρωβουλευτού Σοφίας 
Σακοράφα, πραγματοποιήθηκε  στο Ευρωπαϊκό 
Κοινοβούλιο στις Βρυξέλλες, στις 12 
Ιανουαρίου 2017, εκδήλωση για την υπερά-
σπιση του νερού ως κοινωνικού αγαθού, με τη 
μαζική συμμετοχή συνδικαλιστικών ενώσεων, 
οικολογικών οργανώσεων, επιστημονικών 
φορέων, αλλά και κινημάτων από την Ελλάδα, 
που ανταποκρίθηκαν στην πρόσκληση της 
ευρωβουλευτού. 
 
Ήταν η πρώτη φορά, μέσα στο άκρως 
επιθετικό περιβάλλον του ευρωπαϊκού 
διευθυντηρίου, το οποίο επιβάλλει ως 
μνημονιακή υποχρέωση την ιδιωτικοποίηση του 
νερού, που πραγματοποιήθηκε εκδήλωση 
με  τέτοιας κλίμακας αντιπροσώπευση, η οποία 
κατέληξε σε συγκεκριμένα συμπεράσματα, σε 
προτάσεις και κυρίως σε σχέδιο δράσης. 

Είναι ιδιαίτερα σημαντικό να υπογραμμιστεί  ότι 
οι υπηρεσίες ύδρευσης στην Ελλάδα έχουν 
καταφέρει να είναι κερδοφόρες, παρέχουν 
εξαιρετικά ποιοτικό νερό σε ένα από τα 
χαμηλότερα τιμολόγια στην Ευρώπη, 
προσφέροντας κατά περιπτώσεις κοινωνικά 
τιμολόγια για τους οικονομικά 

άμεση ιδιωτικοποίηση του κύκλου του νερού και 
της διαχείρισής του. 

Τέλος και σε συντονισμό με το Ευρωπαϊκό 
Κίνημα Νερού, συμφώνησαν ότι το επόμενο 
διάστημα θα ασκήσουν από κοινού πίεση τόσο 
σε εθνικό, όσο και σε ευρωπαϊκό επίπεδο 
προκειμένου να διαφυλαχθεί το νερό. 

ασθενέστερους. 

Από το κοινό ανακοινωθέν των 
συμμετεχόντων στην εκδήλωση, το οποίο 
παρουσιάστηκε σε Συνέντευξη Τύπου, ιδιαίτερης 
πολιτικής σημασίας είναι η διαπίστωση ότι ενώ 
στη Γαλλία και στη Γερμανία το νερό 
επαναδημοτικοποιείται, μετά την παταγώδη 
αποτυχία του μοντέλου της ιδιωτικοποίησης, 
από την Ελλάδα απαιτείται η ιδιωτικοποίηση των 
υπηρεσιών ύδρευσης, αφού προηγουμένως 
επλήγησαν σκοπίμως τα ταμεία των 
διαθεσίμων της ΕΥΔΑΠ  με επανειλημμένες 
κινήσεις επιστροφής κεφαλαίων ύψους 77εκ 
ευρώ. 

Στο πλαίσιο αυτό οι συμμετέχοντες απαίτησαν 
τη συμμόρφωση όλων των εθνικών 
κυβερνήσεων και των ευρωπαϊκών οργάνων 
με την Ευρωπαϊκή Συνθήκη και την οδηγία 
2000/60 που αναγνωρίζει ότι το νερό δεν 
αποτελεί εμπορικό προϊόν. Απαίτησαν επίσης 
τη συμμόρφωση με τις δημοκρατικά 
εκφρασμένες μέσω δημοψηφισμάτων 
απόψεις των ευρωπαϊκών λαών, όπως στην 
Ιταλία και στη Θεσσαλονίκη, που έχουν 
καταδικάσει επανειλημμένα την έμμεση ή 

Εκδήλωση με θέμα :  « Ο Αγώνας για την ελεύθερη πρόσβαση στο νερό στην Ε.Ε.» 

http://sakorafa.gr/page.php?pge=1109&lng=1
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Εκβιαστική η αύξηση ΦΠΑ στα Ελληνικά νησιά.  

Η Κομισιόν σαμποτάρει συνειδητά την οικονομία και τον ελληνικό τουρισμό. 



  

 126 

 9 Οκτωβρίου 2015 
Ερώτηση προς την Ευρωπαϊκή Επιτροπή 
 
Σοβαρό πλήγμα θα επιφέρει η σταδιακή κατάργηση των 
μειωμένων συντελεστών ΦΠΑ στον Eλληνικό 
τουρισμό, τόνισε η Ευρωβουλευτής κα Σακοράφα σε 
ερώτηση που απηύθυνε στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή. 
Ειδικότερα για τα νησιά του 
Αιγαίου τονίζει ότι «οι 
μειωμένοι συντελεστές 
δεν αποτελούσαν 
προνομιακό καθεστώς, 
αλλά προσπάθεια 
εξισορρόπησης του 
αυξημένου κόστους 
μεταφοράς και των 
ειδικών συνθηκών 
γεωγραφικής διασποράς 
τους. Η εφαρμογή του 
μέτρου σε 6 νησιά του 
Αιγαίου από την 
1/10/2015 χωρίς 
προγραμματισμό και 
μελέτη, θα οξύνει 
περαιτέρω τα προβλήματα 
ρευστότητας και 
ανταγωνιστικότητας τόσο 
σε εθνικό, όσο και σε 
τοπικό επίπεδο». 
 
Η επιβολή του μέτρου επεσήμανε, αντίκειται στην 
συνταγματική αρχή περί ισότητας πολιτών, καθότι 
πλήττει ορισμένη μόνο κατηγορία φορολογουμένων. 
Η δε επί του παρόντος εφαρμογή του σε ορισμένα 
μόνο νησιά, χωρίς τη θέσπιση συγκεκριμένων 
κριτηρίων, ισοδυναμεί με επιβολή νέου φόρου και 
παραβιάζει την συνταγματική αρχή της 

προβλεφθούν επιπλέον μέτρα διαρθρωτικής 
αναπτυξιακής στήριξης από τον κοινοτικό 
προϋπολογισμό." 
 
Τη δίκαιη και ισότιμη φορολογική επιβάρυνση των 
πολιτών πρόβαλε ως δικαιολογητική βάση ο κ. 
Μοσκοβισί, στην απάντησή του εκ μέρους της 

Επιτροπής για τη σταδιακή 
κατάργηση του ειδικού 
καθεστώτος ΦΠΑ στα νησιά 
του Αιγαίου. Συγκεκριμένα η 
Επιτροπή διατείνεται ότι 
ορισμένα νησιά του Αιγαίου 
έχουν κατά κεφαλήν 
εισόδημα υψηλότερο του 
εθνικού μέσου όρου, μερικές 
φορές με μεγάλη διαφορά, 
ενώ πολλές περιοχές της 
ηπειρωτικής Ελλάδας (και 
άλλα νησιά) είναι 
φτωχότερα και δεν 
επωφελούνται από το ειδικό 
φορολογικό καθεστώς. Αυτό 
σημαίνει ότι οι κάτοικοι και τα 
νησιά με υψηλά εισοδήματα 
είχαν σχετικά ευνοϊκότερη 
μεταχείριση από άλλους 
Έλληνες και άλλες 
φτωχότερες περιφέρειες. 
  

αναλογικότητας, καθότι οι κάτοικοι των έξι αυτών 
νησιών επιβαρύνονται με αυξημένο ΦΠΑ σε σχέση 
τουλάχιστον με τους κατοίκους των άλλων νησιών του 
Αιγαίου. 
 
Με βάση τα παραπάνω ερωτάται η Επιτροπή: 
1. Ως θεματοφύλακας της κοινοτικής νομοθεσίας, πώς 

σκοπεύει να αντιμετωπίσει το δεδομένο ότι το μέτρο 
αυτό προσκρούει στο άρθρο 120 της Ευρωπαϊκής 
οδηγίας 2006/112/ΕΚ που αφορά στο κοινό σύστημα 
ΦΠΑ μεταξύ των κρατών μελών της Ε.Ε. . 
 
2. Ως αντιστάθμισμα για την ανατροπή των μειωμένων 
συντελεστών στα νησιά του Αιγαίου, πρόκειται να 
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 29 Οκτωβρίου 2015 

 
Η ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα με 
παρέμβασή της στην ολομέλεια του 
Ευρωκοινοβουλίου χαρακτήρισε εκβιαστική την 
επιβολή αύξησης του ΦΠΑ στα ελληνικά νησιά, 
κατηγόρησε την Κομισιόν ότι σαμποτάρει εν 
γνώσει της τον πλέον παραγωγικό και 
αναπτυξιακό τομέα της ελληνικής οικονομίας, τον 
τουρισμό και την κάλεσε να απαντήσει ποια 
συμφέροντα εξυπηρετεί . 
 

Να μας απαντήσει λοιπόν η Επιτροπή, αυτή η 
εκβιαστική επιβολή, που εν γνώσει τους 
σαμποτάρει τον πλέον παραγωγικό και 
αναπτυξιακό τομέα της ελληνικής οικονομίας, τον 
τουρισμό, ποια συμφέροντα εξυπηρετεί;  
 
Γιατί υπάρχει τεράστια αντίφαση αν δεν είναι 
σκέτη ειρωνεία, ότι την ίδια στιγμή που μιλάει για 
ανάπτυξη, την ίδια στιγμή επιβάλλει ένα τέτοιο, 
αυταπόδεικτα υφεσιακό μέτρο. Αυτή η διγλωσσία 
δεν οφείλεται σε λάθος και φυσικά δεν είναι 
τυχαία. Περιμένω με ενδιαφέρον τις απαντήσεις 
της Επιτροπής». 

«Είναι τουλάχιστον ύποπτο, όταν ζητάμε ως 
Κοινοβούλιο από τα κράτη μέλη να 
αναγνωρίσουν τη σημασία της μείωσης των 
συντελεστών ΦΠΑ στις τουριστικές υπηρεσίες 
(παράγραφος 63 της έκθεσης),την ίδια στιγμή οι 
λεγόμενοι «θεσμοί», του περίφημου κουαρτέτου, 
να επιβάλλουν στην Ελλάδα με το μνημόνιο την 
αύξηση του ΦΠΑ στα νησιά του Αιγαίου. 
Προφανέστατα ο μειωμένος ΦΠΑ δεν ίσχυε 
χαριστικά, ούτε επιλεκτικά. Εξισορροπούσε το 
αυξημένο κόστος μεταφοράς και τις ειδικές 
συνθήκες γεωγραφικής διασποράς των νησιών.  
 



  

 128 

Ημερίδα της Ευρωομάδας της Αριστεράς (GUE/NGL) 

«Η Συνταξιοδότηση σε καιρούς κρίσης- Ποιο το 

μέλλον των συνταξιοδοτικών μας συστημάτων;». 

Την Τρίτη 30 Ιανουαρίου 2018 οι ευρωβουλευτές της 

GUE/NGL κα Σοφία Σακοράφα, κα Lidia SENRA και κ. 

Νικόλαος Χουντής διοργάνωσαν στο Ευρωπαϊκό 

Κοινοβούλιο στις Βρυξέλλες ημερίδα με θέμα «Η 

Συνταξιοδότηση σε καιρούς κρίσης- Ποιο το μέλλον 

των συνταξιοδοτικών συστημάτων μας;». 

Σκοπός της εκδήλωσης ήταν η ανταλλαγή εμπειριών 

από χώρες όπως η Ελλάδα, η Ιρλανδία, η Ισπανία και η 

Πορτογαλία,  που τους επιβλήθηκαν σκληρές 

περικοπές και αντιλαϊκά μέτρα από την Τρόικα στο 

πλαίσιο μιας υποτιθέμενης διάσωσης. Ταυτόχρονα και 

στην κατεύθυνση της ανατροπής ενός πραγματικού 

κοινωνικού αδιεξόδου που βιώνει η ευαίσθητη ομάδα 

των συνταξιούχων συμπολιτών μας, διατυπώθηκαν 

προτάσεις για τη βιωσιμότητα των δημόσιων 

συνταξιοδοτικών συστημάτων σε περιόδους κρίσης. 

Στην εκδήλωση έλαβαν μέρος και μίλησαν 

διακεκριμένοι καθηγητές πανεπιστημίου, πολιτικοί, 

εργατολόγοι και συνδικαλιστές από την Ελλάδα και 

την Ευρώπη. 

Η κα Σοφία Σακοράφα τοποθετήθηκε εκτενώς επί του 

θέματος και συγκεκριμένα ανέφερε: 

"H σημερινή πρωτοβουλία αφορά σε ένα θέμα, το 
οποίο σε όλα τουλάχιστον τα κράτη μέλη, τα οποία 
μπήκαν σε οποιαδήποτε μορφή επιτήρησης, ανεδείχθη 

για το τι συμβαίνει. 

Βιώνουμε μια χυδαία, εκτεταμένη και απάνθρωπη 
επίθεση του παγκόσμιου χρηματοπιστωτικού 
συστήματος, σε όλους τους λαούς, με αυξανόμενο 
γεωμετρικώς το άνοιγμα της ψαλίδας, μεταξύ των 
ελάχιστων που κατέχουν τον παγκόσμιο πλούτο και 
των υπολοίπων που τον παράγουν. 

Τελευταία μελέτη έδειξε, ότι περίπου 10 άνθρωποι σε 
όλο τον κόσμο, κατέχουν όσα παράγει για να 
επιβιώσει, ο μισός πληθυσμός της γης. 

Στα καθ’ ημάς, στην Ευρώπη, η επίθεση αυτή 
συνοδεύτηκε από επίθεση και στη Δημοκρατία, γιατί 
είναι δεδομένο ότι η φτωχοποίηση, δεν συμβαδίζει με 
τη λειτουργία των δημοκρατικών θεσμών. Οι 
συνταξιούχοι, με δεδομένο ότι αποτελούν ίσως, την 
πιο αδύναμη (στο να αντιδράσει) κοινωνική ομάδα, 
είναι οι πρώτοι που μπήκαν στο στόχαστρο. 

Δεν θα αναφερθώ ούτε στο συναισθηματικό πεδίο, 
όσον αφορά στο χαρακτηρισμό μιας κοινωνίας από το 
πώς αντιμετωπίζει τους γέρους και τους άρρωστους, 
ούτε και στη μεθοδολογία (που ακολουθήθηκε) που θα 
σας αναπτύξουν εμπεριστατωμένα οι εισηγητές. 

Απλώς θα τονίσω ότι πρέπει να δώσουμε ιδιαίτερη 
βαρύτητα στο τι είναι σύνταξη, γιατί η προπαγάνδα έχει 
φτάσει σε τέτοια σημεία, ώστε ακόμη και ανάμεσα 
στους ίδιους τους συνταξιούχους που επλήγησαν 
βάναυσα, να αναπτύσσεται η αίσθηση ότι, ευτυχώς που 
δε μειώνονται και άλλο οι συντάξεις και μένει κάτι για 
να επιβιώνουμε ή και ακόμη χειρότερο, παίρναμε 
πολλά και βγαίναμε και νωρίς στην σύνταξη. 

Η σύνταξη κατά την άποψή μου, αποτελείται από δύο 
μέρη. 

Το πρώτο αφορά στο οργανωμένο κράτος και στην 

σε κυρίαρχο και πρωταρχικό. 

Θα ήθελα από την πλευρά μου να τονίσω την ανάγκη 
μιας πρώτης προσέγγισης η οποία είναι αναγκαία κατά 
την άποψή μου, στην ανάγκη να τοποθετηθεί το 
πρόβλημα, στις πραγματικές του διαστάσεις, όσον 
αφορά στο περιεχόμενό του. 

Στο καπιταλιστικό σύστημα που ζούμε δεν υπάρχουν 
περιθώρια παρερμηνειών ή και χαλαρών ερμηνειών 
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κοινωνία και στην παραδοχή (μια παραδοχή που 
στηρίχθηκε σε αγώνες και πολέμους), ότι οφείλει να 
διανείμει ένα μέρος του παραχθέντος πλούτου, σε 
αυτούς που τον παρήγαγαν, όταν για πολλούς, 
διάφορους αλλά ουσιαστικούς λόγους αποχωρούν 
από την παραγωγική διαδικασία. 

Η δεύτερη συνισταμένη είναι η πραγματική και 
μετρήσιμη τις περισσότερες φορές παρακράτηση 
του δικαιώματος της υπεραξίας που παράγει ο 
εργαζόμενος, ώστε να του αποδοθεί, όταν πάψει 
να είναι ενεργός. 

Και οι δύο αυτές παράμετροι, αφορούν πέρα από 
κάθε αμφισβήτηση, τον ίδιο τον εργαζόμενο και 
σε καμία περίπτωση δεν αφαιρούν (αν θέλετε να 
το πούμε έτσι), από το κέρδος που αποκομίζει το 
κεφάλαιο από την εργασία τους. 

Η σύνταξη λοιπόν δεν είναι αποτέλεσμα 
ευαισθησίας, αλλά ελάχιστη επιστροφή 
δεδουλευμένων. Αυτό το λέω για να πάψει η 
προπαγανδιστική προσέγγιση που ανέφερα 
παραπάνω. Δεν επεκτείνομαι παραπέρα και θέτω 
το ερώτημα. 

Τι κάνουμε στις σημερινές συνθήκες και μέσα σε 
αυτό το πολεμικό οικονομικό κλίμα που ζούμε. 

Είναι ανάγκη κατ’ αρχάς να υπερασπιστούμε και 
να προστατέψουμε με κάθε τρόπο, τους άμεσα 
θιγόμενους. Και αυτό κατά την προσωπική μου άποψη 
σημαίνει, μάχη και αντιπαραθέσεις σε κάθε επίπεδο, 
θεσμικό και εξωθεσμικό, έστω και αν πιστεύουμε ότι το 
θεσμικό πλαίσιο είναι άδικο και πρέπει να αλλάξει. Γιατί 
η επιβίωσή τους είναι το πρώτο ζητούμενο, ώστε να 
μπορέσουμε να οργανώσουμε και να προωθήσουμε 
οποιαδήποτε αλλαγή και ανατροπή. 

Το δεύτερο αφορά στην αντιμετώπιση της ιδεολογικής 

αντιστοιχούν σε κάθε συνταξιούχο, η οποία δημιουργεί 
αυτά τα φαινόμενα κοινωνικού αυτοματισμού τα οποία 
ανέφερα. 

Και κλείνω με αυτό: Οι συνταξιούχοι έχουν ήδη 
πληρώσει ακριβά για αυτό που δικαιούνται να 
λαμβάνουν σήμερα. 

Και αυτόν τον αποθεματικό πλούτο τους, εκτός του ότι 
έγινε αντικείμενο εκμετάλλευσης και 
αισχροκέρδειας, αρνούνται να τον επιστρέψουν, 
έστω και σε ελάχιστο ποσοστό. 

Ο αγώνας λοιπόν δεν είναι διαφορετικός, ούτε 
αφορά σε διαφορετικά δικαιώματα και 
απαιτήσεις. 

Είναι κοινός και είναι αναγκαίο αυτό να 
σφυρηλατηθεί στην κοινωνία". 

τρομοκρατίας και στρεβλής προπαγάνδας, που 
δημιουργεί αυτόν τον κοινωνικό αυτοματισμό, 
ανάμεσα σε εργαζόμενους και συνταξιούχους. Και 
δημιουργεί ένα τεράστιο ρήγμα και απόσταση στις 
κοινωνικές ομάδες, που θα έπρεπε να είχαν 
συμπαραταχθεί στην ανάγκη δημιουργίας ενός 
μετώπου κατ΄ αρχάς αναχαίτισης αυτής της επίθεσης, 
με προοπτική την αλλαγή. 

Για αυτό και έκανα αυτή την εισαγωγή στην αρχή, για 
να φέρω ένα απτό παράδειγμα στο τέλος και να 
κλείσω με αυτό, το οποίο δυστυχώς αναπαράγεται και 
από εμάς τους ίδιους. 

Αρνούμαι και πρέπει να το πολεμήσουμε, ως βάση 
προσέγγισης του συνταξιοδοτικού, τον συσχετισμό, 
εργαζομένων και συνταξιούχων. 

Αυτή την χυδαία έκφραση: Πόσοι εργαζόμενοι 
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Δράσεις για την υποστήριξη  

ευάλωτων κοινωνικών ομάδων   
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Με πρωτοβουλία της Σοφίας Σακοράφα πραγματο-
ποιήθηκε την Τετάρτη 4 Νοεμβρίου 2015 εκδήλωση για 
τη συγκέντρωση φαρμάκων για τα Κοινωνικά Ιατρεία. 
 
Στόχος της δράσης ήταν η ενίσχυση των 
δομών αυτοοργάνωσης και αλληλεγγύης, σε 
μια εποχή που η εφαρμογή των 
ανθρωποκτόνων μνημονίων στερεί από 
χιλιάδες συμπολίτες μας το κοινωνικό αγαθό 
της πρόσβασης στην υγεία και την 
φαρμακευτική περίθαλψη. 
 

Με αίτημα την απρόσκοπτη πρόσβαση των 
ανασφάλιστων, των απόρων και των 
ανέργων στο Δημόσιο Σύστημα Υγείας και 
δια μέσου του πολιτισμού που αποτελεί τον 
ιδανικότερο καταλύτη για την υποστήριξη του 
λαϊκού θεσμού των Κοινωνικών Ιατρείων, την 
Τετάρτη 4 Νοεμβρίου στις 20.00 στο θέατρο 
“Τζένη Καρέζη” πραγματοποιήθηκε η 
μουσικοθεατρική παράσταση με τίτλο “Ας 
θυμηθούμε χωρίς νοσταλγία”, με 
τους  Μάνια Παπαδημητρίου, Άρη Γραικούση, 
Μαρία Κόμη- Παπαγιαννάκη και τη 
συμμετοχή τοθ Βασίλη Λέκκα. 
 

Με σύνθημα “η πιο ιερή μορφή θεωρίας είναι 
η πράξη” και η συμμετοχή των πολιτών η απόδειξη, 
συγκεντρώθηκαν φάρμακα πρώτης ανάγκης, ενώ ο 
εθελοντής γιατρός του Μητροπολιτικού Ιατρείου 
Ελληνικού Γιώργος Βήχας, παρουσίασε τις δράσεις και 
τις ανάγκες της δομής των Κοινωνικών Ιατρείων. 
 

Αυτοσχέδια Δομή Αλληλεγγύης για τους πρόσφυγες 
που δραστηριοποιείται με τους γιατρούς της Anden-
tinsts Help στον Πλάτανο Σκάλας Συκαμινιάς. 

Η Σοφία Σακοράφα στο πλαίσιο της 
επίσκεψης έκανε την ακόλουθη δήλωση: 
«Οι κρατικές δομές διαχείρισης της κρίσης 
λειτουργούν πολύ κατώτερα των 
περιστάσεων, ενώ μόνο μέρος των 
Ομάδων Αλληλεγγύης προσφέρουν 
ουσιαστικό έργο. Η τοπική κοινωνία, παρά 
το γεγονός ότι έχει φτάσει στα όριά της, 
στέκεται υποστηρικτικά και αλληλέγγυα 
στο δράμα των προσφύγων. Η παταγώδης 
αποτυχία της ευρωπαϊκής πολιτικής 
διαπιστώνεται καθημερινά με τον πιο 
τραγικό τρόπο, μετρώντας εκατοντάδες 
θύματα».  

Έμπρακτη αλληλεγγύη στους πρόσφυγες 

 18 Νοεμβρίου 2015 

Σε συνέχεια της δράσης για την στήριξη των 
κοινωνικών ιατρείων, η ευρωβουλευτής Σοφία 

Σακοράφα επισκέφτηκε τη Μυτιλήνη, προκειμένου να 
παραδώσει έναν υπερσύγχρονο φορητό 
καρδιογράφο, δύο φορεία μεταφοράς, χειμερινούς 
υπνόσακους και ισοθερμικές κουβέρτες, την 
προμήθεια των οποίων στήριξε η GUE/NGL.. 
  

Η παράδοση των υλικών πραγματοποιήθηκε στην 

Μια παράσταση για την αλληλεγγύη - μια δράση για τα κοινωνικά ιατρεία  
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Εκδήλωση για τις αερομεταφορές στην Ευρώπη  
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 12 Ιανουαρίου 2016 
Με πρωτοβουλία των Ευρωβουλευτών Σοφίας 
Σακοράφα, Ν. Χουντή και Ζαν-Λυκ Μελανσόν 
πραγματοποιήθηκε στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο 
στις Βρυξέλλες Ημερίδα της Ευρωομάδας της 
Αριστεράς (GUE/NGL) , με θέμα "Ακολουθώντας 
την πορεία των αερομεταφορών στην Ευρωπαϊκή 
Ένωση. Τρέχουσες εξελίξεις 
και προοπτικές ". 
  
Η  ημερίδα περιλάμβανε 3 
θ ε μα τ ι κέ ς  ε νό τ η τ ε ς  κα ι 
σ υ γ κ ε κ ρ ι μ έ ν α  τ η ν 
παρουσίαση και ανάλυση του 
νέου πακέτου πολιτικών για 
τ ι ς  αερομεταφορές της 
Κομισιόν, το ξεπούλημα των 
14 ελληνικών περιφερειακών 
αεροδρομίων και τα σχέδια 
α ν α δ ι ά ρ θ ρ ω σ η ς  τ η ς 
γαλλικής Air France. Συμμε-
τ ε ί χ α ν  ε κπ ρ ό σω π ο ι  τ η ς  
Ευρωπαϊκής Ομοσπονδίας 
Ε ρ γ α ζ ο μ έ ν ω ν  σ τ ι ς 
Μεταφορές, της γαλλικής 
Γεν ι κής  Σ υνομο σπονδ ία ς 
Ε ρ γ α σ ί α ς  ( C G T ) ,  τ ο υ 
Συντονιστικού της Πανελ-
λήνιας Πρωτοβουλίας κατά 
των Ιδιωτικοποιήσεων των 
Π ε ρ ι φ ε ρ ε ι α κ ώ ν  Α ε ρ ο δ ρ ο μ ίω ν  κ α ι  τ ο υ 
Πανελλήνιου Συλλόγου Αερολιμενικών.  
  
Στην έναρξη της ομιλίας της η κα Σακοράφα 
υπενθύμισε ότι αφορμή για τη διοργάνωση της 
εκδήλωσης αποτέλεσε το τελευταίο κείμενο της 
Ευρωπαϊκής Επιτροπής, στο οποίο περιγράφεται 

είναι μονοσήμαντο. 
Ελπίζω λοιπόν η σημερινή εκδήλωση να δώσει 
την ευκαιρία προβληματισμού για τη σημασία, τη 
βαρύτητα και την επόμενη μέρα των επιμέρους 
πολιτικών που εφαρμόζονται σε αυτό το πλαίσιο 
της σκληρής νεοφιλελεύθερης πολιτικής.  

 
Κ υ ρ ί ω ς  ό μ ω ς  –  ε γ ώ 
προσωπικά πιστεύω ότι αυτό 
ε ί ν α ι  τ ο  π ρ ω τ α ρ χ ι κ ό 
α ι τούμενο  σε  αυτ ή  τη 
σ υ γ κ υ ρ ί α  -  ν α  δ ώ σ ε ι 
ε π ι χε ι ρ ήμα τ α  α λ λ ά  κα ι 
δ υ να τ ό τ η τ α  α ντ ίδ ρ α σ η ς , 
παρέμβασης και γιατί όχι σε 
μ ε ρ ι κ έ ς  π ε ρ ι π τ ώ σ ε ι ς 
ανασχεδιασμού της τυφλής 
ε φ α ρ μο γ ή ς  α υτ ώ ν  τ ω ν 
πολιτικών». 
 
Ιδιαίτερη αναφορά έκανε η 
Ε υ ρ ω β ο υ λ ε υ τ ή ς ,  σ τ η ν 
ανάγκη περιφρούρησης και 
διάσωσης των αναπτυξιακών 
εργαλείων της χώρας, που 
δεν είναι άλλα από την 
ενέργεια, τα δίκτυα και τις 
πλουτοπαραγωγικές πηγές 
της - εργαλεία χρήσιμα και 
απαραίτητα στην προοπτική 

αλλαγής πολιτικής και ανατροπής της παρούσας 
κατάστασης. 
 
Το κυριότερο ωστόσο, κατά την άποψή της, είναι 
να σπάσει η αντίληψη, που δυστυχώς τείνει να 
εμπεδωθεί λόγω των τελευταίων εξελίξεων στην 
Ελλάδα και σε όλον τον λαό, «ότι δηλαδή δεν 

θεωρητικά η στρατηγική για τις αερομεταφορές 
στην Ε.Ε. , αφήνοντας πολλά κενά και 
δημιουργώντας πολλές απορίες, αλλά και 
έντονες ανησυχίες και επιφυλάξεις για το 
μέλλον. 
 

Συνεχίζοντας επεσήμανε ότι «αυτή η εκδήλωση 
είχε αποφασιστεί πολύ πριν την πραγματοποίηση 
της πώλησης των 14 αεροδρομίων στην Ελλάδα 
και ίσως κάποιοι να σκεφτούν ότι μοιάζει με 
μνημόσυνο μιας τετελεσμένης πολιτικής. Εγώ 
πιστεύω όμως ότι τίποτα δεν είναι οριστικό στη 
σημερινή εποχή που ζούμε και κυρίως τίποτα δεν 
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υπάρχει άλλος δρόμος, ή αυτό που λέγαμε 
εναλλακτική εφαρμόσιμη πολιτική, έστω και μέσα 
σε αυτή την ασφυκτική Ευρωπαϊκή πολιτική 
συγκυρία. 
Γιατί δεν υπάρχει χειρότερο επιχείρημα από το να 
υποστηρίζεις ότι εφαρμόζοντας - και μάλιστα 
πιστά και στο ακέραιο όπως συχνά πυκνά 
εξαγγέλλεται - ακραίες νεοφιλελεύθερες 
πολιτικές που αποδέχεσαι να σου επιβάλλονται, 
μπορείς να δημιουργήσεις προϋποθέσεις 
εφαρμογής μιας άλλης πολιτικής ή – σε πρώτο 
χρόνο- να υπερασπιστείς τα λαϊκά συμφέροντα.  
 
Φυσικά αυτό προϋποθέτει υψηλό βαθμό 
ενημέρωσης κα ι  συνε ιδητοπο ίησης  της 

κοινωνίας, ώστε να καταστεί δυνατόν να τεθούν 
οι βάσεις για την πλέον ενεργή συμμετοχή της 
στον σχεδιασμό του παρόντος και του 
μέλλοντός της. 
 
Είναι αυτονόητο ότι η σημερινή εκδήλωση δεν 
φιλοδοξεί να τα πετύχει όλα αυτά. Προσωπικά 
όμως πιστεύω ότι υπηρετεί αυτούς τους στόχους, 
όπως και κάθε μελλοντική πρωτοβουλία και 
εντός και εκτός Ελλάδας που δεσμεύομαι να 
αναλάβω επειδή το πιστεύω, αλλά και επειδή το 
θεωρώ ελάχιστη υποχρέωσή μου απέναντι σε 
όσους με εμπιστεύτηκαν και με τίμησαν με την 
ψήφο τους ακριβώς με αυτή την προοπτική». 
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Αντιπροσωπεία της ΠΟΕ -ΟΤΑ στο 
Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο  
 
 26 Νοεμβρίου 2014 
Με πρωτοβουλία της Ευρωβουλευτού Σοφίας 
Σακοράφα, Αντιπροσωπεία της ΠΟΕ-ΟΤΑ επισκέφθηκε 
το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο στο Στρασβούργο κατά τη 
διάρκεια της ολομέλειας, προκειμένου να ακούσουν οι 
ευρωβουλευτές των χωρών της Ε.Ε.  τη φωνή και τα 
αιτήμτατα των Ελλήνων εργαζόμενων στην Τοπική 
Αυτοδιοίκηση. 
 
Στη παρέμβασή του στην συνεδρίαση της πολιτικής 
ομάδας της Ευρωπαϊκής Αριστεράς GUE/NGL στις 25 
Νοεμβρίου 2014, ο πρόεδρος της ΠΟΕ ΟΤΑ κ. 
Θεμιστοκλής Μπαλασόπουλος ανέφερε ότι "η επίθεση 

σας και πιστεύουμε ότι η αύξηση των δυνάμεων της 
αριστεράς πανευρωπαϊκά μπορεί να σηματοδοτήσει 
την ανατροπή αυτών των πολιτικών". 
 
Στη συνέντευξη τύπου με θέμα "Πολίτες και Τοπική 
Αυτοδιοίκηση: στοχοποιημένα θύματα του σπιράλ της 
κρίσης", που παραχωρήθηκε την Τετάρτη 26 Νοεμβρίου 
2014 ο πρόεδρος της ΠΟΕ ΟΤΑ δήλωσε «Tο δικαίωμα 
στην αξιοπρεπή εργασία και αμοιβή δεν είναι 
προνόμιο. Μας ανήκει και πρέπει και να το 
διεκδικήσουμε και να το απαιτήσουμε",ενώ η Σοφία 
Σακοράφα τόνισε ότι "o τίτλος της συνέντευξης τύπου 
αντανακλά και την άποψή μου για τις πολιτικές που 
εφαρμόζονται στην Ελλάδα".  

που δέχεται ο κόσμος της εργασίας σε όλη την Ευρώπη 
απαιτεί πανευρωπαϊκή δράση. H Τοπική Αυτοδιοίκηση 
μπορεί να γίνει το ανάχωμα στη βάρβαρη 
νεοφιλελεύθερη πολιτική". 
 
Η Σοφία Σακοράφα δήλωσε ότι "για να περάσουν και 
να υλοποιηθούν αυτές οι βάρβαρες πολιτικές, ήταν 
απαραίτητο να ακυρωθούν δημοκρατικοί θεσμοί και να 
υποχωρήσει η δημοκρατία. Η τοπική αυτοδιοίκηση δεν 
ήταν ένας στόχος ανάμεσα σε άλλους, αλλά ο πρώτος 
στόχος, ακριβώς για αυτό το λόγο". 
 
Η πρόεδρος της ομάδας των ευρωβουλευτών της 
Αριστεράς, Gabi Zimmer, μιλώντας εκ μέρους όλης 
της ομάδας της Ευρωπαϊκής Αριστεράς υπογράμμισε: 
"Δηλώνουμε την αμέριστη συμπαράσταση στον αγώνα 
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Αντιπροσωπε ία των απολυμένων 
εργαζομένων της ERT OPEN στο 
Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο 
 
15 Οκτωβρίου 2014 
Εργαζόμενοι της ERT OPEN, προερχόμενοι από 19 
περιφερειακούς σταθμούς επισκέφθηκαν το Ευρωπαϊκό 
Κοινοβούλιο στις Βρυξέλλες μετά από πρόσκληση της 
Ε υ ρ ω β ο υ λ ε υ τ ο ύ  Σ ο φ ί α ς 
Σακοράφα. 
 
Στόχος της επίσκεψης της 
25μελούς αντιπροσωπείας της Ert 
Open που πραγματοποιήθηκε από 
τις 13 έως τις 16 Οκτωβρίου,  ήταν 
να πληροφορηθούν οι Ευρωπαίοι 
Ε υ ρ ω β ο υ λ ε υ τ έ ς  γ ι α  τ η ν 
παρανομία που διέπραξε η 
συγκυβέρνηση Σαμαρά – 
Βενιζέλου κλείνοντας την ΕΡΤ στις 
11 Ιουνίου 2013, για τα δίκαια 
αιτήματά τους, για την κατάσταση 
του ραδιοτηλεοπτικού τοπίου στην 
Ελλάδα, για τον αγώνα των 
π α ρ α ν ό μ ω ς  α π ο λ υ μ έ ν ω ν 
εργαζομένων, που απλήρωτοι και 
χωρίς να τους έχουν καταβληθεί 
καν οι νόμιμες αποζημιώσεις, συνέχισαν να κρατούν 
ανοιχτές τις συχνότητες και να παρέχουν ακηδεμόνευτη 
ενημέρωση για όλη την Ελλάδα και τον Ελληνισμό. 
  
Κατά τη διάρκεια της συνεδρίασης της Ευρωπαϊκής 
Πολιτικής Ομάδας της Αριστεράς η κα Σοφία 
Σακοράφα, απευθυνόμενη στους συναδέλφους της, 
αναφέρθηκε στο παράνομο κλείσιμο του «γίγαντα ΕΡΤ» 
αλλά και στην λειτουργία της Ert Open. 

την πρώτη στιγμή, με τη στήριξη του λαού, 
αντιστέκονται με όλες τους τις δυνάμεις, 
αγωνιζόμενοι για κάτι πολύ περισσότερο από τη 
‘δουλίτσα τους’ και το ατομικό τους συμφέρον. Η Ert 
Open είναι μια μάχη που μας αφορά όλους μας και 
ζητώ τη συστράτευσή σας γιατί αυτή η μάχη πρέπει 
οπωσδήποτε να κερδηθεί». 
 
Στη συνέντευξη Τύπου που δόθηκε στα ευρωπαϊκά ΜΜΕ 

την Τετάρτη 15 Οκτωβρίου με θέμα ''no 
signal_no democracy@greece, συμμε-
τείχαν η ευρωβουλευτής Σοφία 
Σακοράφα, ο γενικός γραμματέας της 
ΠΟΣΠΕΡΤ Γαβριήλ Κασιμάτης, η 
Ελευθερία Φαραντάκη από την ΕΡΤ 3 και η 
Έφορος της Πανελλήνιας Ομοσπονδίας 
Ενώσεων Συντακτών (ΠΟΕΣΥ), δημο-
σιογράφος της ΕΡΑ Ηρακλείου  Νέλλυ 
Κατσαμά.   

 
«Το κλείσιμο σε μια νύχτα της ΕΡΤ δεν ήταν τυχαία 
κίνηση  που αφορούσε αποκλειστικά και μόνο στην 
απόλυση 2.500 εργαζομένων όπως επέβαλε το 
μνημόνιο, αλλά στόχευε στη φίμωση της ενημέρωσης, 
στην κατάργηση της πολυφωνίας, της προβολής όλων 
των πολιτικών θέσεων, της προβολής και στήριξης του 
πολιτισμού. Επίσης δημιούργησε τις προϋποθέσεις 
οικονομικής γιγάντωσης των ιδιωτικών μέσων που είναι 

απολύτως εξαρτώμενα και ελεγχόμενα από τους 
οικονομικούς παράγοντες που καθορίζουν τις πολιτικές 
εξελίξεις στη χώρα μου και στηρίζουν με ωμή 
προπαγάνδα το έγκλημα που συντελείται κατά του λαού 
μας» τόνισε μεταξύ άλλων η Σοφία Σακοράφα. 
 
Αναφερόμενη στην Ert Open είπε: «Είμαι πολύ 
υπερήφανη γιατί η πλειοψηφία των εργαζομένων από 
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Με την αντιπροσωπεία των απολυμένων 
καθαριστριών του Υπουργείου Οικονομικών 
στο Στρασβούργο 
 
 17 Σεπτεμβρίου 2014 
30μελής αντιπροσωπεία των 595 αγωνιζόμενων 
καθαριστριών από το Υπουργείο Οικονομικών 
πραγματοποίησε επίσκεψη στο πλαίσιο της 
Ολομέλειας του Ευρωπαϊκού 
Κοινοβουλίου στο Στρασβούργο, 
μετά από πρόσκληση των 
Ευρωβουλευτών Κωνσταντίνας 
Κούνεβα και Σοφίας Σακοράφα, με 
σκοπό να ενημερωθούν οι 
ευρωβουλευτές της Αριστεράς και 
άλλων πολιτικών ομάδων για την 
πορεία του αγώνα τους. 
  
Η κα Σακοράφα, διαχρονική αρωγός 
των δίκαιων διεκδικήσεών τους, 
συμμετείχε στην κοινή συνέντευξη 
τύπου και δήλωσε: 
 

Έξω από το κτίριο του Ευρωπαϊκού 
Κοινοβουλίου στο Στρασβούργο 

 
«Εκτιμώ ότι η επίσκεψη αυτών των γυναικών που 
παραδίδουν εδώ και μήνες μαθήματα αξιοπρέπειας και 
αγωνιστικότητας στο σύνολο της ελληνικής κοινωνίας, 
εμπεριέχει τεράστιο συμβολισμό για τα μελλούμενα 
στην πατρίδα μας. 
 
Και θέλω να σταθώ σε αυτό. Ο πολύμηνος αγώνας 
τους διαθέτει συγκεκριμένα ποιοτικά χαρακτηριστικά τα 
οποία αποτελούν και τον οδηγό δράσης για το κίνημα. 
 

εγγυάται και τη λύση στο πρόβλημα. 
 
Στόχος της επίσκεψης αυτής ήταν να αναδείξουμε όλα 
αυτά τα ποιοτικά χαρακτηριστικά που έχει ανάγκη η 
αυριανή κυβέρνηση της αριστεράς. Κίνημα ζωντανό, 
παλλόμενο, ανόθευτο και ανεξάρτητο. Κίνημα συνεπές 
στους στόχους και επίμονο στο χρόνο. Κίνημα που 
απευθύνεται στην κοινωνία και μιλά όχι εξ ονόματος 
της, αλλά μαζί με αυτή. 

 
Τέλος στόχος της επίσκεψης ήταν να 
μπει η αγωνιστική αξιοπρέπεια μέσα 
στις αίθουσες ενός Ευρωπαικού 
Κοινοβουλίου που νομιμοποιεί την 
επιδρομή της νεοφιλελεύθερης 
βαρβαρότητας. 
 
΄Δεν έχουν λογαριάσει καλά. Εγώ δεν 
γυρίζω στο σπίτι χωρίς τη δουλειά 
μου΄΄. 
Και δεν πρόκειται για σύνθημα. 
Πρόκειται για ένα μάθημα 
αξιοπρέπειας έναντι της ηττοπάθειας. 
Για ένα μάθημα ζωής έναντι της 
αλαζονείας και του αυταρχισμού».  
 
Κατά τη διάρκεια της Ολομέλειας 

το απόγευμα της Τρίτης οι ευρωβουλευτές της 
GUE/NGL σε μια συμβολική κίνηση αλληλεγγύης 
«σήκωσαν το (κόκκινο) γάντι των καθαριστριών, 
καθώς και πλακάτ με συνθήματα όπως: «Δουλειά 
και αξιοπρέπεια» και «Η αλληλεγγύη: το όπλο 
των λαών είναι το εργαλείο των καθαριστριών», 
«Όχι στην ιδιωτικοποίηση των υπηρεσιών 
καθαριότητας». 

Η ενότητα που σφυρηλατείται στη βάση είναι το πρώτο, 
αφού παρά τις διαφορετικές αφετηρίες από τις οποίες 
ξεκίνησε η κάθε μία προσωπικά, κατάφεραν να 
επικεντρωθούν σε ένα κοινό στόχο, χωρίς ρωγμές, 
χωρίς εξαρτήσεις και αγκυλώσεις. 
Η διάρκεια του αγώνα, ο οποίος διεξάγεται μέσα σε 
συνθήκες σκληρής και πισώπλατης καταστολής, 
αποδεικνύει τη δύναμη της συνέπειας και της επιμονής, 
έναντι διαφόρων ατελέσφορων επαναστατικών 

γυμναστικών. 
 
Η απήχηση του αγώνα τους στην ελληνική κοινωνία 
μετατρέπει την υπόθεση 600 γυναικών σε κοινή 
υπόθεση μια ολόκληρης κοινωνίας, ενός ολόκληρου 
κινήματος. 
 
Στόχος λοιπόν της επίσκεψης αυτής δεν ήταν να 
διεθνοποιήσουμε ένα πρόβλημα, αλλά να 
διεθνοποιήσουμε έναν αγώνα, που αυτός μόνον 
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Αυτά τόνισε η Ευρωβουλευτής Σοφία Σακοράφα, στην 
εκδήλωση που διοργάνωσε η ομάδα της Ευρωπαϊκής 
Ενωτικής Αριστεράς στο Ευρωκοινοβούλιο, στις 27 
Απριλίου 2016 με τίτλο “Μια διαφορετική Ενέργεια για 
μια άλλη Ευρώπη”. 

Στην τοποθέτηση που έκανε η κα Σακοράφα, μέλος της 
Επιτροπής για τη Βιομηχανία, Έρευνα και Ενέργεια και 
συντονίστρια της δεύτερης ενότητας της εκδήλωσης με 
θέμα: "Η Ενεργειακή μετάβαση από μία αριστερή 
οπτική", υπογράμμισε ότι "υπό μια ευρύτερη έννοια η 
ενεργειακή μετάβαση συνεπάγεται επίσης το 
συμμετοχικό εκδημοκρατισμό της ενέργειας". 

Στην εκδήλωση συμμετείχαν ως ομιλητές ερευνητές 

 

και επιστήμονες από διάφορες χώρες, οι οποίοι 

ανέπτυξαν προτάσεις για υλοποίηση ενός καινούργιο 

φιλόδοξου και ρεαλιστικού, ενεργειακού στρατηγικού 

σχεδιασμού που να θέτει στο επίκεντρο τις ανάγκες 

των ανθρώπων και τα συμφέροντα της κοινωνίας. 

Μεταξύ των ομιλητών ήταν και ο κ. Τάσος Κεφαλάς, 

ηλεκτρολόγος μηχανικός, μέλος τοπικών και 

θεματικών πρωτοβουλιών - κινήσεων πολιτών, με 

αντικείμενο την ενέργεια, τη διαχείριση των 

απορριμμάτων, τις εξορυκτικές δραστηριότητες, την 

υπεράσπιση του δημόσιου χώρου και των κοινωνικών 

αγαθών και της «Πρωτοβουλίας συνεννόησης για τη 

διαχείριση των απορριμμάτων».  

Εκδήλωση με Θέμα : «Μια διαφορετική Ενέργεια για μια άλλη Ευρώπη». 
27Απριλίου 2016 

"Ο όρος ενεργειακή μετάβαση δεν προσδιορίζεται μόνο ως  η αντικατάσταση της πυρηνικής ενέργειας, του άνθρακα και άλλων μη 
ανανεώσιμων πηγών ενέργειας από ένα ενεργειακό σύστημα που θα βασίζεται σε 100% ανανεώσιμες πηγές ενέργειας. 
Χαρακτηρίζει επίσης μια σημαντική αλλαγή στην ενεργειακή πολιτική: ένα αναπροσανατολισμό από τη ζήτηση στην προσφορά και τη 
στροφή από την συγκεντρωτική στην αποκεντρωμένη παραγωγή ενέργειας (δηλαδή από  πολύ μικρές μονάδες συμπαραγωγής), η 
οποία θα πρέπει να αντικαταστήσει την υπερπαραγωγή και την άσκοπη κατανάλωση ενέργειας με μέτρα εξοικονόμησης και 
αυξημένη αποδοτικότητα". 
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Εκδήλωση για τ ις Συνεταιριστ ικές εταιρείες στον τομέα των Α.Π.Ε .  
Πέμπτη, 19 Νοεμβρίου 2015 
  
Με πρωτοβουλία των Ευρωβουλευτών Σοφίας Σακοράφα και Miguel Urban η GUE/NGL (Ομάδα της Ευρωπαϊκής Αριστεράς) διοργάνωσε 
εκδήλωση με στόχο την επισκόπηση της δράσης σε ευρωπαϊκό και εθνικό επίπεδο των συνεταιρισμών που δραστηριοποιούνται στον 
τομέα των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας (RESCOOP). 
 
Εκπρόσωποι από 12 κράτη μέλη της Ε.Ε. , μεταξύ των οποίων και της συνεταιριστικής επιχείρησης Καρδίτσας και Σίφνου από την Ελ λάδα, 
καθώς και εμπειρογνώμονες, αντάλλαξαν απόψεις. Μίλησαν για τα επιτεύγματα, τις προκλήσεις και τις ανάγκες τους ως δυναμικοί 
παράγοντες που δρουν σε καθημερινή βάση για την κοινωνική, οικονομική και οικολογική στροφή που χρειαζόμαστε.  

Η Σοφία Σακοράφα στην παρέμβασή της ανέδειξε τη σημασία της επαρκούς και υψηλής ποιότητας ενέργειας  για την επίτευξη βιώσιμης 
οικονομικής, κοινωνικής και περιβαλλοντικής ανάπτυξης και επεσήμανε την ιδιαίτερη συμβολή της δραστηριότητας των συνεταιριστι κών 
εταιρειών του τομέα των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας προς αυτήν την κατεύθυνση.  
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ελληνική παράδοση και πραγματικότητα, με τη σκέψη 
ότι η παράδοση δεν είναι κάτι νεκρό-μουσειακό, αλλά 
πηγή έμπνευσης για το σήμερα. Όπως το σήμερα θα 
είναι πηγή έμπνευσης για το αύριο. 

“Και αποφασίσαμε ακριβώς να συνυπάρχει το σήμερα, 
οι σύγχρονοι δηλαδή δημιουργοί με το αύριο, με 
αυτούς που σπουδάζουν και κάνουν σχέδια για το 
αύριο της ζωής τους”. 

Στην έκθεση παρευρέθηκαν όλοι οι δημιουργοί, 
σχεδιαστές και φοιτητές, ενώ ευρωβουλευτές και 
πλήθος επισκεπτών είχαν την ευκαιρία να θαυμάσουν 
τις εικαστικές δημιουργίες.  

Η έκθεση διοργανώθηκε με πρωτοβουλία της 
ανεξάρτητης ευρωβουλευτού Σοφίας Σακοράφα στο 
Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο στις Βρυξέλλες, το χρονικό 
διάστημα 16-20 Οκτωβρίου 2017,  με στόχο την 
προβολή και ανάδειξη του ελληνικού design, καθώς 
και για την ενίσχυση της εξωστρέφειας της σύγχρονης 
ελληνικής δημιουργικής επιχειρηματικότητας. 

Με θεματικό άξονα την επανάχρηση στοιχείων από την 
παράδοση και την ελληνική πραγματικότητα, 
παρουσιάστηκαν οι δημιουργίες έξι σχεδιαστών που 
ζουν, εργάζονται και παράγουν στην Ελλάδα, καθώς 
και οι προτάσεις 16 ομάδων φοιτητών από τα τμήματα 
Μηχανικών Σχεδίασης Προϊόντων και Συστημάτων 
(ΜΣΠΣ) του Πανεπιστημίου Αιγαίου και Σχεδιασμού και 
Τεχνολογίας Ξύλου και Επίπλου (ΣΤΞΕ) του ΤΕΙ 
Θεσσαλίας. 

Η κυρία Σακοράφα ανέφερε ότι στις σημερινές 
συνθήκες, που είναι δύσκολες για όλους τους λαούς 
της Ευρώπης, το μόνο στοιχείο που μπορεί να 
λειτουργήσει αφυπνιστικά, είναι ο πολιτισμός. Μέσα 
από μια πορεία δύσκολη, επίπονη, και πολλές φορές 

“BEWARE OF GREEKS” 
Εβδομάδα Ελληνικού Design στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο 

16-20 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2017 

“Στη σημερινή εποχή, της παγκόσμιας επικοινωνίας, το design, είναι μια μορφή κοινής γλώσσας, αλλά και μιας 
έμμεσης διαμόρφωσης κουλτούρας και εκπαίδευσης του τελικού αποδέκτη” είπε η ανεξάρτητη ευρωβουλευτής, 
Σοφία Σακοράφα στην ομιλία της στα εγκαίνια της έκθεσης “BEWARE OF GREEKS”- Εβδομάδα Ελληνικού Design στο 
Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο. 

τραγικά αιματηρή. 

“Αυτό που ίσως δυσκολευόμαστε να δούμε ή 
προσπαθούν να μας κρύψουν”, τόνισε, “είναι ότι οι 
λαοί, οι απλοί άνθρωποι, δεν έχουν ούτε φόβο, ούτε 
ενοχές, στην επικοινωνία τους”. 

Στη σημερινή εποχή, της παγκόσμιας επικοινωνίας, 
υπογράμμισε, το design είναι μια μορφή κοινής 
γλώσσας, αλλά και μιας έμμεσης διαμόρφωσης 
κουλτούρας και εκπαίδευσης του τελικού αποδέκτη. 
“Παρεμβαίνει εικαστικά και δημιουργικά στην 
καθημερινότητα, από το πιο απλό χρηστικό 
αντικείμενο, μέχρι την πιο εξεζητημένη δημιουργία. 
Παράλληλα, δημιουργεί τις προϋποθέσεις για μια 
ιδιότυπη νεωτερική επιχειρηματικότητα, που μπορεί να 
παρασύρει και να κινήσει, ένα μεγάλο φάσμα 
δημιουργών. Και από την στιγμή που δεν περιορίζεται 
από σύνορα, αλλά και από όλες αυτές τις διαφορές 
που σκοπίμως προσπαθούν να μας πείσουν ότι έχουμε 
οι λαοί μεταξύ μας, λειτουργεί και απελευθερωτικά”. 

Στην έκθεση εξήγησε, τέθηκε ένα πλαίσιο δημιουργίας 
χρηστικών αντικειμένων εμπνευσμένα από την 
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Το video  τηςπαρουσίασης 

Be aware of Greeks 

https://www.youtube.com/watch?time_continue=6&v=gt_ZXYYvAKo
https://www.youtube.com/watch?time_continue=129&v=RjwoqKfvrPQ
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